
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 8ο Γυµνάσιο Καλαµαριάς Θεσσαλονίκης,
σελ.1498

2. Ανακοινώνεται ότι εκατόν είκοσι οκτώ (128) Βουλευτές
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κατέθεσαν πρόταση για σύσταση Εξεταστι-
κής Επιτροπής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της διερεύνησης
του συνόλου του σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου,
σελ.1487

3. Ευχαριστήρια αναφορά Βουλευτή προς τους ψηφοφό-
ρους του, σελ.1526

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.1545

Β. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Συζήτηση επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονο-

µικών: «Κύρωση του Κρατικού Προϋπολογισµού και των προ-
ϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2010», σελ.1498

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α Επί προσωπικού θέµατος:
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε., σελ.1545
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.1545

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ.1526,1530
ΑΝΤΩΝΙΟΥ Τ., σελ.1558
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ., σελ.1536
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε., σελ.1523,1525,1526
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Ι., σελ.1498,1499,1501,1502,1506,

1507,1508,1509,1511,1512,
1513,1514,1515,1516,1518,
1519,1520,1522

ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ.1531
ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ Χ., σελ.1552,1554
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε., σελ.1548
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ.1555
ΟΘΩΝΑΣ Ε., σελ.1534
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆., σελ.1545,1546,1547
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ.1542,1543
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ., σελ.1550
ΤΖΕΚΗΣ Α., σελ.1539-1542

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ ‘

Σάββατο 19 ∆εκεµβρίου 2009



Αθήνα, σήµερα στις 19 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Σάββατο και
ώρα 18.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι εκατόν είκοσι οκτώ
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κατέθεσαν πρόταση για σύσταση εξετα-

στικής επιτροπής, σύµφωνα µε το άρθρο 144 του Κανονισµού
της Βουλής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της διερεύνησης του
συνόλου του σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου.

Η πρόταση αυτή θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερι-
νής συνεδρίασης, θα τυπωθεί, θα διανεµηθεί στους κ.κ. Βουλευ-
τές και θα συζητηθεί µε τη διαδικασία της γενικευµένης
επερώτησης, όπως προβλέπει ο Κανονισµός.

(Η προαναφερθείσα πρόταση έχει ως εξής:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’

Σάββατο 19 ∆εκεµβρίου 2009
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα ήθελα επίσης να σας γνωστοποιήσω ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 8ο Γυµνάσιο Καλαµαριάς Θεσ-
σαλονίκης.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια

διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικο-
νοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και των προϋ-
πολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2010».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση επί του προϋπολο-
γισµού του κράτους θα διεξαχθεί, σύµφωνα µε το άρθρο 123 του
Κανονισµού της Βουλής, σε πέντε συνεχείς συνεδριάσεις.

Σήµερα θα µιλήσουν οι ορισθέντες από τα κόµµατα γενικοί και
ειδικοί εισηγητές.

(Στο σηµείο αυτό εισέρχεται στην Αίθουσα ο Πρόεδρος της
Κυβέρνησης κ. Γεώργιος Παπανδρέου χειροκροτούµενος από
τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ)

Ο χρόνος αγορεύσεως των γενικών εισηγητών είναι τριάντα
λεπτά της ώρας και των ειδικών εισηγητών είκοσι λεπτά της
ώρας.

Στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων συµφωνήθηκε να δοθούν από τα
κόµµατα που το επιθυµούν, κατάλογοι οµιλητών στο Προεδρείο.

Θα ήθελα, λοιπόν, να προτείνω στο Σώµα να δεχθεί, όπως προ-
βλέπει και ο Κανονισµός της Βουλής, άρθρο 65, παράγραφος 5,
την υποβολή καταλόγου οµιλητών από τα κόµµατα, εφόσον κι αν
το επιθυµούν.

Οι συνάδελφοι που επιθυµούν να οµιλήσουν και που δεν συ-
µπεριλαµβάνονται στον κατάλογο του κόµµατός τους, θα εγ-
γραφούν µε το ηλεκτρονικό σύστηµα έως το τέλος της οµιλίας
των γενικών εισηγητών.

Εδώ, όµως, παρακαλώ την προσοχή σας.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριοι συνάδελφοι, θα σας παρακαλέσω να µη θορυβείτε και

παρακαλώ την προσοχή όλων.
Επαναλαµβάνω, οι συνάδελφοι που επιθυµούν να οµιλήσουν,

θα εγγραφούν µε το ηλεκτρονικό σύστηµα ως το τέλος της οµι-
λίας των γενικών εισηγητών. Επειδή, όµως, απουσιάζει λόγω
ασθενείας ο γενικός εισηγητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
της Ελλάδας, ο κ. Καραθανασόπουλος, η εγγραφή θα ολοκλη-
ρωθεί µετά το πέρας της οµιλίας του γενικού εισηγητή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Θα καταρτιστεί ενιαίος κατάλογος µε εναλλαγή των οµιλητών.
Οι οµιλητές που θα δοθούν από τα κόµµατα µε κατάλογο θα
προηγηθούν, βέβαια, των οµιλητών που θα εγγραφούν µε το ηλε-
κτρονικό σύστηµα.

Επίσης, στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων συµφωνήθηκε µετά τις
οµιλίες των εισηγητών, να υπάρξει ένας κύκλος οµιλητών κατά
προτεραιότητα µε οµιλητές ένα Βουλευτή από κάθε κόµµα. ∆η-
λαδή, κατά προτεραιότητα θα έχουµε πέντε εναλλασσόµενους
Βουλευτές από τα πέντε κόµµατα. Στη συνέχεια και για να τηρη-
θεί όσο το δυνατόν η κατ’ αναλογία Βουλευτικών εδρών εκπρο-
σώπηση των κοµµάτων, προτείνω στον ενιαίο κατάλογο να
εγγράφονται πέντε Βουλευτές από το ΠΑΣΟΚ, τέσσερις Βου-
λευτές από τη Νέα ∆ηµοκρατία, ένας από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. Θα ακολουθήσει πάλι ο ίδιος κύκλος. ∆ηλαδή,
θα έχουµε πέντε οµιλητές από το ΠΑΣΟΚ, τέσσερις από τη Νέα
∆ηµοκρατία, έναν από το ΛΑΟΣ και κατόπιν ο ίδιος κύκλος µε
πέντε οµιλητές από το ΠΑΣΟΚ, τέσσερις από τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, έναν από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Και τέλος, πέντε
οµιλητές από το ΠΑΣΟΚ, τέσσερις από τη Νέα ∆ηµοκρατία κι
έναν από το ΣΥΡΙΖΑ.

Τυχόν αλλαγές –κι εδώ παρακαλώ προσέξτε- της σειράς των
εγγεγραµµένων οµιλητών, θα πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές

περιπτώσεις µόνο µε έγκριση του Προεδρείου και µε έγγραφο
του Γενικού Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας που θα
απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την απαραίτητη προϋπόθεση
της αµοιβαίας αλλαγής έως τη λήξη της δεύτερης συνεδρίασης.

Θα καταβάλουµε και φέτος κάθε προσπάθεια, όπως γίνεται τα
τελευταία χρόνια, ώστε να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισσότε-
ροι συνάδελφοι. Αυτό θα καταστεί δυνατό αν περιοριζόµαστε
όλοι στο χρόνο που δικαιούται ο καθένας -και παρακαλώ γι’ αυτό
και τους Αντιπροέδρους, που θα προεδρεύουν, να τηρούν απα-
ρέγκλιτα το χρόνο των οµιλητών, όπως το ίδιο θα πρέπει να κάνω
κι εγώ όταν θα προεδρεύω- κι εφόσον οι συνεδριάσεις µας θα
αρχίζουν ακριβώς στον καθορισµένο από την ηµερήσια διάταξη
χρόνο.

Γι’ αυτό –το τονίζω- θα είναι αυστηρότατη η τήρηση του χρό-
νου και η έναρξη των συνεδριάσεων θα γίνεται ακριβώς την ώρα
που έχει προβλεφθεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Όπως σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σήµερα δεν το τηρή-

σαµε, γιατί δεν ήσασταν στην Αίθουσα. Περίµενα να έλθετε. Από
αύριο, όµως, θα ξεκινά, ανεξαρτήτως του πόσοι συνάδελφοι
Βουλευτές θα είναι στην Αίθουσα.

Τη ∆ευτέρα, τη Τρίτη και τη Τετάρτη προτείνω στο Σώµα να
υπάρξουν και πρωινές συνεδριάσεις -όπως συµφωνήθηκε στη
∆ιάσκεψη των Προέδρων- οι οποίες θα αρχίζουν στις 10.00’ το
πρωί.

Το βράδυ της Τετάρτης, όπως ορίζεται από τον Κανονισµό, η
συζήτηση θα κλείσει ακριβώς στις 12.00’ τα µεσάνυχτα και θα
αρχίσει η ψηφοφορία.

Σας υπενθυµίζω και πάλι ότι ο χρόνος οµιλίας των γενικών ει-
σηγητών είναι τριάντα λεπτά της ώρας, των ειδικών εισηγητών
είκοσι λεπτά της ώρας, του αρµοδίου Υπουργού Οικονοµικών
τριάντα πέντε λεπτά, του Υφυπουργού Οικονοµικών δεκαοκτώ
λεπτά, των Υπουργών των άλλων Υπουργείων δεκαοκτώ λεπτά
της ώρας. Οι δευτερολογίες των ανωτέρω είναι το µισό του χρό-
νου της πρωτολογίας τους.

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι δικαιούνται να µιλήσουν για
δώδεκα λεπτά, εφόσον όµως προηγηθούν των Προέδρων των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων, άλλως θα περιοριστούν στο χρόνο
της δευτερολογίας και στα τρία λεπτά της τριτολογίας, σύµφωνα
µε το άρθρο 167 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής.

Επίσης, ο χρόνος οµιλίας για όλους τους εγγεγραµµένους
στον κατάλογο οµιλητές θα είναι επτά λεπτά, σύµφωνα µε τον
Κανονισµό της Βουλής.

Τέλος, προτείνω η σηµερινή συνεδρίαση να λήξει µετά το
πέρας των οµιλιών των ειδικών εισηγητών.

Συµφωνείτε, κύριοι συνάδελφοι;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς η Βουλή συ-

νεφώνησε οµοφώνως.
Θα σας παρακαλέσω αν τυχόν έχετε βάλει στις ειδικές θήκες

τις κάρτες σας, να τις βγάλετε τώρα από τις ειδικές αυτές θήκες
για να µην υπάρξει κάποια εµπλοκή στο σύστηµα. Θα σας ανα-
κοινώσω εγώ πότε θα ανοίξει το σύστηµα για να µην έχουµε αυτά
τα προβλήµατα.

Τώρα µπορείτε να θέσετε τις κάρτες σας εις την ειδική θήκη.
Καλείται στο Βήµα, ο γενικός εισηγητής της Πλειοψηφίας Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Γιάννης Κουτσούκος.
Κύριε Κουτσούκο, έχετε το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ιδιαίτερη τιµή για µένα να

εισηγούµαι σήµερα ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας τον
πρώτο προϋπολογισµό της νέας Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, τον
προϋπολογισµό του 2010, τον προϋπολογισµό που αποτελεί…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Με συγχωρείτε, κύριε

Κουτσούκο. Σας παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, κάντε ησυχία!
Οι κάρτες εισέρχονται και εξέρχονται αθορύβως! ∆εν χρειάζεται
να προκαλείται αυτός ο θόρυβος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Μπορώ να συνεχίσω, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεχίστε, κύριε Κου-
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τσούκο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ο προϋπολογισµός αποτελεί ένα

σηµαντικό βήµα στην αφετηρία µιας µεγάλης και δύσκολης προ-
σπάθειας να βγάλουµε τη χώρα από το τέλµα και από το αδιέ-
ξοδο, µιας προσπάθειας της οποίας ηγείται ο Πρόεδρός µας και
Πρωθυπουργός, ο Γιώργος Παπανδρέου, ο οποίος ζήτησε και
πήρε την εντολή από τον ελληνικό λαό, για να προχωρήσει στις
µεγάλες αλλαγές και ανατροπές, αυτές που έχει ανάγκη η χώρα
για να πάει µπροστά.

Η νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ βρίσκεται αντιµέτωπη µε τα πολ-
λαπλά ελλείµµατα που δηµιούργησε η πενταετής διακυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Κουτσούκο, συγ-

γνώµη και πάλι.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ! Συνοµιλείτε ο ένας µε τον

άλλον, αλλά έτσι προκαλείται θόρυβος. Ήδη έχω διαµαρτυρίες
από άλλους συναδέλφους που λένε ότι δεν ακούνε ευκρινώς τον
οµιλητή.

Συνεχίστε, κύριε Κουτσούκο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Επαναλαµβάνω, κύριε Πρόεδρε, ότι

η νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ βρίσκεται αντιµέτωπη µε τα πολ-
λαπλά ελλείµµατα που δηµιούργησε η πενταετής διακυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Έλλειµµα δηµοσιονοµικό, έλλειµµα ανα-
πτυξιακό, έλλειµµα κοινωνικό, έλλειµµα δηµοκρατίας, έλλειµµα
αξιοπιστίας, έλλειµµα διαφάνειας, έλλειµµα εµπιστοσύνης. Ελ-
λείµµατα παντού. Τα πολλαπλά αυτά ελλείµµατα αµαύρωσαν την
εικόνα της χώρας, µε αποτέλεσµα αντί των συγχαρητηρίων και
των επαίνων που εισέπραττε η Ελλάδα το 2004, τώρα να ει-
σπράττει λοιδορίες, χλευασµούς και απειλές που προσβάλλουν
και προκαλούν τους Έλληνες. Το δηµοσιονοµικό έλλειµµα απει-
λεί να ακυρώσει, αν δεν το αντιµετωπίσουµε, όλες τις κατακτή-
σεις του ελληνικού λαού και να υποθηκεύσει το µέλλον της νέας
γενιάς.

Το πολιτικό σχέδιο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ δεν περιορί-
ζεται και δεν φιλοδοξεί απλά να βελτιώσει την εικόνα αυτών των
ελλειµµάτων και κυρίως των δηµοσιονοµικών. Θα το κάνει αυτό,
γιατί είναι απαραίτητο και αναγκαίο. Όµως, το κρίσιµο και σηµα-
ντικό για µας είναι να παρέµβουµε στην καρδιά του προβλήµατος
και να αντιµετωπίσουµε τις χρόνιες παθογένειες του συστήµα-
τος που γεννά και αναπαράγει τα ελλείµµατα, γιατί αν εγκλωβι-
στούµε στο ερώτηµα σκληρά µέτρα ή ήπια προσαρµογή, όπως
το θέτουν από διάφορες πλευρές δηµοσιονοµιστές, νεοφιλε-
λεύθεροι ή νεοκεϋνσιανοί, κινδυνεύουµε να υποταγούµε και να
ακυρώσουµε την όποια προοπτική του νέου µοντέλου ανάπτυ-
ξης και της παραγωγικής ανασυγκρότησης.

Εµείς δεν επιζητούµε πρόσκαιρα δηµοσιονοµικά οφέλη µε
τρόπο που θα κάνουν τους Έλληνες φτωχότερους και θα διευ-
ρύνουν το κοινωνικό έλλειµµα. Αυτό µας γυρίζει πίσω, δεν το
αντέχει ο λαός. Εµείς θέλουµε να φέρουµε το νέο στην οικονο-
µία και να συνδέσουµε την οικονοµική εξυγίανση µε την οικονο-
µική ανάπτυξη και την προοπτική της εξόδου από την κρίση. Έτσι
θα πάµε µπροστά, αυτό ζητάει από εµάς ο λαός.

Γι’ αυτό ανοίγουµε µέτωπο µε όλα αυτά που κρατούν τη χώρα
καθηλωµένη και την εµποδίζουν να ανταποκριθεί στις ανάγκες
της συγκυρίας, να αντιµετωπίσει τους κινδύνους και να αξιοποι-
ήσει τις ευκαιρίες. Ανοίγουµε µέτωπο µε την παραοικονοµία και
τον παρασιτισµό, µε τη φοροδιαφυγή, τη φοροαποφυγή και την
εισφοροδιαφυγή, µε την κερδοσκοπία και τον αθέµιτο ανταγωνι-
σµό, µε τη σπατάλη και την κακοδιαχείριση, µε τα προνόµια των
λίγων σε βάρος των πολλών, µε τη διαφθορά και την αδιαφάνεια,
µε την αναξιοκρατία, τον κοµµατισµό και τον «ηµετερισµό», µε
τις αδιαφανείς οικονοµικές λειτουργίες, µε τη γραφειοκρατία και
το συγκεντρωτισµό, µε την ανοµία και το νεποτισµό, µε τις πε-
λατειακές σχέσεις, τις εξαρτήσεις και την αναξιοπιστία στο πο-
λιτικό σύστηµα. Γι’ αυτό ξεκινάµε, προχωράµε και θα
ολοκληρώσουµε µεγάλες αλλαγές, που έπρεπε να είχαν γίνει
πολλά χρόνια πριν. ∆ιαλέγουµε το δύσκολο δρόµο. Αυτήν την
εντολή µας έδωσε ο ελληνικός λαός, ο οποίος, µε την ψήφο του,
αποδοκίµασε τις αποτυχηµένες συνταγές, στις οποίες, δυστυ-
χώς, επιµένουν ακόµα µοιραίοι και αµετανόητοι αυτοί που µας

οδήγησαν µέχρι εδώ.
Σας καλώ, λοιπόν, κάτω από αυτό το πρίσµα να συζητήσουµε

τον προϋπολογισµό του 2010, από τη µια µεριά, της αναγκαίας
και άµεσης δηµοσιονοµικής παρέµβασης και από την άλλη, της
προοπτικής των µεγάλων διαρθρωτικών και θεσµικών αλλαγών
που ανατρέπουν τις οικονοµικές, κοινωνικές και πολιτικές λει-
τουργίες που ευθύνονται για τη σηµερινή κατάσταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό σε όλους ότι, δυ-
στυχώς, η χώρα µας βρίσκεται στην πιο δύσκολη συγκυρία της
Μεταπολιτευτικής περιόδου. Τα µεγέθη που αποτυπώνουν την
οικονοµική κατάσταση και καθορίζουν το πλαίσιο των πολιτικών
αποφάσεων και των εναλλακτικών επιλογών είναι ιδιαίτερα αρ-
νητικά, σε τέτοιο βαθµό µάλιστα που ορισµένοι καλλιεργούν την
ιδέα της µη αντιστροφής, προκειµένου να εξυπηρετήσουν τις
δικές τους σκοπιµότητες.

Στο κοινωνικό πεδίο επικρατεί ανασφάλεια και αβεβαιότητα για
το µέλλον, ενώ τα οξυµένα προβλήµατα οδηγούν σε διάρρηξη
των συνεκτικών δεσµών του κοινωνικού ιστού, σε φαινόµενα επι-
κίνδυνα και αποτρεπτικά για µια συντεταγµένη πορεία αντιµετώ-
πισης της πολυεπίπεδης κρίσης. Πολύ δε περισσότερο επειδή
τα φαινόµενα της διαφθοράς, της αδιαφάνειας και µιας εξουσίας
που δουλεύει για τον εαυτό της οδήγησαν σε κατάρρευση του
συστήµατος αξιών, το οποίο καθόρισε τη στάση των πολιτών
απέναντι σε εκείνους που πρέπει και οφείλουν να αντιµετωπίσουν
τα προβλήµατα.

Γνωρίζαµε, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, και εµείς και
ο ελληνικός λαός τις δυσκολίες που θα αντιµετωπίζαµε και την
κατάσταση που θα παραλαµβάναµε. Είπαµε προεκλογικά ότι ξέ-
ρουµε πως ο δρόµος είναι δύσκολος και ανηφορικός, αλλά
έχουµε και σχέδιο και βούληση για να τον ανέβουµε.

∆εσµευθήκαµε, επίσης, για µια πολιτική που δεν θα κρύβει την
αλήθεια, που δεν θα στηρίζεται σε πλαστά δεδοµένα, αλλά θα
αντιµετωπίζει τα πραγµατικά προβλήµατα και θα θέτει ρεαλιστι-
κούς στόχους. Και η αλήθεια είναι, δυστυχώς για τη χώρα, ότι η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας όχι µόνο οδήγησε την οικο-
νοµία σ’ αυτήν την τραγική κατάσταση, αλλά έλεγε ψέµατα, πα-
ραπλανούσε τον ελληνικό λαό και τους Ευρωπαίους εταίρους
µας.

Όταν ο κ. Παπαθανασίου ενηµέρωνε την Ευρωπαϊκή Ένωση
λίγες εβδοµάδες πριν από τις εκλογές ότι το έλλειµµα θα ήταν
6%, ουδείς από εµάς φανταζόταν ότι τελικά θα ήταν υπερδιπλά-
σιο. Η αλήθεια είναι ότι η κυβέρνηση γνώριζε το δηµοσιονοµικό
εκτροχιασµό. Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας γνώριζε και
απέκρυψε από τον ελληνικό λαό…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Κουτσούκο, συγ-

γνώµη που σας διακόπτω και πάλι.
∆εν γίνεται έτσι, κύριε Πλεύρη και κύριε Γεωργιάδη. Κοντεύω

να σας ακούσω και εγώ τι ακριβώς λέτε εκεί όλη την ώρα.
Παρακαλώ, κύριε ∆ένδια, κύριε Κασαπίδη, είστε και άνθρωποι

που δεν θορυβείτε συνήθως. Θα σας παρακαλέσω να κάνετε
ησυχία. Έχουν δίκιο οι συνάδελφοι που µου κάνουν νοήµατα ότι
δεν ακούν ευκρινώς αυτά που λέει ο οµιλητής.

Συνεχίστε, κύριε Κουτσούκο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

αλήθεια είναι ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας γνώριζε το
δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό. Γνώριζε και απέκρυψε από τον ελ-
ληνικό λαό την προειδοποίηση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής στις
2 Ιουλίου 2009 ότι µε βάση τα στοιχεία του πρώτου τριµήνου το
έλλειµµα θα ξεπερνούσε το 10%. Καταθέτω στα Πρακτικά το σχε-
τικό έγγραφο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η ίδια κυβέρνηση έφερε στη Βουλή και ψήφισε πριν από ένα
χρόνο ακριβώς έναν πλαστό προϋπολογισµό µε προβλεπόµενο
έλλειµµα 2%, για να το ανεβάσει τον Ιανουάριο, στο Πρόγραµµα
Σταθερότητας και Ανάπτυξης, στο 3,7% και να καταλήξει τελικά
στο 12,7%.

Ήταν, πράγµατι, αδιανόητο να σκεφτεί κανείς ότι το έλλειµµα
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από 5,2 δισεκατοµµύρια του προϋπολογισµού του 2009 θα φτά-
σει τελικά τα 30,5 δισεκατοµµύρια στο τέλος του έτους, δηλαδή
έξι φορές παραπάνω. Όπως, επίσης, είναι φοβερό να σκεφτεί
κανείς ότι το χρέος θα φτάσει στο τέλος του 2009 στο πρωτο-
φανές και δυσθεώρητο ποσό των 300.000.000.000 ευρώ ή
125,3% του ΑΕΠ, κατά 27.000.000.000 ευρώ παραπάνω από τη
πρόβλεψη της Κυβέρνησης στον Προϋπολογισµό του 2009.

Συνολικά, από το 2000 µέχρι σήµερα, η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας χρέωσε τη χώρα κατά 100.000.000.000 ευρώ.

Καταθέτω αυτόν τον πίνακα για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος έχει
ως εξής:)

1500 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Πώς φτάσαµε µέχρι εδώ; Εξαιτίας
της σπατάλης, της ανικανότητας και των συγκεκριµένων πολιτι-
κών επιλογών της προηγούµενης κυβέρνησης. Αρκεί να θυµη-
θούµε ότι ο προϋπολογισµός του 2009 είναι ο πέµπτος κατά
σειρά πλαστός προϋπολογισµός της κυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας, η οποία ξεκίνησε µε την περίφηµη απογραφή για να
µας οδηγήσει τελικά στην καταστροφή. Αρκεί να θυµηθούµε ότι
µια από τις πρώτες νοµοθετικές ρυθµίσεις της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας ήταν να µειώσει τους φορολογικούς συντελεστές στα δια-
νεµόµενα κέρδη των επιχειρήσεων για να χαρίσει έτσι στις
µεγάλες επιχειρήσεις 1.000.000.000 ευρώ το χρόνο.

Η Νέα ∆ηµοκρατία ζητά άλλοθι στην κρίση για να δικαιολογή-
σει τα αδικαιολόγητα. Είναι όµως τριπλά υπεύθυνη:

Πρώτον, γιατί δυσφήµισε τη χώρα µε την απογραφή.
∆εύτερον, γιατί σπατάλησε το συσσωρευµένο κεφάλαιο των

Ολυµπιακών Αγώνων και των υψηλών ρυθµών ανάπτυξής.
Και τρίτον, γιατί δεν πήρε κανένα ουσιαστικό µέτρο έναντι της

επερχόµενης κρίσης, µε αποτέλεσµα να βυθίσει την ελληνική οι-
κονοµία στην ύφεση.

Θυµίζω τους ρυθµούς αύξησης στο ΑΕΠ, το 2003 5,9%, το
2004 4,6%, το 2009 µείον 1,1%.

Καταθέτω και αυτόν τον πίνακα για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος έχει
ως εξής:
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Η υλοποίηση του προϋπολογισµού
του 2007, προ κρίσης δηλαδή, είναι χαρακτηριστικό παράδειγµα
για την αποτυχία της οικονοµικής πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας αφού τρία χρόνια µετά την ανάληψη της εξουσίας µεγάλωσε
το έλλειµµα στο 4,6% του ΑΕΠ και το χρέος στα 239,6 δισεκα-
τοµµύρια.

Υπενθυµίζω ότι ήταν η χρονιά που ο απελθών Πρωθυπουργός
προκάλεσε εκλογές τον Αύγουστο για να συντάξει τον προϋπο-
λογισµό του 2008 µε νωπή λαϊκή ετυµηγορία, όπως έλεγε, κέρ-
δισε τις εκλογές η Νέα ∆ηµοκρατία διαχειριζόµενη επικοινωνιακά
τις καταστροφικές πυρκαγιές που έπληξαν την Ηλεία και τις
άλλες περιοχές της Πελοποννήσου και της Ελλάδας, αλλά ο δη-
µοσιονοµικός κατήφορος συνεχίστηκε µε έλλειµµα το 2008 στα
18,5 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 7,7 του Α.Ε.Π. και χρέος
262.000.000.000. Και φτάνουµε έτσι στο πλήρη δηµοσιονοµικό
εκτροχιασµό του 2009, όπου συµβαίνουν ταυτόχρονα η κατάρ-
ρευση των εσόδων και η εκτίναξη των δαπανών, µε αποτέλεσµα
το έλλειµµα να είναι αυξηµένο κατά 20 περίπου δισεκατοµµύρια.

Απέτυχε η Κυβέρνηση παταγωδώς, παρά τα βάρη που φόρ-
τωσε στο µέσο Έλληνα και τις έκτακτες φορολογίες που επέ-
βαλε, να υλοποιήσει στοιχειωδώς τον δικό της προϋπολογισµό
στον τοµέα των εσόδων. Είναι 8,5 δισεκατοµµύρια ευρώ η υστέ-
ρηση των τακτικών εσόδων, στα φορολογικά έσοδα η υστέρηση
φτάνει τα 7,7 δισεκατοµµύρια, η υστέρηση του ΦΠΑ φτάνει τα
3.000.000.000.

Εκεί, όµως, όπου η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει την
απόλυτη ευθύνη για το όργιο σπατάλης και κακοδιαχείρισης,
είναι ότι είχαµε περισσότερες πρωτογενείς δαπάνες κατά 4,3 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ µε τεράστιες υπερβάσεις στις καταναλωτι-
κές και λειτουργικές δαπάνες του δηµοσίου.

Το έλλειµµα του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων αυ-
ξήθηκε, όχι γιατί έγιναν έργα στην περιφέρεια, αλλά γιατί η κυ-
βέρνηση φάνηκε ανίκανη να απορροφήσει τους ευρωπαϊκούς
πόρους µε αποτέλεσµα λιγότερες εισπράξεις κατά 1,4 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, στην προσπάθειά της να

αποκρύψει την αλήθεια και την αποτυχία της από τον ελληνικό
λαό, δεν αποτύπωσε στον προηγούµενο προϋπολογισµό τα
πραγµατικά ελλείµµατα και τις υποχρεώσεις του δηµόσιου
τοµέα. Η αλήθεια, όµως, είναι δυστυχώς ότι τα ελλείµµατα των
ασφαλιστικών ταµείων αυξήθηκαν λόγω της σπατάλης και της
φοροδιαφυγής. Τα χρέη των νοσοκοµείων εκτινάχθηκαν πάνω
από τα 6.000.000.000, όπως και η διόγκωση του δηµόσιου τοµέα,
όχι για την ανάπτυξη και την παιδεία ή το κοινωνικό κράτος, αλλά
για τους ηµέτερους, τα «γαλάζια» παιδιά, τα «golden boys» µε
τις προκλητικές αµοιβές. Εξακόσιες ενενήντα νέες δηµόσιες υπη-
ρεσίες, τετρακόσιες εξήντα επτά αµειβόµενες επιτροπές και οµά-
δες εργασίας, συνολικό κόστος για τον Έλληνα πολίτη πάνω από
1.000.000.000. Χιλιάδες ρουσφετολογικές προσλήψεις µε συµ-
βάσεις ορισµένου χρόνου, συµβάσεις έργου, συµβάσεις, µαθη-
τείας, µε αποτέλεσµα την εκτίναξη των δαπανών για µισθούς
κατά 11%.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οικονοµική πολιτική που
άσκησε η προηγούµενη κυβέρνηση είχε δυσµενείς επιπτώσεις
σε όλα τα επίπεδα. Το βίωσαν όλοι οι Έλληνες πολίτες όλων των
κοινωνικών οµάδων και όλων των στρωµάτων, δηλαδή οι µισθω-
τοί, οι µικροµεσαίοι, οι αγρότες οι οποίοι είδαν τα εισοδήµατά
τους να µειώνονται. Η διεθνής οικονοµική κρίση βρήκε τη χώρα
µας απροετοίµαστη και επιβάρυνε παραπέρα τα αρνητικά δεδο-
µένα όπως τα δηµιούργησε η οικονοµική πολιτική της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Επιτρέψτε µου να σταχυολογήσω ορισµένα βασικά µεγέθη.
Οι ρυθµοί ανάπτυξης συρρικνώθηκαν. Η Ελλάδα από την τέ-

ταρτη θέση που βρισκόταν το 2003 στους ρυθµούς ανάπτυξης
της Ευρώπης των είκοσι επτά έφθασε να είναι 13η το 2007 πριν
τη διεθνή κρίση και 12η το 2008.

Καταθέτω για τα Πρακτικά τους σχετικούς πίνακες µε τα συ-
γκριτικά στοιχεία.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τους προαναφερθέντες πίνακες, οι οποίοι
έχουν ως εξής:

1502 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1504 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 19 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1505



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Η πραγµατική σύγκλιση των εισο-
δηµάτων µε την Ευρωπαϊκή Ένωση επιβραδύνθηκε. Καταθέτω
το σχετικό πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:

1506 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Η φτώχεια µεγάλωσε. Σύµφωνα µε
τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης αυξήθηκε σε 22% το πο-
σοστό αυτών που ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας.

Ορίστε ο σχετικός πίνακας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ο αγροτικός τοµέας κατέρρευσε.
Μια τριπλή κρίση µαστίζει τον κόσµο της υπαίθρου. Μείωση
αγροτικού εισοδήµατος, µείωση της παραγωγής, µείωση τη γή-
ρανση του αγροτικού πληθυσµού. Μεταξύ του 2003 και του 2008
το αγροτικό εισόδηµα υποβαθµίστηκε κατά εννέα ποσοστιαίες

µονάδες. Επίσης καταθέτω το σχετικό πίνακα.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:

1508 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Η ανταγωνιστικότητα της οικονο-
µίας κατέρρευσε και βρέθηκε το 2009 στην 71η θέση σε σύνολο
εκατόν τριάντα τριών χωρών όταν το 2004 ήταν στην 38η θέση.

Ορίστε επίσης ο πίνακας µε τα συγκριτικά στοιχεία.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:
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1510 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Οι δηµόσιες επενδύσεις συρρικνώ-
θηκαν και το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων από 5,1% του
ΑΕΠ το 2004 έπεσε το 2009 στο 3,9%, σε ποσοστά δηλαδή που
µας γύρισαν µία δεκαετία πίσω. Αυτό το πλήρωσε κυρίως η πε-
ριφέρεια και οι µικρές επιχειρήσεις.

Ορίστε ο πίνακας µε τη διαχρονική εξέλιξη του Προγράµµα-
τος ∆ηµοσίων Επενδύσεων.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Η παραγωγική βάση της χώρας κα-
τέρρευσε, αφού µειώθηκε η βιοµηχανική παραγωγή, µειώθηκαν
οι εξαγωγές και το έλλειµµα του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλα-
γών από 5,8% του ΑΕΠ το 2004 σε 14,4% το 2008.

Ορίστε και αυτός ο πίνακας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:

1512 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Είχαµε έκρηξη και αύξηση της ανερ-
γίας. Είναι χαρακτηριστικό ότι η ανεργία το δεύτερο τρίµηνο του
2009 ανέβηκε στο 8,9% από 7,2% που ήταν πέρυσι και οι άνερ-
γοι από τριακόσιοι σαράντα οκτώ χιλιάδες τον Ιούλιο του 2008
έφθασαν στις τετρακόσιες εβδοµήντα επτά χιλιάδες τον Ιούλιο

του 2009.
Ορίστε και αυτός ο πίνακας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Είναι χαρακτηριστικό ότι έχουµε
υπερχρεωµένα νοικοκυριά. Είναι επίσης γνωστό ότι σήµερα
υπάρχει πιστωτική ασφυξία στην αγορά. Οι ακάλυπτες επιταγές
από 847.000 ευρώ το 2005 αυξήθηκαν σε 2,6 δισεκατοµµύρια τον
Οκτώβριο του 2009.

Ορίστε ο πίνακας που είναι από τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ».
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:

1514 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Έχουν πάει χαµένα δυόµισι χρόνια
σε σχέση µε την αξιοποίηση του ΕΣΠΑ. Η απορροφητικότητά του
δύο χρόνια µετά είναι µόλις στο 3,07%. Οι φοροεισπρακτικοί µη-
χανισµοί διαλύθηκαν, οι έχοντες και κατέχοντες ευνοήθηκαν µε
συγκεκριµένες επιλογές που είχαν καθαρά ταξικό χαρακτήρα
ενώ οι ανείσπρακτες οφειλές εκτινάχτηκαν από 11,5 δισεκατοµ-

µύρια το 2003 σε 31,4 δισεκατοµµύρια το 2007.
Καταθέτω και αυτόν τον πίνακα.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. ΓΙάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Σύµφωνα µε τα στοιχεία του ΟΟΣΑ
η µέση επιβάρυνση των φορολογουµένων από το 2004 έως το
2008 κυρίως των χαµηλοµίσθων τετραπλασιάστηκε και των φτω-
χότερων στην κλίµακα νοικοκυριών αυξήθηκε κατά 42%.

Καταθέτω επίσης και αυτούς τους πίνακες.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τους προαναφερθέντες πίνακες, οι οποίοι
έχουν ως εξής:

1516 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην
πολιτική και στην άσκηση της εξουσίας µπορεί κάποιος να ανα-
γνωρίσει τις δυσκολίες, να βρει ελαφρυντικά και να δικαιολογή-
σει τις αστοχίες, όταν η διαχείριση είναι καθαρή και κρυστάλλινη,
όταν η προσπάθεια είναι συστηµατική και επίπονη, όταν η υπε-
ράσπιση του δηµοσίου συµφέροντος πρυτανεύει κάθε άλλης επι-
λογής. ∆υστυχώς στα χρόνια διακυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας γνωρίσαµε πρωτοφανή σκάνδαλα και φαινόµενα
κακοδιαχείρισης και σπατάλης που επιβάρυναν το δηµόσιο βίο,
µείωσαν τη δηµόσια περιουσία, αφαίµαξαν τα ασφαλιστικά τα-
µεία.

Οδήγησαν σε απώλεια εσόδων το δηµόσιο και µείωσαν επι-
πλέον την παρεµβατική του δύναµη. Είναι γνωστό από ποια πο-

λιτική και από ποια πρόσωπα εκπορεύτηκαν αυτά τα σκάνδαλα.
Το κλίµα των σκανδάλων και της διαφθοράς επηρέασε αναµφί-
βολα την εξέλιξη των δηµοσιονοµικών και οικονοµικών µεγεθών.
Είχε τη δική του επίπτωση στη µείωση των εσόδων, στην αύξηση
των δαπανών καθώς και στη µείωση της εµπιστοσύνης απέναντι
στο ελληνικό κράτος και τις οικονοµικές του λειτουργίες. Η έκ-
θεση της ∆ιεθνούς ∆ιαφάνειας είναι αποκαλυπτική. ∆υστυχώς,
η χώρα µας βρίσκεται στην 71η θέση µεταξύ όλων των χωρών
και στην τελευταία θέση των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε
σχέση µε το δείκτη διαφθοράς. Καταθέτω τον σχετικό πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος έχει
ως εξής:

1518 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Επίσης, την ίδια περίοδο µε βάση
στοιχεία της Παγκόσµιας Τράπεζας ο δείκτης κοινωνικής λογο-
δοσίας της κυβέρνησης έπεσε κατά έντεκα µονάδες και ο δεί-
κτης αποτελεσµατικότητας διακυβέρνησης κατά επτά µονάδες.

Καταθέτω το σχετικό πίνακα.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα
σ’ αυτό το εξαιρετικά δυσµενές οικονοµικό περιβάλλον όπως µας
το κληρονόµησε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας συντά-
χθηκε ο προϋπολογισµός του 2010. Είναι ένας προϋπολογισµός
που έχει µεταβατικό χαρακτήρα όχι µόνο για τις συνθήκες κάτω
από τις οποίες συντάχθηκε αλλά γιατί του χρόνου τέτοια εποχή
θα συζητάµε σε διαφορετική βάση µετά τις αλλαγές που έχουν
δροµολογηθεί και θα γίνουν µέσα στο 2010. Οι παράγοντες που
διαµορφώνουν και καθορίζουν τις αποφάσεις µας είναι από τη
µια µεριά η κατάσταση έκτακτης ανάγκης της ελληνικής οικονο-
µίας και από την άλλη η ευθύνη και η πολιτική βούληση να δώ-
σουµε πάλι ελπίδα και προοπτική στις Ελληνίδες και στους
Έλληνες.

Γι’ αυτό ο προϋπολογισµός έχει πολλαπλή πολιτική στόχευση.
Να σταµατήσει το δηµοσιονοµικό κατήφορο, να µειώσει το έλ-
λειµµα, να ενισχύσει τις αδύναµες κοινωνικές οµάδες, να συµ-
βάλλει στην επανεκκίνηση της οικονοµίας, να δηµιουργήσει τις
προϋποθέσεις µιας νέας αναπτυξιακής πορείας, να αποκατα-
στήσει την αξιοπιστία της πολιτικής απέναντι στους πολίτες και
τους φορολογούµενους, να αποκαταστήσει τη χαµένη τιµή της
Ελλάδας στους διεθνείς οργανισµούς.

Ο προϋπολογισµός του 2010 είναι µέρος ενός ολοκληρωµέ-
νου σχεδίου που θα αποτυπωθεί στο τετραετές πρόγραµµα στα-
θερότητας και ανάπτυξης και στοχεύει στη µείωση του
ελλείµµατος κάτω από το 3% του ΑΕΠ στο τέλος της πρώτης τε-
τραετίας του ΠΑΣΟΚ. Σύµφωνα µε τον προϋπολογισµό η προ-
βλεπόµενη δηµοσιονοµική προσαρµογή αφορά τη µείωση του
ελλείµµατος κατά 8,4 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 3,6% του ΑΕΠ, δη-
λαδή, από τα 30,5 δισεκατοµµύρια ή 12,7 του ΑΕΠ που είναι σή-

µερα στα 22 δισεκατοµµύρια ή 9,1% του ΑΕΠ. Η µείωση του ελ-
λείµµατος προκύπτει σχεδόν ισόποσα από τη µείωση των δαπα-
νών και από την αύξηση των εσόδων.

Συγκεκριµένα 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ προέρχονται από κα-
θαρά έσοδα, 2,3 δισεκατοµµύρια προέρχονται από τη µείωση
των πρωτογενών δαπανών από λειτουργικές και καταναλωτικές
δαπάνες του δηµοσίου, 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ οφείλονται στη
µείωση των δαπανών για προµήθειες νοσοκοµείων, µισό δισεκα-
τοµµύριο προέρχεται από τη µείωση των δαπανών για παραλα-
βές εξοπλιστικών προγραµµάτων. Αναλυτικότερα τα καθαρά
έσοδα προβλέπεται να διαµορφωθούν στο ύψος των 57,5 δισε-
κατοµµύρια. Τα έσοδα από άµεση φορολογία προβλέπονται αυ-
ξηµένα κατά 1,9 δισεκατοµµύρια ευρώ και θα ανέλθουν στα 23,7
δισεκατοµµύρια ευρώ. Τα έσοδα από την έµµεση φορολογία
προβλέπονται αυξηµένα κατά 1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ και θα
διαµορφωθούν στα 30,4 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Σύµφωνα µε αυτή την πρόβλεψη τα έσοδα διαµορφώνονται
στα 23,6% του ΑΕΠ από 21,5% το έτος 2009. Εδώ θέλω να ση-
µειώσω ότι παρά την αύξησή τους τα φορολογικά έσοδα ως πο-
σοστό του ΑΕΠ βρίσκονται πολύ κάτω από το µέσο όρο των
χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και το 2010, για να απαντήσω
έτσι σ’ αυτούς που καλλιεργούν τη «φορολογική τροµοκρατία»
και αναπτύσσουν επιχειρήµατα για την υπερφορολόγηση της οι-
κονοµίας. Καταθέτω το σχετικό πίνακα µε τα ενδιαφέροντα στοι-
χεία που έδωσε χθες στη δηµοσιότητα ο Υπουργός Οικονοµικών
κ. Παπακωνσταντίνου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουτσούκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
έχει ως εξής:

1520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Σε κάθε περίπτωση η αύξηση των
φορολογικών εσόδων του 2010 θα προέλθει από την αναµενό-
µενη απόδοση των νέων φορολογικών µέτρων, τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης χωρίς να αυξήσουµε το φορολογικό βάρος
στα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα, την έκτακτη φορολόγηση
των επιχειρήσεων και της ακίνητης περιουσίας, από τον περιο-
ρισµό της φοροδιαφυγής και την αύξηση της είσπραξης των λη-
ξιπρόθεσµων οφειλών.

Όσον αφορά τις δαπάνες οι συνολικές πλην χρεολυσίων πι-
στώσεις του τακτικού προϋπολογισµού προβλέπεται να διαµορ-
φωθούν στα 69,8 δισεκατοµµύρια ευρώ από 71,4
δισεκατοµµύρια.

Η µείωση αυτή επιτυγχάνεται παρά το γεγονός ότι στις πρω-
τογενείς δαπάνες περιλαµβάνονται και πιστώσεις ύψους 1,9 δι-
σεκατοµµύρια περίπου για τη χρηµατοδότηση των µέτρων
κοινωνικής και αναπτυξιακής πολιτικής, τις αυξηµένες δαπάνες
για τόκους κατά 600.000.000, καθώς και τα ιδιαίτερα αυξηµένα
κονδύλια για το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων κατά
800.000.000 ευρώ.

Οι δαπάνες αποδοχών και συντάξεων προβλέπεται να αυξη-
θούν κατά 2,8% και θα καλύψουν τις αυξήσεις των µισθών µέχρι
το όριο των 2.000 ευρώ. Οι δαπάνες ασφάλισης, περίθαλψης και
κοινωνικής προστασίας, παρά τη σχετική µείωσή τους, θα καλύ-
ψουν πλήρως τις ανάγκες του κοινωνικού κράτους και τις υπο-
χρεώσεις έναντι των ασφαλιστικών ταµείων.

Συνοψίζοντας, το σκέλος των εσόδων και των δαπανών µε τον
προϋπολογισµό του 2010 επιτυγχάνεται. Η ενίσχυση των εσόδων
µε µέτρα µόνιµου χαρακτήρα, η δικαιότερη κατανοµή των φο-
ρολογικών βαρών, η ενεργοποίηση των ελεγκτικών και εισπρα-
κτικών µηχανισµών, η περιστολή της κρατικής σπατάλης και η
µείωση των δηµόσιων δαπανών, που δεν συνεισφέρουν στην εκ-
πλήρωση κοινωνικών και αναπτυξιακών στόχων ή δεν ανταπο-
κρίνονται στις πραγµατικές ανάγκες των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, σύµ-
φωνα µε τις προεκλογικές της δεσµεύσεις, στοχεύει σε µια ισόρ-
ροπη ανάπτυξη σε επίπεδο χώρας, µε βασικό αναπτυξιακό
εργαλείο το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και παράλληλα
στη στήριξη της πραγµατικής οικονοµίας.

Η αναπτυξιακή πολιτική προωθείται, µε την εντατικοποίηση της
υλοποίησης και το στρατηγικό αναπροσανατολισµό των προ-
γραµµάτων του ΕΣΠΑ, µε τη στήριξη του Προγράµµατος ∆ηµο-
σίων Επενδύσεων, που το 2010 οι συνολικές δαπάνες
προβλέπεται να φτάσουν τα 10,3 δισεκατοµµύρια. Οι δαπάνες
αυτές αντιπροσωπεύουν το 4,2% του ΑΕΠ από 3,9% που ήταν
την προηγούµενη χρονιά.

Από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων θα χρηµατοδοτη-
θούν µικρά και µεγάλα έργα που αφορούν στις αναπτυξιακές και
κοινωνικές υποδοµές, την ανάπτυξη της υπαίθρου και τον αγρο-
τικό τοµέα, παραγωγικές δραστηριότητες και επενδυτικά σχέδια,
την «πράσινη» ανάπτυξη και τις Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας,
τον πολιτισµό, τον τουρισµό, την έρευνα και την τεχνολογία, την
κατάρτιση και την εκπαίδευση για ανέργους και εργαζόµενους.

Για τον τοµέα της παιδείας το κονδύλι που αναγράφεται στο
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων το 2010 ανέρχεται στο
1.050.000.000 ευρώ. Για την ενίσχυση και ανάπτυξη της περιφέ-
ρειας η χρηµατοδότηση των έργων, των περιφερειακών και νο-
µαρχιακών προγραµµάτων, για το 2010 προβλέπεται να ανέλθει
στα 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Ποια είναι τα βασικά συµπεράσµατα του προϋπολογισµού; Με
την οικονοµία υπό κατάρρευση και σε κατάσταση έκτακτης ανά-
γκης, ο προϋπολογισµός ισορροπεί µεταξύ της ανάγκης από την
µία πλευρά να µπει φρένο στο δηµοσιονοµικό κατήφορο της
χώρας και να επανακινήσει την οικονοµική διαδικασία ανακτώ-
ντας τη χαµένη εµπιστοσύνη των πολιτών και των οικονοµικών
µονάδων και της ανάγκης από την άλλη πλευρά να στηρίξει την
αναδιανοµή και την κοινωνική συνοχή, να τροφοδοτήσει τις ανα-
πτυξιακές διαδικασίες.

Παρά τις τεράστιες δυσκολίες η Κυβέρνηση υλοποιεί τις προ-
εκλογικές της δεσµεύσεις για την ενίσχυση των αδύναµων κοι-
νωνικών οµάδων, τη θωράκιση του κράτους πρόνοιας, τη
ρευστότητα στην αγορά, την ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας,

τη διαφάνεια παντού σύµφωνα µε το σχέδιο των εκατό πρώτων
ηµερών.

Έτσι δώσαµε το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, αυξάνουµε
το επίδοµα ανεργίας, αυξάνουµε τις αγροτικές συντάξεις, αυξά-
νουµε την επιστροφή του ΦΠΑ στους αγρότες από 7% σε 11%,
επιδοτούµε τις ασφαλιστικές εισφορές για την απασχόληση των
νέων, επενδύουµε 1.000.000.000 επιπλέον στην παιδεία, προ-
σλαµβάνουµε προσωπικό στα νοσοκοµεία, ψηφίζουµε το σχέδιο
νόµου για τη ρύθµιση των επαγγελµατικών οφειλών και αλλά-
ζουµε τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», ρυθµίζουµε τις οφειλές των υπερχρεω-
µένων φυσικών προσώπων, αυξάνουµε τον προϋπολογισµό του
ΤΕΜΠΕ, εξοφλούµε τις υποχρεώσεις του δηµοσίου, ετοιµάζουµε
νέο αναπτυξιακό νόµο, αλλάζουµε το πλαίσιο για την υποστήριξη
των επιχειρηµατικών πρωτοβουλιών, προχωρούµε στη δηµιουρ-
γία του Ταµείου Αναχρηµατοδότησης της Οικονοµίας για να στη-
ρίξουµε την «πράσινη» ανάπτυξη, τις τεχνολογίες αιχµής, τις νέες
παραγωγικές δραστηριότητες.

Καταθέσαµε για συζήτηση τις προτάσεις µας για το φορολο-
γικό και θα γίνει ευρύς διάλογος. Προχωράµε σε διάλογο για το
ασφαλιστικό, βάζουµε κανόνες στην αγορά και προασπίζουµε τις
εργασιακές σχέσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαλέξαµε το δρόµο της αλή-
θειας και της ειλικρίνειας, του σεβασµού, της αξιοπρέπειας των
Ελλήνων πολιτών και της διαφάνειας στη διαχείριση των δικών
τους χρηµάτων. ∆εν κρύβουµε τα προβλήµατα. ∆εν τρεπόµαστε
σε φυγή. ∆εν αρνιόµαστε την πραγµατικότητα, αλλά προσπα-
θούµε να την αλλάξουµε.

Σε συνθήκες πρωτοφανούς δηµοσιονοµικής κρίσης και µε την
ανάπτυξη να έχει αρνητικό πρόσηµο σύµφωνα µε τις προβλέψεις
και την επόµενη χρονιά -0,3%, ο προϋπολογισµός διασφαλίζει
µια δυναµική ισορροπία µεταξύ της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης,
της κοινωνικής συνοχής και της αναπτυξιακής προοπτικής.

Βασικός και µακροπρόθεσµος στόχος µας είναι να αλλάξουµε
το αντιπαραγωγικό, σπάταλο και αδιέξοδο µοντέλο της χώρας.

Απαιτούνται µεγάλες αλλαγές στην οικονοµία, στο κράτος,
στον τρόπο άσκησης της εξουσίας. Θα το κάνουµε µε τις µεγά-
λες παρεµβάσεις µας που αφορούν:

Το νέο τρόπο κατάρτισης του προϋπολογισµού του κράτους
µε προϋπολογισµούς προγραµµάτων και έλεγχο στην υλοποίησή
τους.

Την ανεξαρτητοποίηση της ΕΣΥΕ, µε στόχο την αξιοπιστία των
στατιστικών δεδοµένων εντός και εκτός Ελλάδος.

Τη φορολογική µεταρρύθµιση για ένα δίκαιο και αναδιανεµη-
τικό φορολογικό σύστηµα. Οι µισθωτοί δεν µπορεί να είναι άλλο
τα υποζύγια του φορολογικού συστήµατος, αγαπητοί συνάδελ-
φοι.

Θα το κάνουµε επίσης µε την καταπολέµηση του οικονοµικού
εγκλήµατος, την καταπολέµηση της διαφθοράς στο δηµόσιο,
την καταπολέµηση της σπατάλης στα νοσοκοµεία και στους κλά-
δους υγείας, τις αποφάσεις µας για τη µείωση των αµοιβών των
υψηλόβαθµων στελεχών του δηµοσίου, την αξιοκρατία και τη δια-
φάνεια παντού, από τις προσλήψεις στο δηµόσιο µέχρι τον
έλεγχο της εκτελεστικής εξουσίας, τη διοικητική µεταρρύθµιση
που θα ανατρέψει τον συγκεντρωτισµό και τη γραφειοκρατία, θα
δώσει ρόλο και θα κινητοποιήσει τις τοπικές κοινωνίες.

Θα το κάνουµε µε τις εναλλακτικές µας πολιτικές, που εµπε-
ριέχονται στο πολιτικό µας σχέδιο για την «πράσινη» ανάπτυξη
και διαπερνούν οριζόντια το σύνολο της κυβερνητικής δράσης.

Θα το κάνουµε αλλάζοντας τον τρόπο που ασκείται η πολιτική
και την αντίληψη που έχουν για µας οι πολίτες. Γι’ αυτό τους κα-
θιστούµε κοινωνούς της προσπάθειάς µας και των καθηµερινών
µας δράσεων. Ανοίγουµε το διάλογο και βάζουµε την κοινωνία
και τους φορείς της συµµέτοχους στη διαδικασία λήψης των
αποφάσεων, για να αντιµετωπίσουµε τα µεγάλα και ανοικτά προ-
βλήµατα. Η διαφάνεια, η αξιοκρατία, η καταπολέµηση της δια-
φθοράς δεν είναι για µας µόνο θέµα που αφορά την ηθική της
πολιτικής, αλλά γνωρίζουµε ότι είναι ο µόνος τρόπος για να ανα-
τρέψουµε τη λογική της ήσσονος προσπάθειας και να εντάξουµε
έτσι σ’ αυτή τη νέα δηµιουργική πορεία περιθωριοποιηµένες και
απογοητευµένες δυνάµεις της ελληνικής κοινωνίας.

Το κράτος πρόνοιας και η κοινωνία αλληλεγγύης δεν αφορά
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µόνο στις ιδεολογικές µας αναφορές και στις σοσιαλιστικές µας
αξίες, αλλά στην ίδια τη δυνατότητα των πολιτών να συµµετά-
σχουν µε όρους ισότητας και προσβασιµότητας στη διανοµή των
δηµόσιων αγαθών, ώστε απελευθερωµένοι από τα καθηµερινά
προβλήµατα να συµµετάσχουν στην οικονοµική και παραγωγική
διαδικασία.

Η επένδυση στον άνθρωπο, στην παιδεία, στην εκπαίδευση,
στην έρευνα, στις νέες τεχνολογίες αποτελεί για µας προτεραι-
ότητα που συνδέεται µε την πίστη µας ότι η Ελλάδα µπορεί, ότι
οι Έλληνες µπορούν να θέτουν και να επιτυγχάνουν µεγάλους
στόχους.

Απόφασή µας είναι να σπάσουµε το φαύλο κύκλο της ανακύ-
κλωσης των προβληµάτων και της µετάθεσης των ευθυνών. Θα
υπερβούµε, µε το πολιτικό µας σχέδιο, την αντίφαση που θέλει
αυτούς που δηµιουργούν τα προβλήµατα να βάζουν και τους
όρους για να ξεπεράσουµε την κρίση.

Αποδείξαµε επανειληµµένα, όταν και πάλι σε δύσκολες συν-
θήκες κληθήκαµε από τον ελληνικό λαό, ότι µπορούµε να αλλά-
ξουµε την πορεία της χώρας και το καταφέραµε και το 1981 και
το 1993 και το 1996.

Το αποδεικνύουµε µε τον προϋπολογισµό, µε τις πολιτικές που
τον συνοδεύουν, µε τις µεγάλες αλλαγές παντού, µε τη διαρκή
προσπάθεια να ανακτήσει η χώρα τη χαµένη της αξιοπιστία, µε
τις διεθνείς πρωτοβουλίες του Προέδρου µας και Πρωθυπουρ-
γού Γιώργου Παπανδρέου. Η υπερψήφιση του προϋπολογισµού
του 2010 αποτελεί ένα πρώτο και ταυτόχρονα σηµαντικό βήµα
στην κατεύθυνση της υλοποίησης του πολιτικού σχεδίου µας, για
να βγει η χώρα από το σηµερινό τέλµα, για να υπερβούµε τα
αδιέξοδα και να ανοίξει επιτέλους µια νέα, ελπιδοφόρα και δη-
µιουργική περίοδος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύουµε στις δυνατότητες
της Ελλάδας και των Ελλήνων. Με αίσθηµα σιγουριάς για τις επι-
λογές µας και ευθύνη απέναντι στον ελληνικό λαό σας καλώ να
υπερψηφίσετε τον προϋπολογισµό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Κουτσούκο.
Τώρα το λόγο έχει ο γενικός εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας

κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

Σας παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, όσοι θέλετε να εξέλθετε
της Αιθούσης να το κάνετε αθορύβως. Παρακαλώ επίσης να µην
προκαλούνται θόρυβοι, να µην αναγκαστώ να σας διακόψω και
πάλι, γιατί στο τέλος θα µε αναγκάσετε δηµόσια να ανακοινώσω
ποιοι συναποτελούν «τρίγωνο» των θορύβων εδώ στην Αίθουσα!
Κι ένα τέτοιο «τρίγωνο» εξακολουθεί και λειτουργεί αυτή τη
στιγµή εκεί στο βάθος. Κύριε Ζώη, εκεί στο βάθος µε τον κ. Μη-
τσοτάκη και τον κ. Βορίδη, σας παρακαλώ!

Κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας λόγος για τον οποίο ο πο-

λιτικός κόσµος της χώρας χάνει την αξιοπιστία του στην κοινω-
νία είναι γιατί έχει αποποιηθεί τη νοµοθετική και εκτελεστική
εξουσία που του έχει παραχωρήσει ο ελληνικός λαός.

Το χαρακτηριστικότερο παράδειγµα αυτής της αλήθειας είναι
ο τρόπος συζήτησης, εκτέλεσης και απολογισµού του γενικού
κρατικού προϋπολογισµού της χώρας. Αν δει κανείς τους απο-
λογισµούς και τους ισολογισµούς από τις αρχές της δεκαετίας
του ’80 εύκολα µπορεί να διαπιστώσει ότι 100.000.000.000 ευρώ
απολογιστικά δεν έχουν περάσει από το Ελληνικό Κοινοβούλιο.
Αυτό είναι το ανάλογο παράδειγµα µιας εταιρείας που κρατά
διπλά βιβλία και διπλά ταµεία. Αν αυτό που πράττουν οι κυβερ-
νήσεις, το αποτολµούσε µια οποιαδήποτε επιχείρηση, η επιχεί-
ρηση έπρεπε να κλείσει.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µετά από κάθε εκλογές µε τους εκλο-
γικούς κύκλους προστίθενται περίπου 20.000.000.000 ευρώ στο
κρυφό χρέος και στο γενικό κρατικό προϋπολογισµό και ανεβά-
ζουν το συνολικό χρέος της χώρας –το οµολογούµενο από το

κράτος- στα 300.000.000.000 ευρώ.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η χώρα µας αντιµετωπίζει σοβαρό οι-

κονοµικό πρόβληµα. Το δηλώνουν τα κόµµατα, το περιγράφουν
οι διεθνείς οργανισµοί, το ζει και το νιώθει στην καθηµερινή του
ζωή ο Έλληνας πολίτης, ο Έλληνας µισθωτός, ο Έλληνας επαγ-
γελµατίας, ο Έλληνας αγρότης, οι νέοι και οι νέες της πατρίδας
µας. Ουδέποτε στη σύγχρονη ιστορία της η Ελλάδα χρωστούσε
µιάµιση φορά το εθνικό της εισόδηµα. Ουδέποτε στην οικονο-
µική της ιστορία είχε βρεθεί στο σηµείο να εκτελεί προϋπολογι-
σµούς, όπως τους προϋπολογισµούς των τελευταίων δεκαπέντε
ετών όπου τόκοι, µισθοί και συντάξεις είναι ίσοι µε τα έσοδα του
κράτους. Αυτή είναι η πραγµατική κατάσταση της οικονοµίας:
300.000.000.000 ευρώ συσσωρευµένο δηµόσιο χρέος και χρέος
του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα.

Κύριε Πρωθυπουργέ, είστε άνθρωπος καλών προθέσεων και
ασφαλώς αναγνωρίζετε ότι το πρόβληµα που αντιµετωπίζει σή-
µερα η Ελλάδα έχει ξεπεράσει και κόµµατα και χρώµατα και κοµ-
µατικές ταµπέλες και κοµµατικές σηµαίες. Είναι πρόβληµα εθνικό
και ως τέτοιο πρέπει να το αντιµετωπίσουµε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να τα δούµε όλα από µηδενική
βάση και κυρίως τα δηµόσια οικονοµικά της χώρας.

Κύριοι της Κυβέρνησης, έχετε µια µοναδική ευκαιρία: να διορ-
θώσετε ένα ιστορικό λάθος της παράταξής σας. Τη δηµιουργία
του τεράστιου, δυσβάσταχτου χρέους των 300.000.000.000 ευρώ
διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το χρέος είναι παιδί του
ΠΑ.ΣΟ.Κ…

(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
…ανεξάρτητα αν κάνει προσπάθεια εδώ και πολλά χρόνια να

το κάνει αποπαίδι! Οι ευθύνες έχουν ονοµατεπώνυµο.
(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

Αγαπητοί συνάδελφοι, πριν από το 1980 οι προϋπολογισµοί
ήταν ισοσκελισµένοι, δηλαδή όσα ήταν τα έσοδα ήταν και οι δα-
πάνες του κράτους. Το µόνο χρέος το οποίο υπήρχε ήταν το
χρέος του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τότε έκοβε χρήµα ο Χολαργός.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: …αυτό, δηλαδή, που οδη-

γεί στην ανάπτυξη.
Χάθηκαν τριάντα ολόκληρα χρόνια. Χάθηκε µια ολόκληρη

γενιά και δυστυχώς µε τις διαχειριστικές λογικές κινδυνεύουµε
να χάσουµε και την επόµενη. Πολύ σύντοµα φοβάµαι ότι θα φτά-
σουµε στο σηµείο να ζητήσουµε ένα µεγάλο συγγνώµη από τα
παιδιά µας και τις γενιές που έρχονται.

Αγαπητοί συνάδελφοι, το χρέος δηµιουργείται από τα πρωτο-
γενή ελλείµµατα και τους τόκους που καλούµαστε κάθε χρόνο
να πληρώσουµε για τα ελλείµµατα αυτά. Ε, λοιπόν, από τα
300.000.000.000 ευρώ του συσσωρευµένου δηµόσιου χρέους:
2.000.000.000 είναι η ευθύνη όλων των κυβερνήσεων µέχρι το
1981, που ισοδυναµούσε µε το 26% του Ακαθάριστου Εθνικού
Προϊόντος. Η ευθύνη των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας
την περίοδο 1990-1993 µε το πρωτογενές έλλειµµα που δηµι-
ούργησε εκείνη την εποχή είναι 2.000.000.000 ευρώ και
7.000.000.000 ευρώ είναι η ευθύνη της Νέας ∆ηµοκρατίας για το
πρωτογενές έλλειµµα και το χρέος που δηµιουργήθηκε την πε-
ρίοδο 2004-2009 και κυρίως για το 2008-2009 λόγω της διεθνούς
οικονοµικής κρίσης. Όλο το υπόλοιπο χρέος των
289.000.000.000 ευρώ είναι χρέος των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ.
Είναι ευθύνη του ΠΑΣΟΚ…

(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Κεφαλογιάννη,
µε συγχωρείτε για µερικά δευτερόλεπτα.

Κύριοι συνάδελφοι, εάν συµφωνείτε ή διαφωνείτε µε την
άποψη του οµιλούντος, αυτό εκφράζεται διά χειροκροτηµάτων,
όχι, όµως και δι’ επιφωνηµάτων. Σας παρακαλώ, όχι επιφωνή-
µατα!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Επειδή µε προκαλούν οι
συνάδελφοι από την αριστερή µας πτέρυγα, εδώ, του ΠΑΣΟΚ…

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ε, όχι και αριστερά το ΠΑΣΟΚ, κύριε
Κεφαλογιάννη!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχετε δίκιο, κύριε Χαλβα-
τζή. Έχετε απόλυτο δίκιο!
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Μόνο την περίοδο 1990-1993 και 2004-2009, από χρήσεις
προηγούµενων ετών, οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας πλή-
ρωσαν 81.000.000.000 ευρώ για τόκους, 19.000.000.000 ευρώ
την περίοδο 1990-1993 και 62.000.000.000 ευρώ την περίοδο
2004-2009. Μόνο για τόκους.

Αγαπητοί συνάδελφοι, αν σε αυτά προσθέσουµε την ενσωµά-
τωση των παλαιών υποχρεώσεων, τις καταπτώσεις των εγγυή-
σεων και την κεφαλαιοποίηση των τόκων, η ευθύνη του ΠΑΣΟΚ,
ακόµα και την περίοδο διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ξεπερνά το 92%. Οι τόκοι που πλήρωσαν οι Έλληνες πολίτες τα
τελευταία τριάντα χρόνια είναι 180.000.000.000 ευρώ.

Εάν έλειπε το χρέος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν έλει-
παν τα 12,5 δισεκατοµµύρια ευρώ που πληρώνουµε κάθε χρόνο
για τόκους και θα πληρώσουµε και φέτος, θα µπορούσαµε κάθε
χρόνο να αυξήσουµε τους µισθούς και συντάξεις κατά 30%, να
δώσουµε 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ παραπάνω για υγεία, 1,5 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ παραπάνω για παιδεία, να διπλασιάσουµε
το Πρόγραµµα των ∆ηµοσίων Επενδύσεων και να µειώσουµε
δραστικά τα επιτόκια, δίνοντας φιλί ζωής, ανάσα στην ελληνική
οικονοµία.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µας έλεγε ο αείµνηστος Ανδρέας Πα-
πανδρέου και το επανέλαβε και ο παριστάµενος Πρωθυπουργός
Γεώργιος Παπανδρέου στο πρώτο Υπουργικό Συµβούλιο, ότι το
έθνος θα εξοντώσει το χρέος ή το χρέος θα εξοντώσει το έθνος,
αντιγράφοντας ή, αν θέλετε, επαναλαµβάνοντας αυτό που είχε
πει ο Ντέιβιντ Χιουµ διακόσια πενήντα χρόνια πριν, το 1752, στο
περίφηµο έργο του «Η ραψωδία του δηµοσίου χρέους».

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά θα έπρεπε να τα
θυµηθεί το ΠΑΣΟΚ, όταν τη δεκαετία του 1980 κάθε πέντε ηµέ-
ρες υπέγραφε ένα δάνειο στο εσωτερικό και στο εξωτερικό. Εξή-
ντα δύο δάνεια υπέγραφε το ΠΑΣΟΚ στο εσωτερικό και στο
εξωτερικό καθ’ όλη τη διάρκεια της δεκαετίας του 1980.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µας έλεγε προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ ότι
χρήµατα υπάρχουν και ότι σχέδιο υπάρχει. Μας έλεγε ότι υπάρ-
χουν 30.000.000.000 ευρώ από µη εισπραττόµενους φόρους πα-
λαιότερων οικονοµικών ετών και ότι πολύ εύκολα θα µπορούσε
να εισπράξει 1.000.000.000 ευρώ. Μας έλεγε το ΠΑΣΟΚ και το
είπε και ο παριστάµενος εισηγητής της Πλειοψηφίας, ότι υπάρ-
χουν εννιακόσιες επιτροπές, από τις οποίες θα µπορούσε πολύ
εύκολα το ΠΑΣΟΚ να εξοικονοµήσει 1.000.000.000 ευρώ.

Όλοι έχετε µπροστά σας τον προϋπολογισµό που µας κατέ-
θεσε η Κυβέρνηση. Θα σας παρακαλέσω να πάτε στον Πίνακα
3.3, στη σελίδα 52 και θα δείτε ότι από µη εισπραττόµενους φό-
ρους παλαιότερων οικονοµικών ετών η σηµερινή Κυβέρνηση για
φέτος θα εισπράξει 125.000.000.

Θα σας παρακαλέσω, επίσης, να πάτε στον Πίνακα 3.7, στη
σελίδα 60 του προϋπολογισµού που µας κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ,
για να δείτε εκεί ότι για υπερωρίες και συµβούλια η προσδοκώ-
µενη µείωση των δαπανών είναι 50.000.000 ευρώ.

∆ηλαδή, κύριοι συνάδελφοι, από τα 30.000.000.000 ευρώ των
χρηµάτων που υπήρχαν και από τα οποία θα µπορούσε να ανα-
κάµψει η ελληνική οικονοµία, κατά τις προεκλογικές δεσµεύσεις
των στελεχών και του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ, να προσδοκά ότι
θα εισπράξει 175.000.000 ευρώ.

Μας έλεγε, επίσης, προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ ότι θα αυξήσει τις
δαπάνες για παιδεία και έρευνα στο 7% του Ακαθάριστου Εθνι-
κού Προϊόντος, που ισοδυναµεί µε µια δαπάνη 10.000.000.000
ευρώ. Και µας είπε ο εισηγητής του προϋπολογισµού -και µας το
είπε και στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων ο αρµόδιος
Υπουργός- ότι το κονδύλι φέτος είναι αυξηµένο κατά
1.000.000.000 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Θα χρειαστούν, λοιπόν, δέκα χρόνια, για να ικανοποιηθούν οι
προεκλογικές εξαγγελίες του ΠΑΣΟΚ για την έρευνα και την παι-
δεία.

Μας έλεγε, επίσης, προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ ότι θα αυξήσει το
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων στο 5% του Ακαθάριστου
Εθνικού Προϊόντος, ένα ποσό που ισοδυναµεί µε 5.000.000.000
ευρώ. Το ποσό αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναζητείται
στον προϋπολογισµό.

Μας έλεγε το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά ότι θα αυξήσει τις συντά-
ξεις του Έλληνα αγρότη και της Ελληνίδας αγρότισσας στα 550
ευρώ µηνιαίως. Αυτό ισοδυναµεί µε δαπάνη 3.000.000.000 ευρώ.

Μας είπε ο παριστάµενος κύριος Υπουργός Οικονοµίας ότι στο
φετινό προϋπολογισµό είχε εγγράψει ένα ποσό 300.000.000
ευρώ. Θα χρειαστούν, δηλαδή, δέκα χρόνια, τρεις εκλογικές ανα-
µετρήσεις, για να ικανοποιηθεί η προεκλογική εξαγγελία του
ΠΑΣΟΚ για 550 ευρώ στον Έλληνα αγρότη και στην Ελληνίδα
αγρότισσα.

Μας έλεγε, επίσης, το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά ότι θα αυξήσει τα
επιδόµατα της ανεργίας στο 70% του βασικού µισθού, µια δια-
χρονική πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Πρό-
κειται για µια δαπάνη 3.000.000.000 ευρώ.

Μας είπε ο παριστάµενος Υπουργός ότι έχει εγγράψει στον
προϋπολογισµό ένα κονδύλι 100.000.000 ευρώ. ∆ηλαδή θα χρει-
αστούν τριάντα χρόνια, για να ικανοποιηθεί η προεκλογική εξαγ-
γελία του ΠΑΣΟΚ για επιδόµατα ανεργίας του 70% του µισθού,
εκτός και έχει υπάρχει κρυφή συµφωνία, αν έχει προσχωρήσει
στις πιέσεις που ασκούνται από τους χειρότερους επικριτές της
ελληνικής οικονοµίας από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και την
Ευρωπαϊκή Ένωση και θα θεσµοθετήσει την εβδοµάδα των τεσ-
σάρων ηµερών, µε παράλληλη µείωση των µισθών στο 80% του
µισθού που απολαµβάνουν οι δηµόσιοι υπάλληλοι φέτος.

Αν πάρουµε όλες τις προεκλογικές εξαγγελίες του ΠΑΣΟΚ, εύ-
κολα θα διαπιστώσουµε ότι χρειάζεται ένα ποσό 25.000.000.000
ευρώ. Και αν πάρει κανείς τοις µετρητοίς αυτό που είπε η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ και στους εταίρους µας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και σήµερα στην Κοινοβουλευτική Οµάδα ο παριστάµε-
νος κύριος Πρωθυπουργός, αλλά και στους κοινωνικούς φορείς
µια εβδοµάδα πριν στο Ζάππειο, ότι δηλαδή στο τέλος της τε-
τραετίας θα µειωθεί το έλλειµµα στο 3% του Ακαθάριστου Εθνι-
κού Προϊόντος, θα χρειαστούν άλλα 22.000.000.000 ευρώ.

Το ΠΑΣΟΚ, κύριοι συνάδελφοι, θα χρειαστεί συνολικά αυτήν
την τετραετία 45.000.000.000 ευρώ, τα οποία θα εισπράξει ή από
ισοδύναµα φορολογικά έσοδα, δηλαδή µια πρωτοφανούς έκτα-
σης φορολογική επιδροµή σε όλα τα εισοδήµατα των Ελλήνων
πολιτών, ή θα µειώσει ισόποσα τις δαπάνες, όταν γνωρίζουµε
όλοι ότι το 95% των δαπανών για µισθούς, συντάξεις, επιδοτή-
σεις και επιχορηγήσεις είναι ανελαστικές.

Υπάρχει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κρυφή ατζέντα και γι’
αυτήν την κρυφή ατζέντα οφείλει η Κυβέρνηση να µας δώσει πε-
ρισσότερες πληροφορίες και εξηγήσεις.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010 είναι πλα-
σµατικός. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ κρατάει άλλη µια φορά
διπλά βιβλία και διπλά ταµεία. Η δηµιουργική λογιστική στην απο-
θέωσή της. Οι λογιστικές αλχηµείες στο απόγειό τους. Το έλ-
λειµµα του 2009 αυξήθηκε τεχνητά, µε απώλεια εσόδων για το
2009, µε αύξηση δαπανών για το ίδιο έτος, ύψους 11.000.000.000
ευρώ. Αγωνίστηκε πολύ το οικονοµικό επιτελείο να αποδείξει ότι
το έλλειµµα είναι 30.000.000.000 ευρώ ή 12,7% του Ακαθάριστου
Εθνικού Προϊόντος.

Η πραγµατικότητα –και θα σας καταθέσω στοιχεία αµέσως στη
συνέχεια- είναι ότι το έλλειµµα είναι 8,2% του ΑΕΠ ή
19.000.000.000 ευρώ. Ζήτησα από τον αρµόδιο Υπουργό να µου
εξηγήσει την ύπαρξη αυξηµένης επιστροφής φόρων 1,3 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ, όπως περιγράφεται στον προϋπολογισµό που
µας έχει καταθέσει η Κυβέρνηση στον Πίνακα 3.3, σελίδα 53. Σας
λέω και τους πίνακες, για να µπορέσετε να παρακολουθήσετε.

Ε, πείτε µου εσείς, κύριοι συνάδελφοι, όταν µια οικονοµία βρί-
σκεται στην εντατική, όταν κατά τη ρήση του Πρωθυπουργού στο
πρώτο Υπουργικό Συµβούλιο διακυβεύεται η εθνική µας κυριαρ-
χία, όταν δεν έχουµε να πληρώσουµε µισθούς και συντάξεις,
όταν καταρρέουν τα πάντα, το ΠΑΣΟΚ -ως εκ του θαύµατος!-
βρήκε 1,3 δισεκατοµµύρια ευρώ το τελευταίο δίµηνο να το µοι-
ράσει σε επιστροφές φόρων.

Ζήτησα από τον αρµόδιο Υπουργό να µου εξηγήσει την
ύπαρξη µεθοδευµένης υστέρησης εσόδων από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, ιδιαίτερα στο κονδύλι του Προγράµµατος ∆ηµοσίων
Επενδύσεων ύψους 1,4 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Σας παραπέµπω
στον πίνακα 3.1 στη σελίδα 52.

Πείτε µου τώρα, κύριοι συνάδελφοι, εσείς, όταν στον προϋ-
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πολογισµό του 2009 το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων
3.500.000.000 ευρώ, ήρθε το ΠΑΣΟΚ τον Οκτώβρη του 2009 και
κατρακύλησε αυτό το ποσό στα 2,1 δισεκατοµµύρια ευρώ και ως
εκ του θαύµατος µε τον προϋπολογισµό του 2010, επειδή είναι ο
πρώτος προϋπολογισµός του ΠΑΣΟΚ, απογειώθηκαν και πάλι οι
δηµόσιες επενδύσεις στα 3,7 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Ζήτησα από τον κύριο Υπουργό να µου εξηγήσει την ύπαρξη
µεθοδευµένης µείωσης στις εθνικολογιστικές διαφορές ύψους
880.000.000 ευρώ. Ζήτησα από τον κύριο Υπουργό να µου εξη-
γήσει –πίνακας 3.2, σελίδα 52, για να µην αφήνουµε και εκκρε-
µότητες- την ύπαρξη ενός περίεργου κονδυλίου, το οποίο
λέγεται «Μη Επαναλαµβανόµενες ∆απάνες» ΜΕ∆, ύψους
750.000.000 ευρώ, εµείς για την αξιοπιστία των στοιχείων αφαι-
ρέσαµε και τα 290.000.000 ευρώ –που δεν προβλέπονται και δεν
εγγράφονται στον προϋπολογισµό- που θα πληρωθούν για την
ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής.

ΚΩΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αναφέρονται στον προϋπολογι-
σµό.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πείτε µου τώρα, κύριοι
συνάδελφοι, πώς ως εκ του θαύµατος και πάλι µε τον προϋπο-
λογισµό του 2010, αυτό το κονδύλι εξαφανίζεται;

Ζήτησα από τον κύριο Υπουργό να µου εξηγήσει την ύπαρξη
αυξηµένων επιχορηγήσεων στα ασφαλιστικά ταµεία, ύψους
2.000.000.000 ευρώ –όπως αναφέρεται στον πίνακα 3.7, στη σε-
λίδα 60- δηλαδή το κράτος µας χρειάζεται µε βάση τον προϋπο-
λογισµό του 2009 15,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, ως εκ του
θαύµατος ήρθε το ΠΑΣΟΚ τον Οκτώβρη του 2009, απογειώθηκε
αυτό το κονδύλι στα 17,2 δισεκατοµµύρια ευρώ και πάλι ως εκ
του θαύµατος, επειδή καταθέτει τον πρώτο του προϋπολογισµό
το 2010, ξανακατρακυλά αυτό το κονδύλι στα 15,5 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ.

Ζήτησα, επίσης, από τον κύριο Υπουργό να µου εξηγήσει την
ύπαρξη αυξηµένων δαπανών σε οφειλές των νοσοκοµείων. Πώς
είναι δυνατόν, κύριοι συνάδελφοι, για το 2008 που ψηφίσαµε πέ-
ρυσι, να χρειάζονται 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, για το 2009 να
χρειάζονται 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ και ως εκ του θαύµατος
µε το νέο προϋπολογισµό της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ το 2010,
να κατρακυλά αυτό το ποσό κατά 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ στα
800.000.000 ευρώ;

Ζήτησα, τέλος, από τον κύριο Υπουργό να µου εξηγήσει την
αύξηση δαπανών εξοπλιστικών προγραµµάτων, οι οποίες ουσια-
στικά αφορούν το 2010 ύψους 650.000.000 ευρώ. Γνωρίζετε,
αγαπητοί συνάδελφοι, ότι για να προστεθεί το χρέος των Ενό-
πλων ∆υνάµεων στο συνολικό χρέος του κράτους, πρέπει να
υπογραφούν όλα τα πρωτόκολλα παράδοσης-παραλαβής. Πείτε
µου τώρα εσείς, όταν µια κυβέρνηση δεν έχει ορίσει γενικούς δι-
ευθυντές και γενικούς γραµµατείς, όταν µια κυβέρνηση δεν έχει
ξεχωρίσει τις αρµοδιότητες µεταξύ Υπουργών, Υφυπουργών και
Αναπληρωτών Υπουργών, ο συµπαθής κατά τα άλλα κ. Βενιζέ-
λος, τον οποίο βλέπω και στα έδρανα της Κυβερνήσεως …

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Τι θα
πει «κατά τα άλλα»; Καθ’ όλα συµπαθής!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ο καθ’ όλα συµπαθής
χωρίς «κατά τα άλλα» κ. Βενιζέλος και ο συµπαθής κατά τα άλλα
κ. Μπεγλίτης, που δεν έχουν ακόµα µοιράσει τις αρµοδιότητές
τους, έπιασαν από την ηµέρα της ορκωµοσίας τους και υπογρά-
φουν πρωτόκολλα παράδοσης-παραλαβής για προµήθειες 3,1
δισεκατοµµυρίων ευρώ, που είχε παραγγείλει το ΠΑΣΟΚ την πε-
ρίοδο 2002-2003, για να παρουσιαστεί στο έλλειµµα του προϋ-
πολογισµού του 2009, αυξηµένο κατά 650.000.000 ευρώ.

Θα καταθέσω, λοιπόν, το σχετικό πίνακα και παρακαλώ τον αρ-
µόδιο Υπουργό να µας δώσει τις συγκεκριµένες εξηγήσεις. Θα
σας καταθέσω, επίσης, έναν πίνακα που δείχνει το µακροχρόνιο
χρέος της τελευταίας τριακονταετίας, και αποδεικνύει την ευ-
θύνη του ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα χρόνια, που παρά τις προσπάθειες
των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά ακόµα και των
κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ πριν την ένταξη στην ΟΝΕ δείχνει την
διαχρονική ευθύνη του ΠΑΣΟΚ για το δηµόσιο χρέος.

Θα σας καταθέσω, επίσης, πίνακες που δείχνουν τα διπλά βι-
βλία και τα διπλά ταµεία, τα οποία τηρεί διαχρονικά το ΠΑΣΟΚ
όσον αφορά το δηµόσιο χρέος. Θα σας καταθέσω την εισηγη-

τική έκθεση του προϋπολογισµού του 1994, την οποία υπογρά-
φει ο αείµνηστος Γεώργιος Γεννηµατάς και στη σελίδα 125, στο
κεφάλαιο 5 για το δηµόσιο χρέος αναφέρει ο προϋπολογισµός
εκείνης της εποχής ότι το χρέος είναι 19,3 τρισεκατοµµύρια
δραχµές –τότε µετρούσαµε σε δραχµές. Και ως εκ του θαύµα-
τος, κύριοι συνάδελφοι, ένα χρόνο µετά, µε υπογραφή επίσης
του συµπαθούς -και όχι κατά τα άλλα- κ. Αλέκου Παπαδόπουλου
στον προϋπολογισµό του 1995 στη σελίδα 123, στον πίνακα 4.4,
το χρέος αυτό απογειώνεται στα 23,3 τρισεκατοµµύρια ευρώ.

Ξέρετε γιατί έγινε αυτό, κύριοι συνάδελφοι; Μία απλή λογι-
στική εγγραφή εκκρεµοτήτων που είχε η Τράπεζα της Ελλάδος
µε το ελληνικό δηµόσιο από δεκαετίες για κοπή νέου χρήµατος
και συναλλαγµατικές διαφορές, που έπρεπε να τακτοποιηθεί
διότι είχαµε υπογράψει και είχε ψηφίσει η Βουλή τη Συνθήκη του
Μάαστριχτ, θεώρησε ευκαιρία η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να χρε-
ώσει µε 15.000.000.000 ευρώ το χρέος για το έτος 1993.

Θα σας καταθέσω επίσης ένα χρέος του 2001 ύψους
3.000.000.000 ευρώ, το οποίο η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το δηµι-
ούργησε το 2001 και έστειλε το λογαριασµό στο 2004 ως το 2019
υπογράφοντας δεκαοκτώ swaps µε την εταιρεία «GOLDMAN
SACKS».

Σας καταθέτω έγγραφο του Οργανισµού ∆ιαχείρισης ∆ηµο-
σίου Χρέους µε ηµεροµηνία 25 Ιουνίου 2001 και 13 Ιουλίου 2001
προς τον Υφυπουργό κ. ∆ρυ µε τίτλο: «Υλοποίηση πακέτου
suaps» στο οποίο αναφέρεται: «Το λογιστικό όφελος επί του χρέ-
ους σε σχέση µε την τρέχουσα ισοτιµία είναι 3.000.000.000 ευρώ,
ποσό που αντιστοιχεί στο 2,5% του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊ-
όντος».

Παρακάτω το ίδιο έγγραφο αναφέρει: «Θα αποπληρωθεί κατά
την περίοδο 2004-2019».

Ακούστε το πιο ωραίο τώρα, κύριοι συνάδελφοι. Κάτω από το
όνοµα του κ. ∆ρυ γράφει ιδιόχειρα ο ίδιος: «Συµφωνώ µε την
πρόταση» -φαρδιά πλατιά υπογραφή- «Γεώργιος ∆ρυς 26-6-
2001».

Αυτά τα έγγραφα σας καταθέτω, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι και παραδίδω στην κρίση σας και στην κρίση του ελληνικού
λαού τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.)

Αγαπητοί συνάδελφοι, ψηφίσαµε στην επιτροπή και συζητούµε
τώρα στην Ολοµέλεια και πού θα καταλήξουµε; Να ψηφίσουµε
για άλλη µία φορά «ναι» σε όλα, «όχι» σε όλα προς χάρη της κοµ-
µατικής πειθαρχίας. Θα καταλήξουµε να συζητούµε και πάλι του
χρόνου για ελλείµµατα, για αποκλίσεις, το φαύλο κύκλο στην οι-
κονοµία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Πρόταση Μανώλη έχετε;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχετε απόλυτο δίκιο, κύριε

Βρεττέ! Πέρα από καλές προθέσεις χρειάζεται και έλεγχος. Η
διαδικασία σύνταξης και εκτέλεσης του προϋπολογισµού είναι
εξαρχής λανθασµένη.

Η διαδικασία σύνταξης του προϋπολογισµού έχει δύο βασικές
αδυναµίες: Ο προϋπολογισµός που εκτελείται είναι διαφορετι-
κός από τον προϋπολογισµό που εγκρίνεται. Η Κυβέρνηση δεν
δεσµεύεται για την υλοποίηση του συγκεκριµένου προϋπολογι-
σµού. Η Κυβέρνηση είναι η ίδια ελέγχουσα και ελεγχόµενη. Το
Κοινοβούλιο, όλοι δηλαδή εµείς, είµαστε απλοί παρατηρητές των
τεκταινοµένων. Υπάρχει έλλειµµα δηµοκρατίας, υπάρχει θεσµικό
έλλειµµα και στο Κοινοβούλιο και για τον τρόπο σύνταξης και για
τον τρόπο παρακολούθησης και εκτέλεσης του προϋπολογισµού.

Ποια είναι η λύση: Είναι ανάγκη σήµερα περισσότερο παρά
ποτέ να υπάρχει οροφή στα χρηµατικά ποσά που διατίθενται σε
κάθε Υπουργείο. Τα όρια αυτά θα πρέπει να είναι οροφές και όχι
στόχοι δηµοσίων δαπανών. Οι Βουλευτές θα πρέπει να έχουν τη
δυνατότητα να µειώνουν και να αυξάνουν κονδύλια του προϋπο-
λογισµού, όπως γίνεται σε όλον τον κόσµο, όπου οι Βουλευτές
µπορούν να µειώνουν περιττά κονδύλια του προϋπολογισµού.

Για να υπάρχει τροποποίηση δαπανών ενός Υπουργείου πρέ-
πει να κατατεθεί συµπληρωµατικός προϋπολογισµός. Ο Υπουρ-
γός των Οικονοµικών στα µέσα του οικονοµικού έτους να
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υποχρεούνται να εκδίδει απολογισµό της πορείας των δαπανών.
Χρειάζεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νέα νοοτροπία, νέος
τρόπος σύνταξης και του προϋπολογισµού.

Αγαπητοί συνάδελφοι, αν η χώρα µας δεν δηµιουργήσει νέο
πλούτο, είναι καταδικασµένη. Για την οικονοµική απογείωσή της
χρειάζονται κολοσσιαίες επενδύσεις και µάλιστα από το εξωτε-
ρικό. Και το ερώτηµα είναι από πού µπορούν να προέλθουν αυτά
τα κονδύλια; Βεβαίως από την ουσιαστική µείωση των δαπανών.
Βεβαίως από την απορρόφηση των κοινοτικών κονδυλίων. Βε-
βαίως από την αυτοχρηµατοδότηση των έργων και µάλιστα µε
χρήµατα από το εξωτερικό. Βεβαίως από τις αποκρατικοποιήσεις
µε κοινωνικό πρόσωπο, όπως, παραδείγµατος χάριν η συµµετοχή
των εργαζοµένων στο κεφάλαιο των επιχειρήσεων, τα λεγόµενα
ESOPS – (employees stock ownership), πως δηλαδή θα δώσουµε
δωρεάν µετοχές στους εργαζόµενους µε φορολογικές απαλλα-
γές και χρηµατοδοτικά κίνητρα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Εφαρµόζεται σε πάρα πολλές χώρες του κόσµου. Μόνο στις
Ηνωµένες Πολιτείες εφαρµόζεται σε δέκα χιλιάδες επιχειρήσεις
και δέκα εκατοµµύρια εργαζόµενοι απολαµβάνουν ένα δεύτερο
µισθό από αυτό το πρόγραµµα και όχι, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, µε χρυσές συµφωνίες εθελούσιας εξόδου, όπως αυτές
µε τον Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Όπου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άνθρωποι πληρώνο-

νται…
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: …περισσότερο απ’ όσο
πληρώνεται ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας και ο παριστάµενος
Πρωθυπουργός, µε µισθοδοσία από 80.000 έως 150.000 ευρώ.
Θα επιβαρύνει η Κυβέρνησή σας µε 81.000.000 ευρώ τον προϋ-
πολογισµό για να πάρουν την ερχόµενη διετία 250.000 ευρώ. Και
πετά από την άλλη µεριά στο δρόµο τους συµβασιούχους και
τους εργαζόµενους στα «STAGE» που πληρώνονται µε 400 έως
700 ευρώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Και θα χρειαστούν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είκοσι πέντε

ολόκληρα χρόνια για να πάρουν ό,τι απολαµβάνουν οι «χρυσοί»
συνδικαλιστές των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ στη διάρκεια ενός
χρόνου στον ΟΛΠ και σε άλλες δηµόσιες επιχειρήσεις και οργα-
νισµούς.

Αγαπητοί συνάδελφοι, στη νέα εποχή που έρχεται, χρειάζεται
να προχωρήσουµε ασυµβίβαστοι, να σπάσουµε τις κατεστηµέ-
νες καταστάσεις ακόµη και αυτές που δηµιουργήθηκαν µετά τη
Μεταπολίτευση. Να βάλουµε νέους κανόνες λειτουργίας του πο-
λιτικού µας συστήµατος, να συγκρουστούµε εάν χρειαστεί µε
τους λίγους για χάρη των πολλών.

Χρειάζονται ρηξικέλευθες ιδέες και ριζοσπαστικές λύσεις.
Χρειάζεται η χώρα µας µία θεσµική κοινοβουλευτική επανά-
σταση, ακόµη και αν χρειαστεί να ενεργοποιήσουµε το άρθρο 44
του Συντάγµατος, µε πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου στον
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και έγκριση της Ελληνικής Βουλής
για εκλογή Συντακτικής Βουλής. Το πέρασµα από την τρίτη στην
τέταρτη Ελληνική ∆ηµοκρατία να ανατρέψουµε όλες τις αρτη-
ριοσκληρώσεις του συστήµατος, όλες τις παθογένειες του πολι-
τικού µας συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χρειάζεται να ρισκάρουµε, να
ρισκάρουµε µία εκλογή για να κερδίσουµε µία εποχή. Αλλιώς, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα είµαστε υπόλογοι στα παιδιά µας
και τις γενιές που έρχονται.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη, ο οποίος µάλιστα δεν εξή-
ντλησε και το χρόνο των τριάντα λεπτών, αναπτύσσοντας τις
απόψεις του.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Κωσταντίνος Αϊβαλιώτης, αφού, όπως

είπα, ο γενικός εισηγητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δος κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος είναι ασθενής. Του ευχό-
µαστε περαστικά και ελπίζουµε ότι αύριο θα µπορέσει να µιλήσει
στην Αίθουσα αυτή, αναπτύσσοντας τις θέσεις του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδος, ως γενικός εισηγητής.

Ορίστε, κύριε Αϊβαλιώτη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ, κ. Καρατζαφέρης µου έκανε την τιµή

να µε ορίσει για δεύτερη συνεχή χρονιά γενικό εισηγητή του προ-
ϋπολογισµού.

Επιτρέψτε µου να ξεκινήσω µε µία προσωπική αναφορά. Τέ-
τοια, περίπου, µέρα πέρυσι, τέτοια εποχή, έκανα την εισήγηση
για τον προϋπολογισµό του 2009 και οι γονείς µου παρακολου-
θούσαν από την τηλεόραση την οµιλία µου. Φέτος είµαι πάλι εδώ,
ως γενικός εισηγητής του προϋπολογισµού –επανεκλέχθηκα µά-
λιστα τριπλασιάζοντας τους προσωπικούς σταυρούς και ευχαρι-
στώ τον κόσµο γι’ αυτό- αλλά τη συνεδρίαση βλέπει µόνο η
µητέρα µου. Ελπίζω από εκεί που βρίσκεται ο πατέρας µου να
είναι υπερήφανος και να νιώθει υπερήφανος για µένα.

Με την ευκαιρία, θα ήθελα να ευχαριστήσω από το Βήµα της
Βουλής -νοµίζω πρέπει να το κάνω- όλες τις παρατάξεις του
∆ήµου Χαλανδρίου από τη δεξιά έως την αριστερά, που µε οµό-
φωνη απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου του Χαλανδρίου απο-
φάσισαν να δώσουν σε κεντρικό δρόµο του ∆ήµου Χαλανδρίου
το όνοµα του πατέρα µου, τιµώντας την προσφορά του στην Το-
πική Αυτοδιοίκηση, που ήταν εκλεγµένος δηµοτικός και νοµαρ-
χιακός σύµβουλος κατ’ επανάληψη. Ευχαριστώ το ∆ηµοτικό
Συµβούλιο Χαλανδρίου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είπαµε στην επιτροπή -στην
οποία παρευρέθηκε ο συµπαθής σε όλα -και όχι κατά τα λοιπά-
κ. Σαχινίδης- ότι κατατέθηκε ο προϋπολογισµός του 2010 σε «στι-
κάκι». Έτσι λένε νεοβαρβαρικά το οπτικό µέσο ανάγνωσης, «στι-
κάκι». Ωραίο το επικοινωνιακό τρικ του ΠΑΣΟΚ, κλεµµένο από το
ισπανικό κοινοβούλιο, παρ’ όλα αυτά έξυπνο. Στικ όµως στα αγ-
γλικά είναι αυτό που λέµε στα ελληνικά, που λέτε στη Λάρισα,
κύριε Ροντούλη, στιλιάρι. Στικ σηµαίνει στιλιάρι. Έχει αυτά τα χα-
ρακτηριστικά ο προϋπολογισµός. Είναι γνωστή εξάλλου η αγ-
γλική έκφραση «stick and carrot», «µαστίγιο και καρότο». Ποιο
είναι το «µαστίγιο» και ποιο είναι το «καρότο»; «Καρότο» είναι η
υποσχόµενη µείωση του ελλείµµατος, «στικ», «στιλιάρι» που λέµε
στον Τύρναβο, κύριε Ροντούλη, είναι το «µαστίγιο», δηλαδή το
«στιλιάρι» είναι τα 400 ευρώ ανά κεφαλή, τα οποία επιβαρύνεται
ο Έλληνας µε τον προϋπολογισµό που µας παρουσιάζετε. Πρό-
σθετα 400 ευρώ για κάθε Έλληνα. Θα έλθω πιο κάτω σ’ αυτό το
ζήτηµα.

Μιλώντας πέρσι είχα χαρακτηρίσει τον τότε προϋπολογισµό
της Νέας ∆ηµοκρατίας ως το «φάντασµα» της ακρότητας, «φά-
ντασµα» γιατί όλα τα νούµερά του ήταν «στον αέρα», στη σφαίρα
της φαντασίας και ακρότητα γιατί αναζητούσε 7.000.000.000
πρόσθετους φόρους σε συνθήκες κρίσης. Φυσικά δεν βρήκε
αυτά τα 7.000.000.000.

Αν ήξερα βέβαια τι είδους προϋπολογισµό θα παρουσίαζε το
ΠΑΣΟΚ ένα χρόνο µετά, θα έλεγα ότι πέρσι ήταν το «φάντασµα»
της ακρότητας νούµερο ένα. Φέτος έχουµε το «φάντασµα» της
ακρότητας νούµερο δύο, ένα σίριαλ, µία σειρά από εφιαλτικές
ταινίες τρόµου, οι οποίες διαδέχονται η µία την άλλη. Ελάχιστα
διαφέρει εξάλλου ο προϋπολογισµός του ΠΑΣΟΚ απ’ αυτόν της
Νέας ∆ηµοκρατίας, κύριε Πρωθυπουργέ, γιατί είναι «στον αέρα»
και «στο περίπου» όλα του τα µεγέθη. Εσείς ζητάτε νέους φό-
ρους και εσείς ξεζουµίζετε τους ξεζουµισµένους! Περί αυτού
πρόκειται.

Σ’ αυτή τη χώρα όµως κατοικούν δεκατρία εκατοµµύρια άν-
θρωποι, έντεκα εκατοµµύρια Έλληνες και δύο εκατοµµύρια που
ήλθαν µε διάφορους τρόπους σ’ αυτόν τον τόπο. Υπάρχει δίκαιη
κατανοµή των βαρών; Πληρώνουν όλοι φόρους; Εισφορές κα-
ταβάλλουν όλοι; Τα βάρη τα επωµίζονται και τα δεκατρία εκα-
τοµµύρια των ανθρώπων που ζουν σ’ αυτό το κράτος;

Εγώ τυγχάνει να χρησιµοποιώ δηµόσια νοσοκοµεία και για τα
παιδιά µου και για µένα. Όποτε λοιπόν έχω βρεθεί στο Γενικό
Κρατικό και στο Παίδων «Αγία Σοφία», όποτε έχω κλείσει ραντε-
βού για να πάω µε το παιδί µου ή για µένα, η λίστα από τα ρα-
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ντεβού είναι µισοί Έλληνες και µισοί ξένοι. Πληρώνουν όµως όλοι
τα βάρη λειτουργίας αυτού του κράτους; Το κράτος αυτό υπάρ-
χει. Ξεζουµίζονται οι Έλληνες για νοσοκοµεία, για δηµόσιες υπη-
ρεσίες, για εφορίες, για τα πάντα. Τα βάρη τα επωµίζονται εξίσου
οι Έλληνες; Κοινωνική δικαιοσύνη υπάρχει; Μπορεί κοινωνική δι-
καιοσύνη να µην υπάρχει, υπάρχουν όµως µηνύµατα του κυρίου
Πρωθυπουργού προς τους διεθνείς χρηµατοπιστωτικούς οίκους.

Εµείς λέµε, κύριε Πρωθυπουργέ –και το ξεκαθαρίζουµε- ότι
για µας, το ΛΑΟΣ, οι χρηµατοπιστωτικοί και διεθνείς αυτοί οίκοι
έχουν τόση αξιοπιστία όση κάποιες εταιρείες δηµοσκοπήσεων
στην Ελλάδα που έχουν γεµίσει τα µέσα ενηµέρωσης µε «πέτσι-
νες», µε «µαϊµού» δηµοσκοπήσεις.

Η εφιαλτική αυτή όµως ταινία, το «φάντασµα» της ακρότητας
νούµερο δύο, δηλαδή ο προϋπολογισµός σας, έχει και µία άλλη
διάσταση. Τι γίνεται µε τα golden boys; Φεύγουν τα blue golden
boys και έρχονται τα green golden boys, δηλαδή τα δικά σας
golden boys; Θα µάθουµε από το διαδίκτυο τι µισθούς θα παίρ-
νουν αυτά τα green golden boys, όχι τα µπόνους -αφήστε ό,τι πε-
ρικόπτεται από τα µπόνους- αλλά τους µισθούς που θα πάρουν
αυτά τα green golden boys;

Στην εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ» ο κ. Τσίµας στις 28 Νοεµβρίου ανέ-
φερε ότι το 38% των χρηµάτων που δαπανά το ελληνικό κράτος
πάει στα σκουπίδια. Καταθέτω την ανάλυση του κ. Τσίµα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μαθαίνω δε από τον κ. Παπανδρέου ότι σχεδόν πτωχεύσαµε,
ότι είναι «στην εντατική» η οικονοµία, ότι γυρίζουµε ανάποδα το
κρατικό ταµείο και το κοιτάµε µήπως πέσει κανένα ευρώ από
κάπου, αλλά ξαφνικά µαθαίνω ότι θα παραγγείλουµε νέα υβρι-
δικά αυτοκίνητα για τους Υπουργούς και για το κράτος. Τελικά
υπάρχουν λεφτά ή δεν υπάρχουν; Νέα υβριδικά αυτοκίνητα; Ο
κ. Χασαπόπουλος στο «ΒΗΜΑα» είπε ότι υπάρχουν σαράντα τέσ-
σερις χιλιάδες κρατικά αυτοκίνητα. Τι θα γίνουν αυτά; Τα αγό-
ρασε ο κόσµος. Τι θα τα κάνετε; Αν θέλετε, τέλος πάντων, το
κράτος και οι Υπουργοί να πάρουν αυτοκίνητα, γιατί δεν πάνε
στον Ο∆∆Υ, όπου σαπίζουν κατασχεµένα αυτοκίνητα, να πάρουν
όποιο αυτοκίνητο τραβάει η καρδιά τους;

Μη µας πείτε ότι παίρνετε υβριδικά αυτοκίνητα, κύριε Πρωθυ-
πουργέ, γιατί σας έπιασε ο πόνος για το περιβάλλον; Θα σας πω
µε πολύ σεβασµό και αγάπη ότι αν σας είχε πιάσει ο πόνος για το
περιβάλλον, δεν θα αποσύρατε την απόσυρση, γιατί όπως και να
’ναι µε την απόσυρση κάποιες δεκάδες χιλιάδες σαραβαλάκια θα
έφευγαν από την κυκλοφορία.

Άρα, λοιπόν, εσείς στο ΠΑΣΟΚ, όπως και στη Νέα ∆ηµοκρατία,
το µόνο που σκέφτεστε είναι τα χαράτσια. Για τη µυθώδη όµως
δηµόσια ακίνητη περιουσία δεν λέτε κουβέντα. ∆εν υπάρχει κου-
βέντα γι’ αυτήν την περιουσία και την εκµετάλλευσή της, αλλά
δεν λέτε κουβέντα ούτε για τον ορυκτό πλούτο της Ελλάδας.
Είναι µονόδροµος τα χαράτσια κι όχι εκµετάλλευση των δυνατο-
τήτων αυτού του τόπου.

Εισαγωγές πετρελαίου 13 δις. το χρόνο: ∆ύο δισεκατοµµύρια
βαρέλια πετρελαίου στον πάτο του Αιγαίου περιµένουν να τα
αντλήσουµε. ∆εν τα τραβάµε όµως. Εισάγουµε πετρέλαιο από
το εξωτερικό.

Φτάνει το δηµόσιο χρέος τα 300.000.000.000. Εσείς εξακο-
λουθείτε να χαρατσώνετε τον κόσµο, όπως και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία.

Αυτά είναι, λοιπόν, τα δύο σκέλη της «∆ικοµµατισµός Α.Ε.», η
οποία έχει καταφέρει στην Ελλάδα να κλείνει η µία επιχείρηση
πίσω από την άλλη. Χθες ανακοινώθηκε ότι αντιµετωπίζει πρό-
βληµα και η µία από τις δύο τελευταίες εναποµείνασες ελληνι-
κές βιοµηχανίες υποδηµάτων, η «ELITE». Απειλείται µε κλείσιµο.
Τι θα κάνετε; Θα την αφήσετε να κλείσει; Η «ΦΕΙ∆ΑΣ» και η
«ELITE» έµειναν. Θα την αφήσετε να κλείσει; Θα έχει και η
«ELITE» την τύχη που είχε ο τοµέας του µεταξιού;

Κατά σύµπτωση φοράω ελληνική γραβάτα, µεταξωτή. Είναι
µουσειακό στοιχείο. Κλείνει, τελειώνει και ο τοµέας του µεταξιού
στο Σουφλί. Τελειώνει.

Αν µπορούσα, κύριε Πλεύρη, θα κατέθετα τη γραβάτα µου στα

Πρακτικά της Βουλής! Είναι µουσειακό στοιχείο πλέον! Σβήνει ο
τοµέας παραγωγής µεταξιού στην εσχατιά της Ευρώπης, εκεί
που τελειώνει η Ευρωπαϊκή Ένωση, εκεί που βρίσκεται ο Έβρος
και απέναντι µας είναι η γνωστή επεκτατική, ιµπεριαλιστική Τουρ-
κία, µε τα γνωστά επεκτατικά χαρακτηριστικά.

Τι εισάγουµε όµως; Εισάγουµε αυτοκίνητα. Είπε ο κ. Αλογο-
σκούφης στον κ. Καρατζαφέρη, απαντώντας στη Βουλή, ότι η
αξία των αυτοκινήτων που εισάγαµε το 2007 ήταν 3,3 δισεκα-
τοµµύρια. Από πού; Από την Τουρκία δεκατεσσερισήµισι χιλιά-
δες. Εξήµισι χιλιάδες από την Ινδία. ∆υόµισι χιλιάδες από την
Ταϊλάνδη. Ακόµα, κύριε Πρωθυπουργέ, και από τη ∆οµινικανή
∆ηµοκρατία, που είχατε πάει τις προάλλες και από εκεί ακόµα ει-
σάγουµε αυτοκίνητα.

Καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά την απάντηση του κ. Αλογο-
σκούφη στον Γιώργο Καρατζαφέρη σε ερώτηση στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απάντηση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εµείς, όµως, κύριε Μαρκάκη, που είστε και από το Βόλο, κύριε
Βουλευτά Μαγνησίας του ΛΑΟΣ, φτιάχναµε παλαιότερα «NIS-
SAN» στο Βόλο.

Κύριε Κολοκοτρώνη, που κάθεστε δίπλα, φτιάχναµε «CITROEN
PONY» στη Θεσσαλονίκη.

Στη Βοιωτία δεν έχουµε ακόµα Βουλευτή. Την επόµενη φορά
µετά τις εκλογές που θα έχουµε Βουλευτή από τη Βοιωτία, θα
αναφερθώ και στα Οινόφυτα που φτιάχναµε «RENAULT FARMA»,
«FIAT AMIGO» και «DAIHATSU ZEBRA», ελληνικά τζιπάκια φτιαγ-
µένα από ελληνικά χέρια.

Τώρα, όµως, εισάγουµε από την Τουρκία αυτοκίνητα. Οι εισα-
γωγές µας από την Τουρκία είναι 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τι
εισάγουµε από την Τουρκία; Ακούστε τι απάντησε ο κ. Παπαθα-
νασίου σε ερώτησή µου στη Βουλή. Φουντούκια, εσώρουχα, κο-
µπινεζόν, κρεµµύδια, φερµουάρ, στρατιωτικές ζώνες, πλοία,
κουδούνια, καµπάνες –από τη µουσουλµανική Τουρκία εισά-
γουµε καµπάνες!- κολόνιες. Αυτά και δεκάδες άλλα είδη τα ει-
σάγουµε από την Τουρκία, δίνουµε 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ και
δηµιουργούµε θέσεις εργασίας εκεί.

Κοινοτικά κονδύλια: Χάνουµε από το ΕΣΠΑ ένα σωρό λεφτά.
Απορρόφηση; Ένα τοις εκατό (1%) το χρόνο. Μέχρι τώρα, σε
τρία χρόνια, 3%. ∆ηλαδή, θέλουµε εκατό χρόνια για να απορρο-
φήσουµε το ΕΣΠΑ µε τους ρυθµούς που πάµε.

Βέβαια, τη λύση τη βρήκαµε. Χαράτσια, δανεισµός και φυσικά
η απόλυση των φουκαράδων που δουλεύουν µε «STAGE» και οι
οποίοι όλως τυχαίως είναι δεξιοί και δούλευαν αυτοί οι φουκα-
ράδες ανασφάλιστοι για 400 ευρώ. Αυτοί, βέβαια, θα βρεθούν
στο δρόµο.

Οι δικοί σας, όµως, του ΠΑΣΟΚ, καλοβολεύτηκαν µε τους φω-
τογραφικούς νόµους του κ. Σηµίτη το 1999 και το 2000. Τα στοι-
χεία υπάρχουν. ∆εν σηκώνουν αµφισβήτηση, κύριε
Πρωθυπουργέ. Με υπογραφή Γιώργου είχαν νοµιµοποιήσει το
1999 τους εργαζοµένους µε «STAGE».

Τα καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ είναι, λοιπόν, τα στοιχεία για τη µονιµοποίηση που κάνατε
τότε µε φωτογραφικούς νόµους.

Έτσι, λοιπόν, σήµερα απολύετε τους δεξιούς, δίνοντας την
εντύπωση ότι η Ελλάδα είναι µία θλιβερή µπανανία της δεκαε-
τίας του ’60, όπου ο καθένας πληρώνει την ιδεολογία του και µια
κυβέρνηση χαιρέκακα απολύει τους πολιτικούς της αντιπάλους.

Γι’ αυτό προσέφυγα στην Ευρωβουλή, στην Επιτροπή Αναφο-
ρών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Το οφείλουµε όλοι σε αυτό
το ανάλγητο ΠΑΣΟΚ που απολύει κόσµο, ο οποίος πληρώνει την
ιδεολογία του.

Μελετώντας τον προϋπολογισµό, κύριε Πρωθυπουργέ, δεν
είδα τίποτα για τις εκκρεµούσες οφειλές τρίτων χωρών προς την
Ελλάδα. Έχω εδώ τη γραπτή απάντηση της κ. Μπακογιάννη. Τη
βλέπω κι εκεί. Μου απάντησε ευγενώς η κ. Μπακογιάννη ποιες
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είναι οι χώρες που µας χρωστάνε λεφτά, ποιες είναι οι χώρες οι
οποίες εθνικοποίησαν περιουσίες Ελλήνων χωρίς να δώσουν δε-
κάρα, δηλαδή παράνοµα τις εθνικοποίησαν.

Μου απαντάει, λοιπόν, η κ. Μπακογιάννη ότι είναι η Αλβανία, η
Γεωργία, η Λιβύη κι ένα σωρό άλλες χώρες.

Ρωτάω: Αυτά εδώ τα λεφτά, τα οποία ξέρετε, κύριε Πρωθυ-
πουργέ, πόσα είναι, θα τα ζητήσουµε πίσω ή θα εξακολουθή-
σουµε να δανειζόµαστε ένα σωρό λεφτά, παρ’ ότι κάποιες χώρες
µε επιθετικά χαρακτηριστικά, όπως είναι η Αλβανία, η οποία απει-
λεί και καταπιέζει την ελληνική εθνική µειονότητα της Βορείου
Ηπείρου, δεν µας επιστρέφει τα λεφτά που της έχουµε δανείσει;

Καταθέτω στα Πρακτικά την απάντηση της κ. Μπακογιάννη.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης

καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απάντηση, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κουβέντα δεν λέµε, επίσης, για τις γερµανικές πολεµικές απο-
ζηµιώσεις. Άλλο ταµπού. Ο κ. Παπακωνσταντίνου ψάχνει
8.000.000.000 ευρώ όταν οι Γερµανοί µάς χρωστούν από τις κλε-
ψιές και τις κτηνωδίες που έκαναν επί Κατοχής, 10.000.000.000
δολάρια. ∆εν το λέει ο Αϊβαλιώτης. Το λέει η εµβληµατική µορφή
της Εθνικής Αντίστασης, ο Μανώλης Γλέζος. Κοιτάξτε αυτό εδώ
το δελτίο, που το έχετε όλοι στις θυρίδες σας. Για να το πάρω
εγώ, το έχουν πάρει όλοι. ∆ελτίο. Εκδότης – ∆ιευθυντής, Μανώ-
λης Γλέζος. Γερµανικές πολεµικές αποζηµιώσεις. ∆έκα δισεκα-
τοµµύρια δολάρια µας χρωστάνε οι Γερµανοί.

Το καταθέτω και αυτό στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δελτίο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αλλεπάλληλες ήταν οι περιπτώσεις που ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ
έφερε το θέµα των γερµανικών πολεµικών αποζηµιώσεων στην
Ευρωβουλή. Το ίδιο έκανα και εγώ πολλές φορές στην παρελ-
θούσα θητεία. Οι απόγονοι των θυµάτων του ∆ιστόµου πληρώ-
νουν από το υστέρηµά τους και ζητούν από τους Γερµανούς να
δώσουν τα λεφτά που οφείλουν για τις κτηνωδίες και τις κλεψιές
που έκαναν στην Ελλάδα.

Αλλά ο Γερµανός Υπουργός Οικονοµίας κ. Σόεµπλ µάς λέει ότι
τον ανησυχεί πολύ η Ελλάδα. Κοιτάξτε τι λέει εδώ! Κοιτάξτε ύφος
ο Γερµανός Υπουργός Οικονοµίας! Μας απειλεί ο Γερµανός
Υπουργός Οικονοµίας για την οικονοµική κατάσταση της Ελλά-
δας και το είπε, λέει, ορθά-κοφτά στον επίσης συµπαθή -χωρίς
κατά τα λοιπά- σε όλα κ. Παπακωνσταντίνου. Αυτός, λοιπόν,
κύριε Παπακωνσταντίνου, είναι ο κ. Σόεµπλ.

Καταθέτω, λοιπόν, τη φυσιογνωµία του και τις δηλώσεις στα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Μας χρωστάει η Γερµανία 10.000.000.000 δολάρια και δεν τα
ζητάτε. Γλωσσοδέτη έχετε και εσείς στο ΠΑΣΟΚ και εσείς στη
Νέα ∆ηµοκρατία; Γιατί δεν ζητάτε από τους Γερµανούς τα λεφτά
που µας χρωστάνε και χαρατσώνετε τον κόσµο;

Έλλειµµα: Είκοσι τρία δισεκατοµµύρια ευρώ είναι φέτος και
είµαστε σχεδόν ευτυχισµένοι γι’ αυτό, γιατί έχουµε µειωµένο
εµπορικό έλλειµµα λόγω της κρίσης.

Ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών, 17.000.000.000 ευρώ. Ούτε
ο τουρισµός και η ναυτιλία, οι δύο δυναµικότεροι τοµείς της ελ-
ληνικής οικονοµίας, µπορούν να αντέξουν το βάρος. Γονατίζει
και η ναυτιλία και ο τουρισµός. Έφερε η ναυτιλία πέρυσι
10.000.000.000 ευρώ στην Ελλάδα. Μα, µόνο για τόκους δώσαµε
12.000.000.000 ευρώ. Έφερε ο τουρισµός πέρυσι 11.500.000.000
ευρώ. Μα, µόνο για εισαγωγές πετρελαίου δώσαµε
13.000.000.000 ευρώ.

Στις εισπράξεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση δεν θα αναφερθώ.
Είναι το πιο γρήγορο, νοµίζω, ανέκδοτο της Ευρώπης. Μιλάµε
γενικά για µια οικονοµική πίτα που είναι µισοφαγωµένη, ο καθέ-
νας προσπαθεί να δαγκώσει αυτήν την οικονοµική πίτα που πα-
ράγεται σε αυτόν τον τόπο και δεν φτάνει για όλους και είναι και

µπαγιάτικη, γιατί όπως έχει πει και ο κ. Προβόπουλος: «Παρά-
γουµε µη εµπορεύσιµα διεθνώς προϊόντα».

Και ιδού η απόδειξη. ∆ελτίο της EUROSTAT, εν µέσω προε-
κλογικής περιόδου. Ο ∆ήµος Περιστερίου έχει τετρακόσιες χι-
λιάδες κατοίκους, όσους έχει το Λουξεµβούργο. Σωστά;
Τετρακόσιες χιλιάδες, λοιπόν, κατοίκους έχει το κράτος του Λου-
ξεµβούργου. Είναι λίγο µικρότερο από την Αττική το Λουξεµ-
βούργο. Αυτή η χώρα µε τις τετρακόσιες χιλιάδες κατοίκους που
έχει το µέγεθος του ∆ήµου Περιστερίου, εξήγαγε –στο θεό που
πιστεύετε!- 500.000.000 ευρώ περισσότερα αγαθά το πρώτο εξά-
µηνο του 2009 από τη δυνατή Ελλάδα. Επτά δισεκατοµµύρια ελ-
ληνικές εξαγωγές, επτάµιση δισεκατοµµύρια εξαγωγές το
Λουξεµβούργο.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Όχι Αϊβαλιώτης ή Καρατζαφέρης ή Κοραντής. Επίσηµο δελτίο
της EUROSTAT.

Αλλά πώς να υπάρχει παραγωγή και επένδυση στην Ελλάδα,
όταν µόνο για να τακτοποιήσουν τα φορολογικά τους οι επιχει-
ρήσεις χρειάζονται είκοσι οκτώ εργάσιµες ηµέρες το χρόνο, δια-
κόσιες είκοσι τέσσερις ώρες, δηλαδή είκοσι οκτώ οκτάωρα; Αυτό
λέει η ∆ιεθνής Τράπεζα.

FDI, ξένες άµεσες επενδύσεις. Στην Ελλάδα γίνονται ξένες
άµεσες επενδύσεις στο χονδρικό εµπόριο.

Καταθέτω τη µελέτη της Τράπεζας της Ελλάδος.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μόνο χονδρέµποροι επενδύουν στην Ελλάδα, ελάχιστες ξένες
επιχειρήσεις, έχουν όµως το 30% του τζίρου, όταν στην Τουρκία
οι FDI, οι ξένες άµεσες επενδύσεις, κατευθύνονται στη βιοµηχα-
νία. Ένα βαρέλι, λοιπόν, είναι όλη η ιστορία µε χιλιάδες τρύπες
και το νερό φεύγει από όλες τις µεριές!

Και επειδή συµπληρώθηκε ένας χρόνος από τους τραµπουκι-
σµούς και το πλιάτσικο που έγινε στο κέντρο της Αθήνας, θα κα-
ταθέσω και τη µελέτη της ALPHA BANK, η οποία λέει ότι από
αυτά όλα που συνέβησαν, τις κλεψιές και τους τραµπουκισµούς
στο κέντρο της Αθήνας, το κράτος αναγκάστηκε να ακουµπήσει
700.000.000 ευρώ για αποζηµιώσεις. Προσέξτε, δεν είναι η ζηµιά
που πάθαµε στη διεθνή µας εικόνα ή τα διαφυγόντα έσοδα από
τον τουρισµό, αυτά είναι τα 700.000.000 ευρώ που ακούµπησε
το κράτος µόνο για να αποζηµιώσει αυτούς που πάθανε όσα πά-
θανε από τους τραµπούκους και τους κλέφτες που έσπασαν την
Αθήνα πέρυσι το ∆εκέµβρη.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η εύκολη λύση, λοιπόν, παραµένει πάντα ο κεφαλικός φόρος
και για τα δύο κόµµατα εξουσίας και για σας και για τη Νέα ∆η-
µοκρατία.

Και, φυσικά, τα ακίνητα. Εµείς σας το λέµε. Κάτω τα χέρια από
τα ακίνητα! Σταµατήστε να επιβαρύνετε τα ακίνητα. Σταµατήστε
να κυνηγάτε την οικοδοµή. Ο αείµνηστος Κωνσταντίνος Καρα-
µανλής έλεγε ότι είναι η ατµοµηχανή της ελληνικής οικονοµίας.
Γιατί γονατίζετε την οικοδοµή; Για ποιο λόγο γίνεται αυτό που γί-
νεται και επιβαρύνεται η οικοδοµή και οι ιδιοκτήτες; Τετρακόσια
ευρώ θα πέσουν στο κεφάλι κάθε Έλληνα –πρόσθετα 400 ευρώ-
µε τον προϋπολογισµό σας, είτε είναι νιός είτε είναι γέρος είτε
είναι φοιτητής είτε είναι άνεργος είτε είναι βρέφος που γεννή-
θηκε πριν µισή ώρα. Αυτός είναι ο προϋπολογισµός του 2010:
Συν 400 ευρώ για κάθε Έλληνα.

Βέβαια, είχατε τρόπο να µη χαρατσώσετε σε τέτοιο βαθµό τον
Έλληνα -τουλάχιστον να το µειώσετε στο µισό το χαράτσι- αλλά
δεν το κάνατε. Για παράδειγµα, ηµιυπαίθριοι. Μια φορά µας
άκουσε η Νέα ∆ηµοκρατία και υιοθέτησε ένα σωστό µέτρο. Ρύθ-
µισε τους ηµιυπαίθριους. Ήρθατε στην Κυβέρνηση και το κα-
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ταργήσατε.
Απόσυρση: Θα µπορούσατε να είχατε πρόσθετα έσοδα από

τους φόρους οι οποίοι θα εισέρρεαν στα κρατικά ταµεία από την
απόσυρση. Η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», όχι εµείς, λέει ότι 2.000.000.000
ευρώ χάσατε ως πρόσθετα έσοδα µε αυτήν τη ρύθµιση, µε το
πάγωµα των ηµιυπαιθρίων και την κατάργηση της απόσυρσης.

Πρόσθετοι άδικοι έµµεσοι φόροι στα 1.600.000.000 ευρώ.
Τώρα λέτε ότι θα έχετε και αύξηση εσόδων από το ΦΠΑ κατά
5,5% περίπου το χρόνο. Αυτό είναι δείγµα ότι το ΠΑΣΟΚ δεν
χάνει µε τίποτα το χιούµορ του. ∆ηλαδή, εάν σε συνθήκες κρί-
σης πιστεύετε ότι θα έχετε αύξηση των εσόδων από το ΦΠΑ, µε
αυτά τα χάλια που έχει η αγορά, αυτό σηµαίνει ότι έχετε πολύ
υψηλή αίσθηση του χιούµορ!

Και τώρα ερχόµαστε στο επόµενο χαράτσι: τσιγάρα και κα-
πνός.

Όπως γνωρίζουµε όλοι, παραδοσιακό ελληνικό αγροτικό
προϊόν αποτελεί ο καπνός. Κάποιοι στις Βρυξέλλες, φυσικά,
κύριε Μουσουρούλη, αγαπητέ Βουλευτά Χίου -δεν αναφέροµαι
σε εσάς προσωπικά, αναφέροµαι σε κάποιους οι οποίοι δουλεύ-
ουν σε κάποια γενική διεύθυνση της Κοµισιόν- δεν αντιλαµβάνο-
νται ότι αποτελεί ένα παραδοσιακό ελληνικό προϊόν. ∆εν µπορείς
να το ξεπατώνεις, δεν µπορείς να διαλύεις την ελληνική παρα-
γωγή καπνών, γιατί πολύ απλά ο Ευρωπαίος δεν σταµατά να κα-
πνίζει. Απλώς φουµάρει καπνά που έρχονται από την Αµερική,
την Ουγκάντα, τη Χιλή και την Τουρκία, όπως γίνεται τώρα. ∆ια-
λύθηκε η ελληνική παραγωγή καπνού τελείως, πεινάνε οι παρα-
γωγοί καπνού και παρ’ όλα αυτά, στις Βρυξέλλες µάς λένε ότι το
κάπνισµα κάνει κακό στην υγεία. Και ερωτώ: πιστεύει κανείς ότι
οι Ευρωπαίοι σταµάτησαν να καπνίζουν, επειδή κάποιοι διέλυσαν
την ελληνική παραγωγή καπνού; Έρχεστε τώρα εσείς, ως Κυ-
βέρνηση, και ρίχνετε άλλα 250.000.000 ευρώ πρόσθετο φόρο
στον καπνό, µια ακατανόητη τακτική, η οποία οδηγεί στο οριστικό
σβήσιµο της ελληνικής αγροτικής παραγωγής.

Σας κάναµε, λοιπόν, µια αυστηρή κριτική, θα πει κάποιος. Κά-
νουµε αυστηρή κριτική, δίκαιη όµως και µε στοιχεία. Και επειδή
είµαστε δίκαιοι, θα σας πούµε και ένα µπράβο. Μπράβο που αυ-
ξάνετε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων! Μπράβο που το
κάνετε 10.300.000.000 ευρώ! Μάλλιασε η γλώσσα µας τόσα χρό-
νια να λέµε στη Νέα ∆ηµοκρατία ότι χρειάζεται αύξηση το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και ιδίως –βασική γνώση κάθε
οικονοµικής σχολής- σε συνθήκες ύφεσης. Όταν η οικονοµία δεν
τραβάει, αυξάνεις το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, για να
αναχαιτίσεις τις αρνητικές συνέπειες της ύφεσης. Μπράβο, λοι-
πόν, που αυξάνετε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.

Κατά τα λοιπά, 13.000.000.000 για τόκους, 13.000.000.000 για
πετρέλαιο, δηλαδή το 11% του Α.Ε.Π. Βάλτε και τα
20.000.000.000 χρεολύσια και φθάνουµε στα 46.000.000.000 πε-
ταµένα από το παράθυρο! Τόκοι, χρεολύσια, πετρέλαιο, µη πα-
ραγωγικές δαπάνες. Πεταµένα από το παράθυρο!

Έτσι, λοιπόν, το χρέος φθάνει στα 300.000.000.000 και να
δούµε στο σηµείο αυτό µία ενδιαφέρουσα µελέτη του καθηγητή
κ. Ηλιαδάκη στο «Βήµα της Κρήτης», σε µία περιφερειακή εφη-
µερίδα.

Εγώ διαβάζω και τις περιφερειακές εφηµερίδες. Συχνά έχουν
πάρα πολύ σηµαντικές αναλύσεις.

Έχω, λοιπόν, εδώ τη µελέτη του κ. Ηλιαδάκη από το «Βήµα της
Κρήτης», την οποία καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Από το 1974, µετά τη δικτατορία, το δηµόσιο χρέος ήταν στο
22,5%. Το 1981 το παραλαµβάνετε εσείς στο 31% και το παρα-
δίδετε στο Μητσοτάκη στο 81%. Τέσσερις φορές πάνω µετά το
τέλος της δικτατορίας, τρεις φορές πάνω απ’ όταν το παραλά-
βατε από το Ράλλη το 1981. Αυτή είναι η αλήθεια µε το ΠΑΣΟΚ.
Το παραδώσατε στο Μητσοτάκη στο 81%.

Σήµερα, λοιπόν, το δηµόσιο χρέος είναι στο 121%.
Ενίσχυση τραπεζών. Άλλη µία µεγάλη τρύπα που πρέπει να

µας την εξηγήσει το ΠΑΣΟΚ. Εάν µας ακούνε από το κοντρόλ
του Καναλιού της Βουλής, ας χωρίσουν την εικόνα στη µέση και

ας βάλουν δεξιά αυτά που έλεγε το ΠΑΣΟΚ πέρυσι για τις τρά-
πεζες και αριστερά αυτά που λέει φέτος. ∆εν έχουν καµµία
σχέση. Μύδρους εξαπέλυε πέρυσι το ΠΑΣΟΚ κατά του προ-
γράµµατος ενίσχυσης των τραπεζών. Σήµερα διαβάζω στην ει-
σηγητική έκθεση του προϋπολογισµού: «Αξιοποίηση του σκέλους
των εγγυήσεων των 15.000.000.000 από τις τράπεζες». Το θεω-
ρείτε καλό.

∆ηλαδή, άλλα λέγατε πέρυσι, άλλα λέτε φέτος. Εάν µας ακούν
από το Κανάλι, ας βάλουν τις δύο απόψεις του ΠΑΣΟΚ πέρυσι και
φέτος, last year και this year!

Φανατικοί υποστηρικτές, λοιπόν, του προγράµµατος για τις
τράπεζες και ας έχουν ξεσαλώσει µε τα απίστευτα κέρδη οι τρά-
πεζες, που κέρδισαν 20.000.000.000 σε πέντε χρόνια. Σήµερα
µας λέτε µε περηφάνια ότι θα αξιοποιηθεί το σκέλος αυτών των
15.000.000.000. Το καταθέτω στα Πρακτικά. Είναι από την ειση-
γητική έκθεση του προϋπολογισµού.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άλλο ενδιαφέρον σηµείο. Γαλάζιο χαράτσι για το ΕΤΑΚ. Το ει-
σπράττετε κανονικά.

Άλλο ενδιαφέρον σηµείο. Γαλάζιο χαράτσι για την κινητή και
την καρτοκινητή. Το εισπράττετε κανονικά. ∆ηλαδή, πήρατε
φόρα, επιβάλατε φόρους. Πήρατε φόρα, καταργήσατε τα
«STAGE», παγώσατε τους ηµιυπαίθριους, καταργήσατε την από-
συρση, τα γαλάζια χαράτσια όµως γαλάζια χαράτσια, εκεί! Απο-
δίδουν τα χαράτσια! Τα χαράτσια τα κρατήσατε, στα υπόλοιπα
πήρατε φόρα και δεν αφήσατε τίποτα όρθιο. Αυτή είναι, δυστυ-
χώς, η κατάσταση.

∆ιαβάζω για την αναβάθµιση της Επιτροπής Ανταγωνισµού στη
σελίδα 29 -η οποία Επιτροπή Ανταγωνισµού παρεµπιπτόντως έχει
αποτύχει πλήρως, γι’ αυτό και κάνουν πάρτι όλα τα καρτέλ- ότι
θα γίνει, λέει, Ειδική Αντιµονοπωλιακή Αρχή. Και άλλα χλιδάτα
κτήρια και άλλοι µισθοί και άλλα γραφεία και άλλοι πρόεδροι και
άλλα διοικητικά συµβούλια. ∆ηλαδή, επειδή το Υπουργείο Οικο-
νοµίας, τέως Ανάπτυξης, δεν µπορεί να κάνει καλά τη δουλειά
του και επειδή και η Επιτροπή Ανταγωνισµού έχει αποτύχει, τότε
θα κάνουµε µία άλλη Ειδική Αντιµονοπωλιακή Αρχή!

Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Καλά κάνατε και το αυ-
ξήσατε, αλλά υπάρχουν και κάποιες µειώσεις. Μείον 25% οι δα-
πάνες για την επικοινωνία, µείον 38,5% για την αλιεία, µείον 3,8%
για τη γεωργία. Για τα δάση µόνο 50.000.000 ευρώ, για την κα-
ταβόθρα όµως του δηµοσίου χρήµατος που λέγονται «ολυµπιακά
έργα» 70.000.000 ευρώ. Επαναλαµβάνω, 50.000.000 για τα δάση
και για τα ολυµπιακά έργα µιας Ολυµπιάδας που τελείωσε πριν
από πεντέµισι χρόνια 70.000.000 ευρώ!

Εγώ δεν ξέρω, έχουµε αναλάβει τη διοργάνωση του µεθεπό-
µενου Μουντιάλ; Τι συµβαίνει και επενδύουµε κάθε χρόνο µισό
δισεκατοµµύριο σε πέντε χρόνια στα ολυµπιακά έργα µίας Ολυ-
µπιάδας που τελείωσε; Για ποιο λόγο δίνουµε τόσα λεφτά; Τι κα-
ταβόθρα του δηµοσίου χρήµατος είναι αυτά τα ολυµπιακά έργα,
στα οποία εγγράφετε κανονικά και εσείς της Νέας ∆ηµοκρατίας
και εσείς του ΠΑΣΟΚ δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ κάθε χρόνο;
Για τα δάση, όµως, µόνο 50.000.000 ευρώ.

Ανεξάρτητες αρχές, µέτρησα πέντε: Συνήγορος του Πολίτη,
ΑΣΕΠ, Αρχή Προστασίας ∆εδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα,
Αρχή ∆ιασφάλισης Απορρήτου Επικοινωνιών και άλλη µία αρχή,
Αρχή για την Ποιότητα στην Ανώτατη Εκπαίδευση. Πόσο θα µας
κοστίσουν το 2010; Τριάντα έξι εκατοµµύρια.

Κοιτάξτε, έχω πει και πέρυσι έλεγα ως γενικός εισηγητής, ας
κάνουµε ένα πείραµα. Ας πάρουµε την ιστοσελίδα του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών και ας βάλουµε ένα ερώτηµα. Είστε υπέρ ή
κατά - στους πολίτες το ερώτηµα- του τρόπου λειτουργίας των
αρχών, κάθε είδους αρχής, όπως είναι σήµερα ο τρόπος λει-
τουργίας τους; Ας τοποθετηθεί ο κόσµος.

Εγώ πιστεύω ότι αν τοποθετηθεί ο κόσµος δηµοκρατικά, θα
έχουµε απόρριψη του τρόπου λειτουργίας των αρχών, η οποία σε
ποσοστά θα πλησιάσει τα ποσοστά του Τσαουσέσκου. Θα δείτε
κάτι 95%, τον κόσµο στενοχωρηµένο από τον τρόπο λειτουργίας
των αρχών. ∆εν θέλει ο κόσµος να πληρώνει αυτές τις αρχές, οι
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οποίες έχουν αυτό το χαµηλό επίπεδο απόδοσης. Ας κάνουµε
αυτό το πείραµα. ∆εν το έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία, κάντε το εσείς
και θα σας συγχαρούµε. Ας κάνουµε, λοιπόν, µία ψηφοφορία.
Θέλουµε αυτές τις αρχές µε τον τρόπο που λειτουργούν σήµερα;

Επίσης, παράδοξο. Πήρατε το Υπουργείο Μακεδονίας-Θρά-
κης, το συρρικνώσατε, το εξαφανίσατε, τώρα συρρικνώνετε και
τους πόρους του. Βλέπω εδώ στον προϋπολογισµό, Γραµµατεία
Μακεδονίας-Θράκης µείον 8.000.000 ευρώ στα κονδύλια. ∆η-
λαδή πάει το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, έφυγε από τη
µέση, και η Γραµµατεία ακόµα συρρικνώνεται. Μείον 8.000.000
ευρώ. Άρα καλά κάποιοι εκτός Ελλάδας, οι οποίοι έχουν κάθε
λόγο, χαίρονται.

Καταθέτω στα Πρακτικά το δικό σας έγγραφο από τον προϋ-
πολογισµό, µείον 8.000.000 ευρώ για τη Γενική Γραµµατεία Μα-
κεδονίας-Θράκης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τώρα, κωδικός 5000 του Υπουργείου Εξωτερικών. Θα διαβάσω
τον τίτλο, χωρίς να θέλω να προκαταβάλω κανέναν. Ακούστε τίτ-
λος: «∆απάνες που εντάσσονται σε άλλες κατηγορίες». Καταλα-
βαίνετε τίποτα; Κονδύλι είναι αυτό. Από κάτω: «∆ιάφορες
σύνθετες δαπάνες». ∆εν είναι ένα και δύο εκατοµµύρια ευρώ. Μι-
λάµε για 50.000.000 ευρώ. Μαρουλόφυλλα είναι; Πενήντα εκα-
τοµµύρια ευρώ. Τι θα πει «διάφορες σύνθετες δαπάνες» και
«δαπάνες που εντάσσονται σε άλλες κατηγορίες»; Για εµένα
αυτά είναι κινέζικα. Χρειάζεται να τοποθετηθείτε. Ακούει ο κό-
σµος και βλέπει ..

Τα καταθέτω και αυτά, προϋπολογισµός του Υπουργείου Εξω-
τερικών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ακούει ο κόσµος ότι θα πρέπει του χρόνου να δώσει
41.000.000 ευρώ το κράτος µας για προµήθεια ιµατισµού και
υφασµάτων.

Κύριε Υπουργέ, 40.000.000 ευρώ για παροχή βοήθειας σε ξένα
κράτη! Η Αµερική είµαστε και δίνουµε 40.000.000 ευρώ; Σε ποια
κράτη δίνουµε βοήθεια; ∆ηλαδή χαρατσώνουµε τον Έλληνα για
να παίρνουν κάποια ξένα κράτη 40.000.000 ευρώ;

Επίσης 1,7 εκατοµµύρια ευρώ για αγορά ζώων. Πράγµατι,
κύριε Ροντούλη, 1,7 εκατοµµύρια ευρώ δίνει το κράτος για
αγορά ζώων!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι ζώα είναι αυτά;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: ∆εν ξέρω. ∆εν δίνει λεπτοµέ-

ρειες.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι ράτσας τα ζώα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Μπορεί να είναι ράτσας.
Τώρα δίνει το κράτος 12,5 εκατοµµύρια ευρώ για υλικά καθα-

ριότητας.
Καταλαβαίνετε τίποτα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; ∆εν

ξέρω.
Ακόµη 4,6 εκατοµµύρια ευρώ για προµήθεια επίπλων. Όµως,

µόνο 600.000 ευρώ για αγορά έργων τέχνης και εθνικών κειµη-
λίων, κύριε Πολατίδη.

Για τους πολιτικούς πρόσφυγες, για τη διατροφή τους 7,5 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Χαρατσώνουµε τους Έλληνες πολίτες µε 7,5
εκατοµµύρια ευρώ για τη διατροφή µε ή χωρίς εισαγωγικά, των
προσφύγων, τους οποίους µας στέλνει η Τουρκία για να µας δη-
µιουργήσει τα γνωστά προβλήµατα.

Και για ενοίκια δηµοσίων κτηρίων 186.000.000 ευρώ, την ίδια
ώρα που υπάρχουν δηµόσια κτήρια, κύριε Πρωθυπουργέ, τα
οποία είναι άδεια και ανεκµετάλλευτα. Αυτά τα τρελά, τα απί-
στευτα και όµως ελληνικά, γίνονται στον προϋπολογισµό.

Έρχοµαι τώρα στις µη κυβερνητικές οργανώσεις. Έχετε κα-
ταλάβει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι σηµαίνει «µη κυβερνη-
τικές οργανώσεις»; ∆ηλαδή οργανώσεις οι οποίες είναι µη
κυβερνητικές, αλλά παίρνουν χρήµατα από τις κυβερνήσεις.
Είναι παράδοξο να µην είναι κυβερνητικές, αλλά να χρηµατοδο-

τούνται από τις κυβερνήσεις.
Κάνω ερώτηση στη Βουλή και έρχονται οι απαντήσεις επί των

ερωτήσεων αναφορικά µε τις µη κυβερνητικές οργανώσεις. Αυτά
που θα ακούσετε είναι όλα χρήµατα του ελληνικού λαού.

Προβλέπονται 126.000 ευρώ για τη δηµοτική βιβλιοθήκη των
Σκοπίων! Αυτά από ελληνικά χρήµατα. Έχετε µείνει ξερός, κύριε
Ροντούλη. Το καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής για να µην
υπάρχει η οποιαδήποτε αµφισβήτηση. Πρόκειται για έγγραφο
του Υπουργείου Εξωτερικών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆εύτερον, δηµιουργία κέντρου επαγγελµατικής εκπαίδευσης
στα Σκόπια! Το καταθέτω και αυτό για τα Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κοιτάξτε αγάπη για τα Σκόπια, τα οποία δεν µας προκαλούν,
δεν πλαστογραφούν την ιστορία µας και όλα τα υπόλοιπα!

Τρίτον, ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας στην Τουρκία αυτήν
τη φορά. Υπουργείο Εξωτερικών. Άλλη µια χώρα φιλική προς την
Ελλάδα. Γιατί να µην την ενισχύσουµε;

Κοινωνική µέριµνα στα Σκόπια. Άλλο ένα έγγραφο από το
Υπουργείο Εξωτερικών.

Αγορά ηλεκτρονικών υπολογιστών στο ∆ήµο Σκοπίων. Άλλο
ένα έγγραφο από το Υπουργείο Εξωτερικών. Λεφτά, µαρουλό-
φυλλα. Ακούει ο κόσµος που πληρώνει ΕΤΑΚ, περαίωση και χα-
ράτσια. Να πού πηγαίνουν τα λεφτά, σε ηλεκτρονικούς
υπολογιστές, δηµοτικές βιβλιοθήκες και ενίσχυση της επιχειρη-
µατικότητας στην Τουρκία.

Τέλος, η κορωνίδα. ∆ιοργάνωση συνεδρίου για τη γαστρονο-
µία στην Τουρκία. Υπουργείο Εξωτερικών. Κύριε Γεωργιάδη,
κύριε Βορίδη, γελάτε. Αυτό είναι το Υπουργείο Εξωτερικών. Να,
λοιπόν, πώς εκπαιδεύουµε και µάγειρους Τούρκους µε ελληνικά
κονδύλια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτό είναι το ορθολογικό ελληνικό κράτος. Μάγειροι Τούρκοι

µε ελληνικά κονδύλια! Ας τα ακούσει ο κόσµος που πληρώνει
τώρα. Γαστρονοµίες, ηλεκτρονικοί υπολογιστές, κέντρα επαγ-
γελµατικής κατάρτισης στην Τουρκία.

Κύριε Παπακωνσταντίνου, µου απαντήσατε στις 6 Νοεµβρίου
σε ερώτησή µου ότι δανειστήκαµε 60.375.000.000 ευρώ ως τώρα
και ίσως δανειστούµε άλλο 1,5 δισεκατοµµύριο µέχρι το τέλος
του έτους. Θα καταθέσω και την απάντηση του κ. Παπακωνστα-
ντίνου στην ερώτηση που έκανα στη Βουλή. ∆ηλαδή δανειζόµα-
στε 62,5 δισεκατοµµύρια ευρώ µόνο φέτος.

Το πάρτι όµως µε τις µη κυβερνητικές οργανώσεις δεν στα-
µατάει. Θα ήθελα να ακούσω, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι σταµα-
τάει, ότι σταµατάει η βαβούρα και η εκροή χρήµατος στις µη
κυβερνητικές οργανώσεις για να διοργανώνονται συνέδρια για
µαγείρους στην Τουρκία.

Τι γίνεται µε τις σπατάλες που γίνονται επί Νέας ∆ηµοκρατίας;
Θα τις κόψετε; Ποιες σπατάλες θα µου πείτε τώρα. Αρχίζει το
επόµενο ράλι.

Σπατάλες. Οι Υπουργοί που µε ενηµερώνουν δεν ευθύνονται.
Απλώς µε ενηµερώνουν. Το διευκρινίζω για να µην υπάρξουν πα-
ρεξηγήσεις. Με ενηµερώνουν για το ράλι της σπατάλης, για τους
απίστευτους σκοπούς που θα ακούσετε.

Χρήστος Φώλιας. 44.000 ευρώ ανακαίνιση για το γραφείο του
Υφυπουργού Ανάπτυξης. Επίσηµο έγγραφο. Το καταθέτω στα
Πρακτικά.

Πάνος Καµµένος. Με ενηµερώνει ότι δόθηκαν πάλι χιλιάδες
µαρουλόφυλλα, χιλιάδες ευρώ για ανακαίνιση γραφείων Υπουρ-
γών και Υφυπουργών.

Μιχάλης Λιάπης. Για δεξιώσεις 154.000 ευρώ. Το καταθέτω.
Εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ, 450.000 ευρώ από την Υπηρεσία

Πολιτικής Αεροπορίας για δεξιώσεις και κοκτέιλ. Στα Πρακτικά
όλα αναλυτικά. Με ενηµερώνει ο ∆ιοικητής κ. Ανδριανόπουλος.

Υπουργείο Μεταφορών. 500.000 ευρώ από τον κ. Χατζηδάκη.
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Επίσης, µε ενηµερώνει γραπτώς.
Υπουργείο Ανάπτυξης, Υπουργείο Εσωτερικών. ∆εκάδες χι-

λιάδες ευρώ, δεξιώσεις, κοκτέιλ, σαµπάνιες, καναπεδάκια, ζεστά
και κρύα πιάτα, drinks. Όποιος τα βλέπει, πραγµατικά, τρελαίνε-
ται. Αυτά πληρώνει ο κόσµος. Προϋπολογισµοί είναι των πιο πα-
λιών κοµµάτων εξουσίας.

Ρωτάω, κύριε Πρωθυπουργέ. Θα σταµατήσει αυτό το πάρτι;
Αυτές είναι οι κρατικές σπατάλες. Ο κοινοβουλευτικός µας έλεγ-
χος θα είναι έντονος, όπως κάναµε για τη Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί
ο κόσµος ακούει για περαιώσεις, χαράτσια, για ΕΤΑΚ και όλα
αυτά τα περίεργα και δεν βλέπει από την άλλη µεριά καµµία συρ-
ρίκνωση των κονδυλίων, που φεύγουν από το παράθυρο.

Βέβαια η εύκολη λύση είναι τα ποτά, τα τσιγάρα, ο καπνός και
τα ακίνητα και όλες αυτές οι έκτακτες εισφορές, οι οποίες έχουν
πάρει τέτοιο περιοδικό χαρακτήρα που θα σας πρότεινα καλύ-
τερα να τις µετονοµάσετε από έκτακτες σε µόνιµες εισφορές.
Μη λέµε έκτακτη εισφορά. Ας λέµε µόνιµη εισφορά. Έτσι και αλ-
λιώς κοινωνική αδικία και φοροµπηχτική λογική αποπνέει ο προ-
ϋπολογισµός σας.

Για όλους αυτούς τους λόγους που εξέθεσα, για την ατολµία
του γιατί υιοθετεί τις ίδιες φοροµπηχτικές και άδικες πρακτικές
του παρελθόντος, για το ότι δεν έχει όραµα, δεν προνοεί για την
εκµετάλλευση της απίστευτης ακίνητης δηµόσιας περιουσίας και
αντίθετα επιλέγει την εύκολη λύση του χαρατσιού και του ξε-
ζουµίσµατος των ξεζουµισµένων, για όλους αυτούς τους λόγους
θα καταψηφίσουµε αυτόν τον προϋπολογισµό της καχεξίας, της
υπανάπτυξης και της µιζέριας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα , τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει τώρα ο γε-

νικός εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ει-

λικρινά έχω κάποιες απορίες τις οποίες εισαγωγικά θέλω πολύ
επιγραµµατικά να τις αναφέρω.

Πρώτη απορία. ∆εν κουραστήκατε επιτέλους κύριοι της ηγε-
σίας της Νέας ∆ηµοκρατίας και της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ να τσα-
κώνεστε κάθε φορά για το πόσο µεγάλο είναι το έλλειµµα και για
το ποιος ευθύνεται γι’ αυτό; ∆εν έχετε βαρεθεί, δεν έχετε κου-
ραστεί να τσακώνεστε για το ποιος δηµιούργησε το χρέος; ∆η-
λαδή, υπάρχει περίπτωση κάποιος από τους δυο σας να µην έχει
ευθύνη για το έλλειµµα και το χρέος ή νοµίζετε ότι τον ελληνικό
λαό τον ενδιαφέρει ένα ανούσιο ισοζύγιο για το ποιος έχει τη µε-
γαλύτερη ευθύνη για τα µεγάλα ελλείµµατα και τα χρέη της
χώρας; ∆εν κουραστήκατε από αυτήν την ανούσια αντιπαρά-
θεση;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Εδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Και όσο κάνετε αυτήν την αντιπαράθεση, δυστυχώς, τόσο πιο
πολύ συγκλίνετε επί της ουσίας των πολιτικών. Και φοβάµαι ότι
αυτό το θέατρο παίζεται κάθε φορά σ’ αυτήν την Αίθουσα µόνο
και µόνο για να δώσετε µία αίσθηση διαφορών την ώρα που συ-
γκλίνετε την ώρα που οι πολιτικές σας αφόρητα συγκλίνουν στην
ίδια λογική, στην ίδια κατεύθυνση.

Απορία δεύτερη. Κάθε φορά όταν συζητάµε τον προϋπολογι-
σµό σχεδόν από όλες τις πτέρυγες αλλά κυρίως από τις πτέρυ-
γες της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ ακούγοντας αυτά που
χρόνια λέµε ως Αριστερά, µιλάνε πάλι για διαφάνειες στον προ-
ϋπολογισµό, για την ανάγκη να αλλάξουµε τον τρόπο συζήτησης
και κατάρτισης και εκτέλεσης του προϋπολογισµού. Κατά κόρον
τα έλεγε αυτά το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά. Η διαφάνεια ήταν η κα-
ραµέλα. Η αξιοπιστία, η αλλαγή του τρόπου κατάρτισης του προ-
ϋπολογισµού.

Κύριε Υπουργέ, πέστε µου σε τι διαφέρει ο τρόπος που κατα-
θέσατε, συντάξατε, καταρτίσατε και θα εκτελέσετε αυτόν τον
προϋπολογισµό από όλους τους προηγούµενους. Θα µου πείτε,
είµαστε µία Κυβέρνηση πενήντα ηµερών. Μάλιστα. Όµως, ένα
βήµα δεν µπορούσατε να κάνετε; Προχθές µε τα χίλια ζόρια
πήρα και έδωσα στη δηµοσιότητα δύο ειδικούς εκτός προϋπο-

λογισµού λογαριασµούς, το λογαριασµό του ν.128/1975 που συ-
γκεντρώνει το χαράτσι 6% επί όλων των δανειοληπτών και το ει-
δικό λογαριασµό πάλι εκτός προϋπολογισµού των
αποκρατικοποιήσεων. Έσοδα από αυτούς τους δύο λογαρια-
σµούς που είναι εκτός προϋπολογισµού, εκτός κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου και λειτουργούν σε πλήρη αδιαφάνεια,
3.000.000.000 ευρώ ετησίως. Αυτά είναι το ειδικό σεντούκι το
οποίο έχει ο εκάστοτε Υπουργός Οικονοµικών για να κάνει δα-
πάνες χωρίς κανένα απολύτως έλεγχο.

Και φθάσαµε στο σηµείο να πουλάµε τη δηµόσια περιουσία –
έτσι βγαίνει από αυτούς τους ειδικούς λογαριασµούς- για να επι-
χορηγείται ο Ο∆ΙΕ, ο Ιππόδροµος και ο «Αθήνα 2004»
περισσότερο. Γι’ αυτό πουλάτε την Ελλάδα; Γι’ αυτό πουλάτε τις
δηµόσιες επιχειρήσεις; Γι’ αυτό πουλάτε το δηµόσιο πλούτο; Για
να γίνονται αδιαφανείς οι δαπάνες και µάλιστα να µειώνουν πλα-
στά το έλλειµµα; Καλώ το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης
να δεσµευθεί εδώ και τώρα ότι επιτέλους θα καταργήσει όλους
τους ειδικούς εκτός προϋπολογισµού λογαριασµούς και ειδικό-
τερα ότι θα καταργήσει αυτούς τους δύο λογαριασµούς. Ιδού
ένα έµπρακτο βήµα διαφάνειας.

Τρίτη απορία. Παρακαλώ αν έχετε την καλοσύνη να µε ακού-
σετε.

∆εν γνωρίζετε ότι η αγορά έχει νεκρώσει; Το γνωρίζετε αυτό
ή δεν το γνωρίζετε; Εµπορικά είµαστε στο τελευταίο Σαββατο-
κύριακο του χρόνου. Αν βγείτε στους δρόµους σχεδόν δεν κυ-
κλοφορεί τίποτα, τα δε µαγαζιά, οι άνθρωποι τα βλέπουν από
µακριά και όσοι πλησιάζουν στις βιτρίνες είναι για να θαυµάσουν
και όχι για να αγοράσουν. Υπάρχουν έµποροι, ιδιαίτερα στις συ-
νοικιακές αγορές, που δεν κάνουν σεφτέ.

Και φέρνετε αυτόν τον προϋπολογισµό µέσα σ’ αυτήν την κα-
τάσταση, έναν προϋπολογισµό φοροεπιδροµής στα λαϊκά στρώ-
µατα και λιτότητας; Τι θέλετε; Να βουλιάξετε τα πάντα σε αυτήν
την χώρα; Γιατί το κάνετε; Γιατί έχετε δεσµεύσεις απέναντι στο
διευθυντήριο της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Γιατί σας πιέζουν από
το εξωτερικό; Γιατί την οικονοµική πολιτική την καθορίζουν άλλοι;
Και αυτή είναι η τελευταία απορία µου. Ποιος λαµβάνει επιτέ-
λους τις οικονοµικές αποφάσεις, κύριοι, σε αυτήν την χώρα;

Κύριε Υπουργέ, ποιος συντάσσει τον προϋπολογισµό σε αυτήν
την χώρα; Μπορείτε να µας το πείτε αυτό; Οι διεθνείς κεφαλαι-
αγορές τον συντάσσουν; Οι διεθνείς οίκοι αξιολόγησης; Οι
«STANDARD» and «POOR’S», οι «MOODY’S», οι τραπεζικοί και
χρηµατιστηριακοί κύκλοι του Λονδίνου ή αποφασίζει ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος τώρα για τις οικονοµικές µας εξελί-
ξεις ακόµα και για τα νοµοσχέδια, ή η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα;

Κατά πρωτοφανή τρόπο φέρατε ένα νοµοσχέδιο το οποίο συ-
ζητιέται στην επιτροπή της Βουλής και το στείλατε να αξιολογη-
θεί για να γίνουν παρατηρήσεις από τον κ. Τρισέ της Ευρωπαϊκής
Κεντρικής Τράπεζας; Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα νοµοθετεί
σε αυτήν τη χώρα; Ποιοι νοµοθετούν; Οι τραπεζίτες;

Και αυτά τα λέω, κύριε Υπουργέ, διότι άλλο προϋπολογισµό
εµείς συζητάµε και άλλον προϋπολογισµό εσείς ανακοινώσατε
από την τηλεόραση του «BLOOMBERG», το περίφηµο αυτό όρ-
γανο των διεθνών κεφαλαιαγορών. Τον αλλάξατε εκεί τον προϋ-
πολογισµό. Άλλο έλλειµµα έχει ο προϋπολογισµός που εµείς
συζητάµε και άλλο έλλειµµα ανακοινώσατε στους χρηµατιστη-
ριακούς κύκλους του Λονδίνου. Άλλοι είναι οι φόροι που περιέ-
χονται στον προϋπολογισµό και άλλοι οι επιδροµικοί φόροι που
ανακοινώσατε στο Λονδίνο και χθες κάνατε συνέντευξη εδώ για
να µας τους εµφανίσετε ως φορολογική µεταρρύθµιση.

Φοβάµαι ότι η Κυβέρνησή σας έχει γίνει φύλλο και φτερό στα
χέρια της διεθνούς κερδοσκοπίας, ότι έχει µετατραπεί σε εκτε-
λεστικό χέρι των υπαγορεύσεων των αγορών. Πανικόβλητοι λαµ-
βάνετε µέτρα υπό την απειλή της υποβάθµισης από τους διεθνείς
οίκους αξιολόγησης και όχι µε βάση το δηµόσιο συµφέρον και
τις όποιες προεκλογικές σας δεσµεύσεις.

Ακόµα χειρότερα έχουµε να πούµε. Τι ακούσαµε στο Λονδίνο,
κύριε Υπουργέ; Ότι θα κάνετε λέει 2.500.000.000 ευρώ εισπρά-
ξεις από ιδιωτικοποιήσεις εντός του 2010. Πού τα είπατε αυτά,
κύριε Υπουργέ; Γιατί εµείς σε αυτήν την χώρα ζούµε, δεν πηγαί-
νουµε στο Λονδίνο για να µάθουµε τι θα κάνετε.
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Είχατε ιδιωτικοποιήσεις στο προεκλογικό σας πρόγραµµα και
δεν το γνωρίζουµε; Περιλαµβάνονται στον προϋπολογισµό που
καταθέσατε έσοδα από ιδιωτικοποιήσεις; Τίποτα από αυτά. Πώς
λοιπόν, ανακαλύφθηκαν τα 2.500.000.000 ευρώ ιδιωτικοποιήσεις;
Από πού τις ανακαλύψατε;

Και δεν µου λέτε, τι θα πουλήσετε για να εισπράξετε τα
2.500.000.000 ευρώ; Θα πουλήσετε την Αγροτική Τράπεζα της
Ελλάδας, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο –γιατί αυτά γράφηκαν,
δεν τα λέω αυθαίρετα- τον ΟΠΑΠ, την ∆ΕΗ; Τι θα πουλήσετε;
Εκτός αν πρώτα συγκεντρώνετε το ποσόν -λέτε τι µας λείπει;
2.500.000.000 ευρώ για παράδειγµα- και µετά ψάχνετε να βρείτε
τι θα πουλήσετε για να συµπληρώσετε το ποσόν.

Είχατε ξεσηκωθεί ως αντιπολίτευση για την πώληση του ΟΤΕ
στην «DEUTSCHE TELEKOM» και πάρα πολύ σωστά. Είχατε ξε-
σηκωθεί επίσης για την πώληση του λιµανιού του Πειραιά, πάρα
πολύ σωστά. Τώρα κάνετε στροφή εκατόν ογδόντα µοιρών. Ενώ
λέγατε ότι θα αναζητήσετε τρόπους για να επιστρέψει ο ΟΤΕ στο
δηµόσιο, τουλάχιστον, το πλειοψηφικό πακέτο, τώρα έχετε αφή-
σει τα πράγµατα να προχωράνε µε την «DEUTSCHE TELEKOM»
να έχει το πάνω χέρι και µάλιστα να συρρικνώνει τον ΟΤΕ η
«DEUTSCHE TELEKOM». Με το λιµάνι του Πειραιά δε φτάσαµε
στο απροχώρητο.

Ο κ. Ανωµερίτης εξυµνεί το «θεάρεστο» έργο της ιδιωτικοποί-
ησης του λιµανιού του Πειραιά, της εκχώρησης και παραχώρη-
σής του στα κινέζικα συµφέροντα.

Τώρα ετοιµάζεστε να κάνετε και άλλες ιδιωτικοποιήσεις 2,5 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ.

Αυτό γίνεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είκοσι χρόνια σ’
αυτήν τη χώρα. Η χώρα πουλάει συνεχώς όλα τα στρατηγικά «φι-
λέτα» της. ∆ιαλύει τη δηµόσια και παραγωγική της βάση. Μετα-
τρέπεται, κατ’ αυτόν τον τρόπο, σε «Μπανανία» της
παγκοσµιοποίησης, σε αποικία της «MOODY’S» και της «STAN-
DARD & POOR’S», σε προτεκτοράτο και άθυρµα των κεφαλαια-
γορών. Και αφού τα πράττετε όλα αυτά συναινετικά και οι δύο
κυβερνήσεις –κι εδώ συναγωνίζονται ποια θα ξεπουλήσει περισ-
σότερο: η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ή η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ;- µετά ερχόσαστε και λέτε: «µα πού έχουν φθάσει τα ελ-
λείµµατα της χώρας!». Μα αν οι πολυεθνικές εταιρίες παίρνουν
όλες τις στρατηγικές, κερδοφόρες επιχειρήσεις αυτού του τόπου
είναι δυνατόν να µην έχει ελλείµµατα η χώρα αυτή, ελλείµµατα
στον προϋπολογισµό της, ελλείµµατα στο ισοζύγιο πληρωµών;

Κύριε Υπουργέ, δεν είµαστε από εκείνους που είχαν εντυπω-
σιαστεί ιδιαίτερα από το πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ. Αντίθετα λέ-
γαµε ότι προεκλογικά κινείται στη λογική του προγράµµατος της
Νέας ∆ηµοκρατίας, µε τη γενική έννοια της φιλοσοφίας του νε-
οφιλελεύθερου υποδείγµατος, του νεοφιλελεύθερου µοντέλου.
Είχατε κάνει όµως κάποιες, έστω περιορισµένες, προεκλογικές
εξαγγελίες κι είχατε αναλάβει κάποιες δεσµεύσεις, που τις προ-
βάλατε κατά κόρον, για να διαφοροποιηθείτε από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία.

Μία απ’ αυτές ήταν η αντίθεσή σας στο «πάγωµα» των µισθών
που εξήγγειλε προεκλογικά ο κ. Καραµανλής. Αυτή υποτίθεται
ότι ήταν και η µεγάλη διαφωνία σας µε τη Νέα ∆ηµοκρατία. Σας
ρωτώ, κύριε Παπακωνσταντίνου: Πού πήγε η δέσµευσή σας
αυτή; Πού πήγε η δέσµευσή σας;

Στον προϋπολογισµό διαβάζουµε: «αυξήσεις στους µισθούς
στο δηµόσιο 2,6%». Και το 2,6% τι πρέπει να συµπεριλάβει; Το
2,6% πρέπει να συµπεριλάβει την ωρίµανση, πάνω από 2% συ-
νήθως, να συµπεριλάβει νέες προσλήψεις και τις αυξήσεις πάνω
από τον πληθωρισµό. Πώς θα χωρέσουν όλα αυτά στο 2,6%;

∆υστυχώς, όµως, τα πράγµατα αποδείχθηκαν πολύ πιο τρα-
γικά. Και αποδείχθηκαν πολύ πιο τραγικά διότι τόσο ο κ. Παπαν-
δρέου, αλλά κι εσείς, µε µεγαλύτερη σαφήνεια, πάλι από το
Λονδίνο µας είπατε ότι θα πάτε σε περικοπή των επιδοµάτων των
δηµοσίων υπαλλήλων κατά 10%. Τα επιδόµατα όµως για τους
δηµόσιους υπαλλήλους ξέρετε πολύ καλά –γιατί εσείς κάνατε
την επιδοµατική πολιτική ως υποκατάσταση πραγµατικών αυξή-
σεων στους βασικούς µισθούς- ότι αντιπροσωπεύουν από το 40%
του µισθού έως –σε οριακές, σπάνιες περιπτώσεις- το 100%.
Αυτό το ξέρετε. Εποµένως, αν κάνετε 10% µείωση των επιδοµά-
των ξέρετε αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει απόλυτη µείωση των µι-

σθών σε όλο το δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Απόλυτη
µείωση των µισθών! ∆εν µιλάµε, δηλαδή, για αυξήσεις πάνω από
το µικρό πληθωρισµό, ούτε αυξήσεις πλέον που να καλύπτουν -
όπως το γυρίσατε µετά- τον πληθωρισµό. Μιλάµε για απόλυτη
µείωση των µισθών στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Και επιτρέψτε µου εδώ να πω τι έλεγε προεκλογικά ο κ. Γιώρ-
γος Παπανδρέου για το «πάγωµα» του κ. Καραµανλή. Έλεγε ότι
το «πάγωµα» δεν θα λύσει το πρόβληµα. Θα σκοτώσει απλώς την
κότα που γεννά το αβγό. Αυτό για το «πάγωµα». Τώρα που πάτε
σε µείωση των µισθών, σε πραγµατικές µειώσεις των µισθών στο
δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, τι θα γίνει µ’ αυτήν την
κότα;

Εδώ πρέπει να πούµε ότι πολλοί, βεβαίως, που είναι στον ιδιω-
τικό τοµέα όταν ακούνε ότι θα γίνουν µειώσεις στο δηµόσιο
τοµέα, µπορεί να πούνε: «εν πάση περιπτώσει, δεν µας αφορά
εµάς αυτό το θέµα ή, εν πάση περιπτώσει, αφορά τους δηµόσι-
ους υπαλλήλους, οι οποίοι δεν προσφέρουν και τις καλύτερες
των υπηρεσιών σ’ εµάς τους πολίτες», πράγµα, βεβαίως, που δεν
είναι αληθινό για τη µεγάλη πλειοψηφία των δηµοσίων υπαλλή-
λων.

Όµως, θέλουµε να σας πούµε ότι αυτή η εισοδηµατική πολι-
τική, της µείωσης µισθών που εφαρµόζετε για το 2010 στο δη-
µόσιο τοµέα, δίνει τον τόνο και την κατεύθυνση και τον
προσανατολισµό και για τον ιδιωτικό τοµέα. Αυτή η καµπάνα που
χτυπάει για το δηµόσιο χτυπάει σήµερα για όλους τους εργαζό-
µενους είτε στο δηµόσιο είτε στον ιδιωτικό τοµέα, όπως φαίνεται
και από τη στάση που ακολουθεί ο ΣΕΒ για τις συλλογικές δια-
πραγµατεύσεις.

Κύριε Υπουργέ, η τραγωδία είναι ότι δεν µειώνετε τους µι-
σθούς µόνο µέσα από µια αυθαίρετη περικοπή επιδοµάτων που
κάνετε, αλλά και µε µια νέα φοροεπιδροµή την οποία εφαρµό-
ζετε µέσα από τον προϋπολογισµό σας και απ’ ό,τι φαίνεται είναι
µόνο η αρχή, γιατί θα την κλιµακώσετε στη συνέχεια.

Ο προϋπολογισµός του 2010 προβλέπει 4,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ πρόσθετα έσοδα εκ των οποίων τα 4.000.000.000 ευρώ
είναι πρόσθετα φορολογικά έσοδα, τα οποία, δυστυχώς, στην
πράξη θα γίνουν πολύ περισσότερα όπως γίνονται µε όλους τους
προϋπολογισµούς. Από πού θα προκύψουν αυτά τα πρόσθετα
φορολογικά έσοδα; Αν εξαιρέσουµε το 1.000.000.000 ευρώ που
θα προέλθει από την έκτακτη εισφορά στα κέρδη και τη µεγάλη
ακίνητη περιουσία του 2008 και η οποία θα πάει για το επίδοµα
κοινωνικής αλληλεγγύης, τότε τα υπόλοιπα 3.000.000.000 ευρώ
θα προκύψουν από µια νέα φοροεπιδροµή στα λαϊκά στρώµατα,
µια νέα φοροεπιδροµή στους άµεσους φόρους -γιατί δεν τιµα-
ριθµοποιείτε τη φορολογική κλίµακα- αλλά κυρίως, θα έλεγα,
στους έµµεσους φόρους.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, για παράδειγµα, είχε επιβάλει µέσα στο
2009 σειρά αυξήσεων στους έµµεσους φόρους, αλλά είχε βάλει
και νέους έµµεσους φόρους. Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας µέσα στο 2009 αύξησε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στη
βενζίνη, στα ποτά, στα τσιγάρα, προχώρησε σε µεγάλη αύξηση
του τέλους συνδροµητών κινητής τηλεφωνίας και επέβαλε νέο
µεγάλο τέλος στην καρτοκινητή τηλεφωνία.

Εσείς, κύριε Υπουργέ, ως αντιπολίτευση καταγγέλλατε όλους
αυτούς τους πρόσθετους και νέους έµµεσους φόρους. Εδώ εί-
µαστε και θυµόµαστε όλοι τι γινόταν. Μιλάγατε για φόρους οι
οποίοι είναι κοινωνικά άδικοι και αντιαναπτυξιακοί και ζητούσατε
την απόσυρσή τους. Τώρα, όχι µόνο κρατάτε και αποδέχεστε
αυτήν τη φοροεπιδροµή που επέβαλε στους έµµεσους ειδικά φό-
ρους η Νέα ∆ηµοκρατία µέσα στο 2009, αλλά εξαγγέλλετε ακόµα
περισσότερους έµµεσους φόρους, νέες αυξήσεις στους έµµε-
σους φόρους. Έχετε εξαγγείλει ήδη αύξηση στους έµµεσους
φόρους στα καύσιµα, στα ποτά, τα τσιγάρα, ενώ δεν αποκλείεται
να ακολουθήσει µια νέα µεγάλη αύξηση στις αντικειµενικές αξίες
σε µια περίοδο που η αγορά των ακινήτων έχει παγώσει.

Και ενώ ακυρώσατε την απόσυρση των αυτοκινήτων στο όνοµα
της πράσινης ανάπτυξης κρατήσατε τις µεγάλες αυξήσεις στα
τέλη κυκλοφορίας για τα παλαιά ειδικά αυτοκίνητα. ∆εν φτάνει,
δηλαδή, που ένας φτωχός δεν µπορεί να πάρει ένα καινούργιο
αυτοκίνητο, να ανανεώσει το παλιό, ερχόσαστε στο όνοµα της
προστασίας τους περιβάλλοντος και τον βάζετε να πληρώσει τα
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µαλλιά της κεφαλής του σε τέλη κυκλοφορίας. Αυτό δεν λέγεται
«πράσινη ανάπτυξη», κύριε Υπουργέ, αυτό λέγεται πράσινη επι-
δροµή. Και ρωτήστε ειδικά, να µην πω γενικότερα, τους αγρότες
που έχουν παλιά αυτοκίνητα αγροτικά και τα οποία αν πάνε να τα
πουλήσουν, δεν θα πιάσουν αυτά που θα πληρώσουν ως τέλη
κυκλοφορίας. Αυτή είναι η πράσινη ανάπτυξη την οποία υπόσχε-
στε;

Η µείωση µισθών που επιβάλλετε εντός του 2010 και η µεγάλη
αύξηση των έµµεσων ιδιαίτερα φόρων οδηγεί σε µια µεγάλη κοι-
νωνική λεηλασία, µια από τις µεγαλύτερες της Μεταπολίτευσης,
εφάµιλλη ίσως µέσα στο 2010 αυτών που είχε επιβάλει η κυβέρ-
νηση του κ. Μητσοτάκη µε το περίφηµο 0+0=17%.

Τι µπορούσατε να κάνετε ειδικά στον τοµέα της φορολογικής
πολιτικής; Να εφαρµόσετε µία διαφορετική φορολογική πολιτική,
να αρχίσετε να την εφαρµόζετε έστω, σαν και αυτή που εµείς
επανειληµµένα σας έχουµε προτείνει. Να καταργήσετε τη φο-
ρολογική ασυλία των µεγάλων κερδών, των µεγάλων εισοδηµά-
των, των µεγάλων περιουσιών και των µεγάλων κληρονοµιών
-διότι φορολογική ασυλία έχουµε για όλα αυτά τα εισοδήµατα
και να πάρετε πρακτικά, ουσιαστικά µέτρα για την πάταξη της
φοροδιαφυγής, αντί να δίνετε χαρτιά, όπως κάνατε χθες, που
απλώς υποδηλώνουν τη µεγάλη έκτασή της και την ευθύνη που
φέρνουν οι κυβερνήσεις και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ γι’ αυτήν τη γιγάντια φοροδιαφυγή.

Βασική δέσµευση της Κυβέρνησής σας, κύριε Υπουργέ, ήταν
η στήριξη και ενίσχυση του κοινωνικού κράτους. Αντί, όµως, για
µία τέτοια στήριξη, βλέπουµε να ακολουθείτε µία πολιτική πε-
ραιτέρω κοινωνικής κατεδάφισης. Το επιχείρηµά σας για την κοι-
νωνική στήριξη είναι ένα και µόνο, ότι φέρατε εδώ να ψηφίσουµε
το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης των 300 και 400 ευρώ -τόσο
είναι περίπου- σε δύο δόσεις γι’ αυτούς που οι πολιτικές Νέας
∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ έχουν οδηγήσει στην έσχατη εξα-
θλίωση.

Όµως, το επίδοµα αυτό για το οποίο επαίρεστε, είναι µία πο-
λιτική αντίστοιχη, ανάλογη σαν και αυτήν που έκαναν και οι κυ-
βερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας: Εφάπαξ επιδόµατα
ελεηµοσύνης και όχι αντιµετώπιση του προβλήµατος. Τι έκαναν
και οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας; Έδιναν το επίδοµα
θέρµανσης, έδιναν κάποιο δώρο παραπάνω για τους ανέργους
στις γιορτές, έδιναν κάποια µεγαλύτερη αύξηση 400 ευρώ για
τους απολύτως χαµηλόµισθους, ιδιαίτερα στο δηµόσιο.

Εσείς τώρα ανακαλύψατε το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης,
που το χρηµατοδοτείτε µε την εφάπαξ έκτακτη εισφορά στα
κέρδη των επιχειρήσεων και την εφάπαξ έκτακτη εισφορά στη
µεγάλη ακίνητη περιουσία, λες και δε χρειάζεται µόνιµη αύξηση
της φορολογίας και στα κέρδη των επιχειρήσεων -φορολογία η
οποία έχει καταρρεύσει- αλλά και στη µεγάλη ακίνητη περιου-
σία. Και, βεβαίως, µε επιδόµατα ελεηµοσύνης σαν και αυτό δεν
γίνεται κοινωνική πολιτική.

Στον προϋπολογισµό του 2010 οι πρωτογενείς δαπάνες είναι
µειωµένες κατά 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ περίπου. Και από πού
προέρχεται αυτή η µεγάλη µείωση; Αυτή η µείωση, κυρίως, προ-
έρχεται από το κονδύλι που αφορά την ασφάλιση, την περίθαλψη
και την κοινωνική προστασία. Είναι µία µείωση κατά 1,7 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Και ειδικότερα, αυτή η µείωση των πρωτογενών
δαπανών προέρχεται από τη µείωση των επιχορηγήσεων στα
ασφαλιστικά ταµεία κατά 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ.

Είναι δυνατόν σε µια τέτοια φάση κρίσης και ύφεσης, όπου οι
ανάγκες των ασφαλιστικών ταµείων πολλαπλασιάζονται και οι ει-
σφορές λιγοστεύουν να ερχόσαστε µε τον προϋπολογισµό σας
-τον κοινωνικό προϋπολογισµό σας, κατά τα άλλα- να περικό-
πτετε κατά 150.000.000 ευρώ την επιδότηση στο ΙΚΑ, όταν χρει-
άζεται πρόσθετη επιδότηση, πέραν αυτής της κρατικής
επιχορήγησης τουλάχιστον, 1,4 δισεκατοµµύριο ευρώ και το ξέ-
ρετε; Είναι δυνατόν να έρχεστε τώρα σε αυτήν την περίοδο και
να περικόπτετε την επιδότηση στον Οργανισµό Ασφάλισης Ελευ-
θέρων Επαγγελµατιών, ένα ταµείο που έχετε βουλιάξει µε την
ενοποίηση, όπως την πραγµατοποιήσατε και µε άλλα πράγµατα,
βέβαια, να µειώνετε την επιδότησή του κατά 450.000.000 ευρώ,
όταν ο διοικητής του έρχεται και λέει ότι θέλει όσα πήραν πέρυσι
και 600.000.000 ευρώ παραπάνω, γιατί και αυτά εδόθησαν πέ-

ρυσι;
Ή πλαστό κάνετε τον Προϋπολογισµό σας ή πάτε για µία διά-

λυση της κοινωνικής ασφάλισης. ∆εν είναι εδώ, βεβαίως -ήταν
προηγουµένως- ο Υπουργός Εργασίας. Γι’ αυτήν τη διάλυση έχει
µιλήσει ο κ. Λοβέρδος. ∆ιότι ο κ. Λοβέρδος ήταν που είπε για λο-
γιστικό διαχωρισµό -αυτή είναι η µεταρρύθµιση που θέλετε να
κάνετε- των προνοιακών από τις ασφαλιστικές εισφορές, για τη
θεσµοθέτηση βασικής σύνταξης ως κοινής αφετηρίας όλων των
συντάξεων, µε στόχο την ανταποδοτικότητα από εκεί και πάνω,
δηλαδή, βασική σύνταξη και από εκεί και πάνω ανταποδοτικό-
τητα, τη δήθεν εθελοντική αύξηση των ορίων ηλικίας συνταξιο-
δότησης -ο κ. Λοβέρδος τα έχει πει αυτά- την ενίσχυση των
επαγγελµατικών ταµείων και την περαιτέρω ενοποίηση των τα-
µείων, υπό τους γνωστούς όρους που έχουν γίνει οι ενοποιήσεις
και οι οποίες έχουν βουλιάξει τα ταµεία σε τρία ταµεία για όλους,
για όλο τον ελληνικό λαό.

Αυτές οι επιλογές για δήθεν αναµόρφωση του ασφαλιστικού
συστήµατος οδηγούν σ’ ένα πράγµα: Επαναφέρουν τη µεταρ-
ρύθµιση Σιούφα του 1992, που ξηλώθηκε από τους εργαζόµε-
νους, γιατί οδηγούνε σε κατάρρευση τη βασική σύνταξη, την
κατώτατη σύνταξη και οδηγούνε σε διάλυση το κοινωνικό και δη-
µόσιο ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας.

Αυτό είναι το µέλλον που επιφυλάσσετε στην κοινωνική ασφά-
λιση! Γι’ αυτό έχετε φέρει έναν τέτοιο προϋπολογισµό περικο-
πής ειδικά των επιχορηγήσεων στα ασφαλιστικά ταµεία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Η Αριστερά, κυρίες και κύριοι, δεν έχει ευθύνη για τα µεγάλα
ελλείµµατα της χώρας, όπως και δεν έχει ευθύνη για το χρέος.
∆εν διαχειρίστηκε ποτέ τα δηµοσιονοµικά της χώρας. Όµως,
εµείς αυτήν την ώρα έχουµε µια ευθύνη, ότι το κεντρικό πρό-
βληµα της χώρας δεν είναι το δηµοσιονοµικό πρόβληµα. ∆εν
είναι το δηµοσιονοµικό έλλειµµα αυτό το οποίο σήµερα πρέπει να
αντιµετωπιστεί, για να λυθούν τα προβλήµατα της χώρας. Αντί-
θετα, το δηµοσιονοµικό πρόβληµα είναι παράγωγο µιας σειράς
άλλων διαρθρωτικών προβληµάτων, τα οποία δεν έχουν απα-
ντηθεί και έχουν οξυνθεί από τις νεοφιλελεύθερες αναδιαρθρώ-
σεις της τελευταίας εικοσαετίας.

Ποιο είναι το πρόβληµα της χώρας; Το πρόβληµα της χώρας,
κυρίες και κύριοι, είναι πρώτα απ’ όλα αναπτυξιακό. Η οικονοµία
βυθίζεται όλο και περισσότερο στην ύφεση, η αγορά βουλιάζει,
αν και δεν νεκρώνει, και φοβάµαι ότι πάµε στο 2010 µε αυτές τις
πολιτικές σε ακόµη µεγαλύτερη αρνητική πορεία για την οικονο-
µία.

Το πρόβληµα της χώρας, επίσης, είναι παραγωγικό. Η παρα-
γωγική βάση της ελληνικής οικονοµίας έχει καταρρεύσει. Η βιο-
µηχανία περιθωριοποιείται. Οι εξαγωγές είναι υποτυπώδεις έως
ανύπαρκτες και η αγροτική οικονοµία τείνει προς εξαφάνιση.

Το πρόβληµα της χώρας είναι ότι είναι σχεδόν ανύπαρκτη η
ενδογενής αναπτυξιακή δυναµική και αυτό φαίνεται από το γε-
γονός ότι τεράστια δανειακά κεφάλαια χρησιµοποιεί το δηµόσιο
και οι ιδιώτες, προκειµένου να επιφέρουν ένα µηδαµινό αναπτυ-
ξιακό αποτέλεσµα. Όµως, έτσι δεν έχει προοπτική καµµία χώρα.

Εποµένως, το κύριο δεν είναι το ύψος του ελλείµµατος, αλλά
το πώς αξιοποιείται αυτό το έλλειµµα, αν αξιοποιείται αναπτυ-
ξιακά, παραγωγικά και κοινωνικά ή αν συντηρεί και διευρύνει ένα
πελατειακό, κοµµατικό κράτος και φουσκώνει τα κέρδη µιας ιδιω-
τικής ολιγαρχίας, συνήθως κρατικοδίαιτης. Και, δυστυχώς, αυτό
το δεύτερο συµβαίνει, τουλάχιστον, τις τελευταίες δεκαετίες, για
να µην πάω µακρύτερα.

Αν δεν αλλάξουµε αυτόν τον προσανατολισµό, η χώρα δεν έχει
µέλλον. Θα βρίσκεται σε συνεχή, µόνιµη δηµοσιονοµική κρίση
και θα είµαστε σε συνεχή, αέναη λιτότητα, προκειµένου να αντι-
µετωπίσουµε το δηµοσιονοµικό πρόβληµα. Όµως, αυτό σηµαί-
νει ένα άλλο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, όχι σαν το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων τσιµέντου και κατάρτισης
άνευ ουσίας, πέταµα των χρηµάτων που φέρνετε και το οποίο
µάλιστα και από την άποψη του ύψους του είναι πάρα πολύ χα-
µηλό.

Πώς σπουδαιολογείτε τις ανάγκες αυτής της χώρας; Πιο µε-
γάλη σηµασία είχε η επιτυχής «διεξαγωγή» των Ολυµπιακών
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Αγώνων από το να βγούµε από την κρίση; ∆ιότι τα Προγράµµατα
∆ηµοσίων Επενδύσεων των Ολυµπιακών Αγώνων ως ποσοστό
του ΑΕΠ ήταν πολύ µεγαλύτερα απ’ αυτά που φέρνετε τώρα, για
να βγούµε από την κρίση. Τι απέµεινε, βέβαια, από τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες; Τσιµέντινα κουφάρια, τα οποία δεν έχουν καµ-
µία αναπτυξιακή προοπτική και αποτέλεσµα. Ενώ τώρα, που
χρειάζεται ένα γενναίο πρόγραµµα και µε νέο προσανατολισµό
δηµοσίων επενδύσεων, δεν το πράττετε.

Αντίθετα, χρησιµοποιείτε το δηµοσιονοµικό πρόβληµα, για να
κάνετε δηµοσιονοµική τροµοκρατία και δηµοσιονοµική τροµοϋ-
στερία και να λέτε ότι το δηµοσιονοµικό αδιέξοδο απειλεί την
εθνική κυριαρχία. Έτσι, όµως, βοηθάτε τους διεθνείς κερδοσκο-
πικούς κύκλους και την υποβάθµιση της χώρας.

Το ένα χέρι νίβει το άλλο. Η τροµοϋστερία γύρω από τα δη-
µοσιονοµικά βοηθάει τους διεθνείς οίκους να υποβαθµίζουν την
πιστοληπτική ικανότητα της χώρας και η υποβάθµιση της πι-
στοληπτικής ικανότητας βοηθάει την τροµοϋστερία. Και τα δύο
µαζί τροφοδοτούν τα σχέδια για νέα αντιλαϊκά µέτρα, για κατε-
δάφιση των εργασιακών σχέσεων, για νέα σκληρή λιτότητα και
κυρίως, την κατεδάφιση του δηµόσιου και κοινωνικού χαρακτήρα
της ασφάλισης. Αυτή η πολιτική είναι απολύτως αδιέξοδη. Εφαρ-
µόστηκε όλα τα τελευταία χρόνια. Μέσα στη κρίση γίνεται και
επικίνδυνη.

Αυτός ο προϋπολογισµός φοροεπιδροµής για τα λαϊκά στρώ-
µατα, λιτότητας, αδιαφάνειας, λογιστικών ακροβασιών και ύφε-
σης, είναι ό,τι χειρότερο µπορεί να δοθεί στην ελληνική οικονοµία
και κοινωνία ως απάντηση στα µεγάλα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει.

Εµείς θα αντιπαλέψουµε αυτόν τον προϋπολογισµό και, βε-
βαίως, θα τον καταψηφίσουµε. Από τις θέσεις µιας µαχητικής και
ουσιαστικής πολιτικής και κοινωνικής αντιπολίτευσης, θα δώ-
σουµε τη µάχη για µια διαφορετική πορεία της χώρας, για µια,
πραγµατικά, προοδευτική πολιτική µε σοσιαλιστικό ορίζοντα και
σοσιαλιστική προοπτική.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ )

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λα-
φαζάνη.

Ολοκληρώθηκε ο κατάλογος των γενικών εισηγητών.
Εισερχόµεθα στον κατάλογο των ειδικών εισηγητών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-

νήµατος και ειδικός εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, κ. Εµµανουήλ Όθω-
νας για είκοσι λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου παρακαλώ να

αρχίσω διαβάζοντάς σας ένα απόσπασµα από οµιλία που εκφω-
νήθηκε από αυτό το Βήµα από τον Πρωθυπουργό κ. Παπαν-
δρέου. Και σας διαβάζω αυτολεξεί. Ακούστε το, έχει ενδιαφέρον,
πιστέψτε µε.

Λέει, λοιπόν, ο κ. Παπανδρέου ότι «ο προϋπολογισµός κατατί-
θεται σε µια εποχή που η αξιοπιστία του κράτους έχει τραυµατι-
στεί αποφασιστικά. Έχουν αναληφθεί υποχρεώσεις κατ’
επανάληψη στο πρόσφατο παρελθόν που δεν εκπληρώθηκαν.
Πάνω από πέντε ποσοστιαίες µονάδες το Ακαθάριστου Εθνικού
Προϊόντος είναι η υπέρβαση του ελλείµµατος. Μόνο από τον τε-
λευταίο χρόνο διαχείρισης της Νέας ∆ηµοκρατίας, το τεράστιο
άνοιγµα στις χρηµατοδοτικές ανάγκες του δηµοσίου έγινε δυ-
νατόν να καλυφθεί µόνο χάρη στην άκρα προσοχή, σοβαρότητα
και υπευθυνότητα της νέας Κυβέρνησης για να αντιµετωπίσει
αυτήν την έκτακτη κατάσταση. Από κει, ακριβώς, αρχίσαµε να οι-
κοδοµούµε την αξιοπιστία του κράτους. Αλλά το κόστος ήταν
βαρύ, αγαπητοί συνάδελφοι. ∆εν είναι, δυστυχώς, δωρεάν η
απώλεια αξιοπιστίας ενός κράτους. Και γιατί όλα αυτά; Πώς φτά-
σαµε εδώ; Πέρα από την απλή ανικανότητα, ούτε εµείς είχαµε
φανταστεί το µέγεθός της, σας βεβαιώνουµε, όπως αποκαλύ-
φθηκε, τελικά, σήµερα υπήρξε και η σκιά της περιφρόνησης
προς τις αρχές της κοινωνικής δικαιοσύνης. Αδιαφόρησε, ου-
σιαστικά η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για οποιαδήποτε
δίκαιη κατανοµή του φορολογικού βάρους. Χάρισε µε την άµεση
φορολογία στους πλούσιους, για να µετακυλήσει το βάρος στα
λαϊκά στρώµατα. Και σήµερα προεκτείνουν νοερά τη δική τους

αποτυχία και στη δική µας διαχείριση και επιχαίρουν προλέγο-
ντας δήθεν, τη δική µας αδυναµία να πραγµατοποιήσουµε τα
προβλεπόµενα έσοδα του προϋπολογισµού».

Αυτό το τόσο δραµατικά επίκαιρο απόσπασµα, που µόλις σας
ανέγνωσα, όσο και αν σας κάνει εντύπωση, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, δεν είναι από οµιλία του σηµερινού Πρωθυπουργού
Γιώργου Παπανδρέου. Είναι αυτολεξεί –επαναλαµβάνω- από-
σπασµα οµιλίας από το Βήµα αυτό του Ανδρέα Παπανδρέου,
δέκα έξι χρόνια πριν, στη συζήτηση κύρωσης του προϋπολογι-
σµού του 1994. Στις 23 ∆εκεµβρίου 1993 εκφωνήθηκε από αυτό
το Βήµα, αυτή η οµιλία από τον τότε Πρωθυπουργό.

Ακούγοντάς το, πραγµατικά, δηµιουργείται σε κάποιον η αί-
σθηση ότι από τότε «σαν να µην πέρασε µια µέρα». Το ΠΑΣΟΚ
ανέλαβε και τότε, όπως και σήµερα, τη διακυβέρνηση µιας χώρας
στο χείλος της χρεοκοπίας, διεθνώς ανυπόληπτης, που απει-
λούνταν µε αποβολή από την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε υπαγωγή
στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Τότε όπως και τώρα, το κράτος ήταν στα πρόθυρα της κα-
τάρρευσης και αδυνατούσε να ανταποκριθεί σε στοιχειώδεις
υποχρεώσεις του. Πέρασαν όµως δέκα έξι ολόκληρα χρόνια. Στα
χρόνια αυτά, η πατρίδα µας, η κοινωνία µας εξελίχθηκε, άλλαξε.
Μέχρι το 2004, µε σταθερά βήµατα προόδου στην οικονοµία,
στον εκσυγχρονισµό των δοµών και λειτουργιών του κράτους,
έφτασε η πατρίδα µας και η κοινωνία µας, οι Έλληνες, οι Ελλη-
νίδες και η Κυβέρνησή τους όλα αυτά τα χρόνια και πέτυχαν µε-
γάλους στόχους: Την είσοδο στην Οικονοµική και Νοµισµατική
Ένωση, την κατασκευή µεγάλων έργων υποδοµής, την άρτια
διοργάνωση των Ολυµπιακών Αγώνων.

Ήταν, όπως αποδείχτηκε, αρκετά πέντε χρόνια κυβερνητικής
ευθύνης και πάλι της Νέας ∆ηµοκρατίας για να ξαναγυρίσουµε
στο ίδιο σηµείο, σαν να µη συνέβησαν ποτέ όλα αυτά και να µοι-
άζει η χώρα µας σήµερα, όπως και το 1993, ξανά αναξιόπιστη,
αδύναµη, καταρρακωµένη.

Ο κ. Καραµανλής, όπως και ο κ. Μητσοτάκης, κατάφερε το
ακατόρθωτο, να καταχρεώσει την Ελλάδα, όχι επειδή άσκησε µια
κοινωνικά ευαίσθητη πολιτική, αλλά αντιθέτως εφαρµόζοντας βί-
αιες πολιτικές απαξίωσης του κοινωνικού κράτους και λιτότητας
για τους πολλούς, τα µεσαία και τα χαµηλά εισοδήµατα.

Η µόνη ίσως διαφορά του τότε µε το τώρα είναι ότι τότε την κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη την έριξε ο κ. Σαµαράς, ενώ τώρα ο κ. Κα-
ραµανλής απέδρασε πανικόβλητος µόλις τον ενηµέρωσαν πού
είχε οδηγηθεί η χώρα το διάστηµα που έφερε τιµητικά τον τίτλο
του Πρωθυπουργού.

Το συµπέρασµα είναι σαφές: Όποτε η Νέα ∆ηµοκρατία ανα-
λαµβάνει την ευθύνη διακυβέρνησης της χώρας, το χρέος αυ-
ξάνεται κατακόρυφα, ενώ παράλληλα η κοινωνία δοκιµάζεται από
τις αντικοινωνικές πολιτικές της. Ίσως γι’ αυτόν το λόγο ο γενι-
κός εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, µιλώντας απ’ αυτό το
Βήµα τριάντα ολόκληρα και πλέον λεπτά, δεν βρήκε ούτε µία
λέξη, δεν κατανάλωσε ούτε µερικά δευτερόλεπτα, να υπερασπι-
στεί ένα έργο, να εξηγήσει µια πολιτική, να δώσει τη µάχη της
χαµένης τιµής και αξιοπρέπειας µιας παράταξης που εκπροσώ-
πησε σε αυτό το Βήµα. Επέλεξε να επαναλάβει και από το Βήµα
της Ολοµέλειας µια, θα έλεγα και συγχωρήστε µου τη βαρύτητα
της έκφρασης, επιθεωρησιακού χαρακτήρα παράσταση µιας οι-
κονοµικής θεωρίας, η οποία δεν εδράζεται πουθενά. Είναι απί-
στευτα νούµερα ατάκτως ερριµµένα για δηµιουργία
εντυπώσεων. Έχει πάρει πολύ συγκεκριµένες και σαφείς απα-
ντήσεις για όλα αυτά τα απίστευτα σενάρια οικονοµικού µάνα-
τζµεντ που παραδίδει στη συζήτηση στην επιτροπή από τον
Υπουργό και από όλους µας.

Νοµίζω ότι δεν αξίζει, πραγµατικά, ούτε στην κοινοβουλευτική
διαδικασία, ούτε στη σοβαρότητα που έχει η κύρωση του κρατι-
κού προϋπολογισµού και η συζήτηση που έχουµε µπροστά µας,
να καταναλώσουµε άλλο χρόνο, παρά µόνο θα καταθέσουµε
ξανά, για τρίτη συνεχόµενη φορά, τον πίνακα για τα Πρακτικά
της Βουλής -και παρακαλώ να καταχωρηθεί- που δείχνει τη δια-
χρονική δηµιουργία του πρωτογενούς χρέους στη χώρα και πώς
αυτό κατανέµεται τις περιόδους διακυβέρνησης της χώρας απ’
όλα τα κόµµατα που έχουν κυβερνήσει τη χώρα αυτή από το
1980 και µετά.
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(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ ‘Οθωνας
καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα µείνω σ’ αυτό, γιατί πρέπει να δούµε µε σοβαρότητα αυτά
που έχουµε µπροστά µας. Και να τα δούµε, γιατί φθάσαµε εδώ,
όχι µόνο από τη λανθασµένη διαχείριση των δηµόσιων οικονοµι-
κών –και αυτό για µας έχει σηµασία και το λαµβάνουµε πολύ σο-
βαρά υπ’ όψιν µας- αλλά και γιατί η οικονοµία µιας χώρας, εκτός
της δηµοσιονοµικής διαχείρισης, επηρεάζεται, προφανώς, από
το πολιτικό και κοινωνικό περιβάλλον.

Η πολιτική και κοινωνική πραγµατικότητα στη χώρα µας τα τε-
λευταία χρόνια τροφοδότησε δυσµενώς τη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία. Η πλήρης απαξία της πολιτικής διαδικασίας και λει-
τουργίας, η υποχώρηση των θεσµών, η κρίση αντιπροσώπευσης,
η γενικευµένη αίσθηση αδιαφάνειας, τα διαρκώς αναδυόµενα
φαινόµενα διαφθοράς, δηµιουργούσαν ένα περιβάλλον που σε
συνδυασµό µε την αποθέωση της πολιτικής ραθυµίας, ανακο-
λουθίας και ανικανότητας που χαρακτήριζε τα έργα και τις ηµέ-
ρες των τελευταίων πεντέµισι χρόνων διακυβέρνησης, σε καµµία
περίπτωση δεν δηµιουργούσαν τις συνθήκες για µια συντεταγ-
µένη κίνηση προς τα µπρος ως αναγκαία και ικανή προϋπόθεση
αντιµετώπισης των σοβαρών οικονοµικών προβληµάτων. Μέσα
σε αυτό το κλίµα η κοινωνία αισθανόταν εγκαταλελειµµένη στην
τύχη της, παραδοµένη στα προβλήµατά της, απαισιόδοξη για το
µέλλον της.

Στις 4 Οκτωβρίου οι πολίτες µε την ψήφο τους, έδωσαν σαφή,
καθαρή, ισχυρή εντολή υπέρβασης αυτής της γκρίζας πολιτικής,
οικονοµικής και κοινωνικής πραγµατικότητας.

Ο κρατικός προϋπολογισµός που συζητάµε σήµερα αποτελεί
το πρώτο δύσκολο, κρίσιµο αλλά και ελπιδοφόρο βήµα γι’ αυτήν
την υπέρβαση. Όχι µόνο για την επανεκκίνηση της εθνικής οικο-
νοµίας και την αντιστροφή της πορείας των δηµοσιονοµικών δει-
κτών, αλλά και για την ταυτόχρονη επανάκτηση της κοινωνικής
συνοχής, τη δικαιότερη διανοµή του εισοδήµατος, τη στήριξη
των πολιτικών και προγραµµατικών προτεραιοτήτων στη βάση
ενός νέου εθνικού σχεδίου για την ανόρθωση της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι στόχοι και οι πολιτικές επι-
λογές της Κυβέρνησης αποτυπώνονται στον προϋπολογισµό που
συζητάµε σήµερα, όχι µόνο µέσω της µείωσης του δηµοσίου ελ-
λείµµατος µε την ισόποση αύξηση των εσόδων και την αντίστοιχη
µείωση των δαπανών, αλλά αποτυπώνονται και µε σαφήνεια ιδι-
αίτερα στην ενότητα του προϋπολογισµού, που αφορά το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων προβλέπει αύξηση 8,4% σε σχέση µε το 2009 και
διαµόρφωση του ποσοστού του στο ΑΕΠ σε 4,2% έναντι 3,9%
πέρυσι και 4% πρόπερσι.

Η κρατική παρέµβαση, δηλαδή, στις δηµόσιες επενδύσεις είναι
παρούσα και µάλιστα σε υψηλότερα επίπεδα απ’ ό,τι στο πρό-
σφατο παρελθόν, παρά το ιδιαίτερα δυσµενές δηµοσιονοµικό πε-
ριβάλλον. Όµως και η κατανοµή των πόρων του Προγράµµατος
∆ηµοσίων Επενδύσεων έχει µια ενδιαφέρουσα νοµίζουµε ανά-
γνωση. Οι αυξήσεις κατά τοµέα των πόρων έχουν ως εξής: Αυ-
ξάνονται σε σχέση µε το 2009 κατά 96,3% στην Εκπαίδευση,
56,9% στην Κατάρτιση, 7,1% στη Βιοµηχανία και Βιοτεχνία, 7,9%
στις Συγκοινωνίες, 50% στη ∆ιαφάνεια και ∆ικαιοσύνη και Αν-
θρώπινα ∆ικαιώµατα, 8,4% στις Υποδοµές και Μεταφορές.

Είναι φανερό, από αυτήν την κατανοµή που µόλις ακούσατε,
ότι ευνοείται µια αντίληψη δηµοκρατικής και διαφανούς διαχεί-
ρισης µε έµφαση στις υποδοµές, αλλά και για πρώτη φορά σε
τέτοιο βαθµό στο ανθρώπινο κεφάλαιο τη σηµαντικότερη ίσως
συνιστώσα της σύγχρονης ανάπτυξης. Τόσο ο µεγαλύτερος βαθ-
µός αυτοχρηµατοδότησης του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων όσο και οι εστιασµένες περιφερειακές δράσεις, θέτουν
νέα ζητήµατα οικονοµικής πολιτικής σε µια εποχή που οι νοµι-
σµατικές και δηµοσιονοµικές πιέσεις είναι οξύτατες. Και αυτό,
γιατί η Ελλάδα για να κατακτήσει την πραγµατική σύγκλιση του
επιπέδου ευηµερίας της µε τις ανεπτυγµένες χώρες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, πρέπει να επιτυγχάνει συνεχώς και σταθερά
υψηλότερους ρυθµούς ανάπτυξης από τους Ευρωπαίους εταί-
ρους της. Στο πλαίσιο µιας νέας αναπτυξιακής στρατηγικής το

Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων καλείται να συµβάλλει στη
σύγκλιση των περιφερειών και στην ενίσχυση της κοινωνικής συ-
νοχής και παράλληλα να υλοποιήσει το στόχο για την ανάταση
της οικονοµίας και την έξοδο από την κρίση.

Αυτό απαιτεί στοχευµένες δράσεις και παρεµβάσεις για την
τόνωση της ενεργού ζήτησης, την προώθηση µιας βιώσιµης ανά-
πτυξης, την ενίσχυση της απασχόλησης, την ενίσχυση της οικο-
νοµικής και κοινωνικής δικαιοσύνης, τη στήριξη της
ανταγωνιστικότητας και την αποκατάσταση της εµπιστοσύνης
των πολιτών στο κράτος.

Η νέα αναπτυξιακή στρατηγική µας µε αιχµή την «πράσινη»
ανάπτυξη, γίνεται πράξη µε την πλήρη και συντονισµένη ενερ-
γοποίηση όλων των αναπτυξιακών εργαλείων, κυρίως µέσα από
το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, τη στοχευµένη αναθεώ-
ρηση του ΕΣΠΑ και το νέο επενδυτικό νόµο που προετοιµάζει η
Κυβέρνηση σε συνδυασµό µε την οικοδόµηση µιας πιο λειτουρ-
γικής και αποτελεσµατικής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Το ΕΣΠΑ που
σχεδόν τρία χρόνια από την έναρξή του παρουσιάζει σηµαντικές
καθυστερήσεις και προβλήµατα υλοποίησης και εξειδίκευσης
του σχεδιασµού του, θα αποτελέσει το πλαίσιο λήψης των κα-
τάλληλων αποφάσεων και στρατηγικών επιλογών που θα συµ-
βάλουν στην ανάπτυξη της χώρας και των περιφερειών της.

Όπως είναι γνωστό ο συνολικός προϋπολογισµός των επιχει-
ρησιακών προγραµµάτων και κοινοτικών πρωτοβουλιών του
ΕΣΠΑ, ανέρχεται σε 26,2 δισεκατοµµύρια ευρώ –σε σύνολο δη-
µόσιας δαπάνης- και σήµερα οι νοµικές δεσµεύσεις ανέρχονται
µόλις σε 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ, που είναι το 5,85% του συ-
νόλου των προγραµµάτων, ενώ οι καταχωρηµένες δαπάνες στο
ολοκληρωµένο πληροφοριακό σύστηµα του ΕΣΠΑ σήµερα ανέρ-
χονται µόλις σε 8,4 εκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή ποσοστό 3,1%
σε δαπάνες σε σχέση µε το σύνολο των προγραµµάτων στο
τέλος του τρίτου χρόνου υλοποίησης.

Ας θυµηθούµε και ας συγκρίνουµε ότι στο αντίστοιχο χρονικό
διάστηµα, δηλαδή τριάντα πέντε περίπου µήνες µετά την έναρξη
του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, οι απορροφήσεις, οι δα-
πάνες, δηλαδή, ξεπερνούσαν σε σχέση µε τα 804.000.000 ευρώ,
τα 6.000.000.000 ευρώ. Τα συµπεράσµατα είναι αυτονόητα.

Στο πλαίσιο µιας αποτελεσµατικότερης ενεργοποίησης του
ΕΣΠΑ, τις απαραίτητες αναθεωρήσεις των επιχειρησιακών προ-
γραµµάτων που προγραµµατίζονται, ώστε να εναρµονιστούν µε
τις προτεραιότητες του αναπτυξιακού µας προτύπου για την
«πράσινη» ανάπτυξη, την ανάπτυξη του ανθρώπινου δυναµικού
και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, είναι απαραίτητη και
προωθείται σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης
το αµέσως επόµενο διάστηµα, καθώς και η αναµόρφωση του
πλαισίου λειτουργίας και διοικητικής διαδικασίας και υλοποίησης
του ΕΣΠΑ, µια και το συγκεντρωτικό και γραφειοκρατικό µο-
ντέλο, που επελέγη από την προηγούµενη κυβέρνηση, είναι η βα-
σική αιτία των δεικτών και απορροφήσεων που µόλις προ ολίγου
σας παρουσίασα.

Φιλοδοξούµε η εφαρµογή του αναµορφωµένου ΕΣΠΑ, µέσα
από τις νέες αναθεωρηµένες, αποκεντρωµένες διαδικασίες του,
να λειτουργήσει έτσι, ώστε στο τέλος του 2010 να έχει καλυφθεί
ένα σηµαντικό µέρος από το χαµένο έδαφος της πρώτης τριε-
τίας 2007-2009.

Για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, για την παράταξή µας, η αιχµή
του δόρατος της αναπτυξιακής στρατηγικής για τη χώρα είναι η
ελληνική περιφέρεια. Κεντρικός στόχος είναι η δηµιουργία δυ-
ναµικών περιφερειών που επενδύουν στην ποιότητα, ώστε η κάθε
µια να αποκτήσει τη δική της ισχυρή και ξεχωριστή αναπτυξιακή
ταυτότητα, να είναι πρωτοπόρα στον τοµέα που της ταιριάζει
ανάλογα µε τα συγκριτικά ανταγωνιστικά της πλεονεκτήµατα, τη
γεωγραφική της θέση, τους ανθρώπινους και φυσικούς της πό-
ρους, την πολιτισµική και φυσική της κληρονοµιά.

Οι µεγάλες περιφερειακές ανισότητες -ας µη γελιόµαστε- στη
χώρα µας δηλώνουν παρούσες. Η ελληνική οικονοµία είναι
ακόµα µία δυαδική οικονοµία µε περιφέρειες δύο ταχυτήτων,
εκείνες που διαθέτουν όλες τις αναγκαίες προϋποθέσεις για την
ανάπτυξη και αυτές που στερούνται βασικών υποδοµών, δοκι-
µάζονται από αποβιοµηχάνιση, έχουν υψηλότατα ποσοστά ανερ-
γίας που σε πολλές από αυτές ξεπερνούν το 30% και βρίσκονται
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γενικά σε µια κρίσιµη µεταβατική φάση.
Η διατήρηση των δηµόσιων επενδύσεων σε υψηλά επίπεδα

είναι αναγκαίος όρος για να βελτιωθούν οι ρυθµοί ανάπτυξης και
η απασχόληση. Οι εστιασµένες δράσεις του Προγράµµατος ∆η-
µοσίων Επενδύσεων είναι αναγκαίες, ώστε να µειωθούν οι περι-
φερειακές ανισότητες και να δηµιουργηθούν πηγές και
προοπτικές ανάπτυξης µέσω των περιφερειακών δράσεων του
ιδιωτικού τοµέα που θα προκαλέσει το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός καταρτίζεται
αρχικά τέτοια εποχή κάθε χρόνο ως ένα σχέδιο επί χάρτου, δο-
κιµάζεται στο έδαφος της πραγµατικής οικονοµίας στη συνέχεια
και κρίνεται η αξιοπιστία του από την εφαρµογή και την υλοποί-
ησή του. Γι’ αυτό έχει τεράστια σηµασία να παρακολουθείται η
εκτέλεση του προϋπολογισµού και ειδικά του Προγράµµατος ∆η-
µοσίων Επενδύσεων σε µόνιµη τακτική βάση, γιατί µόνο οι συνε-
χείς αναθεωρήσεις προστατεύουν από την περαιτέρω µείωση
της αξιοπιστίας µας αλλά και διότι από την παρακολούθηση στην
εκτέλεση του προϋπολογισµού µπορούµε να µάθουµε πολλά
πράγµατα για την πιο ορθή εξειδίκευση των δράσεων στους πιο
παραγωγικούς και συγκριτικά πιο αποτελεσµατικούς τοµείς της
εθνικής οικονοµίας και των περιφερειακών οικονοµικών δραστη-
ριοτήτων.

Με την έννοια αυτή ο προϋπολογισµός πατά σε στέρεες βά-
σεις εφόσον δηµιουργεί, πραγµατικά, οικονοµικά και δηµοσιο-
νοµικά αποτελέσµατα. Καλύτερη διαχείριση, εστιασµένες
δράσεις, διαφάνεια, έµφαση στους µεσοµακροπρόθεσµους στό-
χους της οικονοµικής και περιφερειακής ανάπτυξης. Αυτός είναι
ο µόνος τρόπος και η µόνη µεθοδολογία για να είναι αποτελε-
σµατικός. Γι’ αυτό και η κατάθεση του φετινού προϋπολογισµού
συνοδεύεται από την ανακοίνωση των επόµενων νοµοθετικών και
θεσµικών πρωτοβουλιών της Κυβέρνησης για την αλλαγή του
τρόπου σύνταξης του προϋπολογισµού, την αλλαγή του τρόπου
παρακολούθησης της υλοποίησής τους και µία σειρά άλλων µέ-
τρων τα οποία θα κάνουν τη διαδικασία της διαχείρισης των δη-
µόσιων οικονοµικών όχι µόνο πιο διαφανή αλλά, κυρίως, πιο
αποτελεσµατική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό, είναι ολοφάνερο
σε όλους, ότι η προσπάθεια της νέας Κυβέρνησης ξεκινά µέσα σ’
ένα ιδιαίτερα δυσµενές δηµοσιονοµικό περιβάλλον και µέσα σε
µια ιδιαίτερα επιφυλακτική στάση των αρµόδιων οργάνων της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και των διεθνών αγορών. Αυτή η επιφυλα-
κτικότητα όσο και αν µπορεί να θεωρηθεί εύλογη ως αποτέλε-
σµα της ασυνέπειας και της ανακολουθίας της προηγούµενης
κυβέρνησης, άλλο τόσο εύλογα µπορεί να ερµηνευτεί ως στάση
που υποκρύπτει ένα περίεργο µείγµα πολιτικών και κερδοσκοπι-
κών σκοπιµοτήτων. Αλλάζουν αυτά τα δεδοµένα την πολιτική
µας; Αναιρούν τις προγραµµατικές µας επεξεργασίες; Η απά-
ντηση εξακολουθεί να είναι απερίφραστα «όχι».

Τι έλεγε το προεκλογικό µας πρόγραµµα; «Νοικοκύρεµα» της
οικονοµίας, αναδιανοµή και στήριξη των µεσαίων και χαµηλών
εισοδηµάτων, ριζική αλλαγή στο παραγωγικό µας µοντέλο, ρι-
ζική αλλαγή στη λειτουργία και νοοτροπία του κράτους. Ακριβώς
αυτή είναι η βάση του νέου εθνικού σχεδίου εξόδου από την
κρίση, όπως το παρουσίασε πριν από λίγες µέρες ο Πρωθυ-
πουργός. Σ’ αυτήν τη λογική κινείται στο µέγιστο βαθµό που του
επιτρέπουν οι ιδιαίτερα έκτακτες οικονοµικές, πολιτικές, αλλά και
ασφυκτικές χρονικά συνθήκες κατάρτισης αυτού του προϋπο-
λογισµού.

Η απόφασή µας είναι να απαντήσουµε επιτέλους στα πραγ-
µατικά αίτια της κρίσης και όχι στα συµπτώµατά της, να βρούµε
λύσεις στα δοµικά και διαρθρωτικά προβλήµατα που ταλανίζουν
επί δεκαετίες το πολιτικό µας σύστηµα, τη λειτουργία του κρά-
τους, τα δηµόσια οικονοµικά, την παραγωγικότητα και την αντα-
γωνιστικότητα της οικονοµίας µας. Ο πυρήνας του ελληνικού
προβλήµατος βρίσκεται στα γενικευµένα φαινόµενα διαφθοράς,
ανοµίας, παραοικονοµίας, εισφοροδιαφυγής, φοροδιαφυγής,
παραγωγικού ελλείµµατος. Αν δεν τα αντιµετωπίσουµε αυτά,
όποιο µέτρο και να πάρουµε δεν θα έχει κανένα απολύτως µε-
σοπρόθεσµο και πολύ περισσότερο µακροπρόθεσµο αποτέλε-
σµα. Αυτή είναι η απόφασή µας, αυτή είναι η πολιτική µας

επιλογή.
Σε αυτόν το δύσκολο δρόµο καλούµε τους Έλληνες και τις Ελ-

ληνίδες, όλους τους πολίτες, όλες τις ζωντανές και δηµιουργι-
κές δυνάµεις της κοινωνίας µας να συναντηθούµε. Μέσα από τον
κοινωνικό διάλογο που ήδη ξεκίνησε θα συγκροτήσουµε ένα νέο
πλειοψηφικό και κοινωνικό πολιτικό συσχετισµό που θα συνδια-
µορφώσει, θα στηρίξει και, τελικά, θα επιβάλει ριζικές ανατρο-
πές παντού.

Σε αυτήν την προσπάθεια έχουµε ήδη καλέσει να ανταποκρι-
θούν µε αίσθηµα ευθύνης το σύνολο των πολιτικών δυνάµεων.
Παρακολουθούµε µέχρι στιγµής –και ευτυχώς όχι µόνο εµείς
αλλά και οι Έλληνες πολίτες- µία διστακτικότητα των πολιτικών
δυνάµεων να ανταποκριθούν σε αυτήν την έκκληση. Η διστακτι-
κότητα αυτή εκφράζεται µέχρι στιγµής από δύο κυρίαρχες εκ-
δοχές αλλά µ’ ένα κοινό γνώρισµα: την αδυναµία υπέρβασης των
µικροκοµµατικών σκοπιµοτήτων της συγκυρίας. Κατ’ αρχάς τα
αυτοπροσδιοριζόµενα κόµµατα της Αριστεράς - προεξέχοντος
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος αλλά όχι µόνο, από τον προη-
γούµενο οµιλητή νοµίζω ότι είχαµε αρκετά δείγµατα του φαινο-
µένου που περιγράφω- σα να µην ακούνε τις κραυγές των
υπερεθνικών αλλά και των εντός των τειχών κέντρων που απρο-
κάλυπτα ασκούν ασφυκτικές πιέσεις για την εφαρµογή σκληρών
αντιλαϊκών µέτρων στην κατεύθυνση των γνωστών αποτυχηµέ-
νων συνταγών, σα να µη βλέπουν την καθηµερινή δύσκολη, σχε-
δόν άνιση µάχη που δίνει η Κυβέρνηση και προσωπικά ο
Πρωθυπουργός να πείσει ότι υπάρχει άλλος πιο προοδευτικός,
πιο κοινωνικά δίκαιος αλλά και πιο αποτελεσµατικός δρόµος. Θε-
ωρούµε ότι αυτήν την ώρα η προώθηση των σεβαστών κατά τα
άλλα απόψεών τους και η στήριξη των λαϊκών συµφερόντων,
υπηρετείται µε χιλιοειπωµένα πολιτικά κλισέ, µε κοινότυπες αρι-
στερές ατάκες περί φανταστικών φοροεπιδροµών, περί δήθεν
επιθέσεων σε λαϊκά συµφέροντα και µε παραδοσιακές εθιµικού
χαρακτήρα παρελάσεις κοµµατικής «γυµναστικής» στους δρό-
µους της Αθήνας.

Σ’ ό,τι αφορά τη στάση των εκπροσώπων της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας πριν αλλά και µετά την ανάδειξη της νέας ηγεσίας τους –και
κλείνω, κυρία Πρόεδρε- αυτή η στάση δεν αναδεικνύει µόνο ένα
µεγάλο έλλειµµα πολιτικής γενναιότητας, αυτογνωσίας και αί-
σθησης ευθύνης, αλλά αναδεικνύει και ένα έλλειµµα αυτοπρο-
στασίας και διορατικότητας. ∆εν φαίνεται να κατανοείτε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι η ανασύνταξη
της παράταξής σας και η ανάκτηση της χαµένης τιµής και αξιο-
πιστίας σας µόνο σε µία βάση µπορεί να θεµελιωθεί, στη βάση
ενός ταπεινού, ειλικρινούς, λυτρωτικού για σας τους ίδιους «συγ-
γνώµη» προς όλους τους Έλληνες.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι σας, ειλικρινά, αρ-
χίστε και τελειώστε τις οµιλίες σας αυτές τις πέντε µέρες µ’ αυτό
το «συγγνώµη». Ενδιάµεσα πείτε ό,τι άλλο θέλετε. Αν δεν σας
πειράζει το ότι υπάρχει σοβαρή πιθανότητα να ακούγεται φαι-
δρό –ο κ. Κεφαλογιάννης το δοκίµασε- συνεχίστε να ασκείτε
σφοδρή αντιπολίτευση στην Κυβέρνηση των εβδοµήντα ηµερών
που προσπαθεί να µαζέψει τα δικά σας ασυµµάζευτα, αλλά µην
ξεχάσετε στην αρχή και στο τέλος τη συγγνώµη. Θα σας ανα-
κουφίσει, πιστέψτε µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ειδικό
εισηγητή του ΠΑΣΟΚ κ. Εµµανουήλ Όθωνα.

Καλείται στο Βήµα ο ειδικός εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Θεόδωρος Καράογλου.

Κύριε Καράογλου, έχετε είκοσι λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σή-

µερα βρισκόµαστε στην Εθνική Αντιπροσωπεία, στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο, για να συζητήσουµε τον πρώτο προϋπολογισµό που
κατέθεσε η νεοεκλεγείσα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µετά τις πρό-
σφατες εκλογές της 4ης Οκτωβρίου 2009. Έναν προϋπολογισµό
που, όπως πάντοτε πρέπει να γίνεται, πρέπει να απεικονίζει την
οικονοµική πολιτική που θέλει η εκάστοτε κυβέρνηση να ακο-
λουθήσει, πρέπει να αναδεικνύει τις προτεραιότητές της, πρέπει
να ξεκαθαρίζει τους στόχους της. ∆ηλαδή, η συζήτηση για τον
προϋπολογισµό είναι ένα κορυφαίο πολιτικό γεγονός, είναι εν-
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δεικτικό και αποδεικτικό των πολιτικών στοχεύσεων της εκάστοτε
κυβέρνησης και δεν είναι απλά η παράθεση µιας σειράς στρόγ-
γυλων και πολλές φορές ωραιοποιηµένων αριθµών απλά και
µόνο χάριν εντυπώσεων.

Ας δούµε, λοιπόν, στον συζητούµενο σήµερα προϋπολογισµό
του 2010 ποιες είναι οι στοχεύσεις, ποια η ανάδειξη προτεραιο-
τήτων και πολιτικών, που η νεοεκλεγείσα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
για το 2010 προτάσσει.

Ας δούµε αν ο συζητούµενος προϋπολογισµός του 2010 αντα-
ποκρίνεται στις αυξηµένες προσδοκίες των Ελλήνων πολιτών,
στις ανάγκες της ελληνικής οικονοµίας, όπως αυτές κάτω από
τις δύσκολες παγκόσµιες οικονοµικές συγκυρίες διαµορφώνο-
νται.

Αναµφίβολα βρισκόµαστε µέσα σε µία πολύ µεγάλη οικονο-
µική κρίση, µια κρίση που, όπως οι περισσότεροι οικονοµικοί ανα-
λυτές εκτιµούν, είναι η µεγαλύτερη στην ιστορία της
ανθρωπότητας, ανεξαρτήτως αν κάποιοι µέσα στην Αίθουσα
αυτή –βλέπε ΠΑΣΟΚ- όταν η κρίση ήδη είχε ξεσπάσει και βρι-
σκόταν σε εξέλιξη στα µέσα του 2008, δεν µπορούσαν να τη
δουν.

Αυτή η οικονοµική κρίση έχει οδηγήσει πολλές εθνικές οικο-
νοµίες σε µεγάλα προβλήµατα, σε αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυ-
ξης, σε µεγάλη αύξηση της ανεργίας, σε ακόµη µεγαλύτερη
επιδείνωση της οικονοµικής κατάστασης κοινωνικά αδύνατων
οµάδων σε όλη την ανθρωπότητα.

Η οικονοµική αυτή κρίση είναι µία κρίση διαρκώς εξελισσόµενη
και µεταβαλλόµενη, ταχύτατα, δε, εξαπλώνεται λόγω των σύγ-
χρονων τεχνολογικών µέσων, από τη µία άκρη του κόσµου ως
την άλλη σε ολόκληρη την ανθρωπότητα.

Έτσι, όπως ήταν λογικό και αναµενόµενο, η κρίση αυτή έπληξε
και την ελληνική οικονοµία, µία οικονοµία όπου η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας προσπαθούσε να αντιµετωπίσει όσο καλύ-
τερα µπορούσε, όσο αποδοτικότερα µπορούσε τα µόνιµα διαρ-
θρωτικά της προβλήµατα, το µεγάλο δηµοσιονοµικό έλλειµµα,
το τεράστιο δηµόσιο χρέος, όπως αυτά οι κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ το 2004 της είχαν κληροδοτήσει.

∆ιότι κανείς, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, µέσα
στην Αίθουσα αυτή δεν πρέπει να ξεχνάει ότι το δηµόσιο έλ-
λειµµα το 2004 παρεδόθη από την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ στο
7,9% του Ακαθάριστου Εγχωρίου Προϊόντος, ότι το δηµόσιο
χρέος έφτανε στο 109% του ΑΕΠ, ότι η ανεργία ήταν στο 11,3%
του εργατικού δυναµικού της χώρας. ∆ιότι κανείς στην Αίθουσα
αυτή, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν πρέπει να ξεχνάει ότι µε πρό-
γραµµα, νοικοκυροσύνη, σταθερή και προπαντός συνετή οικο-
νοµική πολιτική, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας πέτυχε πριν
την κρίση, µε στοιχεία της 31ης ∆εκεµβρίου του 2007, να µειώ-
σει το έλλειµµα σε ποσοστό κάτω από το 3%, να µειώσει το δη-
µόσιο χρέος στο 94% του ΑΕΠ, να µειώσει την ανεργία κατά
τέσσερις περίπου µονάδες, στο 7,4% του εργατικού δυναµικού.

Και όλα αυτά µε ήπια δηµοσιονοµική πολιτική, µε µείωση, κυ-
ρίως, των δαπανών – σπαταλών του «πράσινου κράτους» του
ΠΑΣΟΚ, όπως, δυστυχώς, οι κυβερνήσεις της χαµένης εικοσαε-
τίας το είχαν καταντήσει, µε ταυτόχρονη µείωση των φορολογι-
κών συντελεστών, γεγονός που έδινε ανάσα και αγοραστική
δύναµη στον Έλληνα πολίτη, µε αύξηση του αφορολόγητου
ορίου κατά 20%, από 10.000 ευρώ στις 12.000 ευρώ, µε κοινωνι-
κές παροχές στις αδύνατες κοινωνικά οµάδες, που θυµίζω οι κοι-
νωνικές παροχές στην πενταετία 2004 – 2009 αυξήθηκαν κατά
64%.

Τονίζω, δε, σε όλους τους παρευρισκοµένους, ότι τα παρα-
πάνω προαναφερθέντα δεν είναι λόγια του αέρα ή λόγια που εκ-
φωνεί κάποιος οµιλητής για λόγους κοµµατικής φιλοπατρίας,
αλλά είναι επικυρωµένα στοιχεία από την Ευρωπαϊκή Στατιστική
Υπηρεσία, τη EUROSTAT, αλλά και από το σοσιαλιστή Επίτροπο
Οικονοµικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης κ. Αλµούνια, ο οποίος τον
Ιούνιο του 2007, ταυτόχρονα µε την άρση της επιτήρησης της
ελληνικής οικονοµίας, έλεγε µεταξύ άλλων χαρακτηριστικά: Η
ελληνική Κυβέρνηση στον τοµέα των δηµοσιονοµικών µεγεθών
πέτυχε ένα µικρό οικονοµικό θαύµα.

Βεβαίως τα οικονοµικά δεδοµένα από τα µέσα του 2008 άλ-
λαξαν, επιδεινώθηκαν τροµερά σε όλο τον κόσµο από την πρω-

τοφανή οικονοµική κρίση, µια κρίση που ξεκίνησε από τις Ηνω-
µένες Πολιτείες της Αµερικής και µέσα σε λίγο χρονικό διάστηµα
ως ντόµινο ήταν κρίση όλης της ανθρωπότητας. Και η κρίση αυτή
επηρέασε σαφέστατα οικονοµίες πανίσχυρων κρατών, έκλεισε
κολοσσιαίες επιχειρήσεις, οδήγησε στην ανεργία εκατοµµύρια
πολίτες σε όλον τον κόσµο, δηµιουργώντας ακόµη και στην ίδια
τη µητρόπολη του καπιταλισµού, τις Ηνωµένες Πολιτείες της
Αµερικής, µια νέα τάξη πολιτών, την τάξη των νεόπτωχων πολι-
τών.

Η κρίση αυτή, κρίση πρωτοφανής, κρίση ανεξέλεγκτη, απρό-
βλεπτη σαφέστατα επηρέασε πάρα πολύ και την ελληνική οικο-
νοµία, µια οικονοµία ευάλωτη, που µόλις τότε προσπαθούσε να
σταθεί στα πόδια της από τα τραγικά λάθη των κυβερνήσεων της
χαµένης εικοσαετίας του ΠΑΣΟΚ.

Είναι χαρακτηριστικό και νοµίζω ότι πρέπει να αναφερθεί πως
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, αλλά και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο
τον Οκτώβριο του 2008 προέβλεπαν, όταν ήδη είχε εµφανιστεί η
κρίση, θετικό ρυθµό ανάπτυξης για την Eυρωζώνη 0,1% και 0,2%
αντίστοιχα, ενώ οι ίδιοι οργανισµοί (Ευρωπαϊκή Επιτροπή και ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο) ακριβώς έναν χρόνο µετά, τον Οκτώ-
βριο του 2009 και αφού είχαν ακολουθήσει µια σειρά
διορθωτικών εκτιµήσεων και προβλέψεων, προβλέπουν για την
Eυρωζώνη αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυξης -4% και -4,2% αντί-
στοιχα.

Η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή έγκαιρα και έγκυρα αντι-
λήφθηκε την επερχόµενη οικονοµική κρίση και ζήτησε από όλα
τα κόµµατα εθνικό διάλογο για τη χάραξη µιας εθνικής στρατη-
γικής για την αντιµετώπιση της πρωτοφανούς, της παγκόσµιας
αυτής οικονοµικής κρίσης, κάτι που, δυστυχώς, δεν έγινε δυνατό
µε ευθύνη των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης.

Παρά την άρνηση, όµως, αυτή των κοµµάτων για διάλογο, η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, ως όφειλε άλλωστε, κατέ-
στρωσε και ξεκίνησε να υλοποιεί ένα εθνικό στρατηγικό σχέδιο
για την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης, ένα σχέδιο µε συ-
γκεκριµένους άξονες και δράσεις για τη στήριξη της πραγµατι-
κής οικονοµίας και της αγοράς, αλλά, ταυτόχρονα, και των
κοινωνικά αδύναµων πολιτών, των κοινωνικά ευπαθών οµάδων,
που πιο γρήγορα, πιο άµεσα θα επηρεάζονταν από τις συνέπειες
της κρίσης αυτής.

Και µπορούµε να ισχυριστούµε ότι η κυβέρνηση του Κώστα
Καραµανλή, λαµβάνοντας ακόµη και δυσάρεστα αλλά απαραί-
τητα µέτρα, παρά το ότι το 2009 ήταν χρονιά των ευρωεκλογών,
κατόρθωσε και την αγορά να στηρίξει περιορίζοντας όσο ήταν
δυνατόν την οικονοµική ύφεση, αλλά και ευπαθείς κοινωνικές
οµάδες να βοηθήσει µε µια σειρά µέτρων απαραίτητων, που είναι
γνωστά σε όλους και δεν χρειάζεται να επαναλάβουµε.

Τέλος, η στάση εθνικής ευθύνης του πρώην Πρωθυπουργού
Κώστα Καραµανλή οδήγησε τη χώρα σε πρόωρες εκλογές τον
Οκτώβριο του 2009, για να µη σέρνεται η χώρα σε παρατεταµένη
προεκλογική περίοδο έως το Μάρτη του 2010 λόγω της γνωστής
σε όλους και στον ελληνικό λαό ανεύθυνης στάσης του ΠΑΣΟΚ
στο θέµα εκλογής Προέδρου της ∆ηµοκρατίας.

Μάλιστα, η υπευθυνότητα του Κώστα Καραµανλή ήταν χαρα-
κτηριστική, γιατί στην προεκλογική περίοδο µίλησε για δύσκο-
λες, αλλά απαραίτητες αποφάσεις και για µεγάλη προσπάθεια
από τον ελληνικό λαό, την ίδια ώρα που το ΠΑΣΟΚ αλλά και τα
υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολίτευσης µοίραζαν γενικώς και αο-
ρίστως ευχάριστες υποσχέσεις. Άλλωστε, στα αυτιά όλου του
ελληνικού λαού αντηχεί ακόµη η γνωστή κορώνα του Γεώργιου
Παπανδρέου «Λεφτά υπάρχουν».

Και οι υποσχέσεις αυτές δίνονταν ανεύθυνα, ενώ όπως ο ίδιος
ο ∆ιοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος κ. Προβόπουλος πριν
από λίγες ηµέρες διαβεβαίωνε την Επιτροπή Οικονοµικών της
Βουλής, είχε ενηµερώσει τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης κ. Παπανδρέου για τα προβλήµατα της ελληνικής οικο-
νοµίας.

Η νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ αµέσως µετά τις εκλογές φρό-
ντισε, αφού έκανε απογραφή σύµφωνα µε τα δικά της µέτρα και
σταθµά, µόνο που πλέον άλλαξε την λέξη και αντί να την ονοµά-
σει «απογραφή», την ονόµασε «καταγραφή», µε δηµιουργική λο-
γιστική, µε λογιστικές αλχηµείες, µε τεχνάσµατα, να ανεβάσει το
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έλλειµµα στο 12,7% του ΑΕΠ, έλλειµµα, που προφανώς δεν έχει
καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα, όπως χαρακτηριστικά ο
γενικός εισηγητής της παράταξής µας Μανώλης Κεφαλογιάννης
και µαθηµατικά απέδειξε, έλλειµµα που, όπως είπα και πιο πριν,
είναι προϊόν αυθαίρετης δηµιουργικής λογιστικής, προϊόν απα-
ράδεκτων λογιστικών αλχηµειών και σίγουρα, επαναλαµβάνω,
δεν έχει καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα.

Βέβαια, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πίστευε ότι µε αυτόν τον
τρόπο θα τα φορτώσει όλα στις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και θα έχει ένα εξαιρετικό άλλοθι για την λήψη δυσάρε-
στων µέτρων.

Μόνο, που δυστυχώς γι’ αυτήν και για τον ελληνικό λαό, λο-
γάριαζε χωρίς τον ξενοδόχο, που στην περίπτωσή µας είναι τα
αρµόδια ελεγκτικά όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι διεθνείς
αγορές που αντέδρασαν αρνητικά, εξακοντίζοντας στα ύψη τα
επιτόκια δανεισµού του ελληνικού κράτους και βάζοντας µία
ακόµη µεγαλύτερη θηλιά στην ελληνική οικονοµία. Έτσι, η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ αναγκάζεται τώρα, κάτω από την πίεση των
γεγονότων, κάτω από την πίεση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των
διεθνών αγορών, να πάρει επώδυνα µέτρα, µέτρα που, δυστυ-
χώς, δεν λύνουν το πρόβληµα, µια που συνεχίζουν να κινούνται
σε λάθος κατεύθυνση.

Από τη στιγµή που η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι µια και-
νούργια Κυβέρνηση και έχει ακόµη πολύτιµο κεφάλαιο ωφέλιµου
χρόνου να επενδύσει, τη στιγµή που θα µπορούσε να πάρει
µέτρα µόνιµου διαρθρωτικού χαρακτήρα, τη στιγµή που θα µπο-
ρούσε να προχωρήσει σε µεταρρυθµίσεις απαραίτητες για την
οικονοµία και τον τόπο, ακολουθεί τον εύκολο δρόµο γι’ αυτήν,
τη φοροεπιδροµή σε νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Μόλις χθες, ο
αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Παπακωνσταντίνου, ανακοίνωσε αυτό
περίπου, ότι στη χώρα µας ό,τι κινείται, ό,τι πετάει, ό,τι κολυµπάει
θα φορολογείται άγρια.

Όταν όλοι οι ειδικοί οικονοµικοί αναλυτές, όταν όλοι οι κοινω-
νικοί φορείς εκτιµούν ότι είναι απαραίτητη η µείωση των δαπα-
νών-σπαταλών του κράτους, όταν όλα τα θεσµικά ευρωπαϊκά και
ελληνικά όργανα προτείνουν δραστική µείωση των κρατικών σπα-
ταλών, η Κυβέρνηση ακολουθεί τον εύκολο, όπως νοµίζει, δρόµο
της φοροεπιδροµής σε νοικοκυριά και της φοροκαταιγίδας σε
µικροµεσαίες επιχειρήσεις και, µάλιστα, φοροεπιδροµής σε νοι-
κοκυριά µε την κατ’ εξοχήν άδικη φορολογία, την έµµεση φορο-
λογία, που, όπως όλοι µας γνωρίζουµε, πίπτει επί δικαίων και
αδίκων, πλήττει το ίδιο πλούσιους και φτωχούς, έχοντες και κα-
τέχοντες. Βέβαια, η Κυβέρνηση ξεχνά το χρυσό κανόνα του 1/3
φορολογικά έσοδα από αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής, 2/3
από µείωση των αντιπαραγωγικών δαπανών-σπαταλών από το
γραφειοκρατικό κράτος, όπως αυτό το σύστηµα του ΠΑΣΟΚ το
έχει καταντήσει.

Με τον τρόπο αυτό, µε την αποτυπωµένη στον προϋπολογι-
σµό του 2010 φοροεπιδροµή σε βάρος των νοικοκυριών και φο-
ροκαταιγίδας σε βάρος επιχειρήσεων, κινδυνεύουν πολλά
νοικοκυριά και επιχειρήσεις που ήδη βρίσκονται στο όριο, εάν τα
πιέσουµε κι άλλο να βρεθούν κάτω από το νερό, όπως χαρακτη-
ριστικά είπε ο Πρόεδρος του κόµµατός µας κ. Αντώνης Σαµα-
ράς, µιλώντας πριν από µερικές ηµέρες στο φόρουµ του
Ελληνοαµερικανικού Επιµελητηρίου. Και, βεβαίως, όπως συνέ-
χισε ο Πρόεδρός µας στην ίδια εκδήλωση, µια τέτοια πίεση δεν
θα αποφέρει περισσότερα έσοδα, θα φέρει περισσότερα λου-
κέτα επιχειρήσεων, περισσότερη ανεργία, θα φέρει κρίση ρευ-
στότητας στην αγορά, άρα θα φέρει απώλεια εσόδων. Μια τέτοια
φοροεπιδροµή σήµερα µπορεί να διογκώσει τα ελλείµµατα, όχι
να τα περιορίσει. Αυτή είναι η αλήθεια, αυτή είναι πραγµατικό-
τητα, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ.

Εάν σταθούµε στα στοιχεία του προϋπολογισµού του 2010
που σήµερα συζητάµε, θα δούµε ότι προβλέπεται αύξηση των
εσόδων από φόρους περίπου στα 4.000.000.000. Βέβαια, αυτά
είναι αποτυπωµένα στο σχέδιο του προϋπολογισµού. Γιατί χθες
ακούσαµε τον Υπουργό να µιλά για 5.500.000.000 έως
7.000.000.000 και κανείς δεν ξέρει που θα φθάσουν. Εάν στα-
θούµε, λοιπόν, στα στοιχεία που φαίνονται στον προϋπολογισµό,
στα 4.000.000.000, αυτά περίπου κατανέµονται στη µέση, µε
1.925.000.000 στους άµεσους φόρους και κάτι ανάλογο στους

έµµεσους φόρους.
Εάν εξετάσουµε προσεκτικά το κοµµάτι των άµεσων φόρων,

θα διαπιστώσουµε ότι η αύξηση αυτή δεν προέρχεται από αντι-
µετώπιση της εκτεταµένης φοροδιαφυγής -κάθε άλλο µάλιστα-
αλλά από αύξηση της φορολογίας στο µέσο, στο µικροµεσαίο
χαµηλόµισθο νοικοκυριό. Ενδεικτικά και χαρακτηριστικά αναφέ-
ρεται η αύξηση του φόρου εισοδήµατος κατά 480.000.000 ευρώ
που θα προκύψουν από αλλαγές της φορολογικής κλίµακας ή
από κατάργηση αφορολόγητων ποσών, κάτι που φυσικά αναµέ-
νεται να επηρεάσει άµεσα αυτούς που δεν µπορούν να φορο-
διαφύγουν, δηλαδή, τους µισθωτούς και συνταξιούχους. Να
θυµίσω στο σηµείο αυτό –γιατί καλό είναι να µην ξεχνάµε- ότι οι
κυβερνήσεις του Κώστα Καραµανλή µείωσαν το µέσο φορολο-
γικό συντελεστή για τα φυσικά πρόσωπα από το 30% στο 25%.

Ο προϋπολογισµός του 2010, ακόµη, προβλέπει αύξηση της
παρακράτησης φόρου κατά 520.000.000 ευρώ, µε πρώτα θύµατα
για µια ακόµη φορά το γνωστό υποζύγιο του φορολογικού συ-
στήµατος της χώρας, τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους.

Ο ίδιος ο προϋπολογισµός προβλέπει επαναφορά των φόρων
κληρονοµιάς, γονικών παροχών, δωρεών, που κυρίως πλήττουν
µικροµεσαία νοικοκυριά και γι’ αυτόν το λόγο, άλλωστε, η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τους είχε καταργήσει. Προβλέ-
πει αύξηση των συντελεστών φορολόγησης της ακίνητης
περιουσίας, αυτής που προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ έλεγε ότι θα κα-
ταργήσει και πολλές άλλες αυξήσεις στις πηγές άµεσης φορο-
λόγησης.

Εξετάζοντας τώρα την έµµεση φορολογία, που δικαίως χαρα-
κτηρίζεται άδικη φορολογία για τους λόγους που όλοι µας κα-
τανοούµε και έχουν επιγραµµατικά αναφερθεί, θα δούµε τη
γνωστή εύκολη συνταγή. Αύξηση των ειδικών φόρων κατανάλω-
σης στα τσιγάρα, στα ποτά, στα καύσιµα, στα τέλη κινητής τη-
λεφωνίας, αυτά που, θυµίζω, προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ έλεγε ότι
θα καταργήσει.

∆ηλαδή, παρατηρούµε στο σχέδιο προϋπολογισµού του 2010,
µία αύξηση των φορολογικών εσόδων, άµεσων και έµµεσων
φόρων κατά 7% περίπου, αν µείνουµε στα 4.000.000.000 -γιατί
αν πάµε σε ακόµα µεγαλύτερα νούµερα καταλαβαίνετε ότι θα
αυξηθεί και το ποσοστό αυτό- την ίδια στιγµή που η ελληνική οι-
κονοµία, σύµφωνα µε τις προβλέψεις του ίδιου του προϋπολογι-
σµού του 2010, αναµένεται να συρρικνωθεί κατά 0,3%.

Αυτή είναι η αλήθεια, αυτή είναι η πραγµατικότητα σύµφωνα
µε τα στοιχεία του δικού σας προϋπολογισµού, αυτή είναι η απά-
ντηση στο ερώτηµα που στις 16 ∆εκεµβρίου του 2007, ο κύριος
Υπουργός ο κ. Παπακωνσταντίνου, έθετε µιλώντας ως ειδικός ει-
σηγητής του ΠΑΣΟΚ στο σχέδιο προϋπολογισµού του 2008, της
κυβέρνησης τότε της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σας θυµίζω λοιπόν, σε όλους, τα ερωτήµατα και τις διαπι-
στώσεις του κ. Παπακωνσταντίνου, από εκείνη την οµιλία του στη
Βουλή για το σχέδιο προϋπολογισµού του 2008.

Έλεγε ο κ. Παπακωνσταντίνου. «Το σκέλος των εσόδων του
προϋπολογισµού είναι ίσως το κατ’ εξοχήν πολιτικό σκέλος γιατί
απαντά σε ένα πολύ απλό ερώτηµα. Ποιος πληρώνει το λογα-
ριασµό; Ποια είναι, λοιπόν, η πολιτική σας; Είναι η συνολική µε-
τατόπιση του βάρους στα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα. Πώς;
Με συγκεκριµένους τρόπους.

Πρώτον, µε την αύξηση των έµµεσων φόρων. Όλοι ξέρουµε
ότι οι έµµεσοι φόροι είναι αναλογικοί, άρα είναι κατ’ εξοχήν άδι-
κοι, σε αντίθεση µε τους άµεσους φόρους, οι οποίοι είναι προο-
δευτικοί και άρα δικαιότεροι.

∆εύτερον, µε την αύξηση της φορολογίας στα εισοδήµατα των
νοικοκυριών κ.λπ.».

Άραγε, κύριε Παπακωνσταντίνου, σας θυµίζουν κάτι όλα αυτά
τα παραπάνω; Μήπως κάνετε ακριβώς αυτό που πριν δύο χρόνια
καταγγέλλατε ή µήπως τώρα δεν πιστεύετε ότι είναι άδικοι οι έµ-
µεσοι φόροι και γι’ αυτό τους αυξάνετε ή δεν είναι άδικη η αύ-
ξηση της φορολογίας στα εισοδήµατα των νοικοκυριών και γι’
αυτό αγρίως τους φορολογείτε;

Βεβαίως και εµείς θέλουµε µία απάντηση στο ανάλογο ερώ-
τηµα, που και εσείς το 2007 µετ’ επιτάσεως θέτατε, γιατί έχουµε
αύξηση κατά 7% περίπου των φορολογικών εσόδων, τη στιγµή
που θα έχουµε µείωση του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος κατά
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0,3%; Ποιος, κύριε Υπουργέ, θα πληρώσει το µάρµαρο; Ποιος θα
επιβαρυνθεί αυτήν τη µεγάλη φοροεπιδροµή σε βάρος του ελ-
ληνικού λαού;

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, προσέξτε πολύ καλά, δεν είναι
στραβός ο γιαλός, µάλλον στραβά εσείς αρµενίζετε. Σε περίοδο
οικονοµικής κρίσης, σε περίοδο ύφεσης στην οικονοµία δεν
στραγγαλίζουµε τα νοικοκυριά και τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις
που χαροπαλεύουν µε φοροεπιδροµές, µε φοροκαταιγίδες. Αντί-
θετα, προσπαθούµε όσο µπορούµε να τους στηρίξουµε, να δώ-
σουµε κοινωνικά επιδόµατα σε όσους έχουν ανάγκη, να
ελαφρύνουµε τη θέση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων για να
µην τους οδηγήσουµε σε λουκέτα που θα ανατροφοδοτήσουν
την ύφεση στην ελληνική οικονοµία.

Αν θέλουµε να ασκήσουµε µία σοβαρή, σωστή, υπεύθυνη πο-
λιτική τότε πρέπει να στραφούµε σε άλλες κατευθύνσεις. Να κα-
τευθυνθούµε στην αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής από τη µία
και στην κατεύθυνση της δραστικής µείωσης των κρατικών δα-
πανών-σπαταλών από την άλλη. Και στις δύο αυτές κατευθύν-
σεις υπάρχει πεδίον δόξης λαµπρό. Απλά απαιτείται πολιτική
βούληση, προγραµµατισµός, σύνεση, σταθερότητα, εµµονή σε
µία τέτοια σχεδιαζόµενη πολιτική.

Κύριε Υπουργέ, αν θέλετε να πετύχει η οικονοµική σας πολι-
τική, αν θέλετε να πετύχετε την υλοποίηση του προϋπολογισµού
του 2010 -εµείς ειλικρινά το ευχόµαστε µέσα από την καρδιά µας
για το συµφέρον της χώρας, για το συµφέρον των Ελλήνων πο-
λιτών- κινηθείτε προς την κατεύθυνση της ριζικής αντιµετώπισης
της φοροδιαφυγής του µεγαλύτερου οικονοµικού εγκλήµατος
της χώρας, µιας φοροδιαφυγής που σύµφωνα µε τα τελευταία
στοιχεία του ΟΟΣΑ - έκθεση Ιουλίου του 2009 για την ελληνική οι-
κονοµία- ανέρχεται στα 25.000.000.000 περίπου ευρώ, ενώ η
εκτιµώµενη παραοικονοµία στη χώρα µας ανέρχεται περίπου στα
65.000.000.000, δηλαδή, είναι περίπου το 25% του ΑΕΠ.

Η απώλεια των 25.000.000.000 ευρώ από τα φορολογικά
έσοδα, αν υπήρχαν, αυτό θα σήµαινε ότι το κατά κεφαλήν ΑΕΠ
θα είχε ξεπεράσει το µέσο κοινοτικό όρο, ενώ σήµερα ανέρχεται
στο 80% περίπου, ότι τα δηµόσια έσοδα θα ήταν κατά 50% υψη-
λότερα, ότι το δηµόσιο χρέος θα ήταν περίπου στα όρια της Συν-
θήκης του Μάαστριχτ στο 60%, ότι δεν θα υπήρχε ανάγκη
δανεισµού του ελληνικού κράτους.

Με δύο λόγια, το δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα από την αντιµε-
τώπιση της φοροδιαφυγής θα έδινε ένα θετικό αποτέλεσµα στον
προϋπολογισµό, θα έδινε πλεόνασµα χρηµάτων που είναι απα-
ραίτητα για τη δηµόσια παιδεία, για την υγεία, για την έρευνα,
για την τεχνολογία. Ιδού, λοιπόν, πεδίον δόξης λαµπρό. Προχω-
ρήστε σε µια εθνική προσπάθεια για τη ριζική αντιµετώπιση της
φοροδιαφυγής, κάτι που θα µας βρει στο πλευρό σας, γιατί µε
αυτόν τον τρόπο θα µπορέσουµε ουσιαστικά να αντιµετωπίσουµε
τα µεγάλα ελλείµµατα του προϋπολογισµού.

Θα σταµατήσουµε τη φοροεπιδροµή σε βάρος νοικοκυριών
και µικροµεσαίων επιχειρήσεων, που τόσο κακό θα κάνει στην οι-
κονοµία του τόπου. Προτάσεις υπάρχουν, είναι συγκεκριµένες
και τις καταθέτουµε υπεύθυνα. Σταθερό, απλό, κοινωνικά δίκαιο
φορολογικό σύστηµα, κατανοητό από όλους, εφοριακούς, λογι-
στές, επιχειρήσεις, πολίτες. Καποδίστριας στις φορολογικές υπη-
ρεσίες. Λιγότερες και ισχυρότερες φορολογικές υπηρεσίες.
Αξιοκρατικές επιλογές σε όλα τα επίπεδα, διευθυντές και προϊ-
σταµένους. Όχι στις κοµµατικές επιλογές, όχι στις κοµµατικές
διώξεις. Επίλυση των προβληµάτων του φορολογικού κλάδου,
όπως το πρόσφατο πρόβληµα µε τους οικονοµικούς επιθεωρη-
τές που σέρνεται. Υποχρέωση διενέργειας των επαγγελµατικών
συναλλαγών µέσω τραπεζικού συστήµατος. Σύνδεση του ηλε-
κτρονικού συστήµατος TAXIS µε τα αντίστοιχα πληροφορικά συ-
στήµατα των φορέων κοινωνικής ασφάλισης και άλλων
υπηρεσιών. Ηλεκτρονική διασταύρωση όλων των στοιχείων απ’
όλα τα πληροφορικά συστήµατα όλων των φορέων του δηµοσίου
και αξιοποίηση των στοιχείων αυτών. Κατάργηση του τραπεζικού
απόρρητου για τις φορολογικές αρχές, οι οποίες κάτω από συ-
γκεκριµένες προϋποθέσεις και όρους θα έχουν τη δυνατότητα
πρόσβασης στα τραπεζικά στοιχεία των φορολογουµένων. Απο-
τελεσµατική αντιµετώπιση της διαφθοράς στους εργαζόµενους
στις φορολογικές υπηρεσίες. Φυσικά πολλές ακόµη προτάσεις

θα µπορούσαν να γίνουν από κάθε καλοπροαίρετο συνοµιλητή
για την οριστική αντιµετώπιση του προβλήµατος της φοροδια-
φυγής.

Αυτός, κύριοι της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, θα έπρεπε να είναι
ο βασικός στόχος σας. Η πολιτική βούλησή σας για τη ριζική αντι-
µετώπιση του οικονοµικού εγκλήµατος θα έπρεπε να είναι µό-
νιµη, διαρκής, δεδοµένη. Μόνο µε τη δραστική αντιµετώπιση της
φοροδιαφυγής σε συνδυασµό µε την ουσιαστική µείωση των δα-
πανών και σπαταλών του ελληνικού κράτους θα µπορούσε να
υπάρξει τότε πραγµατική και ουσιαστική αντιµετώπιση των βα-
σικών προβληµάτων της ελληνικής οικονοµίας, µείωση του δη-
µοσιονοµικού ελλείµµατος, µείωση του δηµόσιου χρέους. Θα
ήθελα να σας θυµίσω, γιατί όταν προηγουµένως αναφέρθηκε ο
Μανώλης Κεφαλογιάννης, υπήρξαν κάποιες αντιρρήσεις και κά-
ποιες αντιδράσεις, το δηµόσιο χρέος το 1981 σε ευρώ ήταν
1.972.000.000 και µετά από είκοσι χρόνια χαµένων κυβερνήσεων
του ΠΑΣΟΚ εκατονταπλασιάστηκε περίπου και το 2004 µας το
παραδώσατε στα 182.702.000.000 ευρώ. Αυτή είναι η αλήθεια,
αγαπητοί συνάδελφοι.

Κλείνοντας θα ήθελα να σας επισηµάνω ότι ο συζητούµενος
προϋπολογισµός για το 2010 είναι ένας προϋπολογισµός που
αποτελεί παγκόσµια πρωτοτυπία, που δεν θα είναι ο τελικός, γιατί
όπως και η ίδια η Κυβέρνηση και τα στελέχη της οµολογούν, ο
προϋπολογισµός θεωρείται µεταβατικός και κατά τη διάρκεια του
2010 θα αλλάξει µία ίσως και δύο φορές. Και πολύ φοβάµαι ότι
θα αλλάξει επί το δυσµενέστερο και µάλιστα αρκετά επί το δυ-
σµενέστερο. Εννοείτε φυσικά ότι το συγκεκριµένο δείγµα γρα-
φής του ΠΑΣΟΚ αποδεικνύει ότι τα νοικοκυριά, οι µικροµεσαίες
επιχειρήσεις θα πληρώσουν για µία ακόµα φορά τους πειραµα-
τισµούς και την αναποφασιστικότητα, την εγκληµατική ατολµία
για ριζική αντιµετώπιση των προβληµάτων από την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ.

Πολύ φοβάµαι, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ βαδίζοντας στα τυφλά, χωρίς κανένα σχέδιο, όπως άλ-
λωστε οι πρώτες εβδοµήντα πέντε ηµέρες της Κυβέρνησής σας
έχουν αποδείξει, θα επιβάλλει ακόµα περισσότερους φόρους στα
µικροµεσαία εισοδήµατα, θα αυξήσει τους φορολογικούς συ-
ντελεστές, θα επιβάλλει χαράτσια στα ακίνητα των Ελλήνων πο-
λιτών. Ακολουθείτε, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ένα
λάθος δρόµο αντιµετώπισης των προβληµάτων της οικονοµίας.
Με φοροκαταιγίδα, µε φοροεπιδροµές δεν λύνονται τα προβλή-
µατα αυτά. Αντίθετα επιβαρύνονται ακόµα περισσότερο. Αλ-
λάξτε, λοιπόν, αυτές τις απόψεις σας, αλλάξτε τις προτάσεις
σας, τις πολιτικές σας, αλλάξτε ριζικά το σχέδιο προϋπολογισµού
του 2010 που προτείνετε, γιατί φυσικά όπως αυτό είναι διαµορ-
φωµένο δεν συµβάλλει στην επίλυση των προβληµάτων της ελ-
ληνικής οικονοµίας, αλλά αντίθετα τα επιτείνει και γι’ αυτό
είµαστε εκ των πραγµάτων αναγκασµένοι να το καταψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-

ράογλου.
Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός εισηγητής του Κοµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος Τζέκης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ξαναζούµε

το ίδιο έργο µε κυβέρνηση τώρα το ΠΑΣΟΚ, Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση τη Νέα ∆ηµοκρατία. Σκιαµαχούν, ενώ έχουν την ίδια πο-
λιτική ταξική, η οποία έχει οδηγήσει σε αυτό το σηµείο τον
εργαζόµενο λαό. Γιατί µε συνεχείς παρεµβάσεις της Κυβέρνη-
σης, οργάνων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και άλλων διεθνών
οίκων, αλλά και της Νέας ∆ηµοκρατίας µε εκπροσώπους επιχει-
ρηµατικών οµίλων και του προωθούµενου κοινωνικού διαλόγου,
µε τη συµµετοχή των φιλεργοδοτικών φιλοκυβερνητικών πλειο-
ψηφιών της ΓΣΕΕ, της Α∆Ε∆Υ αλλά και της ΠΑΣΕΓΕΣ και της
ΓΣΕΒΕΕ στήνεται ένα σκηνικό τροµοκράτησης, εκφοβισµού των
εργαζοµένων, των φτωχών αγροτών, των επαγγελµατοβιοτε-
χνών, των χαµηλοσυνταξιούχων, των ανέργων.

Σ’ αυτήν τη δουλειά συνεπικουρείται από πρόθυµους, καλο-
πληρωµένους διαµορφωτές της κοινής γνώµης που προσπαθούν
να ενοχοποιήσουν για τα ελλείµµατα και το χρέος τον εργαζό-
µενο λαό ότι είναι υπεύθυνος αυτός για την κρίση. Σκοπός όλων
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αυτών είναι να αποδεχθεί αδιαµαρτύρητα όλες τις αντιδραστι-
κές µεταρρυθµίσεις που θα περιορίσουν ακόµη περισσότερο τα
δικαιώµατά του εισοδηµατικά, εργασιακά, ασφαλιστικά, δηµο-
κρατικά.

Εποµένως, για όλους αυτούς ευθύνεται ο εργαζόµενος των
600, των 700 και των 1000 ευρώ του ιδιωτικού και του δηµόσιου
τοµέα που εκεί θα πέσει µεγάλο κόψιµο µισθού. Ευθύνονται οι
επτακόσιες χιλιάδες συµβασιούχοι µε Προγράµµατα «STAGE»
ορισµένου χρόνου, µερικής απασχόλησης έργου, οι εργαζόµε-
νοι σε εργολάβους, σε γραφεία ενοικίασης, µε 400 και 500 ευρώ
και µάλιστα ανασφάλιστοι. Άλλωστε, αυτό το σύγχρονο δουλε-
µπόριο εσείς το έχετε στήσει µε νόµους από το 1998 για εργα-
ζόµενους χωρίς δικαιώµατα. Για όλους αυτούς ευθύνονται οι
µικροµεσαίοι φτωχοί αγρότες που µε την εφαρµογή της Κοινής
Αγροτικής Πολιτικής και µε τις αποφάσεις σας βλέπουν συνεχώς
να µειώνεται το εισόδηµά τους, να ξεκληρίζονται. Και µάλιστα
δεν τους έχετε καταβάλει µέχρι σήµερα και αυτές τις πενιχρές
επιδοτήσεις.

Για όλους αυτούς ευθύνονται οι µικροεπαγγελµατίες, οι µι-
κροβιοτέχνες µε τη συνεχή µείωση του τζίρου και µε τα χιλιάδες
λουκέτα το χρόνο. Ευθύνονται οι χαµηλοσυνταξιούχοι που το
70% παίρνει συντάξεις κάτω από 600 ευρώ. Ευθύνονται οι πάνω
από επτακόσιες χιλιάδες άνεργοι µε τα επιδόµατα πείνας. Ευθύ-
νονται τα πέντε εκατοµµύρια συµπολιτών µας που ζουν κάτω από
το όριο της φτώχειας ή λίγο πάνω από αυτό. Και είναι ντροπή για
εµάς να υπάρχει όριο φτώχειας, γιατί µε τόσο πλούτο που πα-
ράγει ο εργαζόµενος λαός µπορεί να ζει µε αξιοπρέπεια και όχι
µε τα επιδόµατα ελεηµοσύνης που του πετάτε κατάµουτρα. Για
όλους εσάς, βέβαια, δεν ευθύνονται για την ύφεση, για την κρίση
τα ελλείµµατα και το χρέος, οι πολυεθνικές και τα µονοπώλια, οι
δυνάµεις του κεφαλαίου. Όλα αυτά τα χρόνια µε τη διαχρονική
ταξική πολιτική των κυβερνήσεων Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ
εξασφάλιζαν και εξασφαλίζουν υπέρογκα κέρδη.

Και αυτό γιατί µε τη µείωση του φορολογικού συντελεστή των
επιχειρήσεων από το 45% στο 35% επί ΠΑΣΟΚ και στο 25% επί
Νέας ∆ηµοκρατίας και τώρα στο 20%, γιατί µε τη µείωση του φο-
ρολογικού συντελεστή 30% επί του τζίρου των διαφηµίσεων των
τηλεοράσεων στο 20% µε το ΠΑΣΟΚ και στην κατάργησή του µε
τη Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί µε την πλήρη απαλλαγή από τον ειδικό
φόρο στα καύσιµα που χρησιµοποιούν ναυτιλιακές, ακτοπλοϊκές,
αεροπορικές εταιρείες υπάρχει απώλεια δεκάδων δισεκατοµµυ-
ρίων για τα ταµεία του κράτους ενώ γεµίζουν τα ταµεία των τρα-
πεζιτών, των εφοπλιστών και των βιοµηχάνων.

Γι’ αυτό αυξάνετε συνεχώς τους άδικους, έµµεσους, ταξικούς
φόρους για να πληρώνει ο λαός. Και βέβαια η αναλογία φυσικών
και νοµικών προσώπων φαίνεται και στον κρατικό προϋπολογι-
σµό. Αυξάνονται οι φόροι που πληρώνουν οι µισθωτοί και οι συ-
νταξιούχοι κατά 4,4% και µειώνονται των νοµικών προσώπων
κατά 3,6%. Σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΑΙΚΑΠ την τετραετία
2005-2008 τα καθαρά κέρδη των επιχειρηµατικών οµίλων έφθα-
σαν το ποσό των 66,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Το 2009 στο εν-
νεάµηνο είναι πάνω από 5.000.000.000 ευρώ.

Εάν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προστεθούν άλλα
70.000.000.000 καθαρά κέρδη της τετραετίας 2001-2004, τότε
σε όλο αυτό το διάστηµα τα καθαρά κέρδη των µεγαλοεπιχειρη-
µατικών οµίλων ναι, ξεπερνούν τα 140.000.000.000 ευρώ. Επί-
σης, εάν προστεθούν τα εκατοντάδες δισεκατοµµύρια που
δόθηκαν στους επιχειρηµατικούς οµίλους ως επιδοτήσεις και επι-
χορηγήσεις µέσα από τα Κοινοτικά Πλαίσια Στήριξης, από το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και από τους αναπτυξιακούς
νόµους, τότε αποδεικνύεται η κρίση των ελλειµµάτων και του
χρέους που πληρώνει ο λαός.

Και δεν χρειάζεται βέβαια να είσαι σπουδαγµένος στα περί-
φηµα Χάρβαρντ ή στο Γέιλ για να καταλήξεις στο συµπέρασµα
ότι αιτία είναι ο κεφαλαιοκρατικός τρόπος παραγωγής και η
υπερσυσσώρευση των κερδών. Είναι καθαρή κρίση του καπιτα-
λιστικού συστήµατος που είτε σε περίοδο ανάπτυξης είτε σε πε-
ρίοδο ύφεσης η βασική επιδίωξή του µέσα από τις πολιτικές
διαχρονικά των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας
είναι η εξασφάλιση της κερδοφορίας του κεφαλαίου µε τη µεί-
ωση της εργατικής δύναµης που εκφράζεται µε τη µείωση του µι-

σθού και του µεροκάµατου, την αύξηση των ορίων συνταξιοδό-
τησης και τη µείωση των συντάξεων, την περαιτέρω ελαστικο-
ποίηση των σχέσεων εργασίας, την απαλλαγή των εργοδοτικών
εισφορών, τη µείωση όλων των δαπανών που πηγαίνουν για τα
κοινωνικά αγαθά που είναι η παιδεία, η υγεία, η πρόνοια, ο πολι-
τισµός, ο αθλητισµός και όλα τα άλλα καθώς και µε τις ιδιωτικο-
ποιήσεις στρατηγικής σηµασίας επιχειρήσεων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Κουµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας, µε συγκεκριµένα στοιχεία χρόνια τώρα και µε επιχειρήµατα,
έχει αποδείξει ότι δεν πρέπει να ξαναπληρώσει ο εργαζόµενος
λαός το λογαριασµό για τα ελλείµµατα, αλλά εκείνοι που καρ-
πώνονται για δεκαετίες το τεράστιο εθνικό προϊόν που παράγει
ο λαός και στη δεκαετία 2001-2009 έφτασε πάνω από
2.000.000.000.000 ευρώ. ∆ηλαδή, οι πολυεθνικές και οι ντόπιοι
µεγαλοεπιχειρηµατίες και οι παρατρεχάµενοί τους –τα γνωστά
τρωκτικά και υπεύθυνοι γι’ αυτήν τη ληστεία- είναι διαχρονικά οι
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ.

Και έρχεται, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τώρα η Κυβέρνηση,
κραδαίνοντας τη ροµφαία κατά της διαπλοκής και υπέρ της δια-
φάνειας. Μα, είναι διαφανής η διαπλοκή της πολιτικής των κυ-
βερνήσεων τόσο του ΠΑΣΟΚ όσο και της Νέας ∆ηµοκρατίας µε
τα συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών. Και είναι ακριβώς αυτή η
διαπλοκή που γεννά υποθέσεις σκάνδαλα, όπως η «SIEMENS»,
το Βατοπέδι, το τζογάρισµα των αποθεµατικών των ταµείων στο
Χρηµατιστήριο, τα δοµηµένα οµόλογα. Και έρχεστε τώρα µετά
από δέκα χρόνια να πείτε εξεταστική επιτροπή για το Χρηµατι-
στήριο ή και τα δοµηµένα οµόλογα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι επίσης µάταιη η προσπά-
θεια της Κυβέρνησης να αποπροσανατολίσει το εργατικό, το
λαϊκό κίνηµα µε την αναφορά ότι το οικονοµικό πρόβληµα, η αυ-
στηρή επιτήρηση που επέβαλε η Ευρωπαϊκή Ένωση, θέτει σε κίν-
δυνο την εθνική κυριαρχία της χώρας και χρειάζεται κοινή
προσπάθεια όλων, των εκµεταλλευόµενων και των εκµεταλλευ-
τών. Επιθυµεί µε αυτόν τον τρόπο να αποφύγει το λαϊκό ξεση-
κωµό, που ούτως ή άλλως έρχεται, µπροστά στη θύελλα των
αντιδραστικών, αντιλαϊκών και παράλληλα φιλοµονοπωλιακών µέ-
τρων που πρόκειται να πάρει.

Θέλουν τη συναίνεση των εργαζοµένων, των λαϊκών στρωµά-
των ώστε µετά την κρίση από καλύτερη θέση το ευρω-ενωσιακό
και το ντόπιο κεφάλαιο να δώσει τη µάχη για µεγαλύτερα κέρδη.

Όµως, ξεχνά σκόπιµα, υποκριτικά µπορώ να πω η Κυβέρνηση
-και όσοι συµφωνούν µαζί της µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα και έξω
απ’ αυτήν- ότι µε την καταστατική Συνθήκη του Μάαστριχτ που
υπερψήφισε µαζί µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά και το Συνασπι-
σµό και τη Συνθήκη της Λισαβόνας εκχωρήθηκαν κυριαρχικά δι-
καιώµατα της χώρας και του λαού σε όργανα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όπως έγινε και µε τη συµµετοχή µας στο ΝΑΤΟ.

Άλλωστε ο σηµερινός Πρωθυπουργός, ως Υπουργός Εξωτε-
ρικών το ∆εκέµβρη του 1999 στη Σύνοδο Κορυφής του Τάµπερε
είπε το εξής: «∆εν έχουµε ταµπού στην εκχώρηση δικαιωµάτων
στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης». Είναι τουλάχιστον πολι-
τική υποκρισία σήµερα να λες το αντίθετο, όταν συµµετέχεις ως
κυβέρνηση ενεργά σε εθνικούς, ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς
και ενώσεις. ∆εν µπορείς να θέτεις σήµερα το ζήτηµα της εθνι-
κής κυριαρχίας, γιατί µε τη συµµετοχή στην Ευρωπαϊκή Ένωση
στο ΝΑΤΟ, έχετε αποδεχθεί την ενίσχυση και προώθηση των οι-
κονοµικών και στρατηγικών συµφερόντων των πολυεθνικών, των
µονοπωλίων, των ιµπεριαλιστών.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σ’ αυτήν την κατεύθυνση κινείται
ο προϋπολογισµός σε όλους τους τοµείς. Και ειδικά για τις Ένο-
πλες ∆υνάµεις προβλέπεται να δοθούν περίπου 15.000.000.000
ευρώ για εξοπλιστικά προγράµµατα, δαπάνες του ΝΑΤΟ, για τα
στρατεύµατα που είναι σε τρίτες χώρες ως δυνάµεις κατοχής και
όχι ως ειρηνευτικές δυνάµεις, όπως ισχυρίζεστε και για χρεολύ-
σια δανείων των Ενόπλων ∆υνάµεων που τα χρέη για τα εξοπλι-
στικά προγράµµατα φτάνουν τα 10,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Έτσι
ακριβώς µεγαλώνει η εµπλοκή και η εξάρτηση της χώρας. Και
στο σηµείο αυτό το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας εκφράζει τις
σοβαρές ανησυχίες του για την κατάσταση που επικρατεί στο Αι-
γαίο, την αµφισβήτηση κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας από
το ΝΑΤΟ και τις διεκδικήσεις της Τουρκίας. Όπως καλά γνωρί-
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ζουµε, µε ευθύνη των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, µέσα από τις συµφωνίες Μαδρίτης και Ελσίνκι αναγνωρί-
στηκαν στην Τουρκία ζωτικά συµφέροντα στο Αιγαίο.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν θα σταµατήσει, µαζί µε
το φιλειρηνικό λαϊκό κίνηµα, να αγωνίζεται για την απεµπλοκή
της χώρας από το ΝΑΤΟ και την Ευρωπαϊκή Ένωση, για την απο-
µάκρυνση των βάσεων και την επιστροφή όλων των ελληνικών
στρατευµάτων. Γιατί µαζί µε τις δαπάνες που προβλέπει το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη -µειώνονται πραγµατικά
ακόµη περισσότερο οι δαπάνες όσον αφορά την Πυροσβεστική
Υπηρεσία, ενώ αυξάνονται τα κονδύλια για την καταστολή απέ-
ναντι στο λαϊκό κίνηµα και απέναντι, βέβαια, στους µετανάστες,
οι οποίοι λόγω ακριβώς αυτών των εισβολών αναγκάζονται να
αφήσουν τις πατρίδες, τα χωριά τους, για να έρθουν προς τα
εδώ, να βρουν ένα κοµµάτι ψωµί. Και αυτούς τους αντιµετωπί-
ζετε µε µηδενική ανοχή και µε νέα στρατόπεδα συγκέντρωσης.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ενώ οι στρατιωτικές δαπάνες αυ-
ξάνουν, οι κοινωνικές δαπάνες δεν επαρκούν για να καλύψουν
τις αυξηµένες ανάγκες του λαού. Για την παιδεία ισχυρίζεται η
Κυβέρνηση ότι δίνει 1.000.000.000 ευρώ περισσότερα από πέ-
ρυσι. Όµως δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Η διαφορά είναι µόνο
160.000.000 ευρώ και ως ποσοστό του ΑΕΠ 3,58%, ίδιο µε πέ-
ρυσι.

Το κύριο ζήτηµα όµως για µας είναι η προσαρµογή της εκπαί-
δευσης στις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δηλαδή,
στην ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας και της ανταγωνιστικό-
τητας. Εκεί αποβλέπει η Γενική Γραµµατεία ∆ιά Βίου Μάθησης,
µε τα προγράµµατα κατάρτισης και επανακατάρτισης. Σε όλες
τις βαθµίδες της εκπαίδευσης τα κονδύλια για το 2010 είναι σχε-
δόν στα περυσινά επίπεδα, που δεν επαρκούν για να καλύψουν
ανάγκες, όπως είναι η έλλειψη κτηριακών και άλλων υποδοµών,
φοιτητικής µέριµνας, συγγραµµάτων, καθηγητών στη δευτερο-
βάθµια εκπαίδευση, που αντικαθίστανται µε αναπληρωτές και
ωροµίσθιους, που είναι απλήρωτοι και τους αµφισβητείτε το
χρόνο προϋπηρεσίας για τις προσλήψεις.

Η δε ανώτατη εκπαίδευση λειτουργεί πλέον καθαρά σε επιχει-
ρηµατική βάση, µε οικονοµική και διοικητική αυτοτέλεια, και συ-
νεργάζεται µε επιχειρηµατικούς οµίλους αλλά και υπηρεσίες του
ΝΑΤΟ, όπως γίνεται µε την έρευνα. Και έγινε στο Πανεπιστήµιο
Θεσσαλονίκης.

Αυτή είναι η διαχρονική πολιτική µείωσης των κονδυλίων στην
παιδεία, που φορτώνει τα βάρη στη λαϊκή οικογένεια, η οποία ξο-
δεύει µεγάλο µέρος από το εισόδηµά της για την εκπαίδευση των
παιδιών της. Πάνω από 5.000.000.000 δίνει κάθε χρόνο. Και είναι
γνωστό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι χιλιάδες παιδιά εργα-
τικών και λαϊκών οικογενειών εγκαταλείπουν το σχολειό για να
βοηθήσουν την οικογένεια. Κανένα ενδιαφέρον µέχρι τώρα από
τις κυβερνήσεις! Γιατί εγκαταλείπουν αυτά τα δεκάδες χιλιάδες
παιδιά; Τι κάνουν; Ώστε να αντιµετωπιστούν οι λόγοι αποµά-
κρυνσης και να ξαναγυρίσουν στο σχολείο.

Έτσι αποκαλύπτεται η ταξικότητα του καπιταλιστικού συστή-
µατος, που θεωρεί την παιδεία εµπόρευµα που πρέπει να που-
ληθεί και να αγοραστεί, για την αύξηση της κερδοφορίας των
επιχειρηµατικών οµίλων, χωρίς ουσιαστικό ενδιαφέρον για τη
µόρφωση του λαού. Γι’ αυτό ο λαός πρέπει να ξεσηκωθεί, να
βάλει φραγµό σ’ αυτά τα σχέδια, να απαιτήσει 15% του προϋπο-
λογισµού για δηµόσια δωρεάν παιδεία, χωρίς την επιχειρηµατική
δραστηριότητα στον τοµέα αυτό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ίδια κατάσταση επικρατεί και
στον τοµέα της υγείας-πρόνοιας. Οι δαπάνες είναι στο 2,8% του
ΑΕΠ. Οι εξαγγελίες της Κυβέρνησης για προσλήψεις τριών χι-
λιάδων νοσηλευτών και δυο χιλιάδων γιατρών, πέραν των συ-
νταξιοδοτήσεων, διαψεύδονται. Για τους πρώτους προβλέπονται
27.000.000 ευρώ, που αρκούν για χίλιες εξακόσιες δέκα προ-
σλήψεις νοσηλευτικού προσωπικού, ενώ για τους γιατρούς δεν
υπάρχει κανένα κονδύλι. Θα συνεχιστεί, λοιπόν, το απαράδεκτο
καθεστώς των πολλών εφηµεριών που µένουν απλήρωτες και
είναι και µειωµένες µέσα από τον προϋπολογισµό, όπως και οι
υπερωρίες, µε αποτέλεσµα την εντατικοποίηση της δουλειάς του
ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού, µε επιπτώσεις στις πα-
ρεχόµενες υπηρεσίες, αντί να καλυφθούν όλες οι θέσεις, τεσσε-

ράµισι χιλιάδων ιατρικού και είκοσι πέντε χιλιάδων νοσηλευτικού
προσωπικού. Γι’ αυτό άλλωστε –και το γνωρίζετε όλοι- είναι κλει-
στά και δεν λειτουργούν εκατόν πενήντα κρεβάτια των µονάδων
εντατικής θεραπείας και µάλιστα σε περίοδο πανδηµίας.

Σηµαντικό όµως πρόβληµα θα προκύψει, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, για τα χρέη των νοσοκοµείων προς τους προµηθευ-
τές. ∆εν προβλέπει κανένα κονδύλιο για την εξόφληση και έτσι
βάζει ζήτηµα για τη λειτουργία των νοσοκοµείων.

Τα στοιχεία, λοιπόν, του κρατικού προϋπολογισµού επιβεβαι-
ώνουν το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας: ότι η κοινωνική πολι-
τική δεν ασκείται µε επιδόµατα ελεηµοσύνης. Γίνεται µε αύξηση
και όχι µε µείωση των δαπανών, όπως προβλέπει ο προϋπολογι-
σµός σε ζητήµατα ασφάλισης, περίθαλψης, κοινωνικής προστα-
σίας, επιχορήγησης οργανισµών και ιδρυµάτων πρόνοιας, γιατί
στον κωδικό 2310 για επιχειρήσεις δηµοσίων νοσοκοµείων και
κέντρων υγείας για δαπάνες λειτουργίας και ερευνητικών προ-
γραµµάτων τα κονδύλια είναι µειωµένα κατά 277.000.000 ευρώ.
Έτσι, λοιπόν, πιστεύουµε ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος
δικαιώνεται σε πολλά ζητήµατα.

Επίσης, µειωµένα είναι και τα κονδύλια για το ΚΕΘΕΑ, για τον
ΟΚΑΝΑ, για τα κέντρα πρόληψης, για το µεγάλο πρόβληµα των
ναρκωτικών που είναι παράγωγο του καπιταλιστικού συστήµα-
τος. Η δε προστασία της µητρότητας, που αναφέρεται στην ει-
σηγητική έκθεση, αποτελεί καθαρή κοροϊδία. Όταν παράλληλα
προωθείτε την εξίσωση των γυναικών στο δηµόσιο τοµέα και βά-
ζετε στα εξήντα πέντε έτη τα όρια συνταξιοδότησης, παραγνω-
ρίζετε τη µητρότητα και το ρόλο της γυναίκας στη σηµερινή
κοινωνία.

Έτσι προσπαθείτε να λειτουργήσουν τα νοσοκοµεία µε δικά
τους έσοδα, µε την αύξηση των νοσηλίων - τροφείων και την αύ-
ξηση της συµµετοχής των ταµείων και των ασφαλισµένων. Σε
αυτό το σηµείο θέλω να τονίσουµε ένα στοιχείο που αποδεικνύει
την εµπορευµατοποίηση του σηµαντικού αυτού τοµέα: ότι ο τζί-
ρος των ιδιωτικών επιχειρηµατικών οµίλων από 508.000.000 το
1997 έφθασε σήµερα πάνω από 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτό
είναι το αποτέλεσµα της διαχρονικής ταξικής πολιτικής Νέας ∆η-
µοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. Η υγεία και η πρόνοια από κοινωνικό
αγαθό, που πρέπει να παρέχεται αποκλειστικά από το δηµόσιο
τοµέα δωρεάν προς όλους, γίνεται εµπόρευµα στα χέρια των
ιδιωτικών επιχειρηµατικών οµίλων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ίδιο γίνεται µε τον πολιτισµό
και τον αθλητισµό που παραδίδονται στους µεγαλοεπιχειρηµα-
τίες. Μειώνονται και σ’ αυτούς τους τοµείς τα κονδύλια του κρα-
τικού προϋπολογισµού και δεν επαρκούν για τον πολιτισµό και
τον αθλητισµό που θα καλύψουν τις ανάγκες του λαού και της νε-
ολαίας. Κύρια κατεύθυνση –και στο σηµείο αυτό- είναι η ενίσχυση
της επιχειρηµατικότητας µε δηµιουργούς να απαιτούν για τη δια-
βίωσή τους και την επαγγελµατική τους δραστηριότητα.

Για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ο πολιτισµός µας είναι
ιστορικό κοινωνικό προϊόν, δηµιούργηµα του ίδιου του λαού και
ως κοινωνικό αγαθό του ανήκει. Έτσι, λοιπόν, αγωνιζόµαστε και
για την αύξηση των κονδυλίων, για την ουσιαστική ανάπτυξη του
πολιτισµού της χώρας µας, του µαζικού αθλητισµού µε ενεργό
συµµετοχή του λαού ενάντια στην πολιτική που τον παραδίδει
στους επιχειρηµατικούς οµίλους.

Αλλά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, περιορισµένα είναι και τα
κονδύλια για το περιβάλλον, για τα δάση. ∆ίνονται και αυτά για
αξιοποίηση στους επιχειρηµατικούς οµίλους και είναι συγκεκρι-
µένες οι διαχρονικές πολιτικές ευθύνες των κυβερνήσεων από
τη Μεταπολίτευση και µετά. Γιατί; ∆ιότι ενώ προέβλεπε το Σύ-
νταγµα του 1974 σε σύντοµο χρονικό διάστηµα να γίνουν οι δα-
σικοί χάρτες, το δασολόγιο, το κτηµατολόγιο, µετά από τριάντα
πέντε χρόνια δεν έχει γίνει τίποτα. Ποιο είναι το αποτέλεσµα;
Αποχαρακτηρισµός εκατοµµυρίων στρεµµάτων δάσους και δα-
σικής έκτασης, που κατέληξαν σε επιχειρηµατικούς οµίλους και
διεκδικούνται από µοναστήρια και άλλους, παραδείγµατος χάρη,
το Βατοπέδι.

Η πολιτική σας, λοιπόν, είναι εκείνη που πυρπολεί κάθε χρόνο
χιλιάδες στρέµµατα και διαπλέκεται µε τα µεγάλα συµφέροντα.
Και τώρα κόπτεστε για το περιβάλλον, τρέχετε στην Κοπεγχάγη
και προτείνετε την «πράσινη» ανάπτυξη ως φάρµακο για όλες τις
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συνέπειες του κεφαλαιοκρατικού τρόπου παραγωγής. Η υπερ-
συσσώρευση κερδών χρειάζεται διέξοδο, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, σε νέους τοµείς, όπως αυτό που λένε η «πράσινη»
ανάπτυξη για άµεσα και µεγαλύτερα και εξασφαλισµένα κέρδη.
Έτσι ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, η διαχείριση των υδάτινων
πόρων, η διαχείριση του περιβάλλοντος ακόµα και η διαχείριση
των απορριµµάτων µε εργοστάσια καύσης δήθεν για την παρα-
γωγή της ηλεκτρικής ενέργειας, όπως προωθείται στη Άσυρο και
στον Άγιο Αντώνιο, στο Νοµό Θεσσαλονίκης, παραδίδονται σε
πολυεθνικούς οµίλους σε συνεργασία µε ντόπιους µεγαλοεπι-
χειρηµατίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μερικά λεπτά, κυρία Πρόεδρε.
Την ίδια ώρα όµως, έργα αντιπληµµυρικά αντιπυρικά που

έχουν ανάγκη πολλές περιοχές δεν χρηµατοδοτούνται µε τραγι-
κές συνέπειες για τον άνθρωπο, για το περιβάλλον, για τα δάση,
για τις περιουσίες.

Για σας προέχουν τα συµφέροντα του κεφαλαίου και όχι του
λαού. Στην υλοποίηση όλων αυτών των αντιδραστικών µεταρ-
ρυθµίσεων σηµαντικό ρόλο έπαιξε και παίζει η Τοπική Αυτοδιοί-
κηση. Γι’ αυτό, µε τη νέα διοικητική µεταρρύθµιση που προωθεί
η Κυβέρνηση και αφορά συνένωση περιφερειών, νοµών, δήµων,
έχει στόχο την αποτελεσµατικότερη διοικητική διάρθρωση για
την ενίσχυση των επιχειρηµατικών οµίλων.

Και είναι γνωστό ότι η πλειοψηφία της Κεντρικής Ένωσης
∆ήµων και Κοινοτήτων που πρόσκειται στο ΠΑΣΟΚ στη Νέα ∆η-
µοκρατία και στο Συνασπισµό, αντί να διεκδικήσει τα πάνω από
10.000.000.000 που παράνοµα και καταχρηστικά παρακράτησαν
οι κυβερνήσεις, συµφώνησαν µε την προηγούµενη κυβέρνηση
να τους δοθεί 1,7 δισεκατοµµύριo, παραγράφοντας τα άλλα, επι-
βάλλοντας φοροχαράτσια και ανταποδοτικά τέλη στο λαό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, απέναντι σε αυτόν το δρόµο ανά-
πτυξης που ευνοεί τις δυνάµεις του κεφαλαίου και καλύπτει τις
ανάγκες του, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας προτείνει την
ανάπτυξη που καλύπτει τις λαϊκές ανάγκες. Βασική προϋπόθεση
είναι τον κοινωνικά παραγόµενο πλούτο να τον ιδιοποιηθεί ο ερ-
γαζόµενος λαός και όχι οι δυνάµεις του κεφαλαίου.

Για να γίνει, όµως, αυτό οφείλουν οι δυνάµεις της εργασίας,
δηλαδή, η εργατική τάξη και τα άλλα λαϊκά στρώµατα να αµφι-
σβητήσουν την εξουσία του κεφαλαίου. Αυτή, λοιπόν, η λαϊκή
εξουσία µπορεί, έχει τις δυνατότητες, τη γνώση µέσω της λαϊ-
κής οικονοµίας και µε την κοινωνικοποίηση των βασικών µέσων
παραγωγής να αξιοποιήσει όλες τις παραγωγικές δυνατότητες
και δυνάµεις, να αναπτύξει ισόρροπα όλους τους τοµείς της πα-
ραγωγής και όλες τις περιοχές της χώρας προς όφελος των ερ-
γαζοµένων, του λαού. Γιατί χαρακτηρίζετε περιοχές ως «άγονες»
και µετά να έρχεστε να επιδοτείτε ακτοπλοϊκές και αεροπορικές
εταιρείες γνωστών επιχειρηµατικών οµίλων µε δεκάδες εκατοµ-
µύρια ευρώ.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας απευθύνεται στο λαό, καλεί την εργατική τάξη, τα λαϊκά
στρώµατα να γίνουν πρωταγωνιστές αυτών των φιλολαϊκών εξε-
λίξεων, µε τη δηµιουργία του δικού τους µετώπου απέναντι στο
µέτωπο των δυνάµεων του κεφαλαίου και το πολιτικό προσωπικό
που τους υπηρετεί. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ξεκαθά-
ρισε και ξεκαθαρίζει: ∆εν θα δώσει άλλοθι µε τη συµµετοχή του
στους προσχηµατικούς κοινωνικούς διαλόγους. Θα βρείτε πρό-
θυµους άλλους πολιτικούς φορείς να στηρίξουν την πολιτική
σας: Τη Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί ως Κυβέρνηση είχε την ίδια πολι-
τική και τώρα νιώθει δικαιωµένη και σας στηρίζει, το Λαϊκό Ορ-
θόδοξο Συναγερµό, γιατί συµφωνεί µε όλα, να κοπούν οι µισθοί,
να κοπεί ο δέκατος τρίτος µισθός και µάλιστα, δεν αναγνωρίζει
κεκτηµένα δικαιώµατα του λαού, όπως είπε συγκεκριµένα ο Πρό-
εδρός του µέσα στη Βουλή, το ΣΥΡΙΖΑ, γιατί µε τη θέση του για
προγραµµατική αντιπολίτευση άπλωσε το χέρι βοήθειας για δια-
χείριση πολιτικής στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
τώρα, µε άσφαιρες πολιτικές δηλώσεις προσπαθεί να τα µπα-
λώσει.

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, τον κρατικό προϋπολογισµό, γιατί ως
εργαλείο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, όπως και επί Νέας ∆η-

µοκρατίας, αυξάνει την εκµετάλλευση του εργαζόµενου λαού
από το κεφάλαιο. Η ταξική πολιτική αποτυπώνεται σε όλα τα κε-
φάλαια του προϋπολογισµού. Ταξική θα είναι και η απάντηση του
ταξικού αγωνιστικού εργατικού λαϊκού κινήµατος µέσα από κοι-
νωνικούς αγώνες. Το πρώτο µήνυµα το πήρατε µέσα από τη µα-
ζική συµµετοχή των απεργών στις 17 ∆εκέµβρη και στα µαζικά
συλλαλητήρια του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου. Και
στην πράξη, θα καταργηθούν οι διαρθρωτικές αντιλαϊκές πολιτι-
κές που προωθεί η Κυβέρνηση, µε τη βοήθεια της φιλοεργοδο-
τικής, φιλοκυβερνητικής πλειοψηφίας της ΓΣΕΕ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, µε διαχρονική πολιτική, συ-
νέπεια λόγων και έργων θα είναι και πάλι παρόν σε αυτούς τους
κοινωνικά ταξικούς αγώνες, γιατί µέσα από αυτούς τους αγώνες
και όχι στα λόγια ανοίγει ο δρόµος της λαϊκής προοπτικής, της
κατάργησης της εκµετάλλευσης του ανθρώπου από τον άν-
θρωπο, µε απλά λόγια, της σοσιαλιστικής προοπτικής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο ειδικός αγορητής
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλίας Πολατίδης έχει το
λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω µε µια απάντηση στον προλαλήσαντα συνά-

δελφο. Το χειρότερο για την εργατική τάξη είναι να αυξάνεται
υπερβολικά η προσφορά εργασίας, όπως κάνετε εσείς µε την
υποστήριξη της λαθροµετανάστευσης, να θέλετε έτσι να δηµι-
ουργείται µαύρη και ανασφάλιστη εργασία και κατόπιν, να χύ-
νετε κροκοδείλια δάκρυα για τη δήθεν κατάργηση κεκτηµένων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ο προϋπολογισµός του 2010 συζητείται σε µια πολύ κρίσιµη

στιγµή για την πατρίδα µας. Από το 2007 φάνηκε και για τον
πλέον δύσπιστο ότι το οικονοµικό µοντέλο που ακολούθησαν µε
επιµονή και φανατισµό τόσο το ΠΑΣΟΚ όσο και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία είναι προβληµατικό. Θα υπενθυµίσω ότι το 2007 είχαµε πρό-
ωρες εκλογές µε αιτία την κατάρτιση του προϋπολογισµού του
2008, ο οποίος αναγορεύθηκε στο µείζον εθνικό θέµα, χάρη στο
οποίο έπρεπε να γίνουν εκλογές. Η Κυβέρνηση τότε ζήτησε και
πήρε νωπή λαϊκή εντολή, για να κάνει τις απαιτούµενες τοµές,
τις οποίες, φυσικά, ουδέποτε είδαµε.

Ο προϋπολογισµός του 2009 ήταν απλώς µια τυπική διαδικα-
σία, γιατί πολύ καλά γνωρίζουµε όλοι ότι δεν πρόκειται να τηρη-
θεί. Στηριζόταν, όπως πάντα, σε υπερβολικές εκτιµήσεις και
γνωρίζαµε ότι και ο ίδιος ο συντάκτης του ο κ. Αλογοσκούφης
µετά από λίγο εκπαραθυρώθηκε.

Έχουµε µπροστά µας τον προϋπολογισµό του 2010, ο οποίος,
αν και συνετάχθη από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, το οποίο κα-
τακεραύνωνε την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας και διαφω-
νούσε –ο κ. Αϊβαλιώτης ανέφερε ότι θα έπρεπε να χωριστεί στη
µέση ο λόγος του Υπουργού και να δούµε τι έλεγε τότε ως εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και τι λέει σήµερα και για τις τράπεζες,
αλλά και για µια σειρά άλλων θεµάτων- τελικά, ήρθε εδώ να υιο-
θετήσει αυτά ακριβώς που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Βασικά χαρακτηριστικά του προϋπολογισµού: η ατολµία, η
επανάληψη των γνωστών αποτυχηµένων συνταγών που ακολου-
θούνται εδώ και δεκαπέντε χρόνια, η απουσία οποιασδήποτε
προσπάθειας για την ανάλυση των αιτίων που µας έχουν οδηγή-
σει σε αυτήν τη λάθος θέση.

Ιδιαίτερα η εισηγητική έκθεση µιµείται σε απελπιστικό βαθµό
τις αντίστοιχες εισηγητικές εκθέσεις που έκανε η Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Λέει, δηλαδή, ότι όλα αυτά είναι µια παρένθεση και περιµέ-
νουµε µέσω της βελτιώσεως των παγκόσµιων οικονοµικών
συνθηκών να βγούµε απ’ αυτήν τη δύσκολη κατάσταση.

Άρα, απλώς εδώ το θέµα είναι µέσω των περιοδειών στην Ευ-
ρώπη και στις ευρωπαϊκές πρωτεύουσες και µέσω καλύτερων
δηµοσίων σχέσεων, µέσω κάποιων συνεντεύξεων του Πρωθυ-
πουργού στα διεθνή κανάλια, όπου θα λύσει τις παρεξηγήσεις
µε τους οίκους αξιολόγησης της πιστοληπτικής ικανότητας, θα
µπορέσει να λυθεί το πρόβληµα.

∆ιαφωνώ ριζικά. Η βασική αιτία των σηµερινών δυσκολιών είναι
το δυσβάστακτο χρέος, το οποίο συσσώρευσαν οι Κυβερνήσεις
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας στην πλάτη των Ελλήνων.
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Πρόκειται για ένα χρέος που αυξάνεται µε γεωµετρική πρόοδο.
Ήταν 15,3 δισεκατοµµύρια το 1989, 50.000.000.000 το 1993,
90.000.000.000 το 1996, 180.000.000.000 το 2004,
300.000.000.000. Αν κάνετε το διάγραµµα, κύριε Υφυπουργέ, που
ασχολείστε και µε τα εικονοµετρικά, θα δείτε ότι είναι µια γεω-
µετρική πρόοδος. Αυξάνει γεωµετρικά. Άρα, κάτι πρέπει να γίνει.

Από την έκθεση την οποία δηµιουργείτε στις κερδοσκοπικές
πιέσεις ο ελληνικός λαός αναγκάζεται να πληρώσει 12,95 δισε-
κατοµµύρια ευρώ για τόκους του δηµοσίου χρέους. Τι σηµαίνει
αυτό; Πολύ απλά το ποσό αυτό είναι κατά 26% µεγαλύτερο από
το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και κατά 267% µεγαλύ-
τερο απ’ όλα τα έσοδα της φορολογίας νοµικών προσώπων. Κα-
ταλαβαίνετε αυτό το αδιέξοδο, το οποίο έχει δηµιουργήσει η
πολιτική σας; Φοβούµαι πως όχι.

Τι σηµαίνει αυτό πρακτικά και γι’ αυτούς που µας βλέπουν; Ση-
µαίνει ότι το 2010 κάθε τετραµελής οικογένεια για τα χρέη που
έχετε δηµιουργήσει τα δύο κυβερνητικά κόµµατα θα πληρώσει
5.180 ευρώ. Κάθε τετραµελής οικογένεια θα χρεωθεί µε 5.180
ευρώ από εσάς.

Έρχοµαι στο θέµα της πολιτικής που ασκούν οι οίκοι αξιολό-
γησης της πιστοληπτικής ικανότητας, οι οποίοι είναι βέβαιο ότι
δεν είναι άγιοι. Κάνουν τη δουλειά τους και οπωσδήποτε δεν
παίρνουν τις αποφάσεις τους µε ηθικά κριτήρια. Ούτε θα τιµω-
ρήσουν τις κακές δικές µας αποφάσεις ούτε θα επιβραβεύσουν
τις καλές. Κάνουν το παιχνίδι τους, ούτως ώστε να µπορέσουν οι
πελάτες τους, που είναι κερδοσκόποι και τοκογλύφοι, να βγά-
λουν το µέγιστο δυνατό οικονοµικό αποτέλεσµα. Αυτή είναι η
δουλειά τους. Ας µην έχουµε αυταπάτες! Ή να κάνουν το εξής
παιχνίδι: Να ανταλλάξουν την οικονοµική στήριξη και την οικο-
νοµική πίεση, όπως είπε και ο Πρωθυπουργός, µε παραχώρηση
εθνικής κυριαρχίας.

Αυτό δεν µπορεί να γίνει ανεκτό, όµως. Και εδώ πρέπει να
δώσει µια απάντηση ο Πρωθυπουργός στο τι εννοούσε. Εάν
υπάρχουν τέτοιες πιέσεις ότι δίνονται οικονοµικά ανταλλάγµατα
κα ζητείται υποχώρηση σε θέµατα εθνικής κυριαρχίας, οφείλει
να το πει στον ελληνικό λαό και ο ελληνικός λαός, νοµίζω ότι θα
του συµπαρασταθεί.

Οι ευθύνες όµως των κυβερνήσεων των δύο κοµµάτων που
έριξαν την πατρίδα στα νύχια των τοκογλύφων είναι τεράστιες.
Το πρόβληµα όµως, έγκειται πιο πίσω. Ότι έχουν δηµιουργήσει
µε τις αποφάσεις τους, που πήρανε, καταστροφή στην εγχώρια
παραγωγή. Αρνήθηκαν να πάρουν στοιχειώδη µέτρα για τη στή-
ριξη της βιοµηχανικής παραγωγής, τη βιοτεχνίας, της βιοµηχα-
νίας και της αγροτικής παραγωγής και µάλιστα, βιοτεχνίες και
βιοµηχανίες επιδοτήθηκαν στο να µεταφέρουν την παραγωγή σε
ξένες, όµορες χώρες. Οι ανεξέλεγκτες εισαγωγές αγροτικών
προϊόντων, ακόµη και επικίνδυνων για τη δηµόσια υγεία, οδήγη-
σαν σε τραγικό οικονοµικό αδιέξοδο τους αγρότες και κτηνο-
τρόφους.

Κύριε Ροντούλη, πόσο πουλιόταν το πρόβειο γάλα το 1992;
Μήπως 320 δραχµές; Σήµερα πόσο είναι;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Λιγότερο από ένα µπουκάλι νερό.
Ξέρει ο κ. Υπουργός.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Μήπως 280 δραχµές; Σήµερα πόσο είναι;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Ροντούλη, γιατί

µιλάτε χωρίς να πάρετε το λόγο;
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Λοιπόν, όταν ήταν προφανές ότι πίσω από

αυτές τις επιθετικές µειώσεις τιµών βρίσκονταν κράτη, δηλαδή,
γινόταν αυτό το λεγόµενο dubbing, εκεί δεν επενέβαινε η Κυ-
βέρνηση, ούτε ώστε να πάρει κάποια µέτρα και να εµποδίσει
αυτές τις πολιτικές, αλλά και ούτε και να παρέµβει σε κρατικό
επίπεδο, ούτως ώστε να τις σταµατήσει.

Έτσι, κατέρρευσαν πάρα πολλοί παραγωγικοί τοµείς, κατέρ-
ρευσε ο κλάδος της αγροτικής παραγωγής που κάποτε ήταν από
αυτούς που έφερναν συνάλλαγµα στην Ελλάδα και τώρα, ανα-
γκαζόµαστε να πληρώνουµε και να παίρνουµε δανεικά για να ει-
σάγουµε αγροτικά προϊόντα.

Θεωρήθηκε µε βάση το φιλελεύθερο µοντέλο ότι η οικονοµία
θα βασιστεί, σύµφωνα µε τις κατευθύνσεις των παγκοσµιοποιη-
τών σε χρηµατοοικονοµικές υπηρεσίες, στον τουρισµό, στις µε-
ταφορές και στις αγοροπωλησίες ακινήτων. Βαρβαριστί, κύριε

Ροντούλη, real estate.
Το παρασιτικό αυτό οικονοµικό µοντέλο δηµιούργησε ένα τε-

ράστιο εµπορικό έλλειµµα, το οποίο συνέτεινε φυσικά στο να δα-
νειζόµαστε συνεχώς από το εξωτερικό, προκειµένου να
συντηρείται αυτό το οικονοµικό µοντέλο.

Πανάκεια θεωρήθηκε η είσοδος της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
σ’ ένα ισχυρό νόµισµα, το οποίο πράγµατι έριξε το κόστος του
δανεισµού. Το κόστος του δανεισµού το έριξε, όµως το συνολικό
κεφάλαιο των δανείων δεν το έριξε ποτέ. Ούτε µια φορά, είτε
πριν είτε µετά την είσοδό µας στο ευρώ, έγινε δυνατόν το κεφά-
λαιο του δανεισµού να µειωθεί. Εκεί, είναι το πρόβληµα. Προς τα
κει θα έπρεπε να παίρνετε µέτρα στο προϋπολογισµό, τα οποία
δεν τα βλέπουµε.

Στην τρέχουσα δύσκολη οικονοµική κατάσταση που οφείλεται
σε ελληνικά λάθη και ελληνικές παραλείψεις, ήρθε να προστεθεί
επιπροσθέτως και η οικονοµική κρίση, η οποία δηµιούργησε και
έκανε τη διαχείριση της προβληµατικής µας οικονοµίας δυσχε-
ρέστατη.

Ένα χαρακτηριστικό γεγονός που καταδεικνύει πόσο εκτός
τόπου και χρόνου είναι οι προϋπολογισµοί, οι οποίοι συντάσσο-
νταν από το alter ego σας στη Νέα ∆ηµοκρατία, είναι ότι ο προ-
ϋπολογισµός του 2008, κύριε Βορίδη -πρέπει να θυµάστε-
προέβλεπε ότι το 2010 θα έχουµε µηδενισµό του ελλείµµατος.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, τι φοβερές προβλέψεις κάνουν τα οι-
κονοµικά επιτελεία του ελληνικού κράτους και αυτοί που έχουν
την πολιτική ευθύνη. Ο προϋπολογισµός του 2010 συνεχίζει την
ίδια αδιέξοδη πολιτική και των προηγουµένων.

Υπάρχει υπερεκτίµηση εσόδων στον πίνακα 33 που εκτιµάται
ότι τα έσοδα από τους άµεσους φόρους θα είναι 23,725 δισεκα-
τοµµύρια, όταν οι πραγµατοποιήσεις του 2009 ήταν µόλις 21,8 δι-
σεκατοµµύρια. Θεωρείτε, δηλαδή, ότι σε σχέση µε την εκτέλεση
του προϋπολογισµού του 2008, που δεν συµπεριλάµβανε έσοδα
από περίοδο κρίσεως, θα έχουµε µια αύξηση περίπου του 30%.
Πώς είναι δυνατόν; Πού βασίζεστε για να είστε τόσο υπεραισιό-
δοξοι;

Τελικά πάλι έχουµε έναν προϋπολογισµό, ο οποίος απλώς γί-
νεται για να περάσει τυπικά από τη Βουλή και µετά από λίγο να
έχουµε ξανά τα ίδια ενηµερωµένα διαρκώς προγράµµατα, τα
οποία θα ανατρέπουν τα βασικά στοιχεία του προϋπολογισµού;

Επίσης, αναφέρεται ότι τα έσοδα από άµεσους φόρους θα
ανέβουν κατά 15%. Ανέφερε βέβαια κάποια µέτρα, ο κύριος
Υπουργός, ότι θα αυξήσει τη φορολογία, αλλά αυτά τα µέτρα –
φαντάζοµαι ότι και εσείς το πιστεύετε- θέλουν κάποιο χρόνο για
να αποδώσουν.

Πιστεύετε σοβαρά ότι µέσα σ’ ένα χρόνο θα κατορθώσετε να
έχετε µια τεράστια αύξηση των εσόδων, σε περίοδο κρίσεως
στους άµεσους φόρους; Για τους άµεσους φόρους, µόνο, µι-
λάµε.

Η εκτίµηση αυτή δεν είναι ρεαλιστική και νοµίζω ότι πολύ σύ-
ντοµα θα χρειαστεί µε τον ένα ή µε τον άλλο τρόπο να τη διορ-
θώσετε.

Στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων γίνεται µια αύξηση της
τάξεως του 4,8% και θεωρείται ότι σε συνδυασµό µε την επιτά-
χυνση των αριθµών του ΕΣΠΑ, θα επιτύχει αύξηση φέτος στην οι-
κονοµία.

Εδώ υπάρχει ένα σοβαρότατο πρόβληµα, όµως. Οι δηµόσιες
επενδύσεις δεν παύουν να είναι δηµόσιες επενδύσεις. ∆εν ση-
µαίνει ότι θα πετάξουµε χρήµατα και αυτοµάτως θα γίνουν κά-
ποια πράγµατα σωστά. Θα πάνε στοχευµένα τα χρήµατα εκεί που
θα φέρουν επιστροφή στην επένδυση του ελληνικού λαού; Αυτό
είναι το βασικό θέµα. ∆εν το βλέπουµε. Από τα προγράµµατα που
έχετε στα Υπουργεία δεν το βλέπουµε. Αυτό που λέτε επενδύ-
σεις, µόνο επενδύσεις δεν είναι.

Και σε µία ανοιχτή οικονοµία, µη παραγωγική, η αύξηση της
ρευστότητας θα είναι µόνο προσωρινή, καθώς τα εµβάσµατα των
λαθροµεταναστών, αλλά και οι εισαγωγές εξοπλισµού και υπη-
ρεσιών, θα την εξαφανίσουν σε ελάχιστο χρόνο. Η προσπάθεια
σε µια µη παραγωγική οικονοµία να αυξήσει τη ρευστότητα, µοι-
άζει µε την προσπάθεια να θερµαίνεις µια κατοικία σε συνθήκες
παγετού µε ανοιχτά παράθυρα.

Χαρακτηριστική των προθέσεων της Κυβερνήσεως είναι η κα-
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τανοµή των κονδυλίων του Προγραµµάτος ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, -3,8% στη γεωργία, -38,5% στην αλιεία. Αυτά που ανέφερα
και πιο πριν.

Είναι δεδοµένο ότι δεν πιστεύετε ότι µπορεί να υπάρχει αγρο-
τική παραγωγή στην Ελλάδα, αλλά όλες αυτές οι συγχρηµατο-
δοτήσεις ξοδεύονται στις επενδύσεις, στις άµεσες επιδοτήσεις
και όχι στα έργα υποδοµής.

Αν είναι προβληµατική η αγροτική παραγωγή, αυτό οφείλεται
στο επί σειρά ετών γεγονός ότι δεν γίνονται επενδύσεις στις βα-
σικές υποδοµές. ∆εν γίνονται επενδύσεις στα εγγειοβελτιωτικά
έργα, δεν γίνονται εν γένει επενδύσεις.

Και εδώ τι έρχεστε εσείς και κάνετε; Στις κατασκευές έργων
στη γεωργία δεν δίνετε τίποτα από τους εθνικούς πόρους, µόνο
8.000.000 από κοινοτικούς πόρους. Στα εγγειοβελτιωτικά έργα
πέφτουν οι εθνικοί πόροι από τα 8.000.000 στα 2.000.000. Απο-
τέλεσµα της ελλείψεως αυτής της επενδύσεως είναι η αύξηση
του κόστους παραγωγής. Κατόπιν έχουµε την εύκολη λύση των
δανείων για να χρηµατοδοτηθούν οι εισαγωγές.

Όσον αφορά την έρευνα, στην επιτροπή, κύριε Υπουργέ, στη
συζήτηση του προσχεδίου είχατε υποσχεθεί ότι θα κάνετε κάτι
για την αύξηση των κονδυλίων για την έρευνα. Τα 168.000.000
που ήταν για την έρευνα το 2008, τώρα έχουν πέσει στα
95.000.000. Έχουµε µία τεράστια µείωση των επενδύσεων.

Πώς ακριβώς θα γίνει αυτή η περιβόητη «πράσινη» ανάπτυξη,
που µας λέτε; Εκτός αν «πράσινη» ανάπτυξη αυτό που εννοείτε
εσείς είναι να πάρουµε νέα δάνεια για να κάνουµε εισαγωγή του
εξοπλισµού από το εξωτερικό. Αυτό, µε συγχωρείτε, δεν είναι
«πράσινη» ανάπτυξη. Αυτό δεν ξέρω πώς µπορεί να ονοµαστεί.

Έχουµε το φαινόµενο της αύξησης των κονδυλίων σε ποσο-
στό 96,3% και σε απόλυτο ποσό στο 1.000.500 ευρώ για την παι-
δεία. Εκ πρώτης όψεως είναι θετικό. Το πρόβληµα, όµως, είναι
ότι η παιδεία έχει κάποιο σκοπό, έχει κάποιο περιεχόµενο. Και
σύµφωνα µε το Σύνταγµα, αυτό που πρέπει να κάνει η παιδεία
είναι να αναπτύσσει την εθνική και θρησκευτική συνείδηση των
Ελληνοπαίδων.

Εσείς εδώ έχετε διορίσει την κ. Θάλεια ∆ραγώνα, η οποία θα
διαχειριστεί ένα µέρος απ’ αυτά τα κονδύλια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Λοιπόν, τι λέει η κ. Θάλεια ∆ραγώνα, η οποία αυτήν τη φορο-

λογία, την άγρια, του ελληνικού λαού, θα τη διαχειριστεί υποτί-
θεται προς το συµφέρον του; Τι απόψεις έχει; «Η ελληνική εθνική
ταυτότητα δεν υπήρχε πριν τον 19ο αιώνα. ∆ηµιουργήθηκε έξω-
θεν σε µια εποχή έντονου εθνικισµού, αποικιοκρατίας και κρατι-
κού ιµπεριαλισµού. Είναι ρατσιστής όποιος αποσιωπά την
τεράστια δύναµη, την έκταση και το κύρος της Οθωµανικής Αυ-
τοκρατορίας».

Κύριε Υπουργέ, τα πιστεύετε αυτά;
Αναφέρει ακόµα: «Όποιος αρνείται τις τουρκικές επιρροές

στον ελληνικό µας πολιτισµό και όποιος ισχυρίζεται ότι ο τουρ-
κικός πολιτισµός έχει επιδράσει αρνητικά στους Έλληνες, είναι
ρατσιστής. Και κρύβει εθνικιστικές τάσεις…» –εντάξει, εµένα δεν
µε ενοχλεί αυτό, δεν ξέρω τι εννοεί η κ. ∆ραγώνα, γιατί το θεω-
ρεί τόσο κακό- «…η επιθυµία να διδάσκονται τα Αρχαία Ελληνικά
στη µέση εκπαίδευση.» ∆εν ξέραµε ότι κι αυτό το πράγµα είναι
τόσο εθνικιστικό. Πρώτη φορά το ακούµε. Αυτά λέει η κ. ∆ρα-
γώνα.

Θα φορολογηθεί, λοιπόν, αγρίως ο ελληνικός λαός για να
πάρει αυτό το 1.000.000.000 ή όσο της αναλογεί, η κ. ∆ραγώνα
και να κάνει τι; Να µετατρέψει τα παιδιά σε γενίτσαρους ή σε
άβουλους καταναλωτές και υπαλλήλους του κ. George Soros.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτό κάνει η κ. ∆ραγώνα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Η παιδεία δεν είναι µόνο κτήρια, απόκτηση γνώσεων και δε-

ξιοτήτων, αλλά κυρίως, ανάπτυξη και διαµόρφωση χαρακτήρων
και αξιών.

Στον τοµέα της µειώσεως των εξόδων δεν γίνεται κάτι το ου-
σιαστικό, υπάρχει µία επικοινωνιακού χαρακτήρα µείωση των δα-
πανών για λοιπές παροχές στο 12,5% µόνο κατά 50.000.000
ευρώ. Σας είχα κάνει και στην επιτροπή µία ερώτηση, δεν µου
την απαντήσατε, ελπίζω τώρα να πάρω µια απάντηση. Ο τέως

Πρωθυπουργός είχε δηλώσει στη Θεσσαλονίκη, στη ∆ΕΘ ότι θα
καταργήσει –εφόσον εκλεγεί µετά την 4η Οκτωβρίου, που ευτυ-
χώς δεν εξελέγη- τις εικονικές υπερωρίες. Γίνονται εικονικές υπε-
ρωρίες αυτήν τη στιγµή; ∆ίδονται εικονικές υπερωρίες; Θα τις
σταµατήσετε αν δίδονται εικονικές υπερωρίες ή απλώς θα αλ-
λάξετε τους δικαιούχους; Αντί να τις παίρνουν οι «γαλάζιοι» τις ει-
κονικές υπερωρίες τώρα πλέον θα τις παίρνουν οι «πράσινοι».
Πού είναι αυτές οι υπερωρίες, διότι εγώ εικονικές υπερωρίες, κε-
φάλαιο µέσα στον προϋπολογισµό δεν µπόρεσα να βρω, παρ’
όλο τον έλεγχο που έκανα. Εσείς θα µας πείτε.

Το πρόβληµα είναι ότι εκτός του οικονοµικού στην παρούσα
φάση, τίθεται και ένα ηθικό ζήτηµα. ∆εν µπορεί να χρεώνονται
τα παιδιά και τα δισέγγονα και τα εγγόνια κάποια χρήµατα, προ-
κειµένου ορισµένοι να παίρνουν υπερωρίες τις οποίες δεν έχουν
δουλέψει.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η κρίση που ζούµε σήµερα εκτός
από τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά της, είναι και µια ευκαιρία για
περισυλλογή. Πρέπει να καθίσουµε, να συζητήσουµε, να βρούµε
πού απέτυχε και γιατί το οικονοµικό µοντέλο. Εγώ πιστεύω ότι
δεν απέτυχε γιατί δεν ήταν ικανοί ή γιατί δεν διέθεταν τις κατάλ-
ληλες διασυνδέσεις ή δεν ήταν άξιοι οι µέχρι τώρα διαχειριστές
του. Και ικανοί ήταν και διασυνδέσεις είχαν, το πρόβληµα ήταν το
ίδιο το µοντέλο, ήταν προβληµατικό εξ αρχής. Το δηµόσιο χρέος
είναι το µέγιστο πρόβληµα διαχρονικώς για την οικονοµία. Το
άµεσο µέτρο που πρέπει να ληφθεί είναι να µειωθούν τα επιτόκια
δανεισµού. Σαφώς, όµως, το µεγαλύτερο πρόβληµα είναι ότι
αυτό το χρέος –τα 12,5 δισεκατοµµύρια ευρώ- είναι µια µεγάλη
βιοµηχανία. Κάποιοι εισπράττουν αυτά τα κέρδη, κάποιοι τα εν-
θυλακώνουν και Έλληνες και ξένοι και µεσάζοντες. Όλοι αυτοί
θέλουν να σταµατήσει η µηχανή η οποία τους δίνει αυτό το εξω-
φρενικό ποσοστό κερδών;

Είναι ατελέσφορο να παρακαλάς ξανά και ξανά τους τοκο-
γλύφους, ώστε να σε λυπηθούν. Οι οίκοι της πιστοληπτικής αξιο-
λόγησης, οι οποίοι τις παραµονές της χρεοκοπίας της «Lehman
Brothers» την έβρισκαν άριστη µε τη µέγιστη δυνατή βαθµολογία
και σήµερα βαθµολογούν την Ελλάδα χειρότερα απ’ ό,τι βαθµο-
λογούν την Τουρκία. Μία χώρα η οποία παζαρεύει να πάρει
20.000.000.000 ευρώ δάνειο από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο,
που δεν µπορεί να ελέγξει την ίδια τη χώρα, διότι όπως ξέρετε οι
Κούρδοι έχουν ξεσηκωθεί πάλι, κάνουν επιθέσεις σε σταθµούς
στη νοτιοανατολική Τουρκία και παρ’ όλα αυτά αυτή η χώρα έχει
καλύτερη πιστοληπτική ικανότητα από την Ελλάδα. Κάποιο παι-
χνίδι παίζεται και κάποια µέτρα πρέπει να παρθούν προς αυτήν
την κατεύθυνση.

Αυτά τα µέτρα που προτείνουµε: Μετατρέψτε το χρέος σε ελ-
ληνικό, µπορείτε να το κάνετε. Ο κ. Κυριάκος Ιορδανίδης –το
µέλος του ΣΑΕ από την περιοχή της τέως Σοβιετικής Ένωσης-
πρότεινε στην επιτροπή να γίνει µία σύσκεψη όλων των οµογενών
επιχειρηµατιών, οι οποίοι θα καθίσουν µαζί µε την ελληνική Κυ-
βέρνηση να δουν όλοι ότι µπορούν να βοηθήσουν, πραγµατικά,
προς αυτήν την κατεύθυνση, να µπορέσουµε έστω και 1% να µει-
ώσουµε το επιτόκιο δανεισµού. Αυτό νοµίζω ότι θα είναι πολύ µε-
γάλο όφελος προς την Ελλάδα, για να γίνουν ξανά παραγωγικές
επιχειρήσεις στην Ελλάδα. Μπορείτε να αλλάξετε τους φορολο-
γικούς συντελεστές και να τους χρησιµοποιήσετε ως ένα µέτρο
για την ανάπτυξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα µπορέσει έτσι µε αυτόν τον τρόπο να γίνουν πιο συµφέ-

ρουσες οι παραγωγικές επιχειρήσεις, θα µειώσετε το συντελε-
στή στις παραγωγικές επιχειρήσεις και θα τον αυξήσετε στις µη
παραγωγικές. Το αποτέλεσµα θα είναι δηµοσιονοµικά ουδέτερο,
αλλά θα δίνει το µήνυµα ότι η Ελλάδα είναι µια χώρα στην οποία
γίνεται και παραγωγή.

Επίσης, πρέπει να γίνει µία εκστρατεία ενηµέρωσης για συνει-
δητοποίηση από όλους ότι δεν είναι φθηνά τα εισαγόµενα προϊ-
όντα. Μπορεί να πληρώνουµε κατ’ αρχάς ένα µικρό κόστος, αλλά
τελικά µέσα σε αυτά κρύβεται ένα κρυµµένο κόστος το οποίο το
πληρώνουµε ως έκτακτο επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, ως
τόκους του δηµοσίου χρέους και έρχεται ο λογαριασµός κατόπιν.
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Η Ιαπωνία ξέρουµε όλοι ότι είναι µία χώρα που έχει πολύ
ισχυρό παραγωγικό τοµέα. Το δηµόσιο χρέος της είναι 250% του
ΑΕΠ. Τολµά κανένας οργανισµός αξιολόγησης να υποβαθµίσει
την Ιαπωνία; Άρα, µία χώρα µε ισχυρή παραγωγική υποδοµή και
που το χρέος της είναι, κυρίως, προς τους πολίτες της δεν έχει
το παραµικρό οικονοµικό πρόβληµα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τη Γαλλία ή τη Γερµανία δεν
εισάγουµε µόνο αυτοκίνητα και µηχανήµατα υψηλής τεχνολο-
γίας, αλλά εισάγουµε κρέας, δηµητριακά, γαλακτοκοµικά και ζά-
χαρη. Όταν αυτές οι ισχυρές χώρες επικαλούνται την κρίση και
παίρνουν ισχυρά προστατευτικά µέτρα, µέτρα οικονοµικού εθνι-
κισµού και δείχνουν τεράστιο ενδιαφέρον για την προώθηση
οποιουδήποτε τοµέα της παραγωγής τους, είναι πολυτέλεια
εµείς να ξεγράφουµε την αγροτική µας παραγωγή ή τη βιοτεχνία
και να επενδύουµε αποκλειστικά και µόνο στη νεφελώδη «πρά-
σινη» ανάπτυξη.

Ο αρρωστηµένος διεθνισµός και κοσµοπολιτισµός, που ένα
µεγάλο µέρος της πολιτικής και οικονοµικής αριστοκρατίας επι-
δεικνύει, βλάπτει σοβαρά εκτός των άλλων και την οικονοµία. Η
λύση µπορεί να έλθει από την κινητοποίηση των αστείρευτων δυ-
νάµεων του ελληνισµού και όχι από τα παρακάλια σε ξένους. Η
εποχή της δηµιουργικής λογιστικής τελείωσε. Είναι η εποχή της
δηµιουργικής σκέψης. Επειδή, λοιπόν, αυτή η δηµιουργική σκέψη
λείπει και επειδή είναι επιτακτική ανάγκη να επανακαθορίσουµε
τους στόχους στην οικονοµία που θα πρέπει να ασκείται υπέρ
του λαού µε στόχο την εξυπηρέτηση των αναγκών του λαού και
του έθνους καταψηφίζω τον προϋπολογισµό, ο οποίος δεν κάνει
τίποτα από όλα αυτά.

Σας ευχαριστώ.
(Παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Πολατίδη.
Επιτρέψαµε τα παλαµάκια, αλλά όχι να το κάνουµε γήπεδο!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε. ∆εν

µπορούµε να χειροκροτήσουµε το συνάδελφο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εντάξει, κύριοι συνά-

δελφοι.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Σας παρακαλώ! Σε κανένα κόµµα δεν

έχετε κάνει την παρατήρηση! Το ΠΑΣΟΚ µπορεί να χειροκροτεί
τους οµιλητές του;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έγινε κατανοητό, κύ-
ριοι συνάδελφοι! Έκανα µία παρατήρηση…

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κακώς. Να την πάρετε πίσω την πα-
ρατήρηση, κύριε Πρόεδρε! Είναι απαράδεκτο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μη χτυπάτε τα
έδρανα, κύριε Βορίδη! Έκανα µία παρατήρηση. Υποβαθµίζετε
χωρίς λόγο τη συζήτηση!

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Είναι απαράδεκτο, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Καθίστε, κύριε Βορίδη,

σας παρακαλώ! Υπάρχει λόγος να δηµιουργείτε ένταση;
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Την ένταση τη δηµιουργείτε εσείς,

κύριε Πρόεδρε, µε την απαράδεκτη στάση σας! Είναι απαράδε-
κτο! Επειδή χειροκροτούσαµε το συνάδελφο, να µας πείτε ότι
«κάναµε τη Βουλή γήπεδο»;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αυτό είπα εγώ, κύριε
Βορίδη;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ακριβώς αυτό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Βορίδη, είπα…
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Να ανακαλέσετε, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Βορίδη, σας

είπα ότι δηµιουργείτε µία ένταση που δεν υπάρχει λόγος να τη
δηµιουργείτε! Τη δηµιουργείτε χωρίς λόγο!

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Λίαν επιεικώς! Να κλείσει εδώ το
θέµα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο ειδικός εισηγητής
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµήτριος Παπα-
δηµούλης έχει το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µπορούσε το Προεδρείο να αποφύγει αυτήν τη σύσταση,

αλλά θα συνιστούσα στους συναδέλφους του ΛΑΟΣ αντί να βά-
λουν τόσο επιδεικτικά τις φωνές στο Προεδρείο για την παρα-

τήρησή του να έβαζαν τις φωνές στον Πρόεδρο του κόµµατός
τους όταν πρότεινε να κοπεί ο δέκατος τρίτος µισθός για να βγει
η χώρα από την κρίση από το Βήµα αυτό!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποιος τα λέει αυτά; Τι είναι αυτά τα
πράγµατα;

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, οι αριθµοί που αποτυπώνονται στο σχέδιο του προϋπολογι-
σµού σηµατοδοτούν στην αφετηρία τους µία παταγώδη αποτυχία
της οικονοµικής πολιτικής της προηγούµενης κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Πριν από ένα χρόνο η τότε πλειοψηφία ψήφισε προϋπολογι-
σµό που προέβλεπε έλλειµµα 2% και τώρα µιλάµε για έλλειµµα
12,7%. Ακόµα και αν δεχθούµε ότι ένα µέρος του 12,7% είναι δη-
µιουργική λογιστική της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ –πέρασαν κά-
ποια προβλεπόµενα έσοδα στο 2010, έγιναν κάποιες δαπάνες
που µεταφέρθηκαν στο 2009- το βέβαιο είναι ότι το έλλειµµα που
παραδίδει η προηγούµενη κυβέρνηση είναι διψήφιο. ∆υστυχώς
όµως δεν σηµατοδοτούν µόνο αυτό. Σηµατοδοτούν και τη χρεο-
κοπία ενός πολύχρονου συστήµατος διακυβέρνησης δεκαετιών
που βαρύνει και τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ που στηρίζε-
ται στις πελατειακές σχέσεις, στη διαφθορά, στον κοµµατισµό,
που δεν ελέγχει την αποτελεσµατικότητα των δαπανών, που δεν
εξασφαλίζει δίκαια κοινωνικά κριτήρια ούτε στην είσπραξη των
εσόδων, ούτε στην κατανοµή των δαπανών.

Συζητάµε τον προϋπολογισµό σε µια στιγµή που η χώρα βρί-
σκεται υπό επιτροπεία από την Κοµισιόν αλλά και από τις διε-
θνείς αγορές. Το µείγµα είναι εκρηκτικό: Άθλια δηµόσια
οικονοµικά της χώρας.

Παρακαλώ το «πηγαδάκι» των τριών Βουλευτών του ΛΑΟΣ να
σταµατήσει. Να σέβεστε κι εσείς το Κοινοβούλιο, κύριε Ρο-
ντούλη, κύριε Πολατίδη, κύριε Βορίδη, και να µην κάνετε απλώς
συστάσεις.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι γίνεται τώρα;
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Παρατήρηση θα δεχτούµε από τον

Πρόεδρο, όχι από σας.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Οι δικοί σας συνάδελφοι δεν µιλάνε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Όταν υπάρχει οµιλητής στο

Βήµα, να τον σέβεστε. Αν θέλετε να κάνετε σχόλια, να βγείτε έξω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε Πα-

παδηµούλη, να απευθύνεστε στο Προεδρείο.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού)
Σας παρακαλώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι, κάνετε ησυχία, για

να ακούγεται ο οµιλητής.
Συνεχίστε, κύριε Παπαδηµούλη.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Παρακαλώ το Προεδρείο να

συστήσει στους λίγους παρόντες σ’ αυτήν την Αίθουσα ή να
ακούνε ή να εξέλθουν.

Έλεγα, λοιπόν, ότι η χώρα βρίσκεται υπό επιτροπεία και το
µείγµα είναι εκρηκτικό. Άθλια δηµόσια οικονοµικά, αναξιοπιστία
των ελληνικών στατιστικών και ένας νεοφιλελεύθερος δογµατι-
σµός της Κοµισιόν. Τίποτε απ’ αυτά όµως δεν εκπλήσσει, τίποτε
απ’ αυτά δεν σας ήταν άγνωστο, κύριοι της Κυβέρνησης, όταν
αναλάβατε τη διακυβέρνηση της χώρας. Τα δηµόσια οικονοµικά,
τα µεγέθη τους, η δυναµική τους ήταν γνωστά και πριν από τις
εκλογές. Ο κ. Προβόπουλος δήλωσε πριν από ένα µήνα στη
Βουλή επί λέξει: «Ενηµέρωσα τον κ. Καραµανλή στις 2 Σεπτεµ-
βρίου και τον κ. Παπανδρέου στις 8 Σεπτεµβρίου ότι πηγαίνουµε
για διψήφιο έλλειµµα». Οι Έλληνες πολίτες δεν ήξεραν τίποτα, η
Ελληνική Βουλή δεν ήξερε, τα κόµµατα της Αριστεράς δεν ήξε-
ραν, εσείς όµως ξέρατε.

∆υστυχώς και αυτό το σχέδιο προϋπολογισµού σε ό,τι αφορά
τη µέθοδο κατάρτισής του και το περιεχόµενό του ακολουθεί την
πεπατηµένη των συντηρητικών επιλογών, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Και οι τριακόσιοι να αποφασίσουµε ότι θέλουµε να µει-
ωθεί ένα κονδύλι και να αυξηθεί ένα κονδύλι για την παιδεία, την
υγεία, τη στήριξη των ανέργων, δεν µπορεί να το κάνει η Βουλή.
Αν θέλουµε να µειώσουµε τα ελλείµµατα, πρέπει να µειώσουµε
και τα ελλείµµατα αξιοπιστίας και τα ελλείµµατα δηµοκρατίας.
Και σ’ αυτό τον προϋπολογισµό τα βάρη επιβαρύνουν τους ασθε-
νέστερους και τους συνεπείς φορολογούµενους. ∆εν υπάρχει
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καµία ιδιαίτερη φιλοδοξία στον περιορισµό της φοροδιαφυγής
και της παραοικονοµίας.

Επειδή µου αρέσει να µιλώ µε στοιχεία, θα πω ότι η φοροδια-
φυγή ετησίως υπολογίζεται σε 20.000.000.000 ευρώ και µόνο ο
ανείσπρακτος ΦΠΑ το 2006 ήταν 6,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, δυό-
µισι φορές υψηλότερος από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο. Το 2009
λογικά είναι υψηλότερος. Από δε τα περίφηµα 30.000.000.000
των ανείσπρακτων, οφειλών που ήταν το βασικό προεκλογικό επι-
χείρηµα του ΠΑΣΟΚ, η βασική απάντηση στο ερώτηµα «από πού
θα βρείτε τα λεφτά» και η πρόβλεψη του προϋπολογισµού είναι
πως θα εισπραχθεί µόνο 1.000.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ουσία όµως της πολιτικής και
κοινωνικής αντιπαράθεσης βρίσκεται πέρα από σχέδιο του προ-
ϋπολογισµού. Βρίσκεται σ’ αυτά που θα αντιµετωπίσουµε ως κυ-
βερνητικές επιλογές και έκτακτα µέτρα τους αµέσως επόµενους
µήνες, σ’ αυτά, που θα προκύψουν ως δεσµεύσεις της Κυβέρ-
νησης και απαιτήσεις της Κοµισιόν όταν το Φεβρουάριο θα υπα-
χθούµε στην παράγραφο 9 του παλιού άρθρου 104 και
σηµερινού άρθρου 126 της Συνθήκης της Λισαβόνας.

Αυτή η εξέλιξη θα θέσει σε µία πρωτοφανή εποπτεία και επι-
τήρηση την ελληνική οικονοµία, όµοια της οποίας δεν έχει υπάρ-
ξει ποτέ για καµµία άλλη χώρα της Ευρωζώνης.

∆υστυχώς και αυτός ο προϋπολογισµός, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ακολουθεί και στην παραγωγή και στην εκτέλεσή του
την αυθαίρετη µέθοδο του µπακαλοτέφτερου.

Τροποποιούνται τα µεγέθη του, κύριε Υπουργέ, πριν ακόµη
ψηφιστεί. Στο προσχέδιο το προβλεπόµενο έλλειµµα ήταν 9,7%.
Στο σχέδιο έγινε 9,1%. Σας ακούσαµε προχθές στο Λονδίνο να
λέτε, θα το πάµε στο 8,7%, χωρίς να έχουµε…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Προς τη σωστή κατεύθυνση.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: …τροποποιήσει τα µεγέθη,
χωρίς σύνδεση µε µετρήσιµα αποτελέσµατα, χωρίς ουσιαστικό
οικονοµικό και κοινωνικό έλεγχο, µακριά από τον έλεγχο της Βου-
λής.

Γιατί; ∆ιότι µε το επιχείρηµα ότι δεν προλαβαίνετε, καταρτί-
σατε τον προϋπολογισµό µε την ίδια αυθαίρετη και εν πολλοίς
αναξιόπιστη µέθοδο που καταρτίζεται ο προϋπολογισµός τριά-
ντα πέντε χρόνια τώρα -λίγο πάνω, λίγο κάτω από τα κονδύλια
του προηγούµενου προϋπολογισµού- όταν η εµπειρία έχει απο-
δείξει ότι µε αυτό τον τρόπο δεν υπάρχει αξιοπιστία, δεν υπάρ-
χει έλεγχος.

Αν η Βουλή µπορούσε και να τροποποιεί τον προϋπολογισµό
και να τον ελέγχει µήνα – µήνα µε ένα ανεξάρτητο γραφείο πα-
ρακολούθησης του προϋπολογισµού, µε πρόσβαση στα άδυτα
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, δεν θα µπορούσε το έλ-
λειµµα να πάει από το 2% στο 6% και από το 6% στο 12% χωρίς
κανένας να δίνει λογαριασµό, χωρίς κανένας να απολογείται.

Και ο προϋπολογισµός, αν θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς, βρί-
σκεται ήδη στον αέρα. Υπό την αίρεση της Κοµισιόν, υπό την
ασφυκτική πίεση των αγορών, πριν καν συζητηθεί στην Ολοµέ-
λεια, πριν καν ψηφιστεί, είναι «στον αέρα», καθώς ο ίδιος ο κ. Αλ-
µούνια από την Κοµισιόν ενηµέρωσε εµάς, τους Έλληνες
Βουλευτές και τους Έλληνες πολίτες, ότι θα υπάρξει, αν χρεια-
στεί, και συµπληρωµατικός προϋπολογισµός.

Αυτός ο προϋπολογισµός χαρακτηρίζεται και από κάτι άλλο:
Χαρακτηρίζεται από µία απότοµη προσγείωση από το «λεφτά
υπάρχουν», που ήταν το βασικό προεκλογικό σύνθηµα του Γιώρ-
γου του Παπανδρέου –τον θυµάµαι σε όλα τα µπαλκόνια, τα προ-
εκλογικά, σε όλη την Ελλάδα να λέει «λεφτά υπάρχουν, το θέµα
είναι να πιάσουν τόπο»- στο µετεκλογικό, πάλι από τον Γιώργο
Παπανδρέου, «η χώρα είναι στην εντατική» ή στο υπερβολικό και
άστοχο «η χώρα είναι στα πρόθυρα της χρεοκοπίας», που κά-
ναµε µετά, µε µεγάλο κόστος, προσπάθεια να το µαζέψουµε ή
στο επίσης υπερβολικό και άστοχο «απειλείται η εθνική κυριαρ-
χία».

Όλοι ξέρουν –ακόµα και οι φανατικοί ψηφοφόροι του ΠΑΣΟΚ-
ότι αυτός ο προϋπολογισµός βρίσκεται σε σηµαντική απόσταση
ή και αντίθεση από τις προεκλογικές δεσµεύσεις και τις προσ-
δοκίες που καλλιέργησε το ΠΑΣΟΚ πριν τις εκλογές και για να
κερδίσει τις εκλογές.

Όλοι ξέρουµε ότι είναι ένας προϋπολογισµός δύσκολος, γιατί
µετά από ένα πάρτι που κράτησε δεκαπέντε χρόνια -από το 1994
µέχρι το 2007- µε κυβερνήσεις και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ένα πάρτι που απλώς «ξεσάλωσε» τα τελευταία χρό-
νια της Νέας ∆ηµοκρατίας, η ελληνική οικονοµία καλείται σε
συνθήκες ύφεσης να συµµαζέψει τα δηµόσια οικονοµικά της και
µάλιστα, σε µία στιγµή που άλλες χώρες της Ευρωζώνης προ-
βλέπεται να επιστρέψουν το 2010 σε θετικό πρόσηµο.

Από το 1994 έως και το 2007, µε κυβερνήσεις είτε του ΠΑΣΟΚ
είτε της Νέας ∆ηµοκρατίας, είχαµε ρυθµούς ανάπτυξης περίπου
διπλάσιους από την Ευρωζώνη. Παρ’ όλα αυτά, τα δηµόσια οι-
κονοµικά χειροτέρευσαν. Και τα ελλείµµατα και τα χρέη. Και µετά
από δεκαπέντε χρόνια έχουµε µία Ελλάδα µε χαµηλές αµοιβές
για εργαζόµενους, χαµηλές συντάξεις για την πλειοψηφία των
συνταξιούχων, ακριβές τιµές –η Ελλάδα είναι µία ακριβή χώρα
της Ευρωζώνης- αδύναµο κοινωνικό Κράτος –Παιδεία, Υγεία, συ-
ντάξεις, κοινωνικός µισθός- και ταυτόχρονα η «µπάνκα» του δη-
µοσίου έχει «τιναχθεί στον αέρα». Αυτά είναι καρπός ενός
πολιτικού συστήµατος, του «σήκω εσύ να κάτσω εγώ» και το κάθε
κόµµα που είναι στην κυβέρνηση να χρησιµοποιεί τα λεφτά του
δηµόσιου ταµείου «για πάρτη» του κόµµατος και όχι «για πάρτη»
του δηµοσίου συµφέροντος κι ενός παραγωγικού προτύπου, που
πρέπει να αλλάξει ριζικά.

∆ιαφωνούµε µε την πολιτική της Κυβέρνησης, όπως αποτυ-
πώνεται στον προϋπολογισµό, διότι πέρα από την αδικία στην
κατανοµή των εσόδων και στην κατανοµή των δαπανών υπάρχει
ένας µεγάλος κίνδυνος. Ο κίνδυνος είναι να πληρώσουν τα µό-
νιµα υποζύγια του προϋπολογισµού «το µάρµαρο», δηλαδή οι
κοινωνικά ασθενέστεροι, οι έντιµοι και συνεπείς φορολογούµενοι
σε µια στιγµή ύφεσης και έτσι να παγιδευτεί για χρόνια στην
ύφεση η ελληνική οικονοµία, πράγµα που σηµαίνει υψηλή ανερ-
γία, µεγαλύτερες κοινωνικές ανισότητες, αποεπένδυση, αρνη-
τική εξέλιξη.

Και έρχοµαι τώρα σε συγκεκριµένα παραδείγµατα, για να γίνει
και λίγο πιο παραγωγική η συζήτηση. Προεκλογικά, το ΠΑΣΟΚ
έλεγε: «Αυξήσεις πάνω από τον πληθωρισµό», για να πάρουµε
την εισοδηµατική πολιτική, αλλά το είπε και µετεκλογικά. Στις
προγραµµατικές δηλώσεις ο Γιώργος Παπανδρέου είπε:
«Έχουµε δεσµευθεί ότι το 2010 θα δοθούν αυξήσεις πάνω από
τον πληθωρισµό σε µισθούς και συντάξεις». Και πριν από λίγες
ηµέρες στο Ζάππειο είπε: «Μισθολογικές αυξήσεις στο δηµόσιο,
που καλύπτουν τον πληθωρισµό». ∆εν είπε «πάνω από τον πλη-
θωρισµό», είπε «που καλύπτουν τον πληθωρισµό».

Και έρχεται ο Υπουργός Οικονοµικών προχθές µιλώντας στο
city, στους χρηµατιστές του Λονδίνου και λέει: «Μειώσεις 4% στο
δηµόσιο» µε βάση την περικοπή κατά 10% των επιδοµάτων.

Στο δε κονδύλι του Προϋπολογισµού έχετε κάνει κάτι που ούτε
ο Γιούρι Γκέλερ δεν µπορεί να το πετύχει ούτε ο µάγος Χουντίνι.
Λέτε: «Θα αυξήσω στις µισθοδοτικές δαπάνες το κονδύλι κατά
2,6%. Με αυτό θα καλύψω τον πληθωρισµό που ήδη τρέχει µε
2%, την ωρίµανση που είναι τουλάχιστον 2%, τις καινούργιες
προσλήψεις και την εισοδηµατική πολιτική του 1,5%», όπως την
έχετε προαναγγείλει. ∆εν µπορούν όλα αυτά να είναι σωστά. Και
ο Γιώργος Παπανδρέου να λέει: «Αξιόπιστα δίνουµε αυξήσεις
πάνω από τον πληθωρισµό και δεν θα θίξουµε τον κοσµάκη και
τους µισθωτούς» και εσείς να λέτε –σωστά- ότι θα µειώσετε κατά
4% και το κονδύλι να στέκει.

Έχω την εντύπωση ότι για µια ακόµη φορά επαναλαµβάνεται
το γνωστό έργο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να λέµε άλλα στο
εξωτερικό, για να εξευµενίσουµε τις αγορές και την Κοµισιόν και
άλλα στο εσωτερικό για τα «ψηφαλάκια». Αλλά αυτό αυξάνει την
αναξιοπιστία και όχι την αξιοπιστία.

∆εύτερο παράδειγµα. Έσοδα από ιδιωτικοποιήσεις. Στο σχέ-
διο του προϋπολογισµού έχετε ένα ολοστρόγγυλο µηδέν. Προ-
βλέπεται ότι δεν θα πάρουµε ούτε ένα ευρώ. Και προχθές ο κ.
Παπακωνσταντίνου είπε: «Έσοδα από ιδιωτικοποιήσεις 2,5 δισε-
κατοµµύρια ευρώ». Τι από τα δύο ισχύει και επιπλέον από πού; Τι
σκοπεύετε να ιδιωτικοποιήσετε; Ελπίζω, µέχρι να ψηφιστεί αυτός
ο Προϋπολογισµός, να το µάθουµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Αυτό είναι µία υποσηµείωση στον Προϋπολογισµό.
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∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Έρχοµαι σε µία άλλη παρα-
τήρηση. Η λαϊκή σοφία είναι σπουδαία. Ο κόσµος λέει «ο χρόνος
είναι χρήµα» κι εσείς λέτε: «Η χώρα στην εντατική, στα πρόθυρα
της χρεοκοπίας». ∆ηµοσιονοµικός εκτροχιασµός, έκτακτη ανά-
γκη. Ο Γιούγκερ µάς λέει: «Κουράγιο Έλληνες, έρχονται σκληρά
µέτρα». Και εσείς, δυόµισι µήνες µετά την ανάληψη της Κυβέρ-
νησης, δεν έχετε ακόµα διορίσει το Γενικό Γραµµατέα που θα
τρέξει το ΕΣΠΑ, δηλαδή τα 26.000.000.000 ευρώ των κοινοτικών
πόρων που µπορεί να δώσουν µία ώθηση στην ανάπτυξη, να δη-
µιουργήσουν χιλιάδες θέσεις απασχόλησης, να δηµιουργήσουν
τις υποδοµές. Παραλάβατε σε µία τραγική κατάσταση το ΕΣΠΑ,
κύριε Υπουργέ, 3% απορρόφηση, µετά από τρία χρόνια από τη
Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά κι εσείς αµέριµνοι αφήνετε το χρόνο να
περνάει.

Στα δε έσοδα, µας λέτε ότι έχουµε έλλειµµα που θα πάει στο
12,7%, αλλά οι υπηρεσίες σας καταγράφουν µείωση φορολογι-
κών εσόδων και για τον Οκτώβριο και για το Νοέµβριο σηµαντική,
πάνω από 1.000.000.000 ευρώ. Ο δε υπεύθυνος Γραµµατέας για
την κινητοποίηση του µηχανισµού που θα εισπράττει τα έσοδα,
διορίστηκε πριν από λίγες ηµέρες.

Έρχοµαι στο θέµα των δαπανών. Ναι, υπάρχει περιθώριο να
κοπούν δαπάνες, όχι από το κοινωνικό κράτος, όχι από τους µι-
σθούς και τις συντάξεις, αλλά από τις γραφειοκρατικές δαπά-
νες, τις πελατειακές δαπάνες, οι οποίες στην Ελλάδα είναι πολύ
υψηλές. Υπάρχουν επίσηµα στοιχεία της Κοµισιόν που λένε ότι οι
γραφειοκρατικές δαπάνες στην Ελλάδα είναι διπλάσιες από την
ευρωζώνη. Στην ευρωζώνη οι δαπάνες διοίκησης είναι 3%, στην
Ελλάδα είναι 6% τουλάχιστον.

Αυτό σηµαίνει ότι, εάν προσαρµοστούµε σ’ αυτόν το µέσο όρο,
µπορούµε να εξοικονοµήσουµε 7.500.000.000 ευρώ ετησίως. ∆εν
µπορεί να γίνει µέσα σε µία ηµέρα, αλλά µπορεί να γίνει µε ένα
σχέδιο.

Για να γίνει, όµως, αυτό, χρειάζεται επιλογή σύγκρουσης µ’
ένα σύστηµα που τρέφεται µε αυτές τις δαπάνες. Απ’ αυτό το
«λίπος» των πελατειακών δαπανών τρέφεται ένα σύστηµα που
αναπαράγει την εξουσία της εκάστοτε κυβέρνησης. Πελατειακοί
διορισµοί, ακριβά δηµόσια έργα, διαπλοκή, κολλητιλίκια, σου
δίνω δουλειές, προµήθειες, µελέτες, έργα που κοστίζουν πολύ
ακριβά και µου δίνεις πολιτική υποστήριξη. Είσαστε έτοιµοι να
βάλετε τέτοιους στόχους και να τα βάλετε µε το κόµµα σας, για
να τους πετύχετε;

Πέρα από το ύψος των δαπανών, υπάρχει και η αποτελεσµα-
τικότητα των δαπανών. Υπάρχει µία µελέτη του κ. Ράπανου, ση-
µερινού διοικητή της Εθνικής Τράπεζας, που λέει ότι η
αποτελεσµατικότητα των δηµοσίων δαπανών στην Ελλάδα είναι
62%. ∆ηλαδή, ξοδεύουµε 100 ευρώ και τα 62 πιάνουν τόπο. Τα
άλλα 38 είναι το «λίπος» που σας έλεγα, να τρέφει το κόµµα-κρά-
τος και τους κολλητούς του.

Ο µέσος όρος στην Ευρωζώνη είναι 78%. Πώς θα το αλλάξετε
αυτό; Με ποιους στόχους; Με ποιες πολιτικές; Με ποιες επιλο-
γές; Με ποιους ελέγχους; Και γιατί αφήνετε τη Βουλή έξω από τη
δυνατότητα να ελέγχει αυτά τα πράγµατα; Για να µπορείτε να
αλλάζετε τους κωδικούς και να κάνετε ό,τι θέλετε;

Έρχοµαι στα έσοδα. Οι νεοφιλελεύθεροι λένε «όχι, µόνο κόψτε
δαπάνες, δεν υπάρχει θέµα εσόδων». Αλήθεια; Μα, έχουµε φο-
ροδιαφυγή 20.000.000.000. Τα φορολογικά έσοδα στην Ελλάδα
είναι 5% παρακάτω από το µέσο ευρωπαϊκό όρο. Το θέµα ποιο
είναι; Το θέµα είναι ότι πληρώνουν παραπάνω απ’ ό,τι σε άλλες
ευρωπαϊκές χώρες µισθωτοί, συνταξιούχοι, έντιµοι και συνεπείς
φορολογούµενοι και υπάρχουν µεγάλες κατηγορίες, κυρίως των
ισχυρών, αλλά και µεγάλες κατηγορίες και µεσαίων στρωµάτων
που φοροδιαφεύγουν, που φοροκλέπτουν, που φοροαποφεύ-
γουν.

Τις τελευταίες δεκαετίες η προοδευτικότητα του φορολογικού
συστήµατος διαβρώθηκε. Είχαµε δεκαεννέα φορολογικά κλιµά-
κια για τα φυσικά πρόσωπα που ξεκίναγαν από το 3% και πήγαι-
ναν στο 63%. Τώρα, τα δεκαεννέα κλιµάκια έγιναν δεκατρία και
ο φόρος πάει από το 15% στο 40%. Η φορολογία για τα κέρδη
των επιχειρήσεων από το 50%, που ήταν το ανώτερο κλιµάκιο,
πήγε στο 25%. Ταχύτερα, επί Νέας ∆ηµοκρατίας, ξηλώθηκε η
προοδευτικότητα του φορολογικού συστήµατος, αλλά αυτή η

διαδικασία ξεκίνησε από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.
Το επιχείρηµα και των δυο είναι ότι «κατεβάζουµε τους φορο-

λογικούς συντελεστές για τους πλούσιους, διότι έτσι θα περιο-
ρίσουµε τη φοροδιαφυγή, θα εντάξουµε την παραοικονοµία στη
νόµιµη οικονοµία και θα αυξήσουµε τα έσοδα». Στην Ελλάδα δια-
ψεύστηκε. Στην Ελλάδα του κοµµατισµού στις εφορίες, στην Ελ-
λάδα της φοροκλοπής και του διεφθαρµένου σε µεγάλο βαθµό
φοροεισπρακτικού µηχανισµού, στην Ελλάδα της µη µηχανορ-
γάνωσης, στην Ελλάδα όπου δεν υπάρχουν στοιχειώδεις δια-
σταυρώσεις, αυτό το πράγµα απέτυχε και φούντωσε τη
φοροδιαφυγή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στα λίγα λεπτά που µου αποµένουν, θα ήθελα να πω ότι υπάρ-
χουν τρόποι και να µειωθούν οι δαπάνες και να αυξηθούν τα
έσοδα, χωρίς «να πληρώσουν το µάρµαρο» οι ασθενέστεροι.
Υπάρχει, όµως, ανάγκη να χαλαρώσουµε και τη θηλιά του εξω-
τερικού δανεισµού.

Έχετε προγραµµατίσει, κύριοι της Κυβέρνησης, να δανειστείτε
55.000.000.000 ευρώ µέσα στην επόµενη χρονιά. Απ’ αυτά, τα
40.000.000.000 θα τα δανειστείτε µέσα στους πρώτους µήνες
του 2010 και το spread έχει τιναχθεί από το 125% που ήταν, όταν
αναλάβατε την κυβέρνηση, πάνω από το 250%. Αυτή η αύξηση
του «καπέλου», που πληρώνουµε για τον εξωτερικό δανεισµό ση-
µαίνει ετησίως περίπου 600.000.000 ευρώ. Για ένα πενταετές
οµόλογο σηµαίνει 3.000.000.000 ευρώ, δηλαδή πάνω από 1% του
ΑΕΠ.

Η πρόταση που καταθέτει η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ είναι απλή. Μετατρέψτε ένα µέρος αυτού του εξωτερικού
δανεισµού σε εσωτερικό δανεισµό. Εκδώστε έντοκα γραµµάτια
του δηµοσίου, λαϊκά οµόλογα, µε επιτόκιο χαµηλότερο από αυτό
που δανείζεστε από τις τράπεζες και από τις διεθνείς αγορές, µε
επιτόκιο υψηλότερο από αυτό που δίνουν οι τράπεζες για προ-
θεσµιακές καταθέσεις. Έτσι, και ο λαϊκός αποταµιευτής θα κερ-
δίσει και το κόστος του τοκοχρεολυσίου για το κράτος θα γίνει
ελαφρύτερο.

Έρχοµαι επιγραµµατικά σε ορισµένα τελευταία σηµεία. Ανα-
φέροµαι πρώτα στις κοινωνικές δαπάνες. ∆εν είναι µόνο το θέµα
του ύψους των κοινωνικών δαπανών, αλλά είναι και η αποτελε-
σµατικότητά τους.

Στην Ελλάδα, η φτώχεια µετά την άσκηση των κοινωνικών δα-
πανών µειώνεται από πέντε έως και εννέα φορές λιγότερο από
ό,τι στο µέσο όρο της Ευρωζώνης πράγµα που σηµαίνει ότι αυτά
που ονοµάζουµε κοινωνικές δαπάνες στον προϋπολογισµό δεν
πηγαίνουν σε αυτούς που πραγµατικά τα έχουν ανάγκη. Ξοδεύ-
ονται αλλού.

∆ηµόσιες επενδύσεις, ένα µεγάλο επιχείρηµα της κυβερνητι-
κής πλειοψηφίας. Λέει, τις αυξάνουν. Μάλιστα. Τις αυξάνετε σε
σχέση µε το 3,9% της Νέας ∆ηµοκρατίας, πάτε στο 4,2%.

Σε εποχές ύφεσης και αποεπένδυσης το 4,2% είναι πολύ µι-
κρός αριθµός. Αρκεί να σας πω ότι ο µέσος όρος της προηγού-
µενης δεκαετίας ήταν 4,5%.

Θα πει κανείς: νοιάζεστε πάρα πολύ για τους ασθενέστερους,
νοιάζεστε πάρα πολύ για τις ανισότητες. Είναι η µανία της αρι-
στεράς, είναι ιδεοληψία της αριστεράς; Μήπως πρέπει να δί-
νουµε περισσότερα προνόµια, όπως λέει η Νέα ∆ηµοκρατία και
το ΛΑΟΣ στους πλούσιους για να τζιράρουν, να επενδύουν, να
έχουν κέρδη, να τρώει και η φτωχολογιά ψωµάκι; Αυτή η ιστορία
στην Ελλάδα δεν στέκει, δεν στέκει σε όλο τον κόσµο, αλλά ει-
δικά στην Ελλάδα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πλουσιότερο 10% στην Ελ-
λάδα κατέχει το 24% του εισοδήµατος, χωρίς να λογαριάζουµε
τη φοροδιαφυγή. Το φτωχότερο 10%, το 2,5%, δέκα φορές λι-
γότερο. Αν µεταφέρετε µε µια κοινωνική πολιτική ένα 2%, µε µια
πολιτική αναδιανοµής, µπορεί να διπλασιαστεί το εισόδηµα µέσα
στα επόµενα χρόνια των φτωχότερων κοινωνικών στρωµάτων.
Και αυτό χρειαζόµαστε, όχι εφάπαξ ελεηµοσύνη, λες και η φτώ-
χεια είναι µια εφάπαξ υπόθεση που θα τελειώσει το 2010.

Ανεργία. Η ανεργία είναι η πιο ακραία µορφή ανισότητας. Όλοι
προβλέπουν ότι θα αυξηθεί το 2010 και το 2011 και ο αρµόδιος
Υπουργός µας λέει ότι ήδη χτυπάει ισπανικά ποσοστά, 15% και
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18%. Και, όµως, στην Ελλάδα έχουµε το µικρότερο επίδοµα
ανεργίας, τη µικρότερη διάρκεια στήριξης των ανέργων και τις
γραφειοκρατικότερες προϋποθέσεις για τη στήριξη των ανέρ-
γων, µε αποτέλεσµα πάρα πολλοί άνεργοι να µην παίρνουν το
επίδοµα ανεργίας, ιδιαίτερα νέοι άνθρωποι. Τι θα κάνετε µε αυτό;

Και ένα τελευταίο που είναι τρελό, είναι ο ελληνικός «βλαχο-
µπαρόκ» καπιταλισµός του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας,
µε µπόλικο κράτος κοµµατικό, διεφθαρµένο. Σε εποχές ύφεσης
έχουµε πληθωρισµό 2% επίσηµο, ένα πληθωρισµό που στηρίζε-
ται, όχι στις αµοιβές αλλά στα κέρδη, καθώς η Ελλάδα είναι βα-
σίλειο των καρτέλ. Τι θα κάνετε µε αυτό; Θα σπάσετε αυτά τα
καρτέλ, µε πρώτο το καρτέλ των τραπεζών ή θα τροποποιείτε και
τα νοµοσχέδιά σας κατ’ επιταγήν της Ένωσης Ελλήνων Τραπε-
ζών;

Όλες οι κυβερνήσεις όταν φέρνουν έναν προϋπολογισµό λένε,
κοµµατική πειθαρχία στην πλειοψηφία, είναι θέµα εµπιστοσύνης
στην κυβέρνηση και όσα σας λέµε είναι µονόδροµος.

Όσα σας είπαµε και ο Γενικός εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ και εγώ
ως Ειδικός Αγορητής, αποδεικνύουν ότι υπάρχουν διαφορετικές
επιλογές για το από πού να εισπράξουµε έσοδα, από πού να κό-
ψουµε δαπάνες, πώς µπορούµε να ανακουφίσουµε το δηµόσιο
χρέος, πώς µπορούµε να δώσουµε µια ώθηση στην ανάπτυξη,
πώς να στηρίξουµε την απασχόληση και τον άνεργο. Και γι’
αυτόν ακριβώς το λόγο θα έπρεπε να γίνεται ουσιαστική κουβέ-
ντα σε αυτή τη Βουλή, όπου να µπορεί ένας Βουλευτής της Πλει-
οψηφίας να τροποποιεί ένα κονδύλι, να προτείνει την
τροποποίηση ενός κονδυλίου του Προϋπολογισµού.

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, όταν µιλήσετε, να δεσµευτείτε σ’
ένα πράγµα, όχι να υιοθετήσετε αυτά που λέµε εµείς, να δε-
σµευτείτε ότι είναι η τελευταία φορά που η Βουλή συζητάει µε
αυτόν τον κουραστικό, ανούσιο και τελικά αντιδηµοκρατικό
τρόπο τον προϋπολογισµό, ότι θα φέρετε του χρόνου ένα προϋ-
πολογισµό προγραµµάτων που θα συνδέει κονδύλια µε µετρήσι-
µους στόχους, ότι θα δώσετε τη δυνατότητα µε την αλλαγή του
Κανονισµού της Βουλής να τροποποιείται ο προϋπολογισµός -
αφού συζητιέται και ψηφίζεται κονδύλι-κονδύλι- και ότι θα βγά-
λετε τη θηλιά της κοµµατικής πειθαρχίας από τους Βουλευτές
της Πλειοψηφίας, για να µπορούµε να κάνουµε στην ελληνική
Βουλή ό,τι γίνεται σε όλα τα Κοινοβούλια των άλλων ευρωπαϊ-
κών κρατών, όπου και τροποποιείται ο προϋπολογισµός και ελέγ-
χεται γραµµή-γραµµή και παρακολουθείται, έτσι ώστε να µην
µπορούν να παίζουν µε τα νούµερα για ιδιοτελείς λόγους οι εκά-
στοτε κυβερνήσεις.

Από όσα σας είπα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φανερό
ότι η κοινοβουλευτική µας οµάδα θα καταψηφίσει τον προϋπο-
λογισµό, διεκδικώντας µια διαφορετική πολιτική µε έµφαση στην
στήριξη της απασχόλησης, στην ανάπτυξη και στη µείωση των
κοινωνικών ανισοτήτων.

Σας ευχαριστώ.
((Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε,
αλλά θα παρακαλούσα για το εξής. Υπάρχει µια ανοχή σε όλους
τους εισηγητές, αλλά να µην φτάνει στο βαθµό που έφτασε του
κ. Παπαδηµούλη.

Το λόγο έχει ο ειδικός εισηγητής τους ΠΑΣΟΚ κ. Μπετενιώτης
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Προϋπολογισµός του 2010

που συζητείται σήµερα, είναι αναµφίβολα ο πρώτος προϋπολο-
γισµός, µε τον οποίο επιχειρείται µια άλλη προοπτική δηµοσιο-
νοµικής, οικονοµικής και κοινωνικής πολιτικής. Επιχειρείται για
να το εξειδικεύσουµε η διαφάνεια της οικονοµικής διαχείρισης,
η µεταρρύθµιση του δηµοσιονοµικού συστήµατος, η ουσιαστική
µείωση του ελλείµµατος, αλλά και του δηµόσιου χρέους, η ανα-
διοργάνωση του πλέγµατος των δηµοσίων επιχειρήσεων, αλλά
και η ουσιαστική ενίσχυση των οικονοµικά ευπαθών οµάδων. Και
αυτά ακριβώς για να διαµορφωθεί προοπτικά ένα κοινωνικό κρά-
τος, µία δίκαιη κοινωνία, µία ανθρώπινη κοινωνία.

Με την ευθύνη, να τεκµηριώσω εισηγητικά, τους λόγους για
τους οποίους πρέπει να ψηφίσουµε τον προϋπολογισµό, είµαι
υποχρεωµένος να επικεντρωθώ ειδικότερα στα κεφάλαια που
αναφέρονται στο δηµόσιο χρέος, στις δηµόσιες επιχειρήσεις και

τους δηµόσιους οργανισµούς, αλλά και τους ειδικούς λογαρια-
σµούς, κεφάλαια ιδιαίτερα σηµαντικά για την ποιότητα του προ-
ϋπολογισµού, αλλά και την προοπτική επιτυχίας της υλοποίησής
του.

Για το δηµόσιο χρέος. Ο δανεισµός του 2009 φθάνει σε απα-
ράδεκτα υψηλά επίπεδα για να καλυφθούν υπερβολικά ελλείµ-
µατα, που έχουν προκύψει από αλόγιστες υπερσπατάλες πόρων
και µάλιστα σε µη αναπτυξιακές δαπάνες, αλλά και σε ανεξέλε-
γκτες εκροές, ενώ και το κόστος του δανεισµού για τη χώρα µας
διαµορφώθηκε σε σχέση µε τις χώρες της Ευρωζώνης σε πολύ
υψηλότερα επίπεδα. Η εκτροπή των µεγεθών του χρέους θεω-
ρείται ιστορική. Κρίνεται πρωτοφανής. Γιατί έχουν υπερεκτιµηθεί
τα έσοδα, ενώ έχουν αυξηθεί και µάλιστα υπέρµετρα οι δαπά-
νες. Παράλληλα είχαµε και αρνητικό ρυθµό ανάπτυξης, αλλά και
καθήλωση των επενδύσεων.

Αποτέλεσµα δε, αυτών των δεδοµένων ήταν ακριβώς ένας δη-
µοσιονοµικός εκτροχιασµός µε το έλλειµµα του 2009 να διαµορ-
φώνεται στο 12,7% και έτσι να φθάνει στα 30,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ και το δηµόσιο χρέος στα 300,8 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αν
δε λάβουµε υπ’ όψη ότι σύµφωνα µε το περσινό πρόγραµµα στα-
θερότητας και ανάπτυξης το έλλειµµα είχε εκτιµηθεί στο 3,7%,
αναλογίζεται κανείς την έκταση της χαοτικής οικονοµικής πολι-
τικής της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Έτσι, µε βάση τα στοιχεία αυτά, του Υπουργείου Οικονοµικών,
το χρέος της γενικής Κυβέρνησης το 2009 εκτιµάται ότι θα φθά-
σει στο ποσοστό 113,4% του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος
και το 2010 θα διαµορφωθεί στο 120,8%. Έτσι είχαµε µία αύξηση
περίπου κατά 15,7 ποσοστιαίες µονάδες του ΑΕΠ το 2009, σε
σχέση µε το 2008, ενώ το ποσοστό αύξησης το 2010 θα διαµορ-
φωθεί στις 8,3 ποσοστιαίες µονάδες του ΑΕΠ σε σχέση µε το
2009. Οπότε για τόκους του δηµόσιου χρέους το 2010 θα κατα-
βάλουµε το 5,3% του ΑΕΠ. Και αυτό το ποσοστό, κύριοι συνά-
δελφοι, αντιστοιχεί σε ποσά µιάµιση φορά περισσότερα απ’ όσα
δαπανώνται αθροιστικά για την παιδεία, την έρευνα και τον πο-
λιτισµό.

Έτσι ακριβώς για να έχουµε πόρους για αναπτυξιακή πολιτική,
για περιβαλλοντική πολιτική και για το βασικότερο, για µια ου-
σιαστική κοινωνική πολιτική, είναι επιτακτικά αναγκαίο, να µειω-
θούν τα ελλείµµατα και κατ’ επέκταση να µειωθεί το δηµόσιο
χρέος.

Αυτή η µείωση είναι πλέον αυτή τη στιγµή εθνική ανάγκη και
επιταγή. Μόνο έτσι µπορούµε να διασφαλίσουµε προοπτικά ένα
κοινωνικό κράτος, µια ανθρώπινη κοινωνία αλλά και µια δίκαιη
κοινωνία για τη νέα γενιά.

Αυτό όµως, κύριοι συνάδελφοι, συνεπάγεται: Πρώτον, αλλαγή
του φορολογικού συστήµατος. ∆εύτερον, δίκαιο φορολογικό σύ-
στηµα. Τρίτον, είσπραξη της φοροδιαφυγής και της εισφορο-
διαφυγής. Και τέταρτον, έλεγχο των φοροαπαλλαγών, ώστε να
λειτουργήσει επιτέλους σε αυτή τη χώρα η συνταγµατική επι-
ταγή, που προβλέπει την αναλογική συµµετοχή των πολιτών στα
δηµόσια έσοδα. Και αυτό πράγµατι επιχειρείται από τον προϋ-
πολογισµό στην έκταση και στο βάθος που επιτρέπουν συγκυ-
ριακά οι σηµερινές κρίσιµες στιγµές. Αυτό όµως συνεπάγεται
µείωση των δηµοσίων δαπανών, που βασικά πρέπει να προκύψει
από την περικοπή των ελαστικών δαπανών και από την υπερ-
σπατάλη πόρων για αντιαναπτυξιακούς σκοπούς. Ταυτόχρονα
πρέπει να προωθηθεί η ανάπτυξη, να ενθαρρυνθεί η παραγωγική
δραστηριότητα, να διασφαλιστεί η αποτελεσµατικότητα του δη-
µόσιου τοµέα και να παραχθεί επιτέλους µεγαλύτερο εισόδηµα.

Οι δαπάνες εξυπηρέτησης του χρέους της κεντρικής Κυβέρ-
νησης ακριβώς και λόγω της διατήρησης των δαπανών εξυπη-
ρέτησης σε σχετικά υψηλά επίπεδα οφείλονται κύρια στις
πληρωµές χρεολυσίων που εκτιµάται ότι θα ανέλθουν στα
41.340.000 ευρώ για το 2009 έναντι 37.452.000 ευρώ του έτους
2008. Οι δαπάνες για την εξόφληση των βραχυπρόθεσµων τίτ-
λων του ελληνικού δηµοσίου, όπως έντοκα γραµµάτια του ιδιω-
τικού τοµέα και τίτλοι εξωτερικού, εκτιµάται ότι θα
διαµορφωθούν συνολικά σε 36.904.000 ευρώ το 2009 έναντι
25.674.000 ευρώ το 2008. Είναι δε ενδιαφέρουσα και η πρόβλεψη
των δαπανών του 2010 για τόκους που φτάνει στο 5,3% του ΑΕΠ
όταν το 2006 ήταν 4,6% και το 2007 στο 4,3%.
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Είναι ακόµα ιδιαίτερο ενδιαφέρον να σταθούµε στις βασικές
κατευθύνσεις του δανεισµού και στους διαχειριστικούς στόχους
του 2010. Σύµφωνα µε τις βασικές αρχές της πολιτικής που έχει
προσδιορίσει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το πλαίσιο διαχείρισης
του δηµόσιου χρέους προσδιορίζεται από κανόνες: πρώτον, της
πλήρους διαφάνειας κατά την εκτέλεση του προγράµµατος δα-
νεισµού και δεύτερον, τον σαφή προσδιορισµό του κινδύνου να
αναλαµβάνει το ελληνικό χαρτοφυλάκιο, ενώ το δανειακό πρό-
γραµµα του 2010 σχεδιάζεται µε βάση το χρονοδιάγραµµα των
δανειακών υποχρεώσεων, που προκύπτουν από τις ανάγκες ανα-
χρηµατοδότησης των δανείων, που λήγουν κατά τη διάρκεια του
έτους, αλλά και από την κάλυψη του ελλείµµατος του προϋπο-
λογισµού.

Έτσι, η άντληση των κεφαλαίων θα γίνει µέσω κοινοπρακτικών
εκδόσεων, δηµοπρασιών και ιδιαίτερων τοποθετήσεων σε δια-
φορετικά νοµίσµατα και αγορές, σε συνδυασµό βραχυπρόθε-
σµων και µεσοπρόθεσµων εκδόσεων διάρκειας δεκαπέντε ετών.
Βασικά, οι στόχοι είναι: Πρώτον, η µείωση του κόστους εξυπη-
ρέτησης του δηµόσιου χρέους. ∆εύτερον, η εξοµάλυνση της µε-
ταβλητότητας των χρηµατοροών. Τρίτον, το µέγιστο ποσοστό
χρέους που αναχρηµατοδοτείται µέσα στα επόµενα πέντε χρόνια
να µην ξεπερνά το 55% του συνολικού χαρτοφυλακίου. Τέταρ-
τον, η διατήρηση της χρηµατοοικονοµικής διάρκειας κοντά στα
τέσσερα έτη, ενώ η υλοποίηση θα εξαρτηθεί από τις συνθήκες
που θα επικρατούν στην αγορά.

Η άσκηση της δηµοσιονοµικής πολιτικής στηρίζεται βασικά
στην εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. Αυτό είναι µια πραγµα-
τικότητα και ορθά το Υπουργείο Οικονοµικών για το 2010 επιχει-
ρεί µια δηµοσιονοµική εξυγίανση, µε βελτίωση των µεγεθών,
αλλά και µε την σύνθεση των εγγυήσεων, µε κύριο στόχο την οι-
κονοµική ανάπτυξη, αλλά και µε προοπτική στην κοινωνική ευη-
µερία.

Έχει, κύριοι συνάδελφοι, ενδιαφέρον να σταθούµε, για µια συ-
νοπτική ανάλυση, στο κεφάλαιο των ∆ΕΚΟ. Γιατί αναµφισβήτητα
οι δηµόσιες επιχειρήσεις κοινής ωφέλειας είναι φορείς κοινωνι-
κών υπηρεσιών, που πρέπει να παρέχουν υπηρεσίες υψηλής ποι-
ότητας και χαµηλών τιµολογίων, να καλύπτουν όµως όλους τους
πολίτες, αλλά και να διασφαλίζουν το δηµόσιο συµφέρον, τον
υγιή ανταγωνισµό, την αποτελεσµατικότητα των δαπανών και βα-
σικά την κοινωνική συνοχή.

Γιατί οι δηµόσιες επιχειρήσεις µαζί µε το κράτος, έχουν την
ευθύνη της ανάπτυξης της χώρας, αλλά και τη διασφάλιση υπη-
ρεσιών για τις βασικές ανάγκες µιας υψηλής ποιότητας ζωής
ολόκληρης της κοινωνίας. Γι’ αυτό η λειτουργία τους είναι ευ-
νόητο ότι επηρεάζει, τόσο την ποιότητα των κοινωνικών υπηρε-
σιών, όσο και το κόστος οργάνωσης του κράτους, την
απασχόληση, την οικονοµική ανάπτυξη και την κοινωνική ευηµε-
ρία.

Γι’ αυτό οι ∆ΕΚΟ σήµερα, καλούνται να ισορροπήσουν µεταξύ
µιας αναγκαίας δηµοσιονοµικής περιστολής και της διατήρησης
της ποιότητας των δηµοσίων υπηρεσιών που παρέχουν στα ευ-
ρύτερα λαϊκά στρώµατα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Σήµερα φαίνεται ότι τα ελλείµµατα, αλλά και χρέη των ∆ΕΚΟ
βρίσκονται εκτός ελέγχου, τροφοδοτώντας τόσο το δηµοσιονο-
µικό έλλειµµα, όσο και το δηµοσιονοµικό χρέος. Η ανάλυση των
οικονοµικών στοιχείων δείχνει ότι οι δαπάνες εντοπίζονται κατά
κύριο λόγο στα λειτουργικά κονδύλια και λιγότερο στα επενδυ-
τικά. Άρα, ο στόχος του Προϋπολογισµού ορθά είναι να περιο-
ριστεί αυτή η διαχειριστική σπατάλη.

Παράλληλα, το επενδυτικό τους πρόγραµµα, πρέπει να επα-
ναξιολογηθεί πάνω στη βάση της ανταποδοτικότητας των έργων
και της συµµετοχής τους στο οικονοµικό και κοινωνικό όφελος.
Σε πολλά από τα έργα πρέπει να διερευνηθεί και η δυνατότητα
σύµπραξης των Σ∆ΙΤ µε τον ιδιωτικό τοµέα, διότι δεν πρέπει να
µας διαφεύγει ότι ο τοµέας των συγκοινωνιών και των µεταφο-
ρών συµµετέχει κατά 10% έως 12% στη διαµόρφωση του ΑΕΠ,
αλλά έµµεσα συµβάλει στην ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας,
διαµορφώνοντας το κόστος µεταφοράς των προϊόντων.

Πολύ σύντοµα, κύριοι συνάδελφοι, οι επικεφαλής των ∆ΕΚΟ

πρέπει να κληθούν να υποβάλουν ένα επιχειρησιακό πρόγραµµα
ανάπτυξης που θα εξειδικεύουν τις προτάσεις πολιτικής για την
ανάπτυξη, αλλά και τον εξορθολογισµό του κόστους.

Σήµερα, ο Έλληνας φορολογούµενος συµβάλλει µε το µεγα-
λύτερο ποσοστό στην Ευρωπαϊκή Ένωση στην επιδότηση των
συγκοινωνιακών φορέων. Για παράδειγµα, ο ΟΣΕ παρουσιάζει
χρέος 9.000.000.000 και ετήσιο έλλειµµα περίπου 600.000.000
µε 700.000.000 ευρώ. Οι ∆ΕΚΟ πρέπει να εισέλθουν σε µια νέα
εποχή εταιρικής διακυβέρνησης, µε υψηλό αίσθηµα κοινωνικής
ευθύνης, µεγαλύτερη διαφάνεια αλλά και απόλυτη λογοδοσία.

Γι’ αυτό η Κυβέρνηση πρέπει να προχωρήσει σε βαθιές τοµές,
σε ριζοσπαστικές µεταρρυθµίσεις, σε σηµαντικές αλλαγές της
λειτουργίας, αλλά και της οργάνωσης των ∆ΕΚΟ, έτσι ώστε να
επιτευχθεί η αποδοτικότερη διαχείριση, η αποτελεσµατικότερη
λειτουργία, η απόλυτη διαφάνεια, αλλά και η πλήρης εξυγίανση
του χώρου. Γιατί η διαχείριση των ∆ΕΚΟ πρέπει να είναι υπό-
δειγµα, αλλά και πιλοτικό παράδειγµα διαφάνειας.

Έτσι, πρέπει να ενισχυθεί ο στρατηγικός και επιχειρησιακός
ρόλος, να προσδιοριστούν µε ακρίβεια και να ιεραρχηθούν οι
προτεραιότητες και οι στόχοι, να τεθούν υπό τον έλεγχο του
ΑΣΕΠ όλες οι προσλήψεις του τακτικού προσωπικού, να προσ-
διοριστούν µε ακρίβεια οι αµοιβές των διοικήσεων, έτσι ώστε να
ανταποκρίνονται στο περί δικαίου αίσθηµα του λαού, αλλά και
να κινούνται µέσα στα πλαίσια λειτουργίας του δηµόσιου τοµέα
και να µην παρακολουθούµε αυτό που συµβαίνει σήµερα, την
απαράδεκτη σπατάλη.

Να καθιερωθεί µια τιµολογιακή πολιτική, η οποία να είναι στην
προέκταση της κοινωνικής πολιτικής της Κυβέρνησης, αλλά και
να αιτιολογεί τον δηµόσιο χαρακτήρα των επιχειρήσεων. Να κα-
τοχυρωθεί ο έλεγχος των δαπανών, τόσο για τη σκοπιµότητα,
όσο και για τη νοµιµότητά τους. Γιατί δεν νοείται –εδώ επιτρέψτε
µου µια παρένθεση- να εισπράττουν επίδοµα επικίνδυνης και αν-
θυγιεινής εργασίας στελέχη της ∆ΕΗ που ασχολούνται στα γρα-
φεία της διοίκησης στο κέντρο της Αθήνας και στις Βρυξέλλες.
∆εν νοείται να κατασπαταλώνται πόροι για υπολογιστές που δεν
υπάρχουν στα γραφεία, για υπερωρίες πλασµατικές, για µετακι-
νήσεις ανύπαρκτες, για δαπάνες προσωπικές που χρεώνονται
στην επιχείρηση. Και αυτό αφορά τη ∆ΕΗ.

Πρέπει να σχεδιαστεί περαιτέρω ορθολογικά η επιχειρηµατική
αξιοποίηση και εκµετάλλευση της ακίνητης περιουσίας, να θε-
σµοθετηθεί η δηµόσια χρηµατοδότηση µε βάση τα αποτελέ-
σµατα, τους ποσοτικούς, αλλά και τους ποιοτικούς δείκτες
λειτουργίας των Οργανισµών, να καθιερωθεί ο δανεισµός µόνο
για επενδύσεις, που στοχεύουν όµως στην αναβάθµιση της ποι-
ότητας παροχής των παρεχοµένων υπηρεσιών, να αναγνωρίζο-
νται και να επιβραβεύονται τα αποτελέσµατα των ποσοτικών και
ποιοτικών στόχων και -το τελευταίο- να δηµοσιοποιούνται όλες οι
αποφάσεις στο διαδίκτυο, για να διασφαλίζεται η απόλυτη δια-
φάνεια της διαχείρισης, αλλά και της λειτουργίας.

Σήµερα, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, ακριβώς γιατί η οργά-
νωση των δηµοσίων Οργανισµών δεν είναι ορθολογική και δεν
κινείται στα δεδοµένα του ανταγωνισµού της αγοράς, οι δηµό-
σιες επιχειρήσεις παρουσιάζουν ιδιαίτερα µεγάλα ελλείµµατα.
Γι’ αυτό, µε βάση την ισχύουσα νοµοθεσία, θα πρέπει να προω-
θήσουν την κατάρτιση του εσωτερικού κανονισµού λειτουργίας,
την οργάνωση υπηρεσίας εσωτερικού ελέγχου, την κατάρτιση
στρατηγικού σχεδίου και επιχειρησιακού σχεδίου. Ενώ η Κυβέρ-
νηση είναι σκόπιµο, µέσα στα πλαίσια του Προϋπολογισµού του
2010, να επανεξετάσει κι όλο το πλέγµα των δηµοσίων επιχειρή-
σεων, να αξιολογεί τη δράση, την αποτελεσµατικότητα, ώστε τα
αποτελέσµατα που θα προκύπτουν να δηµοσιεύονται και να δη-
µοσιοποιούνται.

Ακόµα, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, είναι ειδικότερα ενδια-
φέρον να αναλύσουµε συνοπτικά, επιγραµµατικά και τα βασικά
οικονοµικά στοιχεία που αφορούν τους έξι Οργανισµούς της κοι-
νωνικής ασφάλισης και πρόνοιας της χώρας µας. Πρόκειται για
το ΙΚΑ- ΕΤΑΜ, τον ΟΓΑ, το ΝΑΤ και το ΚΑΑΝ, τον ΟΑΕ∆ και τον
ΟΑΕΕ. Το έλλειµµα του 2009 θα παρουσιάσει µια αύξηση κατά
2.630,88 εκατοµµύρια ευρώ, αφού αυτό θα διαµορφωθεί στα
11.796,21 εκατοµµύρια ευρώ, που αντιστοιχεί στο 4,91% ποσο-
στό του ΑΕΠ. ∆ηλαδή, έχουµε µια τραγικότητα που οδηγεί το
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κοινωνικοασφαλιστικό σύστηµα, όχι στην κρίση, αλλά προοπτική
στην «πτώχευση» αν δεν προωθηθεί η µεταρρύθµιση! Επειδή, δε,
το 2010 προβλέπονται και αυξηµένες δαπάνες, τόσο για συντά-
ξεις όσο και για προγράµµατα στέγασης και για τα επιδόµατα
ανεργίας, είναι αναγκαία µια βαθιά, ριζοσπαστική µεταρρύθµιση
του κοινωνικοασφαλιστικού συστήµατος για να οδηγηθούµε
άµεσα σ’ ένα µακροπρόθεσµα βιώσιµο εθνικό, ενιαίο σύστηµα,
περιφερειακά αποκεντρωµένο, µε ανθρώπινες συντάξεις, που να
διασφαλίζουν σιγουριά στη ζωή για τους εργαζόµενους, αξιο-
πρέπεια στα γηρατειά για τους συνταξιούχους, αλλά και το κυ-
ρίαρχο, που είναι αίτηµα των εποχών, ένα κατώτατο εγγυηµένο
εισόδηµα.

Τέλος, είναι σκόπιµη η αναφορά στη νοµοθετική κατάργηση
των ειδικών λογαριασµών, γιατί είναι ουσιαστικά ένα βήµα για τη
συµµόρφωση της λειτουργίας του προϋπολογισµού επιτέλους
στη συνταγµατική επιταγή, ενώ ακόµη έτσι διασφαλίζεται η δια-
φάνεια στη διαχείριση των πόρων, αλλά και ο προληπτικός έλεγ-
χος, η νοµιµότητα και η κανονικότητα της διαχείρισής τους.

Για τους λόγους αυτούς µπορούµε να ισχυριστούµε αντικει-
µενικά πια ότι ο Προϋπολογισµός του 2010, όπως έχει διαµορ-
φωθεί, κάτω από τις σηµερινές συνθήκες και την τραγική
κατάσταση της διαχείρισης της τελευταίας περιόδου 2004-2009,
και στα Κεφάλαια αυτά υπηρετεί το γενικό πλαίσιο της οικονοµι-
κής πολιτικής της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, µε στόχο να έχουµε
µείωση του ελλείµµατος, µείωση του δηµόσιου χρέους, αποτε-
λεσµατικότερη και µε πλήρη διαφάνεια διαχείριση, τόσο στο δη-
µόσιο όσο και στις δηµόσιες επιχειρήσεις και στους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ώστε να διαµορφωθεί η
προοπτική της ανάπτυξης και της δίκαιης κοινωνίας.

Γι’ αυτό, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, κρίνεται ότι πρέπει να
ψηφίσουµε αυτόν τον Προϋπολογισµό, για να ελπίζουµε σε µια
καλύτερη κοινωνία και για τις επόµενες γενιές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπεντενιώτη και για τη συνέπεια στο χρόνο.

Το λόγο έχει ειδικός εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρή-
στος Σταϊκούρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εφε-
τινή διαδικασία συζήτησης του κρατικού προϋπολογισµού απο-
κτά ιδιαίτερη σηµασία, καθώς πρόκειται για τον πρώτο
προϋπολογισµό, που καταρτίζει και καλείται να υλοποιήσει η νέα
Κυβέρνηση σε µία πράγµατι δύσκολη, δυσµενή οικονοµική συ-
γκυρία. Συγκυρία, όπως αυτή έχει διαµορφωθεί από την παγκό-
σµια οικονοµική κρίση, αλλά και από τις µακροοικονοµικές
ανισορροπίες, τα χρόνια διαρθρωτικά προβλήµατα της ελληνι-
κής οικονοµίας, που δεν µπορέσαµε ως χώρα να αντιµετωπί-
σουµε υπό καλύτερες οικονοµικές συνθήκες στο παρελθόν.

Η παγκόσµια οικονοµική κρίση, η σοβαρότερη µεταπολεµικά,
έπληξε και συνεχίζει να επιβαρύνει την ελληνική οικονοµία. Η οι-
κονοµική δραστηριότητα έχει επιβραδυνθεί, η ανεργία έχει αυ-
ξηθεί, τα πραγµατικά εισοδήµατα συµπιέζονται, το κόστος
δανεισµού του δηµοσίου διογκώθηκε, τα µεγέθη του προϋπολο-
γισµού επηρεάστηκαν. Ο στόχος που είχε τεθεί από το πρό-
γραµµα σταθερότητας και ανάπτυξης για τον περιορισµό του
ελλείµµατος της κεντρικής κυβέρνησης το 2009 στο 5% του ΑΕΠ
δεν επιτεύχθηκε. Η αναθεώρηση, όµως, της πρόβλεψης για το
έλλειµµα σε περιόδους οικονοµικής κρίσης δεν είναι µόνο ελλη-
νικό φαινόµενο, όπως υποστήριξε ο γενικός εισηγητής του
ΠΑΣΟΚ.

Καταθέτω σχετικό πίνακα που καταδεικνύει τις συνεχείς ανα-
θεωρήσεις προς το δυσµενέστερο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
οκτώ φορές, του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου επτά φορές
και του ΟΟΣΑ επτά φορές για τα µακροοικονοµικά µεγέθη της
Ευρωζώνης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, ισχυρίζεστε, αξιότιµοι κύριοι της Συµπολίτευσης, ότι η
χώρα εισήλθε σε ύφεση για πρώτη φορά φέτος µετά το 1993.

Θα καταθέσω σχετικό πίνακα που δείχνει ότι τα αρνητικά επίπεδα
του ρυθµού οικονοµικής µεγέθυνσης της ελληνικής οικονοµίας
το 1993 και το 2009 είναι αποτέλεσµα ευρύτερης αρνητικής συ-
γκυρίας για την ευρωπαϊκή οικονοµία, καθώς τις ίδιες και µόνο
χρονιές αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυξης παρουσίασαν και άλλες
εννέα χώρες της τότε Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Επειδή ο γενικός εισηγητής του ΠΑΣΟΚ είπε ότι η Νέα ∆ηµο-
κρατία σπατάλησε υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης, δεν θα πρέπει
να παραβλέψουµε το γεγονός ότι η αναπτυξιακή επίδοση της
χώρας, παρά το αρνητικό της πρόσηµο φέτος είναι τρεις ποσο-
στιαίες µονάδες υψηλότερη από το µέσο όρο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Καταθέτω το σχετικό πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η διεύρυνση του ελλείµµατος το 2009 οφείλεται µεταξύ άλλων
στη µείωση της συνολικής ζήτησης, στην αύξηση της επιστρο-
φής φόρων, στην αύξηση των δαπανών για τόκους, στην αύξηση
των επιχορηγήσεων στα ασφαλιστικά ταµεία και στην αύξηση
των πρωτογενών δαπανών για την ενίσχυση των οικονοµικά
ασθενέστερων οµάδων του πληθυσµού. Αυτή η επιδείνωση,
όµως, των δηµόσιων οικονοµικών της χώρας µας δεν σηµαίνει
ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ εγκλωβισµένη στις ανέφικτες προ-
εκλογικές υποσχέσεις και στην απουσία ολοκληρωµένου σχεδίου
για τη διέξοδο από την κρίση, θα πρέπει να καταφεύγει σε λογι-
στικές ακροβασίες επιζήµιες για τη χώρα. Ακροβασίες που απο-
τυπώνονται στον Προϋπολογισµό του 2010 µε άµεσο
δηµοσιονοµικό στόχο την τεχνητή αύξηση του ελλείµµατος το
2009 και τη µείωση κατά 3,6% ποσοστιαίες µονάδες του ΑΕΠ το
2010.

Και επειδή κάποιοι µπορεί να πείτε ότι η λέξη «τεχνητή» είναι
λέξη που χρησιµοποιούν οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας,
καταθέτω τις θέσεις Κεντρικής Ένωσης Επιµελητηρίων για τον
κρατικό Προϋπολογισµό του 2010, που λένε ότι συνολικό έλ-
λειµµα του 2009 έχει διογκωθεί τεχνητά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα µελέτη, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επειδή η Κυβέρνηση συχνά αναφέρεται στο πρόβληµα αξιο-
πιστίας της χώρας που κληρονόµησε από τη Νέα ∆ηµοκρατία,
ποια είναι η αξιοπιστία της ιδίας όταν, πρώτον, στις 5 Νοεµβρίου
µε την κατάθεση του προσχεδίου του προϋπολογισµού το έλ-
λειµµα εκτιµάται ότι θα περιοριστεί στο 9,4% του ΑΕΠ το 2010,
στις 20 Νοεµβρίου µε την κατάθεση του Προϋπολογισµού το έλ-
λειµµα εκτιµάται ότι θα περιοριστεί περαιτέρω στο 9,1% του ΑΕΠ
το 2010 και στις 16 ∆εκεµβρίου –και ο κ. Λαφαζάνης µίλησε γι’
αυτό- στη συνάντηση του Υπουργού Οικονοµικών µε διεθνείς
επενδυτικούς οίκους, το έλλειµµα εκτιµάται ότι θα περιοριστεί
ακόµα περισσότερο, στο 8,7% του ΑΕΠ το 2010;

Σε χρονικό διάστηµα σαράντα ηµερών βρίσκετε 1,7 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ για να µειωθεί το έλλειµµα το 2010. Αυτό είναι το
ολοκληρωµένο σχέδιο που λέγατε ότι έχετε πριν και µετά τις
εκλογές, εντός και εκτός χώρας;

Θα ήθελα να αναφέρω ορισµένες λογιστικές ακροβασίες στο
σκέλος των δαπανών. Πρώτον, η αύξηση και σηµαντική υπέρ-
βαση κατά 760.000.000 ευρώ έναντι των προϋπολογισθέντων της
επιχορήγησης του Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγ-
γελµατιών και ο περιορισµός περίπου κατά 500.000.000 ευρώ το
2010, όταν οι ανάγκες σε κεφάλαια εκτιµώ ότι θα είναι αυξηµέ-
νες.

∆εύτερον, η χορήγηση της πρώτης δόσης της έκτακτης ενί-
σχυσης της κοινωνικής αλληλεγγύης -ορθή πρωτοβουλία την
οποία και ψηφίσαµε- ύψους 500.000.000 ευρώ για το 2009, επι-
βαρύνοντας τις πρωτογενείς δαπάνες του 2009.

Και επειδή αναφέρεσθε, κύριοι της Συµπολίτευσης, συχνά στη
δηµοσιονοµική ουδετερότητα αυτής της πρωτοβουλίας, θα
ήθελα να σας πω ότι αυτή η πρωτοβουλία δεν είναι δηµοσιονο-
µικά ουδέτερη. Είναι αριθµητικά ίση. ∆ίνετε 500.000.000 φέτος
και 500.000.000 του χρόνου. Εισπράττετε γι’ αυτό 1.000.000.000
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του χρόνου, άρα, το αποτέλεσµα είναι αριθµητικά ίσο, αλλά δεν
είναι δηµοσιονοµικά ουδέτερο. Αυξάνετε το έλλειµµα φέτος. Μει-
ώνετε το έλλειµµα του χρόνου.

Τρίτον, η εξόφληση το 2008 και το 2009 ενός µεγάλου µέρους
των παλαιών οφειλών των νοσοκοµείων -3.000.000.000 το 2008
και 2,2 δισεκατοµµύρια το 2009- ενισχύοντας το έλλειµµα της γε-
νικής κυβέρνησης του τρέχοντος έτους. Έτσι, οι δαπάνες για
προµήθειες των νοσοκοµείων εµφανίζονται µειωµένες κατά 1,4
δισεκατοµµύρια ευρώ το 2010, περιορίζοντας αισθητά το έλ-
λειµµα της γενικής Κυβέρνησης του 2010.

Τέταρτον, η µείωση των δαπανών για παραλαβές εξοπλιστι-
κών προγραµµάτων κατά 500.000.000 ευρώ το 2010, περιορίζο-
ντας το έλλειµµα της γενικής Κυβέρνησης του αντίστοιχου έτους.

Με τέτοιες λογιστικές ακροβασίες, αλλά και µε άλλες στο σκέ-
λος των εσόδων, µαζί, φυσικά, µε τη µη υιοθέτηση εξαγγελθέ-
ντων µέτρων της προηγούµενης κυβέρνησης, όπως είναι η
ρύθµιση για τους ηµιυπαίθριους χώρους, το έλλειµµα της γενι-
κής Κυβέρνησης διαµορφώνεται στο 12,7% του ΑΕΠ για το 2009,
πολύ υψηλότερο απ’ αυτό που είχε προβλεφθεί, αλλά και από
αυτό που θα µπορούσε ή θα έπρεπε κανονικά να είναι.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, όµως, καταφεύγει και σε υπανα-
χωρήσεις από τις προεκλογικές δεσµεύσεις. Ο εισηγητής του
ΠΑΣΟΚ είπε ότι θα µιλήσουµε µε αλήθεια και µε ειλικρίνεια. Για
να δούµε ποια είναι η αλήθεια και η ειλικρίνεια.

Πρώτον, η χορήγηση του έκτακτου επιδόµατος κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης ανέρχεται περίπου στο 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ από
1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, που είχε προεκλογικά υποσχεθεί το
ΠΑΣΟΚ.

∆εύτερον, η πρωτοβουλία της Κυβέρνησης για την επιβολή
έκτακτης εισφοράς στις επιχειρήσεις διαψεύδει τις προεκλογι-
κές δεσµεύσεις της Κυβέρνησης, αλλά και τις προγραµµατικές
δηλώσεις του κυρίου Υπουργού, αλλά και δηλώσεις µεταγενέ-
στερα, που µιλούσε για «λύσεις που δεν είναι στις προθέσεις
µας», στις 21/10/2009.

Τρίτον, η Κυβέρνηση ρίχνει το βάρος της δηµοσιονοµικής προ-
σαρµογής στα έσοδα, παρά τη δέσµευσή της για ισορροπηµένη
µείωση του ελλείµµατος. Η πραγµατικότητα είναι ότι τα καθαρά
έσοδα της κεντρικής Κυβέρνησης εκτιµάται ότι θα αυξηθούν
κατά 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2010 και οι πρωτογενείς δα-
πάνες θα µειωθούν κατά 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το άλλο
ποσό που κάνει το 4+4 που είπε ο κύριος Πρωθυπουργός, είναι
οι λογιστικές ακροβασίες, που είπα πριν για τα νοσοκοµεία και τις
εξοπλιστικές δαπάνες.

Τέταρτον, η Κυβέρνηση προχωρά σε αύξηση της φορολογίας
στα αλκοολούχα ποτά και τα τσιγάρα, παρά την προεκλογική της
δέσµευση για µη αύξηση των φόρων.

Πέµπτον, η Κυβέρνηση ενισχύει τα έσοδα του 2010, κυρίως µε
τη λήψη έκτακτων µέτρων, παρά τη δέσµευσή της για µέτρα µό-
νιµου χαρακτήρα.

Έκτον, η εισοδηµατική πολιτική του 2010, µετά τις πρόσφατες
αµφιταλαντεύσεις, παλινωδίες, υπαναχωρήσεις της Κυβέρνησης,
µε τις αυξήσεις σε µισθούς και συντάξεις, εάν υπάρξουν, θα κα-
λύψει -εάν καλύψει- οριακά τον πληθωρισµό, παρά τις όποιες
προεκλογικά αντίθετες και ανεύθυνες διαβεβαιώσεις.

Έβδοµον, η Κυβέρνηση διατηρεί το εισπρακτικό µέτρο που
απορρέει από τα αυξηµένα τέλη κυκλοφορίας, παρά την κατάρ-
γηση του µέτρου της απόσυρσης και ανανέωσης του στόλου αυ-
τοκινήτων.

Όγδοον, η Κυβέρνηση αναµένεται να προχωρήσει σε µετοχο-
ποιήσεις και αποκρατικοποιήσεις, πρωτοβουλία που απουσίαζε
από τον πολιτικό λόγο και τα κείµενα του ΠΑΣΟΚ.

Τέλος, θεωρώ πως οι προβλέψεις της Κυβέρνησης για µείωση
του ελλείµµατος της γενικής Κυβέρνησης κατά 3,6 ποσοστιαίες
µονάδες του ΑΕΠ είναι µάλλον αισιόδοξες. Ο ειδικός εισηγητής
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Καράογλου µίλησε αναλυτικά
για τη δοµή των εσόδων. Η τάση µεταβολής των φορολογικών
εσόδων σε σχέση µε την εκτιµώµενη µεταβολή του ονοµαστικού
ΑΕΠ θεωρείται ότι θα προσεγγίσει το 4,1% το 2010, όταν την πε-
ρίοδο 1995-2008 ο µέσος όρος ήταν µόλις 1. Άρα, δεν υπάρχει
καµµία περίπτωση να πιάσετε το συντελεστή 4, όταν δεν τον

έχουµε πιάσει ποτέ τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια. Καταθέτω το
σχετικό πίνακα στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε τον προϋπολογι-
σµό οι δαπάνες, πλην χρεολυσίων, προβλέπονται να µειωθούν
κατά 2,3% το 2010. Αν, όµως, αφαιρέσουµε τις µη επαναλαµβα-
νόµενες δαπάνες ύψους περίπου 2.000.000.000 ευρώ το 2009,
ουσιαστικά δεν υφίσταται µείωση των πρωτογενών δαπανών.

Ορισµένες παρατηρήσεις για τις βασικές κατηγορίες δαπα-
νών.

Πρώτη παρατήρηση. Οι δαπάνες ασφάλισης, περίθαλψης και
κοινωνικής προστασίας, δηλαδή τα κονδύλια που χρηµατοδο-
τούν δαπάνες κοινωνικού χαρακτήρα προβλέπεται να µειωθούν
κατά 9,7% το 2010. Γνωρίζουµε, όµως, όλοι το υψηλό και διευ-
ρυµένο έλλειµµα των οργανισµών κοινωνικής ασφάλισης και
πρόνοιας, που θα προσεγγίσει το 5,5% του ΑΕΠ το 2010, τις αυ-
ξηµένες ανάγκες για καταβολή συντάξεων, τη διεύρυνση της
ανεργίας, που απαιτεί πρόσθετα προγράµµατα καταπολέµησής
της.

∆εύτερη παρατήρηση. Το ύψος της οικονοµικής ενίσχυσης
κοινωνικής αλληλεγγύης δεν είναι νέοι πόροι που κατευθύνονται
για τη µείωση των κοινωνικών ανισοτήτων. Καταργούνται ορι-
σµένες πρωτοβουλίες της προηγούµενης κυβέρνησης, όπως
είναι για παράδειγµα το επίδοµα θέρµανσης και παγώνει η διεύ-
ρυνση των εισοδηµατικών κριτηρίων και ορίων του ΕΚΑΣ, παρά
την αντίθετη προεκλογική δέσµευση της Κυβέρνησης και εµφα-
νίζονται αυτά µε τη µορφή ενός κοινωνικού επιδόµατος αλλη-
λεγγύης.

Τρίτη παρατήρηση. Οι διθυραµβικοί τόνοι της Κυβέρνησης για
τη µείωση της κρατικής σπατάλης, που απορρέει από τη συµµε-
τοχή σε επιτροπές και συµβούλια και τις πρόσθετες παροχές –
πάντως ορθή πολιτική πρωτοβουλία- εξαντλείται στα 75.000.000
ευρώ. Μάλιστα, η ανάλυση των λοιπών παροχών της κεντρικής
διοίκησης δείχνει ότι η µείωση αυτού του κόστους είναι κυρίως
συµβολική, αφού το σχετικό κονδύλι εξακολουθεί να υπερβαίνει
το αντίστοιχο του 2008,

Τέταρτη παρατήρηση. Οι επιχορηγήσεις των φορέων προβλέ-
πεται να µειωθούν κατά 5,4% το 2010, όταν οι αναγκαίες επιχο-
ρηγήσεις των συγκοινωνιακών και λοιπών κρατικών φορέων,
δηλαδή το άνοιγµα εκµετάλλευσής τους, αυξάνεται τα τελευταία
χρόνια.

Πέµπτη παρατήρηση. Είναι θετικό το γεγονός ότι η Κυβέρνηση
θα λειτουργήσει σταδιακά από 1/1/2010 τη Γενική ∆ιεύθυνση Μι-
σθών. Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.3763/2009, που ψηφίστηκε
επί Νέας ∆ηµοκρατίας, συστάθηκε στο Υπουργείο Οικονοµικών
η σχετική ∆ιεύθυνση, η οποία θα λειτουργεί ως ενιαία αρχή πλη-
ρωµών και θα αποτελεί ένα κεντρικό φορέα ελέγχου, εκκαθάρι-
σης και εντολής πληρωµής των πάσης φύσεως αποδοχών και
επιδοµάτων δηµοσίων υπαλλήλων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε εισηγητά του ΠΑΣΟΚ, τα
τελευταία πεντέµισι χρόνια έγινε ουσιαστικό έργο, διαψεύδοντας
όσους προεξοφλούσαν µεταολυµπιακή ύφεση και έξαρση της
ανεργίας. Προωθήθηκαν σηµαντικές πρωτοβουλίες, όπως είναι η
πρώτη φάση της ασφαλιστικής µεταρρύθµισης, το νέο θεσµικό
πλαίσιο λειτουργίας των ∆ΕΚΟ, η λύση του προβλήµατος της
Ολυµπιακής, οι στρατηγικές οικονοµικές συµµαχίες, το γενικό
πλαίσιο χωροταξικού σχεδιασµού, οι ενεργειακές συµφωνίες, η
προώθηση ενός εκτεταµένου προγράµµατος κατασκευής υπο-
δοµών.

Αναµφισβήτητα έγιναν λάθη. Υπήρξαν παραλείψεις, ολιγωρίες,
υστερήσεις. Η ελληνική οικονοµία συνεχίζει να αντιµετωπίζει χρό-
νιες παθογένειες, οι οποίες και αναδεικνύονται µε τον πλέον εµ-
φατικό τρόπο στη σηµερινή δύσκολη οικονοµική και κοινωνική
συγκυρία, αδυναµίες που αποτυπώνονται στα υψηλά αλληλο-
τροφοδοτούµενα δίδυµα ελλείµµατα και χρέη. Έλλειµµα ισοζυ-
γίου τρεχουσών συναλλαγών, το οποίο αντανακλά το χαµηλό
επίπεδο της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. ∆ηµόσιο χρέος,
το οποίο είναι υψηλό και µε δυναµική. ∆ηµόσιο χρέος, το οποίο
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αναµένεται να διαµορφωθεί στο τέλος του 2010 ως ποσοστό του
ΑΕΠ σε ιστορικά υψηλά επίπεδα και το οποίο, σύµφωνα µε τον
κύριο Πρωθυπουργό, θα αρχίσει να αποκλιµακώνεται από το
2012. ∆ηµόσιο χρέος, αποτέλεσµα ανεύθυνης, επεκτατικής δη-
µοσιονοµικής πολιτικής των κυβερνήσεων του παρελθόντος, κυ-
βερνήσεων που διόγκωσαν το χρέος, παρά τις εξαιρετικά
ευνοϊκές για τη µείωσή του, οικονοµικές συνθήκες. Η εξυπηρέ-
τησή του µάλιστα εκτιµάται ότι θα επιβαρύνει τον Προϋπολογι-
σµό κατά 13.000.000.000 ευρώ το 2010 ή 5,3% του ΑΕΠ
στερώντας πόρους από την άσκηση αναπτυξιακής και κοινωνι-
κής πολιτικής, µεταφέροντας το βάρος για την αποπληρωµή του
στις µελλοντικές γενεές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που χρειάζεται σήµερα η
χώρα είναι µια συστηµατική, µία συνεχή δηµοσιονοµική και µε-
ταρρυθµιστική προσπάθεια. Είναι η λήψη άµεσα µόνιµων µέτρων,
στα πλαίσια ενός συγκροτηµένου συνεκτικού ρεαλιστικού σχε-
δίου για την ανάταξη της οικονοµίας. Αυτό το ζητούµενο απου-
σιάζει από τον προϋπολογισµό του 2010, αλλά και από την
πρόσφατη οµιλία του κυρίου Πρωθυπουργού στο Ζάππειο. Πα-
ρεµβάσεις και οι δύο που αξιολογήθηκαν ως κατώτερες των
προσδοκιών και των περιστάσεων. Αυτό επιβεβαιώθηκε µε την
υποβάθµιση της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας και µε την
αύξηση του κόστους δανεισµού της.

Η «S&P» στις 16 ∆εκεµβρίου υποβάθµισε την ελληνική οικο-
νοµία, επειδή τα µέτρα που ανακοίνωσαν οι ελληνικές αρχές για
τη µείωση του ελλείµµατος είναι απίθανο να οδηγήσουν σε βιώ-
σιµη µείωση του ελλείµµατος.

Καταθέτω το σχετικό κείµενο.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το ίδιο έγινε και µε την «FITCH». Οι αξιολογικοί οίκοι, όπως
σωστά αναφέρει ο καθηγητής κ. Χαρδούβελης, οικονοµικός σύµ-
βουλος του τέως Πρωθυπουργού κ. Σηµίτη, δεν διακατέχονται
από κερδοσκοπία. Το ίδιο παρατηρούµε και στην αγορά οµολό-
γων. Η µέση ηµερήσια διαφορά απόδοσης µεταξύ του δεκαε-
τούς ελληνικού και του αντίστοιχου γερµανικού οµολόγου
αναφοράς διευρύνθηκε περίπου κατά εκατό µονάδες βάσης ή
1% τον τελευταίο µήνα, µε κόστος για την ελληνική οικονοµία,
αλλά και για τους Έλληνες πολίτες, γιατί θα αυξηθούν οι τόκοι
περίπου κατά 550.000.000 ευρώ, λόγω της αναβλητικότητας και
της αναποφασιστικότητας της Κυβέρνησης. ∆ιεύρυνση που πα-
ρατηρήθηκε ξεκάθαρα την επόµενη ηµέρα της οµιλίας του κυ-
ρίου Πρωθυπουργού.

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχετικό πίνακα που επιβεβαιώνει
τις διαπιστώσεις που έκανα, αλλά και αυτές που ανέφερε ο κ.
Παπαδηµούλης, ότι από την ηµέρα των εκλογών µέχρι τώρα το
spread, η διαφορά επιτοκίων διπλασιάστηκε και νοµίζω ότι είναι
ξεκάθαρο στο συγκεκριµένο πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σταϊκούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Κυβέρνηση πρέπει να κινηθεί τάχιστα, µε συγκεκριµένα
µέτρα, µε χρονοδιάγραµµα, µε πειστικές δεσµεύσεις για υλο-
ποίηση του σχεδίου µε συνέπεια.

Βασικοί άξονες αυτού του σχεδίου πρέπει να είναι οι ακόλου-
θοι:

Πρώτος άξονας. Η µείωση του διαρθρωτικού ελλείµµατος, κυ-
ρίως µε την περιστολή των δαπανών. Σύµφωνα µε τη διεθνή
εµπειρία και βιβλιογραφία, η δηµοσιονοµική προσαρµογή που
βασίζεται κατά κύριο λόγο στην ουσιαστική συγκράτηση των
πρωτογενών δαπανών έχει περισσότερες πιθανότητες να επιτύ-
χει και να οδηγήσει σε επιτάχυνση της ανάπτυξης. Σχετικές είναι
και οι συστάσεις της Τράπεζας της Ελλάδος. Απαιτείται, όµως
και η βελτίωση της ποιότητας των δηµόσιων οικονοµικών µε την
αύξηση της αποτελεσµατικότητας των πόρων. Στην κατεύθυνση
αυτή επιβάλλεται να ενισχυθούν οι δαπάνες που έχουν υψηλό
πολλαπλασιαστή και απόδοση, προάγουν την οικονοµική ανά-
πτυξη, δηµιουργούν κοινωνική ανταποδοτικότητα και να µειω-

θούν οι δαπάνες που αποτελούν κρατικές σπατάλες.
∆εύτερος άξονας. Η ενίσχυση των φορολογικών εσόδων µέσω

της διεύρυνσης της φορολογικής βάσης µε τον περιορισµό της
φοροδιαφυγής, αλλά και της παραοικονοµίας. Στην κατεύθυνση
αυτή θα συµβάλει η υιοθέτηση ενός συστήµατος τεκµηρίων κα-
τανάλωσης, το οποίο θα αφορά κατόχους περιουσιακών στοι-
χείων µεγάλης αξίας, που δεν µπορούν να καλύψουν µε τα
εισοδήµατά τους τις υψηλές δαπάνες συντήρησης και χρήσης
αυτών.

Σε κάθε περίπτωση και ιδιαίτερα σε συγκυρίες και περιόδους,
όπως η σηµερινή, επιβάλλεται η αποφυγή οποιασδήποτε φορο-
επιδροµής σε νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Αντίθετα, το κράτος
οφείλει να επανεξετάσει και να ελαφρύνει το εξωγενές κόστος
των επιχειρήσεων, ώστε αυτές να επιβιώσουν σήµερα και να γί-
νουν πιο ανταγωνιστικές αύριο.

Τέλος, ιδιαίτερη σηµασία πρέπει να αποδοθεί και στην ενί-
σχυση των µη φορολογικών εσόδων, όπως παραδείγµατος χάριν
είναι η καταγραφή και η αποτελεσµατική διαχείριση της ακίνη-
της περιουσίας του δηµοσίου.

Τρίτος και τελευταίος άξονας είναι η συνέχιση και η επιτά-
χυνση της µεταρρυθµιστικής προσπάθειας.

Σύµφωνα µε τις σύγχρονες οικονοµικές θεωρίες, αλλά και τις
πρακτικές άλλων χωρών, δεν αρκεί η δηµοσιονοµική εξυγίανση
για την επίτευξη υψηλής και διατηρήσιµης οικονοµικής ανάπτυ-
ξης. Απαιτείται η υιοθέτηση µεταρρυθµιστικών πολιτικών, µε επί-
κεντρο τους νέους συντελεστές ανάπτυξης. Η επένδυση στη
γνώση, η ενίσχυση της έρευνας, της καινοτοµίας και των νέων
τεχνολογιών, η τόνωση της επιχειρηµατικότητας, η ενίσχυση των
συνθηκών ανταγωνισµού και η αποτελεσµατική λειτουργία των
αγορών, η δηµιουργία ενός αποτελεσµατικού, σύγχρονου και δί-
καιου κράτους, πρέπει να είναι οι βασικές προτεραιότητες κυ-
βερνητικής πολιτικής που στοχεύει στην ανάπτυξη, στην
απασχόληση, στην κοινωνική συνοχή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτούς τους άξονες πολιτι-
κής δράσης η Νέα ∆ηµοκρατία ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση, θα
συµβάλει µε σύνεση, µε αποφασιστικότητα, µε συνέπεια, αρκεί
να υπάρξει από την Κυβέρνηση στρατηγική εξόδου από την
κρίση και όχι ευχολόγια, να υπάρξουν πρωτοβουλίες και όχι γε-
νικόλογες εκθέσεις ιδεών.

∆υστυχώς, όµως, µέχρι σήµερα ο πολιτικός λόγος της Κυβέρ-
νησης είναι εγκλωβισµένος σε αντιφάσεις. Χαρακτηρίζεται από
ασάφεια, αναβλητικότητα, αναποφασιστικότητα. Αντί για τη λήψη
µέτρων, η Κυβέρνηση εξαγγέλλει στο εσωτερικό διάλογο και πε-
ριγράφει στο εξωτερικό, όπως είπε ο κύριος Πρωθυπουργός, το
πρόβληµα.

Σ’ αυτή τη λογική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κρατικός
προϋπολογισµός του 2010 είναι κατώτερος των περιστάσεων.
Είναι ένας προϋπολογισµός που δεν περιλαµβάνει µόνιµα µέτρα
στο πλαίσιο ενός ολοκληρωµένου σχεδίου για τη δηµοσιονοµική
προσαρµογή και την ανάταση της οικονοµίας. Είναι ένας Προϋ-
πολογισµός χωρίς πολιτική βούληση, χωρίς όραµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σταϊκούρα.
Ο ειδικός εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Μαγκούφης, κα-

λείται να λάβει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύ-

νταξη και η υλοποίηση του προϋπολογισµού αποτελεί µία πολυ-
σύνθετη κοινωνικοοικονοµικοπολιτική εξίσωση, παράγωγο
ποικίλων δράσεων και παραµέτρων που έρχονται από το παρελ-
θόν, εµφανίζονται στο παρόν και προδιαγράφουν το µέλλον.

Οι κυρίαρχες συνιστώσες που επηρεάζουν τη διαµόρφωση του
Προϋπολογισµού στη χώρα µας είναι η στρεβλή δοµή του πα-
ραγωγικού συστήµατος, η δοµή και η λειτουργική ικανότητα του
κράτους, ο πληθυσµός, ο φυσικός πλούτος, η γεωπολιτική, οι
αµυντικές ανάγκες, το διεθνές οικονοµικό περιβάλλον µε το χρη-
µατοπιστωτικό σύστηµα και ο πολιτικός µας πολιτισµός. Κοινή
συνισταµένη των παραπάνω οφείλει να είναι η αριστοτεχνική ανά-
λυση και σύνθεση των δεδοµένων µε στόχο την ανατροπή των
κακώς κειµένων και η ισχυρή πολιτική βούληση για την εφαρµογή
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µιας ανατρεπτικής στρατηγικής, γιατί απαιτούνται γενναίες συ-
γκρούσεις, προκειµένου να έχει µέλλον ο τόπος.

Ο προϋπολογισµός του 2010 συντάχθηκε µέσα σ’ ένα δυσµε-
νές περιβάλλον. Η διεθνής χρηµατοπιστωτική κρίση οδήγησε σε
πρωτόγνωρη ύφεση την παγκόσµια οικονοµία, µε τροµακτικές
επιπτώσεις στο εισόδηµα, στην απασχόληση, στην ανάπτυξη,
στην κοινωνική συνοχή. Απαιτήθηκε ο κρατικός παρεµβατισµός,
προκειµένου να διασωθεί το διεθνές χρηµατοπιστωτικό σύστηµα
και να διατηρηθεί ο ρόλος του στις αγορές.

Αυτή η κρίση δεν έχει την ίδια επίδραση σε όλες τις χώρες.
Στην Ελλάδα προέκυψε µε εξαµηνιαία καθυστέρηση έναντι των
υπολοίπων της ευρωζώνης. Το χρηµατοπιστωτικό µας σύστηµα
δεν είχε τον ίδιο βαθµό έκθεσης στις αγορές και τα προϊόντα που
οδήγησαν στην κατάρρευση των µεγάλων διεθνών χρηµατοπι-
στωτικών οµίλων, ένεκα της υφής της ελληνικής οικονοµίας και
του περιορισµού της δράσης του κυρίως στον ελληνικό και στον
βαλκανικό χώρο.

Στη χώρα, σε συντονισµό µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, επιχειρή-
θηκε η εφαρµογή σχεδίου στήριξης του τραπεζικού συστήµατος
ύψους 28.000.000.000, το οποίο εξασφάλισε χρηµατοπιστωτική
ρευστότητα δίχως, όµως, να υπάρξει ουσιαστικό αντίκρισµα στην
πραγµατική οικονοµία.

Η επίδραση της διεθνούς κρίσης της χώρας µας εντοπίζεται
κυρίως στην ναυτιλία και τον τουρισµό και είναι µικρότερη ένα-
ντι των άλλων χωρών της Ευρωζώνης. Η κρίση στην Ελλάδα είναι
εσωτερική, κυρίως δοµική και οι ευθύνες κατ’ εξοχήν πολιτικές.

Η Νέα ∆ηµοκρατία δεν µπορεί να εµµένει και να προσφεύγει
πλέον στο άλλοθι της διεθνούς κρίσης. Η αποτυχία της στην υλο-
ποίηση του Προϋπολογισµού του 2009 είναι πρωτοφανής. Το
αποδεικνύουν τα στοιχεία:

Καθαρά έσοδα µόλις 49,26 δισεκατοµµύρια, δηλαδή 13 δισε-
κατοµµύρια λιγότερα από τα προϋπολογισθέντα. ∆απάνες 71,44
δισεκατοµµύρια, δηλαδή 5,5 δισεκατοµµύρια περισσότερα από
τα προϋπολογισθέντα. Έλλειµµα 30,56 δισεκατοµµύρια, δηµό-
σιο χρέος πλέον των 300 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Η αποτυχία του Προϋπολογισµού, όµως, το 2009 αποτυπώνε-
ται και στη σηµαντική µείωση του ρυθµού ανάπτυξης κατά 2,3
µονάδες αλλά και στις ποσοστιαίες µεταβολές των βασικών µε-
γεθών της ελληνικής οικονοµίας µε πτώση της ιδιωτικής κατα-
νάλωσης κατά 1,5 µονάδα, αύξηση της δηµόσιας κατανάλωσης
κατά 11 µονάδες, µείωση των επενδύσεων κατά 19,8 µονάδες,
µείωση των αγαθών και υπηρεσιών κατά 21 µονάδες, µείωση του
ΑΕΠ κατά 1,2% και µε τον πληθωρισµό στο 1,2% και την ανεργία
στο 9,3%.

Τα στοιχεία αυτά αποδεικνύουν τις πολιτικές ευθύνες και την
εγκληµατική ανικανότητα της Νέας ∆ηµοκρατίας να διαχειριστεί
τα δηµοσιονοµικά και να συµβάλλει στην άρση των στρεβλώ-
σεων. Η πολιτική ευθύνη, όµως, της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν πε-
ριορίζεται µόνο στο 2009, αφορά στα τελευταία πεντέµισι χρόνια
διότι, ξεκινώντας από την απογραφή του κ. Αλογοσκούφη
έφθασε τη χώρα σήµερα στην υπαγωγή της πιο σκληρής κοινο-
τικής επιτήρησης. Μια κατάσταση που προσβάλλει τους Έλληνες
πολίτες, εξέθεσε τη χώρα, την κατέστησε ευάλωτη απέναντι στις
διεθνείς κερδοσκοπικές µεθοδεύσεις, µε αποτέλεσµα τη µείωση
της πιστοληπτικής ικανότητας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη νέα δηµοσιονοµική πολι-
τική ο προϋπολογισµός του 2010 έρχεται να αντιµετωπίσει µε
οραµατικό ρεαλισµό τη δύσκολη οικονοµική κατάσταση, χωρίς
να χάνει το κοινωνικό περιεχόµενο και προωθεί τη µετάβαση από
την απραξία στην πράξη, από το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό στο
νοικοκύρεµα, από τις σπατάλες στη σωστή διαχείριση του δη-
µόσιου χρήµατος, από την αναξιοπιστία στην αξιοπιστία και τη
δηµιουργία κλίµατος εµπιστοσύνης.

Παράλληλα, ο προϋπολογισµός προχωρεί στην υλοποίηση των
προγραµµατικών µας δεσµεύσεων µε µέτρα κοινωνικής και δη-
µοσιονοµικής πολιτικής, που ενισχύουν την κοινωνική συνοχή και
στηρίζουν την πραγµατική οικονοµία. Τα µέτρα αυτά στοχεύουν
στη µείωση του ελλείµµατος, στη συγκράτηση του ρυθµού αύ-
ξησης του δηµόσιου χρέους, στην ενίσχυση των εσόδων, στην
περιστολή της κρατικής σπατάλης, σε ένα δίκαιο και αποτελε-
σµατικό φορολογικό σύστηµα, στην ορθολογική αξιοποίηση της

δηµόσιας περιουσίας, στη στήριξη του εισοδήµατος, στην ενί-
σχυση των οικονοµικά ασθενέστερων, στην αύξηση του επιδό-
µατος ανεργίας, στην αύξηση των αγροτικών συντάξεων, στην
αύξηση της επιστροφής του ΦΠΑ των αγροτών από το 7% στο
11%, στην αύξηση των δαπανών για την εκπαίδευση, για την
υγεία, για τις επενδύσεις, στην αύξηση των θέσεων παραγωγι-
κής απασχόλησης και στην αύξηση των δαπανών του Προγράµ-
µατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων.

Ο νέος Προϋπολογισµός επιχειρεί δηµοσιονοµική αναπρο-
σαρµογή, µείωση του ελλείµµατος στο 9,1% του ΑΕΠ, δηλαδή,
µια µείωση 8,4 δισεκατοµµύρια ευρώ που προκύπτει σχεδόν ισό-
ποσα από την αύξηση των εσόδων και τη µείωση των δαπανών.
Ειδικότερα, επιχειρείται µείωση 2,25 δισεκατοµµύρια στις πρω-
τογενείς δαπάνες, 0,46 δισεκατοµµύρια στις προµήθειες των νο-
σοκοµείων, 0,46 δισεκατοµµύρια στις εξοπλιστικές δαπάνες και
αύξηση των καθαρών εσόδων κατά 4,44 δισεκατοµµύρια. Πα-
ράλληλα, οι δαπάνες για τόκους προκύπτουν αυξηµένες κατά
0,6 δισεκατοµµύρια, ενώ το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
προσαυξάνεται κατά 0,8 δισεκατοµµύρια και ανερχόµενο στα
10,3 δισεκατοµµύρια δηλώνει τον αναπτυξιακό του προσανατο-
λισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σηµαντική πολιτική της νέας Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ αποτελεί η φορολογική διεύρυνση στη
βάση της πραγµατικής κατάστασης των εισοδηµάτων και της φο-
ροδοτικής ικανότητας των φορολογουµένων. Η υλοποίηση αυτής
της πολιτικής θα γίνει µε τα µέτρα της ενιαίας προοδευτικής τι-
µαριθµοποιηµένης φορολογικής κλίµακας για όλα τα εισοδή-
µατα, την εφαρµογή της προοδευτικής φορολόγησης της
µεγάλης ακίνητης περιουσίας, την επαναφορά του φόρου κλη-
ρονοµίας και γονικών παροχών, την κατάργηση αυτοτελούς φο-
ρολόγησης για όλα τα εισοδήµατα και τα µισθολογικά επιδόµατα
του δηµοσίου, την κατάργηση χαριστικών φοροαπαλλαγών, τη
φορολόγηση των διανεµόµενων κερδών στα φυσικά πρόσωπα,
τη φορολόγηση της υπεραξίας από βραχυχρόνιες χρηµατιστη-
ριακές συναλλαγές µε συµψηφισµό των ζηµιών και τη φορολό-
γηση των συναλλαγών µε off shore εταιρείες.

Παράλληλα για το ΠΑΣΟΚ η πάταξη της φοροδιαφυγής απο-
τελεί ζήτηµα στοιχειώδους κοινωνικής δικαιοσύνης και διαφά-
νειας, διότι σε διαφορετική περίπτωση τα βάρη θα πέφτουν
πάντα στους µισθωτούς και τους συνταξιούχους. Η Κυβέρνηση
έχει την ευθύνη να αναπτύξει έναν αδιάφθορο και αποτελεσµα-
τικό φοροεισπρακτικό µηχανισµό, η συγκρότηση του οποίου θα
συµβάλει καθοριστικά στην επίτευξη µιας υγιούς φορολογικής
συνείδησης. Ο συνδυασµός της διαφάνειας, της δίκαιης φορο-
λογίας και της ορθής χρήσης των δαπανών επ’ ωφελεία του κοι-
νωνικού συνόλου, αποτελεί για µας αδιαπραγµάτευτη
κυβερνητική προτεραιότητα. Με σκοπό την πάταξη της φορο-
διαφυγής, τον αποτελεσµατικό έλεγχο, τη διαφάνεια και τη βελ-
τίωση της φορολογικής διαδικασίας µεταξύ κράτους και
φορολογουµένων θα παρθούν τα παρακάτω µέτρα:

Πρώτον, κατάργηση του Κώδικα βιβλίων και στοιχείων. ∆εύτε-
ρον, κωδικοποίηση και απλούστευση της φορολογικής νοµοθε-
σίας. Τρίτον, λογιστικός προσδιορισµός όλων των εισοδηµάτων.
Τέταρτον, αποτελεσµατικός έλεγχος όλων των ενδοoµιλικών συ-
ναλλαγών. Πέµπτον, ηλεκτρονική παρακολούθηση της αγοράς
των καυσίµων για την πάταξη του λαθρεµπορίου. Έκτον, υπο-
χρέωση διατήρησης επαγγελµατικών λογαριασµών στις τράπε-
ζες, διασύνδεση αυτών των λογαριασµών µε τα πληροφοριακά
συστήµατα και πρόσβαση σε αυτά των φορολογικών υπηρεσιών.
Έβδοµον, γενίκευση του πόθεν έσχες στις δηλώσεις και στον
έλεγχο. Όγδοον, σύστηµα έκπτωσης φόρων µέσω αποδείξεων.
Ένατον, κατάρτιση προγράµµατος διασταυρώσεων στη διεξα-
γωγή φορολογικών ελέγχων. ∆έκατον, δηµοσιοποίηση στο δια-
δίκτυο των στοιχείων εισοδηµάτων και φόρου από εµπορικές
επιχειρήσεις και ελεύθερα επαγγέλµατα. Eνδέκατον, έλεγχος
πόθεν έσχες στους εφοριακούς και παύση καθηκόντων σε όσους
από αυτούς αποδεικνύεται ότι δεν δικαιολογούνται τα περιου-
σιακά τους στοιχεία από τα εισοδήµατά τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα προαναφερθέντα µέτρα φο-
ρολογικής και εισοδηµατικής πολιτικής θα οδηγήσουν στην ενί-
σχυση των εσόδων τα οποία αποτυπώνονται στον

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 19 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1553



προϋπολογισµό ανά κατηγορία εσόδων ως εξής: Καθαρά έσοδα
τακτικού Προϋπολογισµού ύψους 53.700.000.000 ευρώ, έσοδα
Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων ύψους 3.860.000.000
ευρώ, φορολογικά έσοδα ύψους 54.150.000.000 ευρώ και µη φο-
ρολογικά έσοδα ύψους 2.800.000.000 ευρώ.

Τα φορολογικά έσοδα προκύπτουν από άµεσους φόρους
ύψους 23.720.000.000 ευρώ εµφανίζοντας αύξηση 8,8% έναντι
του 2009 και από άµεσους φόρους 30.420.000.000 ευρώ εµφα-
νίζοντας αύξηση 5,7% αντιστοίχως.

Τα προβλεπόµενα έσοδα βασίζονται στην τάση µεταβολής των
φορολογικών εσόδων σε σχέση µε την εκτιµώµενη µεταβολή του
ονοµαστικού ΑΕΠ, στις προαναφερθείσες φορολογικές ρυθµί-
σεις, στα µέτρα κατάργησης της φοροδιαφυγής και στη διεύ-
ρυνση της φορολογικής βάσης.

Σηµαντικό στόχο της Κυβέρνησης αποτελεί η µείωση του
λόγου µεταξύ έµµεσων και άµεσων φόρων, ώστε για το 2010 να
βρίσκεται στο 1,28% έναντι του 1,32% που ήταν το 2009 και ένα-
ντι του 1,45% που ήταν το 2008. Αυτή η στόχευση αποδεικνύει
την απόφαση του Πρωθυπουργού Γεωργίου Παπανδρέου και της
Κυβέρνησής µας για µια δικαιότερη φορολογική πολιτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αποτελούσε παράληψη, ιδι-
αίτερα στην τωρινή οικονοµική συγκυρία να µην αναφερόµουν
στη σχέση µεταξύ πιστωτικών και µη πιστωτικών εσόδων.

Στον Τακτικό Προϋπολογισµό το 2010 το ύψος των πιστωτι-
κών εσόδων, δηλαδή ο δανεισµός ανέρχεται σε 38.160.000.000
ευρώ έναντι 96.220.000.000 το 2009, µε αντιστοιχούντα ποσοστά
41,54% έναντι 66,15%. Το δε ύψος των µη πιστωτικών εσόδων,
δηλαδή το άθροισµα των υπολοίπων τακτικών εσόδων και των
εσόδων από την Ευρωπαϊκή Ένωση ανέρχεται στα
53.700.000.000 ευρώ, ήτοι 58,46% για το 2010 έναντι
49.260.000.000 ευρώ, ήτοι 33,85% αντιστοίχως για το 2009.

Στόχος του νέου προϋπολογισµού είναι να µειωθεί κατακό-
ρυφα ο λόγος µεταξύ πιστωτικών και µη πιστωτικών εσόδων,
οδηγώντας τον για πρώτη φορά κάτωθεν της µονάδος στο
0,71%, ενώ για το 2008 ο λόγος ήταν στο 1,25% και το 2009
έφτανε στο τροµακτικό 1,95%, που σε απλά ελληνικά για να γι-
νόµαστε κατανοητοί από τους πολίτες σηµαίνει πως τα 2/3 των
συνολικών εσόδων του κράτους για το 2009 προέρχονταν από
δανεισµό.

Αν αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν αποτελεί την µεγαλύτερη
απόδειξη της αποτυχηµένης και εγκληµατικής πολιτικής της
απελθούσης κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας τότε οι λέξεις
και οι αριθµοί έχουν χάσει το νόηµά τους. Τα µαθηµατικά όµως
δεν κάνουν λάθος και δεν επιτρέπουν την απώλεια του νοήµα-
τός τους. Η Ελλάδα τούτη την ώρα στενάζει από το βάρος του
δηµόσιου χρέους πλέον των 300.000.000.000 ευρώ, γιατί ο κάθε
πολίτης αυτής της χώρας σηκώνει φορτίο χρέους 27.000 ευρώ
και πλέον.

∆υστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, αποτύχατε παταγωδώς. ∆εν έχετε πλέον κανένα πειστικό
επιχείρηµα. Η προσφυγή στο άλλοθι της διεθνούς κρίσης κα-
τέρρευσε. Οι αιτιάσεις σας ότι και οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
αύξησαν το δηµόσιο χρέος δεν αντέχουν στον αντίλογο της
δικής µας υπαρκτής και αναγνωρισµένης προσφοράς, γιατί την
περίοδο 1981-1989 δηµιουργήσαµε το κοινωνικό κράτος και δώ-
σαµε ψωµί, παιδεία και υγεία στον Έλληνα πολίτη και την πε-
ρίοδο 1993-2004 δηµιουργήσαµε τη σύγχρονη Ελλάδα των
υποδοµών, των µεγάλων έργων, των Ολυµπιακών Αγώνων και
των εθνικών κατακτήσεων.

Αντίθετα εσείς τη µεν περίοδο Μητσοτάκη 1990-1993 που δι-
πλασίασε το χρέος χωρίς αντίκρισµα θέλετε να τη διαγράψετε
από τη µνήµη σας, τη δε περίοδο 2004-2009 την αναθεµατίσατε
εσείς οι ίδιοι γιατί από το «σεµνά και ταπεινά» του Κώστα Καρα-
µανλή περάσατε στο Βατοπέδι και φτάσατε τη χώρα στα πρό-
θυρα της οικονοµικής κατάρρευσης. Απέναντι στην κατάκτηση
του ΠΑΣΟΚ για είσοδο στην ΟΝΕ µε το ευρώ και την αύξηση της
πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας εσείς οδηγήσατε την Ελ-
λάδα στη µείωση αυτής της ικανότητας και στον κίνδυνο της µει-
ωµένης εθνικής της ανεξαρτησίας.

Το µόνο που σας µένει, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, είναι να αντικαταστήσετε την εθελότυφλη έπαρση και

προσήλωση στα δήθεν επιχειρήµατα του γενικού εισηγητή κ. Κε-
φαλογιάννη περί δηµιουργικής λογιστικής τα οποία ευστόχως
αντικρούστηκαν και από το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνη-
σης και από τους Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην Επιτροπή και να
την αντικαταστήσετε λέγω µ’ ένα µεγάλο «συγγνώµη» προς τον
ελληνικό λαό, ένα «συγγνώµη» ειλικρινές και αναγκαίο γιατί οι
Έλληνες διαθέτουν φιλότιµο. Τώρα είναι για σας η ώρα της αυ-
τοκριτικής, της αυτογνωσίας, της σιωπής. Εύχοµαι στο νέο Αρ-
χηγό σας να πετύχει στο έργο του και να µη διαλάθει της
προσοχής του η αναγκαιότητα διέλευσης της παράταξής σας
από την «κολυµβήθρα» της αυτοταπείνωσης ως αναγκαίας συν-
θήκης ανάτασης και συµβολής της στη δηµοκρατία ως ισχυρή
Αντιπολίτευση. Εµείς σας θέλουµε ισχυρή Αντιπολίτευση για να
παράγουµε περισσότερο έργο ως Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήλθε όµως η ώρα να πούµε δυο
κουβέντες και για τους φίλους µας τους αγωνιστές της άλλης
Αριστεράς. Προφανώς, αγαπητοί φίλοι, θα θέλαµε κι εµείς στο
ΠΑΣΟΚ να εφαρµόσουµε στην πράξη έναν πιο ουτοπικό προϋ-
πολογισµό ανεπτυγµένης σε µέγιστο βαθµό µορφής κοινωνικής
δικαιοσύνης. Τι πιο ευχάριστο για όλους µας; ∆υστυχώς όµως
είµαστε υποχρεωµένοι να προσγειωθούµε στην πραγµατικότητα
των δεδοµένων της χώρας στο οικονοµικό, κοινωνικό και παρα-
γωγικό πεδίο. Η επίγνωση της κατάστασης, µας οδηγεί στο συ-
µπέρασµα της ρεαλιστικής αναίρεσης της ουτοπίας και στην
αφύπνιση από ονειρεµένες διαθέσεις.

Προφανώς γνωρίζετε πολύ καλά, όπως κι εµείς, ότι η επίτευξη
του σοσιαλιστικού µετασχηµατισµού της κοινωνίας προϋποθέτει
µεγάλες ρήξεις και συγκρούσεις, αλλά και παράλληλη ωρίµανση
των κοινωνικών και πολιτικών συνθηκών. Εµείς το στόχο µας δεν
τον αλλάξαµε, όµως γνωρίζουµε, όπως κι εσείς, γιατί αποδεί-
χθηκε ιστορικά το αντίθετο και συµπερασµατικά συνεπάγεται ότι
για να πετύχουν οι επαναστάσεις και για να έχουν διάρκεια πρέ-
πει να γίνουν ειρηνικά και συνειδητά. Η συνειδητή επαναστατική
κοινωνική διεργασία όµως δεν µπορεί να αντικαθίσταται από την
επαναστατική «γυµναστική» γιατί είναι κάτι πολύ µεγαλύτερο,
κάτι πολύ ανώτερο και απαιτεί σε κρίσιµες ώρες την ανάληψη
της πολιτικής ευθύνης έναντι της χώρας.

Τούτη η ώρα, συναγωνιστές της άλλης Αριστεράς, είναι ιδιαί-
τερα κρίσιµη γιατί τα δεδοµένα είναι άχαρα και δεν κατανοώ το
πόσο χαρωπά θα γίνουν από την πολλαπλασιασµένη συχνότητα
των διαδηλώσεων του ΠΑΜΕ µετά τη νίκη του ΠΑΣΟΚ στις τε-
λευταίες εκλογές. Όσες διαδηλώσεις έγιναν αυτό το χρονικό διά-
στηµα δεν είχαν γίνει στα πεντέµισι χρόνια της Νέας
∆ηµοκρατίας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μάλλον δεν ήσασταν εδώ, ήσασταν εκτός
χώρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Τούτη η ώρα, αγαπητοί συνάδελφοι,
είναι ώρα εθνικής ευθύνης για όλους µας γιατί το έλλειµµα
«εκτροχιάστηκε» και γιατί το δηµόσιο χρέος αποτελεί εθνικό ζή-
τηµα. ∆υστυχώς σήµερα η ρήση του Ανδρέα Παπανδρέου «είτε
η Ελλάδα θα αφανίσει το χρέος είτε το χρέος την Ελλάδα» καθί-
σταται επίκαιρη όσο ποτέ και µας αφορά όλους.

Πέραν όµως των επιτακτικών στόχων της µείωσης του ελλείµ-
µατος και της συγκράτησης του δηµόσιου χρέους, σηµαντικός
στόχος του προϋπολογισµού είναι η οικονοµική ανάπτυξη της
χώρας στην οποία η Κυβέρνηση στοχεύει µε τη συµβολή ενός
νέου αναπτυξιακού µοντέλου «πράσινης» ανάπτυξης. Αυτό το
νέο µοντέλο ανάπτυξης οφείλει να συµβάλει και θα συµβάλει κα-
θοριστικά στην άρση της στρεβλής δοµής του παραγωγικού συ-
στήµατος, µηδέ εξαιρουµένων των διαπεριφερειακών και των
ενδοπεριφερειακών ανισοτήτων.

Κύριοι Υπουργοί, τα δεδοµένα στοιχεία διαµόρφωσης του ΑΕΠ
για το έτος 2007 µε τη συµµετοχή της περιφέρειας Αττικής στο
50% και όλης της άλλης Ελλάδας πλην Αττικής στο υπόλοιπο
50%, καθώς και της συµµετοχής των τοµέων παραγωγής στην
ακαθάριστη προστιθέµενη αξία µε τον πρωτογενή στο µόλις 4%,
στον δευτερογενή στο χαµηλό 20% και στον τριτογενή στο απα-
ράδεκτο 76% δείχνουν το τροµακτικό µέγεθος των διαρθρωτι-
κών µας προβληµάτων.

Η πολιτική αδράνεια απέναντι στον αυτόµατο πιλότο της µε-
ταπρατικής οικονοµίας πρέπει να σταµατήσει.
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Και τούτο θα συµβεί γιατί ο Πρωθυπουργός µας Γιώργος Πα-
πανδρέου, η Κυβέρνησή µας και σύσσωµο το ΠΑΣΟΚ, είµαστε
αποφασισµένοι να αλλάξουµε την καταστροφική φορά των πραγ-
µάτων.

Σε αυτήν την εθνική προσπάθεια καλούµε όλες τις παραγωγι-
κές δυνάµεις του τόπου, αλλά και όλα τα κόµµατα της Αντιπολί-
τευσης, να συµβάλουν δηµιουργικά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς η χώρα βρίσκεται σε
δεινή οικονοµική κατάσταση κι όχι µόνο. Είναι ώρα ευθύνης για
όλους. Η Ελλάδα έχει δυνατότητες. Οι Έλληνες έχουν χρέος να
ανταποκριθούν άµεσα. Εµείς, εµείς οι πολιτικοί, ακόµα περισσό-
τερο. Εδώ και τώρα!

Προφανώς οι ιδεολογικοπολιτικές συγκρούσεις είναι ανα-
γκαίες. Η επίρριψη, όµως, των πολιτικών ευθυνών προς τρίτους,
δίχως ανάληψη στο µερτικό, υποβαθµίζει τον πολιτικό µας πολι-
τισµό και αυξάνει τα αδιέξοδα.

Η νέα διακυβέρνηση υπό την καθοδήγηση του Γιώργου Πα-
πανδρέου κινείται οραµατικά και συνάµα ρεαλιστικά. Προσπα-
θώντας να ξεφύγει από τη δίνη των παραγόντων της οικονοµικής
συντριβής µε θετικό πρόσηµο, κατέθεσε έναν προϋπολογισµό
ανάγκης, αλλά συνάµα ελπιδοφόρο. Σίγουρα δεν είναι άριστος
ούτε και αρεστός. Πώς θα µπορούσε άλλωστε; Αξίζει, όµως, της
στήριξης όλων µας, γιατί δεν υπάρχει άλλος δρόµος.

Η στήριξή του απ’ όλες τις πολιτικές δυνάµεις του τόπου δεν
σηµαίνει τούτη την ώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, αναίρεση της ιδε-
ολογικοπολιτικής ταυτότητας. Κατά βάθος τούτη την κρίσιµη
ώρα για το µέλλον της χώρας όλοι αναγνωρίζουν την αναγκαιό-
τητα άρσης των κοµµατικών συνδρόµων. Η στήριξη του προϋ-
πολογισµού σήµερα αποτελεί µονόδροµο. Και είναι ώρα
ευθύνης, να προχωρήσουµε όλοι µαζί µε µία έκρηξη συνειδητής
υπέρβασης, ατοµικής απελευθέρωσης, συνεισφοράς και εθνικής
ανάτασης.

Είναι προφανές, κύριε Πρόεδρε, ότι στηρίζω και ψηφίζω τον
προϋπολογισµό.

Παράλληλα, όµως, σαν Βουλευτής του Νοµού Τρικάλων, θα
µου επιτρέψετε να καταθέσω για τα Πρακτικά έναν πίνακα µε τις
προτάσεις µου για τα κρίσιµα θέµατα και τα αναγκαία έργα του
Νοµού Τρικάλων, τα οποία η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ οφείλει να
συµπεριλάβει στο πρόγραµµά της προς υλοποίηση. Αυτά αφο-
ρούν: Τις υποδοµές, µεταξύ των οποίων ο Ε65, ο Αχελώος, το
φράγµα Μεσοχώρας, το εθνικό δίκτυο, το Νοµαρχιακό δίκτυο, η
Σιδηροδροµική Εγνατία, τα αρδευτικά – υδρευτικά – ενεργειακά
– περιβαλλοντικά έργα, τα ειδικά περιβαλλοντικά, τα έργα για
τον Πολιτισµό, τον Τουρισµό και την Ανάπτυξη, την Παιδεία. Επί-
σης, αφορούν τις συγκοινωνίες, τον ΟΣΕ, την αποκατάσταση της
αδικίας και την επαναλειτουργία της κερδοφόρας γραµµής In-
tercity Καλαµπάκας – Αθηνών. Αφορούν, όµως, και άλλες νοµο-
θετικές ρυθµίσεις, µεταξύ άλλων και τη Γεωργία.

Τον καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαγκούφης

καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαγκούφη.

Ο ειδικός εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος Νικο-
λόπουλος έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
παρ’ ότι ο κατελθών του Βήµατος συνάδελφος είπε ότι θα πρέ-
πει να σιωπήσουµε οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν θα
τον ακούσουµε, γιατί, φαντάζοµαι, εκτός από τη διαβούλευση
στο διαδίκτυο, δεν έχετε αρνηθεί ότι η κορυφαία διαβούλευση
γίνεται µέσα εδώ, στο Κοινοβούλιο.

Περνούµε πράγµατι µία περίοδο έκτακτης ανάγκης, όπως είπε
ο Πρωθυπουργός. Κι, όµως, η καινούργια Κυβέρνηση έκανε κακή
αρχή. Με δηλώσεις περί χρεοκοπίας υπονόµευσε τη θέση της
χώρας και στο εσωτερικό, αλλά κυρίως στο εξωτερικό.

Οι επιπτώσεις από τους κυβερνητικούς χειρισµούς και την
ύφεση θα φανούν πολύ πιο έντονα τους πρώτους µήνες κιόλας

του 2010.
∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι είναι ώρα ευθύνης για όλους µας.
Εµείς θα στηρίξουµε κάθε προσπάθεια, όπως δήλωσε ο Πρό-

εδρός µας, που θα είναι για το καλό του τόπου. ∆εν θα ανε-
χθούµε, όµως, να συνεχιστούν άλλο οι παλινωδίες της
Κυβέρνησης.

Το πακέτο που εµφάνισε ο κ. Παπανδρέου είναι και οδυνηρό
για το λαό, αλλά και αναποτελεσµατικό για την κρίση που διέρ-
χεται η χώρα.

Οι κινήσεις που γίνονται είναι πολύ αργές. Όµως, η κρίση ήταν
και είναι πάντα µια ευκαιρία για να καθαρίσουµε την αυλή µας.
Άµεσα πρέπει να πραγµατοποιηθούν δοµικές αλλαγές, τοµές και
ρήξεις, µεταρρυθµίσεις που η δική µας Κυβέρνηση δεν ολοκλή-
ρωσε, αλλά που µε τόλµη ξεκίνησε και αρκετές φορές κατάφερε,
παρά τη λυσσώδη αντίδραση της τότε Αντιπολίτευσης, να ολο-
κληρώσει.

Η κρίση δεν φέρνει στην επιφάνεια µόνο ένα αποτυχηµένο µο-
ντέλο ανάπτυξης, αλλά ταυτόχρονα κρύβει και γεννά την ελπίδα.
Η ηγεσία του ΠΑΣΟΚ το προηγούµενο διάστηµα διακήρυξε ότι οι
αναφορές σε διεθνή οικονοµική κρίση αποτελούσαν άλλοθι της
κυβέρνησης Καραµανλή -το ακούσαµε και πριν λίγο να το επα-
ναλαµβάνει ο ειδικός εισηγητής της Συµπολίτευσης. Αλήθεια,
µπορείτε να µας απαντήσετε, έστω και σήµερα, πράγµατι, δεν
µπορούσατε να δείτε τι γινόταν σε όλο τον κόσµο ή τελικά κά-
νατε ότι δεν βλέπατε και έτσι δηµαγωγούσατε ανεύθυνα;

Αυτά τα λέγατε χθες και αποδείχθηκε ότι ήταν κοροϊδία. Σή-
µερα µε το προϋπολογισµό µάς ζητάτε να ψηφίσουµε όσα ακύ-
ρωσε ο Πρωθυπουργός µε µια µονοκονδυλιά µε το νέο πακέτο
µέτρων που µόλις προχθές διαγγελµατικά ανακοίνωσε ο ίδιος και
τα οποία φυσικά δεν περιέχονται στον προϋπολογισµό. Ο κ. Πα-
πανδρέου αναφέρθηκε σε µελλοντικά ακοστολόγητα, απροϋπο-
λόγιστα µέτρα που θα πάρει σε τρεις µήνες. Τι συζητάµε λοιπόν;

Φυσικά εµείς δεν είµαστε λογιστές για την αριθµητική τακτο-
ποίηση. Είµαστε πολιτικοί και για τούτο οφείλουµε να χαράσ-
σουµε στρατηγικές και να εφαρµόσουµε πολιτικές που
δηµιουργούν ελπίδα και προοπτική. Είµαστε σε µια περίοδο µε-
γάλων αλλαγών. Τα δηµοσιονοµικά είναι το ζήτηµα που προβάλ-
λεται ως η βασική αδυναµία και που για πάρα πολλά χρόνια
παραµένει δυσεπίλυτο. Είναι µια πολύ δύσκολη άσκηση, µια πολύ
σηµαντική, µα και σύνθετη υπόθεση.

Εάν επιδιώκετε, λοιπόν, µόνο να µειώσετε το έλλειµµα για το
2010 αδιαφορώντας για όλα τα άλλα, τότε αυτό που µας πα-
ρουσιάζετε σήµερα είναι ένας προϋπολογισµός για να επιβεβαι-
ωθούµε πώς τίποτε δεν ακούσατε, τίποτα δεν καταλάβατε και
δεν µάθατε από τα λάθη του παρελθόντος. Ταυτόχρονα, όµως,
µε ένα τέτοιο προϋπολογισµό-µαγική εικόνα των αριθµών και των
συµβιβασµών, χωρίς αναπτυξιακή διάσταση και πνοή, θα οδηγή-
σετε δεκάδες χιλιάδες ανθρώπους στην ανεργία και στην ανέ-
χεια, θα διαταράξετε έντονα τον κοινωνικό ιστό και βεβαίως να
είστε σίγουροι ότι το 2011 το δηµοσιονοµικό θα είναι και πάλι
εδώ µπροστά µας ανανεωµένο και ακατάβλητο.

Στον προϋπολογισµό που έχουµε στα χέρια µας, πίσω από
τους αριθµούς κρύβονται πολιτικές κινήσεις τυφλής απελπισίας
χωρίς σαφείς στόχους, άρα χωρίς προσδοκία επίλυσης των προ-
βληµάτων. Κρύβονται πολιτικές επώδυνες, που προκαλούν τις
ασθενέστερες οικονοµικά και κοινωνικά τάξεις, πολιτικές που ζη-
τούν θυσίες χωρίς ελπίδα.

Πρέπει να κτυπήσουµε τη ρίζα του κακού. Το δηµοσιονοµικό
είναι το αποτέλεσµα και όχι η αιτία. Ξέρουµε τις αιτίες που το
προκαλούν. Είναι η διαφθορά για την οποία ζήτησε ο κύριος
Πρωθυπουργός διακοµµατική συνεργασία και την έλαβε, είναι οι
στρεβλώσεις στην οικονοµία µας, είναι ο τελείως αντιπαραγωγι-
κός δηµόσιος τοµέας που αποτελεί την τροχοπέδη του ιδιωτικού
τοµέα. Είναι µακρύς ο κατάλογος των λαθών και της ατολµίας
δεκαετιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι θα θέλαµε να έχουµε τους
πόρους για να ικανοποιήσουµε όλες τις ανάγκες. Ο πολιτικός και
η πολιτική κρίνονται από αυτά που προσφέρουν. Κρίνονται κυ-
ρίως από το κόστος που τολµούν να αναλαµβάνουν. Η κοινωνία
είναι ώριµη πια για ριζοσπαστικές αλλαγές. Η Κυβέρνηση διστά-
ζει.
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Αγαπητοί συνάδελφοι, σε ποια κελεύσµατα υπακούει ο συζη-
τούµενος προϋπολογισµός; Υπάρχει απάντηση από τον Πρωθυ-
πουργό. «Ο νέος προϋπολογισµός», είπε, «στοχεύει στην
κατάκτηση της εµπιστοσύνης των Ευρωπαίων ετέρων και των διε-
θνών αγορών για την Ελλάδα». Λυπάµαι, αλλά αν αυτό ήθελε,
ήδη έχει αποτύχει. Μόλις προχθές ένας ακόµη διεθνής οικονο-
µικός οίκος αξιολόγησης υποβάθµισε την πιστοληπτική ικανό-
τητα της χώρας.

Είναι σαφές πλέον ότι οι πολιτικές που καταγράφει ο προϋπο-
λογισµός δεν δίνουν απάντηση, δεν δίνουν λύση, ελπίδα και προ-
οπτική ούτε εντός ούτε εκτός της χώρας. Αυτή είναι η σκληρή
αλήθεια.

Επιπλέον, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προκύπτει και το εξής
ερώτηµα: Πώς, αφού ο Πρωθυπουργός στοχεύει στις διεθνείς
αγορές, ο ίδιος και ο κύριος Υπουργός των Οικονοµικών, µε µπα-
ράζ δηλώσεων, υποβάθµισαν σε υπερβολικό βαθµό την κατά-
σταση της οικονοµίας µας, αρχικώς µε τη διόγκωση του
ελλείµµατος και στη συνέχεια διαφηµίζοντάς το διεθνώς; ∆ή-
λωση στις 6 Νοεµβρίου 2009: «Αγωνιζόµαστε να σώσουµε τη
χώρα από τη χρεοκοπία», είπε ο κ. Παπανδρέου. Έχει εκτιµηθεί
πόσα εκατοµµύρια ευρώ κόστισαν αυτές οι δηλώσεις, πόσους
τόκους προσέθεσαν σ’ αυτούς που ήδη πληρώνουµε;

Θα συνιστούσα στο οικονοµικό επιτελείο να ακολουθήσουν τη
ρήση του Προέδρου µας, του Αντώνη Σαµαρά, που είπε ότι «ένας
πολιτικός, ειδικά στις δύσκολες στιγµές, πρέπει να φτιάχνει την
ψυχολογία της αγοράς, γιατί η αγορά είναι πάνω από όλα ψυχο-
λογία». Εσείς κάνατε ακριβώς το αντίθετο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες από τα δεξιά έως τα
αριστερά συνοµολογούν ότι, εάν δεν δηµιουργήσουµε µε νέες
ευκαιρίες νέο εθνικό πλούτο, εάν δεν προσελκύσουµε ξένες
επενδύσεις, εάν η γραφειοκρατία και η διαφθορά του δηµόσιου
τοµέα νικήσει και πάλι, τότε κάνουµε µία τρύπα στο νερό. Αυτή
είναι η αλήθεια και όλα τα άλλα είναι για τηλεοπτική κατανάλωση.

Οι πολίτες τώρα κατανοούν ότι ο Καραµανλής έλεγε την αλή-
θεια, όταν ζητούσε συναίνεση για βαθιές τοµές και ρήξεις µε νο-
οτροπίες και πρακτικές, ή όταν ζητούσε καθαρή εντολή για µια
έµπονη, αλλά λυτήρια έξοδο από την κρίση.

Ας είµαστε ρεαλιστές. Εάν όντως η Κυβέρνηση ήθελε να επι-
δείξει σύγχρονα πολιτικά αντανακλαστικά, θα παρουσίαζε έναν
πραγµατικά σοβαρό και αξιόπιστο προϋπολογισµό που δεν θα
είχε σηµασία µόνο το τι γράφει, αλλά και το πώς και το εάν εκτε-
λείται. Είναι ο ίδιος λόγος που µας καλούν να γίνουµε σοβαροί
και οι Ευρωπαίοι εταίροι µας. Όµως, αυτή δεν είναι µόνον απαί-
τηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι και ανάγκη και επιταγή των
πολιτών και των καιρών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τίποτα, µα τίποτα σήµερα από
αυτόν τον προϋπολογισµό δεν δίνει στον ελληνικό λαό τη δυνα-
τότητα να σηκωθεί, να ανέβει σε οικονοµικούς κύκλους υψηλό-
τερης κατανάλωσης, που µε τη σειρά της θα δηµιουργήσει, µέσω
του πολλαπλασιαστή, και ζήτηση στην αγορά των προϊόντων και
των υπηρεσιών και, βεβαίως, ζήτηση στην αγορά εργασίας.

Όµως, αυτήν την ελπίδα απαιτούν από εµάς οι πολίτες. Προ-
σβλέπουν σε καινοτοµίες που χρειάζεται ο τόπος, που χρειάζο-
νται ακόµη και η σύνταξη και η συζήτηση και η ψήφιση και η
παρακολούθηση και η εκτέλεση του προϋπολογισµού. Εµείς
προτιµούµε για τον προϋπολογισµό, όπως µπήκε, έτσι ακριβώς
και να παραµείνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι που βρίσκεστε στην Κυβέρνηση,
έχετε όντως να διαχειριστείτε µία εξαιρετικά δύσκολη κατά-
σταση. Αυτό, όµως, δεν σας δίνει το δικαίωµα της φοροεπιδρο-
µής. Κατοικίες, εξοπλισµός και µεταποίηση πλήττονται. Οι
κοινωνικές εκρήξεις είναι προ των πυλών. Η κατανοµή των πι-
στώσεων του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων ανά τοµέα
δεν απαντά στις προκλήσεις της κρίσης. Παραθέτω τον ακό-
λουθο πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το Μάρτιο έρχεται η πρώτη φοροκαταιγίδα, χωρίς να προη-
γηθεί η δραστική µείωση των κρατικών δαπανών και χωρίς να

ακολουθεί παράλληλη αύξηση των αναπτυξιακών και παραγωγι-
κών δραστηριοτήτων. Καθώς το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων είναι το µοναδικό εργαλείο στήριξης σε περιόδους
οικονοµικής κρίσης, θα πρέπει να απαντηθεί πώς θα αντιστρα-
φεί το κλίµα στη µεταποιητική βιοµηχανία, όταν κατά το διάστηµα
Ιανουαρίου-Οκτωβρίου είχαµε ραγδαία µείωση στο µείον 11,8%,
µε πτώση σε όλους τους κλάδους. Παραθέτω και τον ακόλουθο
πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αντίθετα, στο Πρόγραµµα των ∆ηµοσίων Επενδύσεων προ-
βλέπεται να έχουµε µείωση στους πόρους για τη γεωργία, την
αλιεία, την ενέργεια και αµελητέους στην έρευνα και την τεχνο-
λογία, όπως προκύπτει και από τον ακόλουθο πίνακα τον οποίο
και καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πώς θα υπάρξει, λοιπόν, «πράσινη» ή οποίας άλλης µορφής
ανάπτυξη;

Οι εξαγωγές έχουν κάθετη πτώση στο µείον 21,7%. Οι εξαγω-
γές, που είναι µοχλός της οικονοµίας και πηγή εισοδηµάτων,
είναι αφηµένες στην τύχη τους. Τα προβλήµατα στη βιοµηχανία,
στην εξαγωγική πολιτική και στη στήριξη των επιχειρήσεων είναι
εµφανή. Το δείχνει καθαρά ο επόµενος πίνακας που καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο κατασκευαστικός κλάδος κινδυνεύει µε αφανισµό. Ο κλάδος
που στηρίζει την απασχόληση και πλήθος επιχειρηµατικών δρα-
στηριοτήτων συρρικνώνεται ραγδαία. Και πώς απαντά ο προϋ-
πολογισµός σε αυτό; Με τίποτα. Το δείχνει καθαρά ο επόµενος
πίνακας που καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ.Νικόλαος Νικολόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την Πάτρα χθες, η κυρία
Υπουργός Οικονοµίας, δήλωσε ότι µέχρι το Μάρτιο πρέπει να πε-
ριµένουµε γιατί ξανασχεδιάζεται το ΕΣΠΑ.

Αλήθεια, γιατί δεν προχωράτε ούτε ένα έργο από το ΕΣΠΑ,
αλλά αναφέρεσθε σε επανασχεδιασµό, άρα σε νέες καθυστερή-
σεις; Το ΕΣΠΑ, όπως όλοι γνωρίζουν, κυρίως κατευθύνεται στην
περιφέρεια που έχει τόση ανάγκη από έργα υποδοµής, αλλά και
τόνωσης της τοπικής οικονοµίας.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε σχεδιάσει να επεν-
δυθεί το 82% στην άλλη Ελλάδα, στην Ελλάδα της περιφέρειας.
Εσείς διαφωνείτε; Το ΕΣΠΑ είναι το εργαλείο για τη µεγιστοποί-
ηση της αξιοποίησης των σηµαντικότατων κοινοτικών πόρων
ύψους 20.400.000.000 ευρώ που το διασφάλισε η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας και ο Κώστας Καραµανλής στο Ευρωπαϊκό
Συµβούλιο το ∆εκέµβριο του 2005. Η πορεία αυτή µαζί µε την
εθνική, καθώς και την ιδιωτική συµµετοχή, θα φθάσουν στο ποσό
των 39.500.000.000 ευρώ και µπορούν να αποτελέσουν την κι-
νητήρια δύναµη της αναπτυξιακής προσπάθειας. Επιδιωκόµενο
αποτέλεσµα; Μια ανάπτυξη που να παράγει απασχόληση και ει-
σόδηµα για τον εργαζόµενο, µια ανάπτυξη ισόρροπη και µε σε-
βασµό στο περιβάλλον, µια ανάπτυξη ικανή να στηρίζει την
κοινωνική συνοχή και να βελτιώνει την ποιότητα ζωής του πο-
λίτη.

Εµείς πιστεύουµε ότι το ΕΣΠΑ πρέπει να χρησιµοποιηθεί ως
µια από τις ατµοµηχανές της ανάπτυξης και γι’ αυτό η Νέα ∆η-
µοκρατία µε ιδιαίτερη διορατικότητα περίµενε να δει την εξέλιξη
της κρίσης και ανάλογα να κατευθύνει τα κονδύλια, να δει τους
τοµείς που πλήττονται ιδιαίτερα και µετά να δράσει, να εξετάσει
τα πολλαπλασιαστικά αποτελέσµατα των παρεµβάσεων και µετά
να προβεί στις απαραίτητες κινήσεις. Και εκπλήσσοµαι όταν
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ασκείτε κριτική για την απορροφητικότητα του ΕΣΠΑ. Όλοι γνω-
ρίζουµε πλέον ότι µπορούν να εντάσσονται µόνο ώριµα έργα µε
εφαρµόσιµες µελέτες, µε τεύχη δηµοπράτησης και ουσιαστικό
αναπτυξιακό περιεχόµενο.

Θα έπρεπε άλλωστε να έχουµε διδαχτεί πολλά από τη διαχεί-
ριση των κοινοτικών πόρων όλα τα προηγούµενα χρόνια. Γι’ αυτό
επιµένουµε, ξεκινήστε, υλοποιείστε τουλάχιστον όσα είναι πανέ-
τοιµα.

Η ενεργοποίηση των επιχειρησιακών προγραµµάτων του
ΕΣΠΑ έχει από καιρό ξεκινήσει µε προσκλήσεις για υποβολή αι-
τήσεων. Επίσης έχουν ενταχθεί έργα και έχουν αναληφθεί νοµι-
κές δεσµεύσεις, υπογεγραµµένες συµβάσεις για υλοποίηση
έργων, έχουν ήδη πραγµατοποιηθεί επιλέξιµες δαπάνες για την
υλοποίηση έργων στα τοµεακά και περιφερειακά επιχειρησιακά
προγράµµατα.

Είναι δυνατόν όλα αυτά σήµερα να τίθενται σε κίνδυνο; Πάρτε
το θάρρος λοιπόν και πείτε ότι προεκλογική περίοδος ήταν, αυτά
που είπαµε δεν ευσταθούν, θα κάνουµε αυτό που είναι σωστό
τώρα για τη χώρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την κρίση περισσότερο
έχουν πληγεί οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις οι οποίες βιώνουν
προβλήµατα προσαρµοστικότητας και έχουν και λιγότερες ευ-
καιρίες ανάπτυξης. Προκειµένου λοιπόν να υλοποιήσουν και να
αδράξουν τέτοιες ευκαιρίες, το ποσοστό απορρόφησης στις
αρχές του 2004, που ήταν µόλις 1%, σήµερα έχει φθάσει σχεδόν
στο 100% µέσω του ΤΕΜΠΜΕ.

Η πρώτη φάση του προγράµµατος στήριξε άµεσα είκοσι επτά
χιλιάδες τριακόσιες τριάντα οκτώ επιχειρήσεις µε δάνεια ύψους
3.000.000.000 ευρώ µόλις σε τρεις µήνες. Η δεύτερη φάση του
προγράµµατος έγινε µε την παροχή εγγυήσεων για δάνεια που
θα φθάσουν στο ύψος των 9.000.000.000 ευρώ και προβλέπεται
ότι θα στηρίξει συνολικά στην πρώτη και τη δεύτερη φάση περί
τις ενενήντα χιλιάδες επιχειρήσεις.

Μη ξεχνάτε, υπάρχουν πολλοί, µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
αλλά και νοικοκυριά που βρίσκονται ήδη στο όριο. Αν τους πιέ-
σετε και άλλο θα περάσουν πέρα από την κόκκινη γραµµή και
αυτή η πολιτική θα φέρει περισσότερα λουκέτα, περισσότερη
ανεργία, θα φέρει κρίση ρευστότητας στην αγορά και φυσικά λι-
γότερα έσοδα για τα κρατικά ταµεία.

Αυτή ήταν και η πρώτη προειδοποίηση προς την Κυβέρνηση
που, µόλις πριν λίγες µέρες, απηύθυνε ο Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας, ο Αντώνης ο Σαµαράς ,από το Βήµα του Ελληνο-
αµερικανικού Επιµελητηρίου.

Καλό είναι, είπε, αυτήν την προειδοποίηση να την πάρουν στην
Κυβέρνηση πολύ σοβαρά.

Ο κίνδυνος που προσπαθούµε να αποτρέψουµε είναι σοβαρός
γιατί αυτή η πολιτική κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που σήµερα
ξεδιπλώνει ο προϋπολογισµός, εχει το χαρακτήρα της πράσινης
επιδροµής και όχι της «πράσινης» ανάπτυξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Γ’ ΚΠΣ, που συγχρηµατοδο-
τείται από πόρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Ελλάδας
έχει σχεδόν ολοκληρωθεί στο σύνολό του µε επιτυχία. Όσον
αφορά το κλείσιµο και την οµαλή µετάβαση στο ΕΣΠΑ δεν αρκε-
στήκαµε σε ενέργειες διαχειριστικής φύσης, αλλά λάβαµε υπ’
όψιν και δυο απρόβλεπτα γεγονότα, όπως τις πυρκαγιές του κα-
λοκαιριού του 2007 και την παγκόσµια οικονοµική κρίση του
2008.

Με την απόφαση αυτή οκτώ επιχειρησιακά προγράµµατα
πήραν παράταση στο σύνολό τους και έξι σε κρίσιµους άξονες
της υλοποίησής τους. Η παράταση επέτρεψε στη χώρα µας να
πραγµατοποιήσει δαπάνες ύψους 2.000.000.000 ευρώ µέσα στο
2009. Αποµένει η ολοκλήρωση των προγραµµάτων που έχουν
πάρει παράταση µέχρι τις 31/12. Και άλλη µια παράταση πή-
ραµε, της επιλέξιµης περιόδου των υπολοίπων αξόνων µέχρι τις
30/6 λόγω των συνεπειών της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης.

∆εν είναι δυνατόν τώρα κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε συν-
θήκες κρίσης να έχουν παγώσει όλα τα εθνικά σχέδια περιφε-
ρειακής ανάπτυξης, οι δηµόσιες επενδύσεις και τα
συγχρηµατοδοτούµενα έργα, γιατί αποδεικνύεστε ανέτοιµοι
µέχρι τώρα. Την ελληνική οικονοµία ξέραµε ότι την έπληττε η διε-
θνής κρίση. Τώρα, απειλεί να την αποτελειώσει η αναποτελε-

σµατικότητα της Κυβέρνησης. Περίπου δυόµισι µήνες καθυστέ-
ρησε η τοποθέτηση περιφερειαρχών και αυτό από µόνο του προ-
κάλεσε σηµαντικές καθυστερήσεις και εµπλοκές. Αυτή η
ολιγωρία και η έλλειψη συντονισµού αποτελεί αιτία µεγάλων κα-
θυστερήσεων στη χρηµατοδότηση και στην υλοποίηση σηµαντι-
κών έργων.

Είναι δυνατόν να ξεχάσατε κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσα
µέχρι προχθές προτείνατε, ότι πρέπει να υπερπολλαπλασιαστούν
τα ποσά που προέβλεπαν οι προϋπολογισµοί της Νέας ∆ηµο-
κρατίας για το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και φέτος να
είναι κατά τι αυξηµένα, να έχουµε 4,2 για τις δηµόσιες επενδύ-
σεις; Αλλάξατε γνώµη ή κάτι άλλαξε; Ξεπεράσαµε την κρίση; Ξε-
χνάτε ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για να τονώσει την
οικονοµική δραστηριότητα και για να ενισχύσει την ρευστότητα
των αγορών επιτάχυνε τη χρηµατοδότηση από το Π∆Ε καταβάλ-
λοντας από το πρώτο εξάµηνο το 69,8% του συνολικού; Αποτέ-
λεσµα ήταν οι δαπάνες να διαµορφωθούν στα 6.140.000 έναντι
των 4.233.000 στο αντίστοιχο διάστηµα του 2008.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τα παραπάνω συνάγεται
ότι θα ήταν λιγότερο οδυνηρό για την κοινωνία και περισσότερο
ωφέλιµο για την οικονοµία αν η Κυβέρνηση του Γεωργίου Πα-
πανδρέου αντί να παγώνει το ΕΣΠΑ, αντί να σηκώνει χειρόφρενο
στο όχηµα της ανάπτυξης και αντί να σχεδιάζει φοροεπιδροµές
καταστρέφοντας τη µεσαία τάξη να συνέχιζε όσα σηµαντικά ξε-
κίνησε η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή όπως τις διαρθρωτι-
κές και τις θεσµικές µεταρρυθµίσεις, τα µεγάλα δηµόσια έργα, τα
σχέδια που αφορούν την περιφερειακή ανάπτυξη, την προώθηση
των σηµαντικών υποδοµών µε Σ∆ΙΤ ή µε τη συγχρηµατοδότηση
της Ευρωπαϊκής Ένωσης καθώς επίσης την κατασκευή των δρό-
µων ανάπτυξης µε συµβάσεις παραχώρησης. Αναφέροµαι ακόµη
στις πολιτικές για την προσέλκυση ξένων επενδύσεων στο πλαί-
σιο του αναπτυξιακού νόµου, στις διεθνείς στρατηγικές συµµα-
χίες για τους αγωγούς πετρελαίου και φυσικού αερίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς µπορούµε και θέλουµε να
βοηθήσουµε και το εννοούµε. Ο νέος προϋπολογισµός, όµως,
δεν υπακούει στις ανάγκες των σηµερινών δυσκολιών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να δείξετε την ανοχή σας όπως και
στους προηγούµενους για λίγα λεπτά και τελειώνω.

Προσέξτε, τρανταχτό παράδειγµα από την εκλογική περιφέ-
ρεια του Πρωθυπουργού. Στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, στον πίνακα πιστώσεις κατά φορέα παρατηρείται σε
ορισµένες περιφέρειες σηµαντική µείωση σε σχέση µε την αντί-
στοιχη πίστωση του 2009. Για παράδειγµα στη ∆υτική Ελλάδα
έχουµε µείωση κατά 25% και από 130.000.000 ευρώ κατεβαί-
νουµε στις 96.000 ευρώ. Η περιφέρεια αυτή έχει το χαµηλότερο
κατά κεφαλή ΑΕΠ µαζί µε την περιφέρεια Ηπείρου στην οποία
παρατηρείται το ίδιο φαινόµενο. Αυτό το δυσµενές προνόµιο το
χρησιµοποίησε ο Πρωθυπουργός πριν από λίγες µέρες στην
αντιφώνησή του στο ∆ηµαρχείο της Πάτρας στη γιορτή του πο-
λιούχου. Και τίθεται το ερώτηµα. Με τι κριτήρια έγινε η κατανοµή
και οι αυξοµειώσεις;

Καταθέτω τον πίνακα που ανάγλυφα δίνει τα όσα σας είπα.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος

καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και οι Αχαιοί, λοιπόν, µαζί µε όλους τους Έλληνες περιµέ-
νουµε µε ενδιαφέρον την απάντηση του επί πολλά χρόνια Βου-
λευτού Αχαϊας και σηµερινού Πρωθυπουργού στη συγκεκριµένη
πρόκληση ή αντίφαση.

Φθάνοντας στο τέλος της εισήγησής µου και ανακαλώντας τη
µνήµη µου όσους προϋπολογισµούς από το 1989 που πρωτοε-
ξελέγην Βουλευτής µέχρι σήµερα είδα, µελέτησα, σχολίασα,
ποτέ δεν είδα ένα τόσο χλωµό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων που να µην ανταποκρίνεται στην κρισιµότητα της δέουσας
οικονοµικής καταστάσεως και από πουθενά να µην προκύπτει ότι
θα ακολουθήσει επιτέλους η περίφηµη ανάταξη της οικονοµίας.

Η Κυβέρνηση επιµένει να υποστηρίζει ότι αυτό θα επιτευχθεί.
Το επιχείρηµα είναι ότι αυξάνει το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επεν-
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δύσεων κατά 800.000.000 ευρώ. Τα σχόλια δικά σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα µηνύµατα από τον κορµό της

οικονοµίας και από την επιχειρηµατική κοινότητα είναι δυσοίωνα.
Είναι απολύτως βέβαιο ότι οι εξελίξεις στην παραγωγική βάση
της χώρας, αλλά και την απασχόληση θα είναι απρόβλεπτες και
µε σοβαρές κοινωνικές προεκτάσεις. Μέσα σ’ αυτό το κλίµα κα-
λούµαστε να συζητήσουµε τον προϋπολογισµό που είναι απολύ-
τως βέβαιο ότι δεν θα υλοποιηθεί. ∆εν έχουµε την πολυτέλεια
ενός προϋπολογισµού που δεν θα οδηγήσει πουθενά και γι’ αυτό
πρέπει να σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων. Μην συγχέετε
το πολιτικό µε το κοµµατικό κόστος. Πολιτικό κόστος θα έχετε
µόνο αν διαψεύσετε τις προσδοκίες της κοινωνίας. Η κοινωνία
είναι αυτή που σας ανέθεσε να κυβερνήσετε και όχι τα κοµµα-
τικά σας στελέχη.

Ας πάµε επιτέλους την Ελλάδα µπροστά. Αυτό περιµένουµε
από εµάς οι Ελληνίδες και οι Έλληνες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει η ειδική

αγορήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Αντωνίου.
ΑΝΤΩΝΙΑ (ΤΟΝΙΑ) ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

ο πρώτος προϋπολογισµός της νέας Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
συζητείται στη δυσκολότερη ίσως στιγµή για τη χώρα µας από τη
Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα. Είναι ένας προϋπολογισµός ευ-
θύνης µε στόχο να αντιµετωπιστεί το µεγάλο δηµοσιονοµικό πρό-
βληµα της χώρας, αλλά και ένας προϋπολογισµός συνέπειας σε
σχέση µε τις δεσµεύσεις µας προς τον ελληνικό λαό. Η προσπά-
θεια που ξεκινάµε σήµερα αποτελεί το πρώτο βήµα στο πλαίσιο
ενός τετραετούς προγράµµατος που θα οδηγήσει σε δηµοσιο-
νοµική σταθερότητα και στην αποκλιµάκωση του δηµοσίου χρέ-
ους ως αναγκαία προϋπόθεση για να επανέλθει η χώρα σε
πορεία ανασυγκρότησης και ανάπτυξης.

Ολόκληρος ο ελληνικός λαός γνωρίζει πλέον ότι παραλάβαµε
µία τραγική κατάσταση στην οικονοµία και το κράτος από την κυ-
βέρνηση του κ. Καραµανλή. Η κατάσταση αυτή άλλωστε ήταν και
η πραγµατική αιτία που οδήγησε τελικά στην κατάρρευσή της.
Γι’ αυτό και δεν δικαιούνται οι χθεσινοί υπεύθυνοι, αυτοί που χρέ-
ωσαν τη χώρα, αυτοί που έβαλαν δύο φορές την ελληνική οικο-
νοµία σε επιτήρηση, αυτοί που καταρράκωσαν την αξιοπιστία της
χώρας να εµφανίζονται σήµερα ως κατήγοροι και να µας ζητούν
να συνεχίσουµε την ίδια καταστροφική πολιτική που καταδικά-
στηκε από τους πολίτες στις 4 Οκτωβρίου. Όµως, το αποτέλε-
σµα των εκλογών ήταν µια κραυγή σωτηρίας από τους πολίτες
που έβλεπαν µία Κυβέρνηση µοιραία και άβουλη να αδρανεί και
να αφήνει τη χώρα έρµαιο στην καταιγίδα που όλοι βλέπουµε ότι
έρχεται. Σήµερα δεν έχουµε να αντιµετωπίσουµε µόνο το θη-
ριώδες έλλειµµα και τα επιπλέον χρέη των 100.000.000.000 ευρώ
που άφησε πίσω της η κυβέρνηση του κ. Καραµανλή. ∆ίνουµε
µία µεγάλη µάχη για να αποκαταστήσουµε τη σοβαρά τραυµατι-
σµένη αξιοπιστία της χώρας µας απέναντι στους Ευρωπαίους
εταίρους µας και τις διεθνείς αγορές. ∆ίνουµε µια µεγάλη µάχη
για να αντιµετωπίσουµε τις επιθέσεις των κερδοσκοπικών συµ-
φερόντων που χρησιµοποιούν σαν όχηµα την Ελλάδα µε στόχο
να πλήξουν την οικονοµία της Ευρωζώνης.

Τα έξι χρόνια της διακυβέρνησης από τη Νέα ∆ηµοκρατία δη-
µιούργησαν έλλειµµα αξιοπιστίας της οικονοµικής πολιτικής, έλ-
λειµµα αξιοπιστίας των κρατικών προϋπολογισµών, έλλειµµα
αξιοπιστίας των στοιχείων της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας.
Ακόµα και την ώρα της αποχώρησής της από την εξουσία έδινε
ψευδή στοιχεία και στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στον ελληνικό
λαό για τα µεγέθη της οικονοµίας και για την πορεία του ελλείµ-
µατος. Από το µονοψήφιο έλλειµµα για το οποίο µας µιλούσε
µέχρι το διψήφιο που αποκαλύφθηκε να φθάνει στο 12,7 του ΑΕΠ
η διαφορά είναι τεράστια µε σοβαρές επιπτώσεις όχι µόνο στη
σύνταξη του κρατικού προϋπολογισµού, αλλά και στα διαπραγ-
µατευτικά περιθώρια της ελληνικής Κυβέρνησης που πλέον είναι
ασφυκτικά.

Σήµερα συνεχίζουν την ίδια τακτική. Επιµένουν στα ψευδή
στοιχεία. Αρνούνται τις ευθύνες τους και κατηγορούν όλους τους
άλλους εκτός βέβαια από τον εαυτόν τους για την κατάσταση
που παρέδωσαν.

Κατηγορούν τις κυβερνήσεις των περασµένων δεκαετιών για

το έλλειµµα και το χρέος, έχοντας βέβαια, κύριοι συνάδελφοι,
επιλεκτική µνήµη, γιατί ξεχνούν την καταστροφική περίοδο της
Κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη. Τώρα µάλιστα µε την αλλαγή της
ηγεσίας στο κόµµα τους, άρχισαν να ξεχνούν και την περίοδο
της κυβέρνησης του κ. Καραµανλή και µιλούν σαν να έχουν προ-
κύψει από παρθενογένεση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν θα
σας πω ότι είστε οι µόνοι υπεύθυνοι για όλα τα δεινά του τόπου.
Υπάρχουν βεβαίως και χρόνιες παθογένειες στο σύστηµά µας,
που η κρίση τις έφερε µε δραµατικό τρόπο στην επιφάνεια.

Όµως τα έξι χρόνια που κυβερνήσατε, είδαµε µια πελατειακή
πολιτική κακοδιαχείρισης, αδιαφάνειας και διαφθοράς, µια
σκληρή και άδικη ταξική πολιτική, που πήρε από τους πολλούς
για να δώσει στους λίγους, που τραυµάτισε σοβαρά την κοινω-
νική συνοχή, χτύπησε βάναυσα τα χαµηλά και µεσαία κοινωνικά
στρώµατα, καταδίκασε την ελληνική περιφέρεια στην εγκατά-
λειψη και την υποβάθµιση, κατασπατάλησε τους κοινοτικούς πό-
ρους και στέρησε τη χώρα µας από ευκαιρίες ανάπτυξης και
αναγκαία έργα πνοής και σίγουρα από πολλές θέσεις απασχό-
λησης.

Σήµερα µας ζητάτε να φορτώσουµε το κόστος των δικών σας
επιλογών στα κοινωνικά στρώµατα που ήταν τα µεγαλύτερα θύ-
µατα της πολιτικής σας. Εµείς δεν θα ακολουθήσουµε αυτό τον
δρόµο. Το πάρτι τελείωσε για όλους αυτούς που κερδοσκόπη-
σαν εις βάρος των χαµηλών και µεσαίων στρωµάτων όλα αυτά τα
χρόνια, για όλους αυτούς που ευνοήθηκαν από την άδικη δια-
νοµή του πλούτου και των φορολογικών βαρών ανάµεσα στους
πολίτες, για όλους αυτούς που κέρδισαν από τη φοροδιαφυγή,
την εισφοροδιαφυγή, τα δοµηµένα οµόλογα, το ξεπούληµα της
δηµόσιας γης, το µαύρο χρήµα και τις κρατικές προµήθειες εις
βάρος του ελληνικού δηµοσίου, των ασφαλιστικών ταµείων και
του Έλληνα φορολογούµενου.

Θα κάνουµε κάθε προσπάθεια ώστε η επιχείρηση περιορισµού
του τεράστιου ελλείµµατος και του χρέους, που κληρονοµήσαµε,
να µην γίνει εις βάρος των µισθωτών και των συνταξιούχων, των
µικροµεσαίων και των αγροτών, εις βάρος αυτών που δεν έχουν
πια τίποτα να δώσουν.

Η κοινωνική δικαιοσύνη, ως αντίληψη και κεντρικός άξονας του
προϋπολογισµού, δεν είναι για µας µια θεωρητική έννοια. Είναι
αυτό που εξασφαλίζει την κοινωνική συνοχή, την οποία έχουµε
ανάγκη ως χώρα σε µια πολύ κρίσιµη στιγµή στην ιστορία µας.

Λαµβάνουµε σοβαρά υπ’ όψιν µας τις διεθνείς αξιολογήσεις,
αλλά έχουµε τη δική µας στρατηγική, για την οποία έχουµε πάρει
την εντολή του ελληνικού λαού. Επιλέγουµε τον δύσκολο δρόµο
που απαιτεί αποφασιστικές συγκρούσεις, µε κατεστηµένες λογι-
κές και νοοτροπίες, µε πρακτικές, αντιλήψεις και συµφέροντα
που εµποδίζουν την ορθολογική αλλά και δίκαιη διαχείριση και
αξιοποίηση των πόρων υπέρ του ελληνικού λαού.

Επιλέγουµε αλλαγές και τοµές στο κράτος, στη διοίκηση, στο
πολιτικό σύστηµα, αλλαγές που δεν τόλµησε να κάνει καµµία Κυ-
βέρνηση στο παρελθόν, προκειµένου να µπει η χώρα µας σε µια
εντελώς διαφορετική πορεία. Επιλέγουµε τη διαφάνεια και την
κοινωνική λογοδοσία, την ενίσχυση της κοινωνικής δικαιοσύνης,
την τόνωση της αγοράς, τη στήριξη της περιφέρειας και τη
στροφή της ελληνικής οικονοµίας προς ένα νέο µοντέλο ανά-
πτυξης, την «πράσινη» οικονοµία.

Υπό τις σηµερινές ασφυκτικές συνθήκες πρέπει να αναγνωρί-
σουµε ότι η σύνταξη του προϋπολογισµού ήταν ένας πραγµατι-
κός άθλος για το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης και
µάλιστα µε µηδενικά χρονικά περιθώρια. ∆είχνει την κατεύθυνσή
µας, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι αποκλείονται διαρθρωτικές αλ-
λαγές και αναθεωρήσεις. Άλλωστε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, καθηµερινά αποκαλύπτονται νέα
µαύρα στοιχεία για την κατάσταση που δηµιούργησε η Νέα ∆η-
µοκρατία.

Παραµένει ωστόσο η αφετηρία για την αποκατάσταση του χα-
µένου κύρους και της αξιοπιστίας της χώρας µας απέναντι στους
Ευρωπαίους εταίρους µας και τις διεθνείς αγορές. Είναι ένα
πρώτο δείγµα γραφής της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ όσον αφορά
τις βασικές µας επιλογές και προτεραιότητες.

Πίσω από τους αριθµούς του προϋπολογισµού υπάρχουν οι
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αρχές και οι ιεραρχήσεις µας, οι αξίες µας και οι αντιλήψεις µας,
τα «ναι» και τα «όχι» της νέας Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ.

Η περιστολή των δαπανών αποτελεί το ένα σκέλος της προ-
σπάθειάς µας για τη µείωση του ελλείµµατος σε µονοψήφιο πο-
σοστό.

Το άλλο σκέλος είναι η αύξηση των εσόδων.
Οι δαπάνες του προϋπολογισµού της Γενικής Κυβέρνησης για

το 2010 µειώνονται κατά 4,2 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 1,7% του
ΑΕΠ.

Η συνολική µείωση των δαπανών προέρχεται κυρίως από τρεις
πηγές:

Πρώτον, τα 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 0,9% του ΑΕΠ εξοικο-
νοµούνται από τη µείωση των πρωτογενών δαπανών του τακτι-
κού προϋπολογισµού και πρέπει να επισηµάνουµε ότι είναι η
πρώτη φορά στην ιστορία των προϋπολογισµών που έχουµε µεί-
ωση των πρωτογενών δαπανών.

∆εύτερον, τα 500.000.000 ευρώ ή 0,2% του ΑΕΠ προέρχονται
από τη µείωση των δαπανών για παραλαβές εξοπλιστικών προ-
γραµµάτων.

Και τρίτον, το 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ ή 0,6% του ΑΕΠ οφεί-
λεται στη µείωση των δαπανών για τις προµήθειες των νοσοκο-
µείων.

Πιο συγκεκριµένα, η µείωση των πρωτογενών δαπανών επι-
τυγχάνεται κυρίως µέσα από την περιστολή των λειτουργικών
δαπανών, που φθάνει στο ύψος του 10,8%.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας υποτίθεται ότι θα περιό-
ριζε το σπάταλο κράτος και θα εξοικονοµούσε 10.000.000.000
ευρώ, όπως έλεγε το 2003 ο κ. Καραµανλής. Αντί γι’ αυτό αύ-
ξησε τις λειτουργικές δαπάνες κατά 21,5% από το 2008 µέχρι το
2009.

Με τον εξορθολογισµό των λειτουργικών δαπανών επιτυγχά-
νουµε τη µεγαλύτερη δυνατή διάθεση επιχορηγήσεων σε πανε-
πιστήµια, ΤΕΙ και ερευνητικά κέντρα, προκειµένου να καλύψουν
τις ανάγκες λειτουργίας τους, στον Οργανισµό Σχολικών Κτη-
ρίων και στον ΕΛΓΑ για την εξυπηρέτηση των δανείων τους, στον
ΟΑΕ∆ για την αύξηση του επιδόµατος ανεργίας ώστε σταδιακά
να φθάσει στο 70% του βασικού µισθού, στους Οργανισµούς και
τα Ιδρύµατα υγείας και κοινωνικής προστασίας.

Μια δεύτερη κατηγορία πρωτογενών δαπανών που µειώνεται,
σε σχέση µε τις εκτιµήσεις του 2009, είναι οι δαπάνες για ασφά-
λιση, περίθαλψη και κοινωνική προστασία. Στην πραγµατικότητα
όµως δεν πρόκειται για µείωση των δαπανών κοινωνικής πολιτι-
κής, όπως βιάστηκαν να εκτιµήσουν κάποιοι. Οι δαπάνες αυτής
της κατηγορίας εκτροχιάστηκαν εντελώς µέσα στο 2009, χωρίς
βέβαια κανένα αντίκρισµα για τους πολίτες, για δύο βασικούς λό-
γους.

Ο πρώτος λόγος ήταν η τεράστια εισφοροδιαφυγή, η κατάρ-
ρευση του συστήµατος είσπραξης των ασφαλιστικών εισφορών
µέσα στο 2009, η αδρανοποίηση όλων των ελεγκτικών µηχανι-
σµών για την αντιµετώπιση της ανασφάλιστης και αδήλωτης ερ-
γασίας.

Ο δεύτερος λόγος ήταν η εκτόξευση της φαρµακευτικής δα-
πάνης, η τεράστια σπατάλη που δηµιούργησε τα µεγάλα χρέη
των νοσοκοµείων και καταχρέωσε τα ασφαλιστικά ταµεία, µέσα
βέβαια σε συνθήκες αδιαφάνειας, αυθαιρεσίας και ανοµίας.

Για να αντιµετωπίσει την κατάσταση που ξέφυγε από κάθε
έλεγχο η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας φόρτωσε τελικά τα
βάρη στον προϋπολογισµό και στον Έλληνα φορολογούµενο, µε
µια υπέρβαση δαπανών που ξεπέρασε τα 2,7 δισεκατοµµύρια
ευρώ.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, όπως εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός,
είναι αποφασισµένη να προχωρήσει σε δραστική καταπολέµηση
της σπατάλης σε δαπάνες για φάρµακα και στις προµήθειες των
νοσοκοµείων, µε µια σειρά µέτρων και θεσµικών παρεµβάσεων.

Ο Προϋπολογισµός του 2010, σε σχέση µε τις αρχικές προ-
βλέψεις του Προϋπολογισµού του 2009, καταγράφει τελικά
πραγµατική αύξηση των κονδυλίων για ασφάλιση και κοινωνική
προστασία σε ύψος σχεδόν 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ. Με τον
τρόπο αυτό επιτυγχάνει ταυτόχρονα και τον εξορθολογισµό των
κοινωνικών δαπανών και την τήρηση των βασικών µας δεσµεύ-
σεων για την αύξηση των αγροτικών συντάξεων, για τη χρηµα-

τοδότηση του ΙΚΑ σε ποσοστό 1% επί του ΑΕΠ, για την κάλυψη
των αναγκών των υπόλοιπων ασφαλιστικών ταµείων, για την κρα-
τική συµµετοχή στη χρηµατοδότηση της κοινωνικής ασφάλισης,
την κατανοµή των επιδοµάτων πρόνοιας, το ΕΚΑΣ, τη χορήγηση
του πολυτεκνικού επιδόµατος και του επιδόµατος σε τρίτεκνες
οικογένειες, τη χρηµατοδότηση του ασφαλιστικού Κεφαλαίου
Αλληλεγγύης Γενεών και την καταβολή της δεύτερης δόσης του
επιδόµατος αλληλεγγύης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά τη κρίσιµη φάση στην
οποία βρίσκεται η ελληνική οικονοµία η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
δεν προχωρά σε πλήρες πάγωµα των µισθών και των συντάξεων,
όπως θα έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία, σύµφωνα µε τις εξαγγελίες
της, αν είχε κερδίσει τις εκλογές. Εφαρµόζουµε εισοδηµατική
πολιτική που προβλέπει αυξήσεις για τους µισθούς και τις συ-
ντάξεις που είναι κάτω από 2.000 ευρώ, ώστε να καλύπτονται οι
απώλειες από τον πληθωρισµό.

∆εν είµαστε ευχαριστηµένοι γι’ αυτό. Γνωρίζουµε πολύ καλά
το τεράστιο πρόβληµα που έχουν όλα τα νοικοκυριά. Ωστόσο
υπό τις συνθήκες που έχουν διαµορφωθεί η συγκεκριµένη επι-
λογή, κύριοι συνάδελφοι, ήταν µονόδροµος. Για το λόγο αυτό οι
σχετικές δαπάνες του προϋπολογισµού αυξάνονται κατά 2,8%
όµως, την ίδια στιγµή περιορίζονται τα κονδύλια που δίνονται για
υπερωρίες και διάφορα άλλα επιδόµατα.

Εν όψει του στόχου για τον περιορισµό του ελλείµµατος εφαρ-
µόζουµε την αναστολή των προσλήψεων στο δηµόσιο για το
2010, εκτός από τους τοµείς της υγείας, της παιδείας και της
προστασίας του πολίτη που αποτελούν ακρογωνιαίους λίθους
της πολιτικής µας. Πολιτική µας από το 2010 είναι να υπάρχει µια
πρόσληψη για κάθε πέντε αποχωρήσεις στο δηµόσιο και περιο-
ρισµός µέχρι και κατά το 1/3 των συµβάσεων εργασίας στους πε-
ρισσότερους τοµείς του δηµόσιου τοµέα.

Είναι επιλογές δύσκολες, άλλοι µπορούν να πουν ότι είναι επι-
λογές αυστηρές, αλλά σίγουρα είναι επιλογές αναγκαστικές. ∆υ-
στυχώς, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν αφήσατε
πολλά περιθώρια στη σηµερινή Κυβέρνηση για να έχει και άλλη
πολιτική στον τοµέα αυτό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προϋπόθεση για την ανάταξη
της ελληνικής οικονοµίας είναι η εφαρµογή ενός νέου τολµηρού
και αξιόπιστου πλαισίου δηµοσιονοµικής διαχείρισης, τόσο στο
πλαίσιο των εσόδων όσο και των δαπανών. Ο προϋπολογισµός
του 2010 είναι µόνο το ξεκίνηµα της διαδικασίας εξορθολογι-
σµού, ανακατανοµής και ελέγχου των δηµοσίων δαπανών, ώστε
να µπει τέλος στη σπατάλη και την αδιαφάνεια των δηµόσιων οι-
κονοµικών.

Είναι παράλληλα όµως, και ένας από τους τελευταίους προϋ-
πολογισµούς που συντάσσονται µε τον παραδοσιακό τρόπο. Χά-
ρηκα πολύ όταν ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ο
συνάδελφος κ. Κεφαλογιάννης είπε ότι πρέπει να προχωρήσουµε
σε µια άλλη σύνταξη του προϋπολογισµού. Εµείς το κάνουµε,
αλλά περίµενα απ’ αυτό το Βήµα –και γι’ αυτό και για πολλούς άλ-
λους λόγους- να πει και ένα «συγγνώµη» διότι δεν προχώρησαν
στις σωστές αλλαγές, τις οποίες θα έπρεπε να κάνουν. Και βέ-
βαια να ζητήσει κι ένα «συγγνώµη» από τον ελληνικό λαό και όχι
να προσπαθεί να πείσει απ’ αυτό εδώ το Βήµα τον ελληνικό λαό
ότι για την κατάσταση της ελληνικής οικονοµίας φταίνε οι κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ στη δεκαετία του ’80.

Κύριοι συνάδελφοι, εµείς τολµούµε και προχωράµε, όπως
είπα, για να συντάξουµε τον προϋπολογισµό µε ένα νέο τρόπο.
Κι αυτό το κάνουµε γιατί πρέπει να ανταποκριθούµε στις σηµε-
ρινές δηµοσιονοµικές απαιτήσεις. Χρειάζεται αλλαγή στο σύ-
στηµα κατάρτισης, εκτέλεσης και παρακολούθησης του
προϋπολογισµού.

Μέσα στα επόµενα ένα µε δύο χρόνια περνάµε σταδιακά στο
µετασχηµατισµό του προϋπολογισµού του κράτους σε προϋπο-
λογισµό προγραµµάτων µε τη µορφή τριετών συµβολαίων. Μέσα
από τη µεταρρύθµιση αυτή επιδιώκεται:

Πρώτον, η ενίσχυση της ευθύνης και της λογοδοσίας κάθε δια-
χειριστή δηµόσιων πόρων, είτε µιλάµε για το στενό είτε για τον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, από τους φορείς της αυτοδιοίκησης
µέχρι και τα πανεπιστήµια.

∆εύτερον, η σαφής απεικόνιση της δραστηριότητας κάθε
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φορέα, ώστε ο προϋπολογισµός του να συνάδει µε το επιχειρη-
σιακό του σχέδιο στο πλαίσιο µετρήσιµων στόχων µε παράλληλη
παρακολούθηση και αξιολόγηση ποσοτικών και ποιοτικών απο-
τελεσµάτων.

Και τρίτον, ο προγραµµατισµός των δαπανών σε ρεαλιστική,
διαφανή και αξιόπιστη βάση, ώστε οι φορολογούµενοι πολίτες
να γνωρίζουν πού ακριβώς πάνε οι πόροι και να µην χάνονται σε
µαύρες τρύπες που ποτέ δεν γεµίζουν ή σε στόχους που δεν
προσφέρουν κανένα χειροπιαστό αποτέλεσµα.

Όπως ανακοίνωσε ο Πρωθυπουργός θα συσταθεί στη Βουλή
Σώµα Ελεγκτών για την εκτέλεση του προϋπολογισµού και των
δαπανών, όπως γίνεται σε άλλες χώρες. Έως τα µέσα του 2010
θα λειτουργήσει ενιαία Αρχή πληρωµής όλων των µισθών στο δη-
µόσιο για τον έλεγχο της δαπάνης σε µισθούς.

Κύριοι συνάδελφοι, η προσπάθεια που ξεκινά µε το νέο προϋ-
πολογισµό είναι να θέσουµε υπό έλεγχο όλα όσα ήταν εκτός
ελέγχου µέχρι σήµερα και να περάσουµε σε µια νέα φάση ανά-
πτυξης της ελληνικής οικονοµίας. Είναι µια προσπάθεια που
απαιτεί συνέπεια, επιµονή και συνεχή διαβούλευση µε τους κοι-
νωνικούς εταίρους και τους πολίτες, ώστε να διαµορφώνονται οι
αναγκαίες συνθήκες συναίνεσης για το εθνικό συµφέρον της
χώρας.

Γνωρίζουµε ότι τα δύσκολα είναι µπροστά µας. Ως Έλληνες,
όµως, έχουµε µάθει στα δύσκολα να κάνουµε τις υπερβάσεις µας
και να παλεύουµε ενωµένοι. Αυτό έχει δείξει ακόµα και η πρό-
σφατη ελληνική ιστορία. Γι’ αυτό είµαστε αισιόδοξοι ότι µπο-
ρούµε και τελικά θα τα καταφέρουµε για άλλη µία φορά. Το

έχουµε αποδείξει και στη δεκαετία του 1980 και στη δεκαετία του
1990. Θα το αποδείξουµε και σε αυτήν τη δεκαετία, ότι µπορούµε
και να πετύχουµε την ανάταξη της ελληνικής οικονοµίας και βέ-
βαια, να καλύψουµε και όλες τις προσδοκίες των Ελλήνων πολι-
τών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Αντωνίου.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, επερατώθη ο κατάλογος των γε-
νικών και ειδικών εισηγητών. Παραµένει η εκκρεµότητα για το γε-
νικό εισηγητή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος.
Ελπίζουµε αύριο να λάβει το λόγο.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 00.36’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Κυριακή 20 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία α)
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτε-
ρικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Ανα-
µόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και
άλλες διατάξεις» και β) Συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προ-
ϋπολογισµού και των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών τα-
µείων και υπηρεσιών οικονοµικού έτους 2010», σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


